

ថ្ងៃទី០៣ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

សម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន ៖ កម្ពុជាមានសន្តិភាព ទើបធ្វើឲ្យមានករណីជួញដូរមនុស្ស ប៉ុន្តែត្រូវរួមគ្នាទប់ស្កាត់

https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1607067.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelegram ២៩ ខែ កញ្ញា ឆ្នាំ ២០២២ ម៉ោង ២២:២២

រាជធានីភ្នំពេញ ៖ សម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រី បានគូសបញ្ជាក់ថា កម្ពុជាមានសន្តិភាពទើបធ្វើឲ្យមានករណីជួញដូរមនុស្សខុសច្បាប់នៅកម្ពុជា ប៉ុន្តែត្រូវរួមគ្នាទប់ស្កាត់ករណីនេះ ។ ក្នុងវេទិកាជាតិអន្តរសាសនាប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សលើកទី៦ ក្រោមប្រធានបទ “សូមកុំយកកម្ពុជា ធ្វើជាគោលដៅ ប្រព្រឹត្តអំពើជួញដូរមនុស្ស” នៅមជ្ឈមណ្ឌលពាណិជ្ជកម្ម និងពិព័រណ៍ជ្រោយចង្វារ នាព្រឹកថ្ងៃ ទី២៩ កញ្ញា ២០២២ សម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រី បានថ្លែងថា ៖ «ខ្ញុំសូមលើកបន្តិចថា ពីមុនកម្ពុជា ជាទីកន្លែងដែលប្រជាជនរត់ចេញទៅប្រទេសក្រៅ ។ ចំណុចនេះ ដោយសារសង្គ្រាមផ្ទះឡើយនៅឆ្នាំ១៩៧០ ក៏បានប្រជាពលរដ្ឋភៀសខ្លួននៅក្រៅប្រទេស ហើយនៅក្នុងរយៈពេលរបប ប៉ុល ពត ក៏មានបងប្អូនប្រជាជនមួយចំនួន រត់ចេញទៅក្រៅប្រទេសដែរ ។ ក្រោយរបបមកនៅក្នុងដំណាក់កម្ពុជាមានសន្តិភាពផង និងសង្គ្រាមផង ប្រជាជនកម្ពុជាមួយចំនួនក៏បានរត់ចេញទៅក្រៅប្រទេស រហូតដល់ដឹងច្បាស់ពីការធ្វើដំណើរតាមទូកទៅប្រទេសអូស្ត្រាលី តាមរយៈដូចគេហៅរត់ពន្ធមនុស្សអីញ៉ឹង» ។

សម្តេចក៏បានលើកឡើងថា នៅពេលរត់ចេញទៅប្រទេសអូស្ត្រាលីនេះ ក៏មានប្រជាពលរដ្ឋមួយចំនួន បានស្លាប់ដោយសារលិចទូក នៅក្នុងសមុទ្រ ។ រយៈពេលក្រោយមកទៀតប្រជាជនកម្ពុជា យើងក៏ត្រូវគេបោកប្រាស់ ទៅធ្វើការនៅក្រៅប្រទេស ។ ពិតហើយភាពធ្វើការនៅក្រៅប្រទេស ក្រោមរូបភាពស្របច្បាប់ ប៉ុន្តែរាជរដ្ឋាភិបាលខិតខំប្រឹងប្រែង ធ្វើការជាមួយដៃគូរដ្ឋបាលប្រទេសកូរ៉េខាងត្បូង ជប៉ុន ថៃ ម៉ាឡេស៊ី ជាដើម តាមភ្នាក់ងារដោះស្រាយការងារ តែក៏មានមួយចំនួន ទៅដោយសារតែ ជាប្រភេទការជួញដូរមនុស្ស ។ សម្តេចបញ្ជាក់ថា ៖ «បងប្អូនយើងមួយចំនួន ក៏ចាញ់បោកមេខ្មោងជួញដូរមនុស្ស ដោយគេបោកថា ទៅធ្វើការងារទទួលបានប្រាប់ខែប៉ុណ្ណោះ ដោយអ្នកខ្លះទៅខ្ចីលុយគេ ដើម្បីយកទៅស្តុកគេសម្រាប់បានទៅធ្វើដំណើរ ក៏មាន ។ អ្នកខ្លះធ្វើដំណើរទៅខ្លះបានបាត់ដំណឹងយើងក៏មាន ដោយមិនដឹងទៅកន្លែងណា» ។

សម្តេចតេជោ ក៏បានលើកឡើងពេលខ្លះរកឃើញប្រជាពលរដ្ឋមួយចំនួន ត្រូវបានរកឃើញដោយពលរដ្ឋយើង ត្រូវបានគេប្រើប្រាស់ ក្នុងកម្លាំងពលកម្មនេសាទ ដែលមិនដែលបានឡើងគោកសោះ ហើយផ្តាច់ដំណឹងទាំងស្រុងពីគ្រួសារ ។ បងប្អូនមួយចំនួនទៀត ទៅធ្វើការដូចជាកូរ៉េខាងត្បូងជាដើម បានផុតការកំណត់ នៃកិច្ចសន្យាការងារ តែបន្តការស្នាក់នៅទីនោះ ដែលជាគឺជាបន្ទុកសម្រាប់ប្រទេសគេថែមទៀត ។ សម្តេចបន្តថា កន្លងមកក៏មានការរត់ពន្ធមនុស្ស រហូតដល់មជ្ឈិមបូព៌ាក៏មាន ។ ខ្ញុំក៏គួរថា លោក អាម៉ាត់ យ៉ាស់យ៉ា ដែលជាជនជាតិខ្មែរឥស្លាម ហើយជាអតីតរដ្ឋលេខាធិការជាសមាជិកសភា និងជារដ្ឋលេខាធិការក្រសួងសាធារណការ និងដឹកជញ្ជូនផង ហើយចុងក្រោយនៅក្រសួងសង្គមកិច្ច ក៏ត្រូវបានចាប់ខ្លួន ដើម្បីផ្តន្ទាទោស ដោយសារបាននាំស្រ្តីជនជាតិ ឥស្លាមដល់មជ្ឈិមបូព៌ា ។

សម្តេចបញ្ជាក់ថា ៖ «អីញ៉ឹងចំណុចនេះ បង្ហាញថា យើងត្រូវការធ្វើការរួមគ្នា ទោះបីជាជាតិសាសន៍ឬសាសនាណាក៏ដោយ ត្រូវរួមគ្នាទប់ស្កាត់ការជួញដូរមនុស្ស ។ តែខ្ញុំកត់សម្គាល់ចុងក្រោយ ត្រង់ថា ហេតុអ្វីកម្ពុជាពីការពលរដ្ឋខ្លួនរត់ទៅក្រៅប្រទេស និងពីការពលរដ្ឋ ត្រូវគេបោក ទៅធ្វើការនៅក្រៅប្រទេស រហូតទៅដល់រឿងគួរឲ្យ

អកុសលស្ត្រីរៀបការទៅក្រៅប្រទេស ក៏មិនតិចដែលទេ អ្នកខ្លះរៀបការ ខ្លះទៅកាក់កប ហើយអ្នកខ្លះ ត្រូវគេលក់ជូរ ទៀត» ។ ជាមួយគ្នានោះដែរ សម្តេចថា សភាពការណ៍មានការប្រែប្រួល គឺចាប់ពីកម្ពុជាធ្វើការនៅក្រៅប្រទេស តែ បែរជាមានជនបរទេស ត្រូវគេជួញដូរមកស្រុកខ្មែរវិញម្តង ។

ចំណុចនេះ ត្រូវតែមើលឃើញ គឺពីមុនមានជនជាតិខ្មែរ ត្រូវគេជួញដូរទៅបរទេស តែឥឡូវ មានជនបរទេស ត្រូវគេជួញដូរមកស្រុកខ្មែរវិញម្តង តើចំណុចនេះផ្ដើមចេញពីអ្វី ? ចំណុចនេះ គឺទាក់ទិននឹងកម្ពុជាមានសន្តិភាព បើ មិនដូច្នោះទេ គេមិនអាចមកកម្ពុជា នោះទេ ។ ប៉ុន្តែក៏ផ្ដើមចេញអំពីចំណុចខ្សោយណាមួយ ដែលបង្កើតឲ្យមានបញ្ហា ដែលគេច្រៀតចូលមកធ្វើអាជីវកម្មនៅកម្ពុជា ដូច្នោះវត្តមានដែលជនបរទេស ដែលគេជួញដូរនៅកម្ពុជា គឺផ្ទុយ ស្រឡះ នូវអ្វីដែលបានកើតពីមុន ដែលមានតែគេជួញដូរ តែខ្មែរទៅបរទេស ហើយការជួញដូរនេះ ខ្លះធ្វើឲ្យខូចកេរ្តិ៍ ឈ្មោះ ។

សមត្ថកិច្ចខេត្តបាត់ដំបងបន្តចុះត្រួតពិនិត្យពលរដ្ឋឆ្លងដែន និងមេខ្យល់នាំពលករចេញចូល ខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ

<https://gdlf-kh.com/2022/09/29/-34/> Vicheka បាត់ដំបង

ខេត្តបាត់ដំបង៖ នៅវេលាម៉ោង១៤ និង៤០នាទី ថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ ៤កើត ខែអស្សុជ ឆ្នាំខាល ចត្វាស័កព.ស. ២៥៦៦ ត្រូវនឹងថ្ងៃទី២៩ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ ដោយអនុវត្តតាមបទបញ្ជារបស់ លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ សាត គឹម សាន ស្នងការនគរបាលខេត្តបាត់ដំបង ជាប់ជាប្រចាំស្តីពីការការពារសន្តិសុខតាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែន កម្ពុជា-ថៃ និង ត្រួតពិនិត្យពលរដ្ឋឆ្លងដែន និងមេខ្យល់នាំពលករចេញចូលខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ និងលោកវរ សេនីយ៍ឯក ហាត ឡែង រដ្ឋស្នងការរងដែនការងារវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក ក្រោមការបញ្ជាផ្ទាល់ របស់លោកវរសេនីយ៍ឯក ម៉ង់ ស៊ី មេបញ្ជាការវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក លេខ៨១៧ បានចាត់កម្លាំង ប៉ុស្តិ៍គីឡូ១៣ ចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក ម៉ុង ម៉េត (នាយប៉ុស្តិ៍) សហការជាមួយកម្លាំង យោធាផ្នែកសឹករងសំពៅលូនចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ត្រី ជា យ៉ាន (មេបញ្ជាការកងអនុ សេនាតូច) កម្លាំងយោធាវរសេនាតូច៥៣៣ចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំ ដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក ឯក អំផន (មេ បញ្ជាការកងអនុសេនាធំ) បានទទួលប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់ចូលមកប្រទេសកម្ពុជាវិញ ត្រង់ភូមិសាស្ត្រ ភូមិ ពោធិ៍ជ្រៃ ឃុំសិរីមានជ័យ ស្រុកសំពៅលូន ខេត្តបាត់ដំបង ចំនួន១ លើក សរុបចំនួន៣៧នាក់ ស្រី១៨នាក់ក្មេង២ នាក់ ក្មេងស្រី១នាក់ ។

ប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់មកវិញទាំងអស់ ត្រូវបានអប់រំណែនាំ និងប្រគល់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់ ឱ្យទៅក្រុមគ្រូពេទ្យនៃមន្ទីរពេទ្យបង្អែកស្រុកសំពៅលូនធ្វើពិនិត្យ និងស្នែងប័ណ្ណចាក់វ៉ាក់សាំងចេញត្រឹមត្រូវទាំង អស់ មុននឹងអនុញ្ញាតឲ្យត្រឡប់ទៅមូលដ្ឋានរៀងៗខ្លួន។

យុវជនឥណ្ឌា៥នាក់ត្រឡប់មកស្រុកកំណើត ពីប្រទេសកម្ពុជាវិញបន្ទាប់ពីត្រូវបានបញ្ជូនដោយការផ្តល់ការងារក្លែងក្លាយ ហើយអ្នកជ្រើសរើសមុត្តុលិកក្នុងប្រទេសឥណ្ឌាត្រូវបានខ្លួន

<https://www.khmertimeskh.com/501160114//?p=1160114> Khmer Times September 30, 2022

យុវជនចំនួនប្រាំនាក់មកពីទីក្រុង Karimnagar ស្ថិតនៅ Telangana ប្រទេសឥណ្ឌា ដែលត្រូវបានបង្ខំ ដោយខុសច្បាប់ដោយក្រុមឧក្រិដ្ឋកម្មតាមអ៊ីនធឺណិត ដែលដឹកនាំដោយជនបរទេសនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាកាលពី

ប៉ុន្មានសប្តាហ៍មុននោះ បានត្រឡប់ទៅទីក្រុង Karimnagar វិញកាលពីថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ដោយមានជំនួយពីនគរបាល ទីក្រុង Karimnagar និងអាជ្ញាធរកម្ពុជា។ យុវជនទាំង៥នាក់នោះត្រូវបានគេកំណត់អត្តសញ្ញាណមានឈ្មោះថា Shahbaz Khan, Shahrukh Khan, Saleem, Hazibaba និង Naveed Abdul ។

ប្រភពបាននិយាយថា ពួកគេត្រូវបានទាក់ទាញដោយការសន្យាការងារ Data Entry Operator (DTP) នៅកម្ពុជា ហើយបានទៅប្រទេសកម្ពុជាតាមរយៈភ្នាក់ងារក្នុងស្រុកនៅ Telangana ដែលត្រូវបានកំណត់អត្តសញ្ញាណមានឈ្មោះថា Mehnaz Ali និងអ្នកសមគំនិតឈ្មោះ Abdullah នៃក្រុង Delhi កាលពីប៉ុន្មានសប្តាហ៍មុន ដើម្បីស្វែងរកឱកាសប្រសើរជាងនេះ។ ក្តីសង្ឃឹមរបស់ពួកគេបានផុតរលត់ នៅពេលដែលពួកគេដឹងថា ពួកគេបាន ធ្លាក់ចូលទៅក្នុងកណ្តាប់ដៃនៃក្រុមឧក្រិដ្ឋកម្មតាមអ៊ីនធឺណិត ដែលបានដាក់សម្ពាធលើពួកគេឱ្យធ្វើឧក្រិដ្ឋកម្មតាមអ៊ីនធឺណិត រួមទាំងការបោកប្រាស់តាមអ៊ីនធឺណិតផងដែរ។ នៅពេលពួកគេបដិសេធមិនធ្វើដូច្នោះ សមាជិកក្រុម ទំនើងបានចាប់ពួកគេជាឈ្លីយសឹក និងរងការធ្វើបាបឥតឈប់ឈរ។

ដោយមិនអាចទ្រាំទ្រនឹងទារុណកម្មនេះ យុវជនម្នាក់ក្នុងចំណោមយុវជនបានធ្វើការហៅជារឺដេអូទៅកាន់ សមាជិកគ្រួសាររបស់គាត់នៅទីក្រុង Karimnagar ហើយបានរៀបរាប់ពីទុក្ខលំបាក និងការបោកប្រាស់របស់ពួកគេ ដោយភ្នាក់ងារក្នុងស្រុកប្រហែលពីសប្តាហ៍មុន។ សមាជិកគ្រួសារដែលមានអន្ទះសាររបស់យុវជនជាបន្តបន្ទាប់បាន ទៅរកស្នងការនគរបាល Karimnagar V Satyanarayana ដែលក្រោយមកបានបង្កើតក្រុមពិសេសមួយដែលបាន តាមដានភ្នាក់ងារក្នុងស្រុកយ៉ាងឆាប់រហ័ស។ ប្រភពបានឱ្យដឹងថា ភ្នាក់ងារក្នុងស្រុកបានធានាការវិលត្រឡប់របស់ យុវជនទាំងប្រាំនាក់ពីប្រទេសកម្ពុជាដោយការទូទាត់ទៅឱ្យអ្នករៀបចំ “CASINO” ដែលមានមូលដ្ឋាននៅក្នុង ប្រទេសកម្ពុជាតាមរយៈប្រតិបត្តិការអនឡាញ។ *The Hindu*

លោក ឡុង ឌីម៉ង់ លើកឡើងថា ការលិចទុកនៅខេត្តព្រះសីហនុ រោងជំងឺជួញដូរមនុស្សពីប្រទេសចិន

<https://www.kampuchearthmey.com/security/384678> ថ្ងៃសុក្រ ៣០ កញ្ញា ២០២២ដោយ អុន ស្រីមាន

អភិបាលរងខេត្តព្រះសីហនុ លោក ឡុង ឌីម៉ង់ បានថ្លែងប្រាប់ “កម្ពុជាថ្មី” ថា ករណីលិចទុកនៅលើផ្ទៃស មុខព្រះសីហនុ ដែលមានសុទ្ធតែជនជាតិចិន កំពុងតែចេញតម្រុយបណ្តើរៗហើយថា ការលិចទុកជនជាតិចិន នេះ អាចជាករណីជួញដូរមនុស្សពីប្រទេសចិន មកកម្ពុជាដោយខុសច្បាប់។ លោក ឡុង ឌីម៉ង់ បានអះអាងបន្ថែម ថា ក្នុងករណីនេះនៅមិនទាន់ប្រាកដ១០០%ឡើយ ព្រោះស្ថិតនៅក្រោមការស៊ើបអង្កេតនៅឡើយ។ ប៉ុន្តែ កត្តា ដែលសន្មតបែបនេះ ព្រោះជនជាតិចិនទាំងនោះ បានធ្វើការឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ដោយឧក្រិដ្ឋជនបាននាំជនជាតិចិន ទាំងនោះចេញពីកំពង់ផែ ក្លាង ចូរ រួចឆ្លងផុតដែនសមុទ្រអន្តរជាតិ។ បន្ទាប់ពីនោះ ឧក្រិដ្ឋជនក៏បានជួលទូកនេសាទ ខ្មែរនៅព្រះសីហនុ ដើម្បីសាងជនជាតិចិនពីទូកមកពីប្រទេសចិនចូលមកកម្ពុជា រួចហើយទូកក៏ត្រូវបានលិចនៅក ណ្តាលសមុទ្រ នៅតំបន់ជិតកោះតាង ។

លោក ឡុង ឌីម៉ង់ មានប្រសាសន៍ថា៖ “ការទៅយក ឬ សាងមនុស្សពីដែនទឹកអន្តរជាតិ ចូលមកដែនទឹក កម្ពុជាជាដើមនេះ យើងឃើញថាទង្វើនេះ គឺជាទង្វើខុសច្បាប់ហើយ ជាការឆ្លងដែនខុសច្បាប់។ ហើយមកដល់ ពេលនេះ យើងឃើញថា ប្រហែលជាចូលក្នុងតម្រុយនៃការរត់ពន្ធមនុស្សហើយ”។ យ៉ាងណាក៏ដោយ ចំពោះម្ចាស់ ទូកនេសាទដែលបានដឹកជនជាតិចិនទាំងនោះ ក្រុមសមត្ថកិច្ច និងអាជ្ញាធរពាក់ព័ន្ធ កំពុងតែស៊ើបសួរបន្ត ក្នុង ករណីដែលម្ចាស់ទូកពាក់ព័ន្ធ ឬមិនពាក់ព័ន្ធ គឺលោកមិនបានដឹងឡើយ គឺអាស្រ័យលើការស៊ើបអង្កេត ភស្តុតាង

និងសំណុំរឿងរបស់អង្គជំនុំជម្រះ។ ទោះជាយ៉ាងណារឿងក្តីនេះ នៅមិនទាន់ស៊ើបអង្កេតចប់នៅឡើយទេ ប៉ុន្តែ សំណុំរឿងខាងលើក៏នឹងត្រូវបំបែកក្នុងពេលឆាប់ខាងមុខ។នេះបើតាមការអះអាងរបស់អភិបាលរងខេត្តព្រះសីហនុ។

គួររំលឹកថា កាលពីថ្ងៃទី២២ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ មានករណីលិចទូករបស់ជនជាតិចិនមួយក្រុម នៅកណ្តាលសមុទ្រព្រះសីហនុ ដែលមានផ្ទុកប្រជាជនចិនប្រមាណ ៤១នាក់។ បន្ទាប់ពីទទួលបានដំណឹងនេះ អាជ្ញាធរពាក់ព័ន្ធខេត្តព្រះសីហនុ ដឹកនាំដោយលោក គួច ចំរើន ដែលជាអភិបាលខេត្ត បានស្វែងរកជួយសង្គ្រោះជនជាតិចិនបានមួយចំនួន ក្រោយពីមានករណីនេះកើតឡើងផងដែរ។ ដោយ៖ អុន ស្រីមាន

កម្មវិធីសេវាសង្គមស្រុក
ដែលត្រូវបានគេចោទថាធ្វើការឱ្យមជ្ឈមណ្ឌលហៅទូរស័ព្ទចោក

<https://www.khmertimeskh.com/501160128/?p=1160128> Khmer Times September 30, 2022

ជនជាតិចៃចំនួន ៦៤នាក់ ដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់ថាបានធ្វើការឱ្យមជ្ឈមណ្ឌលហៅទូរស័ព្ទចោកដែលគ្រប់គ្រងដោយជនជាតិចិននៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ត្រូវបាននិរទេសត្រឡប់ទៅប្រទេសថៃពីប្រទេសកម្ពុជាវិញកាលពីថ្ងៃពុធ ។ បុរស៣៩នាក់ និងស្ត្រី២៦នាក់នោះ ត្រូវបានបញ្ជូនត្រឡប់មកវិញតាមច្រកព្រំដែន Ban Khlong Luek ស្រុកអារញ្ញ ខេត្តស្រះកែវ។ ពួកគេទាំងអស់ត្រូវបាននគរបាលកម្ពុជាចាប់ខ្លួននៅក្នុងការបង្ក្រាបនាពេលថ្មីៗនេះពាក់ព័ន្ធនឹងការចោកតាមទូរស័ព្ទ ដែលភាគច្រើនពាក់ព័ន្ធនឹងល្បែងអនឡាញ ជាពិសេសនៅក្នុងខេត្តព្រះសីហនុ។

មន្ត្រីអន្តោប្រវេសន៍ថៃបាននិយាយថា ក្រុមមនុស្សទាំងនេះនឹងត្រូវពិនិត្យដើម្បីធ្វើការបែងចែករវាងអ្នកដែលមានដីកាចាប់ខ្លួន។ ពួកគេជាច្រើននាក់ត្រូវបានល្បួងឱ្យមកធ្វើការនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាដោយសន្យាថានឹងទទួលបានប្រាក់ខែជាមធ្យមចន្លោះពី ២០,០០០ ទៅ ៣០,០០០បាតក្នុងមួយខែ។ ម្នាក់ក្នុងចំណោមអ្នកនិរទេសបាននិយាយថាគាត់បានធ្វើការជាអ្នកគ្រប់គ្រងការលេងល្បែងអនឡាញ ដើម្បីបញ្ចុះបញ្ចូលប្រជាជននៅក្នុងប្រទេសថៃឱ្យលេងល្បែង ហើយគាត់មិនទាន់ទទួលបានប្រាក់ខែបន្ទាប់ពីធ្វើការនៅទីនោះប្រហែលបាន៣ខែ។

អាជ្ញាធរថៃបានព្រមានម្តងហើយម្តងទៀត ឱ្យប្រជាជនថៃមានការប្រុងប្រយ័ត្នខ្ពស់ពេលទទួលយកការងារដែលមានប្រាក់ខែខ្ពស់នៅកម្ពុជា។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ មនុស្សមិនអាចទប់ទល់នឹងការល្បួងក្នុងការរកលុយនោះទេ ខណៈដែលការងារនៅក្នុងប្រទេសមិនមានច្រើន។ *ThaiPBSWorld*

រដ្ឋាភិបាលអង្គការដៃគូ សហការទប់ស្កាត់
ការកេងប្រវ័ញ្ចនិងរំលោភបំពាន ផ្លូវភេទកុមារតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ

<https://btv.com.kh/article/15756> 2022/09/30 12:06:22 pm

ភ្នំពេញ៖ រដ្ឋាភិបាល អង្គការដៃគូ សហការគ្នាលើកកម្ពស់ និងទប់ស្កាត់ការកេងប្រវ័ញ្ច និងរំលោភបំពានផ្លូវភេទកុមារតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ បន្ទាប់ពីមានរបាយការណ៍សិក្សាស្រាវជ្រាវ បង្ហាញថា មានកុមារកម្ពុជា ក្លាយជាជនរងគ្រោះនៃការរំលោភបំពាន និងកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទ តាមប្រព័ន្ធអនឡាញនៅកម្ពុជា។

ក្រុមការងារអន្តរក្រសួង រួមទាំងភាគីខាង យូនីសេហ្វ នៅថ្ងៃទី ៣០ ខែកញ្ញាឆ្នាំ ២០២២នេះ បានរៀបចំពិធីផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍សិក្សាស្រាវជ្រាវស្តីពីការបញ្ឈប់គ្រោះថ្នាក់នៅកម្ពុជា ភស្តុតាងអំពីការកេងប្រវ័ញ្ច និងរំលោភបំពានផ្លូវភេទកុមារតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ។ របាយការណ៍នេះ មានបញ្ជាក់នូវចំណុចជាច្រើន ក្នុងនោះមានការរកឃើញដែរថា កុមារចំនួន ៩ភាគរយ នៃកុមារចំនួនជាង ១២០០នាក់ ដែលបានចូលរួមក្នុងការអង្កេត បានផ្តល់ចម្លើយថា ពួកគាត់បានចែករំលែកនូវរូបភាព រឺវីដេអូ អាត្រាតរបស់ខ្លួននៅលើប្រព័ន្ធអនឡាញ។ បញ្ហានេះ ក៏ជាក្តី

បារម្ភ នេះជាការលើកឡើងរបស់លោកស្រី សម្បត្តិ សុគន្ធា ជាអគ្គលេខាធិការរង នៃអគ្គលេខាធិការដ្ឋានក្រុមប្រឹក្សាជាតិកម្ពុជាដើម្បីកុមារ។

ពាក់ព័ន្ធនឹងបញ្ហានេះ ឧត្តមសេនីយ៍ឯក ជា ពៅ អគ្គស្នងការរងនគរបាលជាតិ លើកឡើងឱ្យមានការចូលរួមពីភាគីពាក់ព័ន្ធក្នុងការទប់ស្កាត់ និងកាត់បន្ថយករណីនេះ។ ក្នុងនាមជាអ្នកអនុវត្តច្បាប់ កម្លាំងសមត្ថកិច្ចគឺនឹងធ្វើការយាត់ខ្លួនជនល្មើសទៅតុលាការនៅពេលមានភស្តុតាងគ្រប់គ្រាន់។

ក្នុងឱកាសចូលរួមផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍នេះ លោកស្រី ម៉ារីយ៉ាណា ហ្គារ៉ូហ្វាឡូ ប្រធានផ្នែកកិច្ចការពារកុមារនៃអង្គការយូនីសេហ្វប្រចាំកម្ពុជា មានប្រសាសន៍ថា ការផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍នេះ មានចំណុចសំខាន់គឺ ធ្វើការទប់ស្កាត់កុំឱ្យបទល្មើសនេះកើតឡើង។ វាមានភាពចាំបាច់ដែលគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធត្រូវចូលរួម ក្នុងការលើកកម្ពស់ការយល់ដឹង ដើម្បីធានានូវបរិយាកាសសុវត្ថិភាពទាំងក្នុងប្រព័ន្ធអនឡាញ និងក្នុងសង្គម។ អត្ថបទ៖ គឹមហុក

នាយករដ្ឋមន្ត្រីម៉ាឡេស៊ី
ណែនាំមេសកកម្មលើកម្ពុជា ឱ្យចាត់វិធានការសង្គ្រោះជនជាតិខ្លួនជាបន្ទាន់

<https://www.khmertimeskh.com/501160134//?p=1160134> Khmer Times September 30, 2022

លោក Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob បានផ្តល់ការធានារបស់គាត់ថា រដ្ឋាភិបាលនឹងប្រឹងប្រែងឱ្យអស់ពីសមត្ថភាពដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហា នៃការជួញដូរមនុស្សពាក់ព័ន្ធនឹងជនជាតិម៉ាឡេស៊ីនៅក្នុងប្រទេសអាស៊ានមួយចំនួន។ លោកនាយករដ្ឋមន្ត្រីបានមានប្រសាសន៍ថា លោកបានទទួលវីដេអូ Tik Tok ជាច្រើនអំពីករណីនេះ ហើយបានបញ្ជូនករណីនេះទៅកាន់រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេស Datuk Seri Saifuddin Abdullah និងអគ្គអធិការនគរបាលលោក Tan Sri Acryl Sani Abdullah Sani ដើម្បីចាត់វិធានការបន្ថែម។ «ខ្ញុំសូមបញ្ជាក់ថា រដ្ឋាភិបាលយកចិត្តទុកដាក់ក្នុងការដោះស្រាយបញ្ហានេះ។ បញ្ហានេះត្រូវបានពិភាក្សាក្នុងកិច្ចប្រជុំគណៈរដ្ឋមន្ត្រីកាលពីខែមុន។ លោកបានសរសេរនៅលើហ្វេសប៊ុកកាលពីម្សិលមិញថា៖ «ក្រសួងការបរទេស និងក្រសួងមហាផ្ទៃត្រូវបានណែនាំឱ្យចាត់វិធានការជាបន្ទាន់និងខ្លាំងក្លាបំផុត»។

លោកនាយករដ្ឋមន្ត្រីក៏បានបង្ហាញវីដេអូឃ្លីបវីដេអូ Tiktok របស់អគ្គលេខាធិការអង្គការមនុស្សធម៌អន្តរជាតិម៉ាឡេស៊ី (MHO) លោក Datuk Hishamuddin Hashim ដែលលោក (Hishamuddin) បានជំរុញឱ្យរដ្ឋាភិបាលចាត់វិធានការជាបន្ទាន់លើបញ្ហានេះ។ នៅក្នុងវីដេអូនោះ លោក Hishamuddin បានអំពាវនាវដល់រដ្ឋាភិបាលឱ្យជួយស្ថានទូតម៉ាឡេស៊ី ជាពិសេសនៅកម្ពុជា ឡាវ និងមីយ៉ាន់ម៉ា ក្នុងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់ពួកគេ ក្នុងការជួយសង្គ្រោះប្រជាជនម៉ាឡេស៊ី ដែលកំពុងត្រូវបានចាប់បង្ខាំងខ្លួនដោយក្រុមជួញដូរមនុស្ស។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ គួរឱ្យភ្ញាក់ផ្អើល ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយម៉ាឡេស៊ីត្រូវបានរំលេចនូវរឿងរ៉ាវដ៏រន្ធត់នៃការជួញដូរសរីរាង្គ ការធ្វើទារុណកម្ម និងការរំលោភបំពានផ្សេងទៀតលើជនជាតិម៉ាឡេស៊ីដែលត្រូវបានទាក់ទាញដោយក្រុមបោកប្រាស់នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ប៉ុន្តែមិនបាននិយាយអំពីប្រទេសផ្សេងទៀតដែលប្រជាជនម៉ាឡេស៊ីកំពុងជាប់គាំង ហើយកាន់តែអាក្រក់ គឺវាបានកើតឡើងនៅទីនោះ។

លោក Hishamuddin ក៏បានជំរុញឱ្យរដ្ឋាភិបាលអនុម័តការបែងចែកពិសេសដល់ស្ថានទូតម៉ាឡេស៊ី និងស្ថានទូតពីរផ្សេងទៀតនៅក្នុងប្រទេសឡាវ និងមីយ៉ាន់ម៉ា ដើម្បីជួយគ្រប់គ្រងបញ្ហាភស្តុភារ និងបុគ្គលិក រួមទាំងការធានាឱ្យបាននូវកម្លាំងមនុស្សគ្រប់គ្រាន់ ខណៈដែលបុគ្គលិកការទូតនៅទីនោះបានធ្វើការពេញម៉ោងដើម្បីតាមរកជនជាតិម៉ាឡេស៊ីដែលជាប់គាំង។ Malay Mail/Bernama/Khmer Times

**រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសម៉ាឡេស៊ី ធ្វើជាប្រធានសម្របសម្រួលកិច្ចប្រជុំ
តាមប្រព័ន្ធនិម្មិត ជាមួយឯកអគ្គរដ្ឋទូត នៅកម្ពុជា ប្រដាប់តាមវិធីនៃទៀត ដើម្បី
ដោះស្រាយករណីក្រុមបោកប្រាស់ការងារ**

<https://www.khmertimeskh.com/501160142//?p=1160142> Khmer Times September 30, 2022

រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសម៉ាឡេស៊ី លោក Datuk Seri Saifuddin Abdullah កាលពីថ្ងៃអង្គារ បានដឹកនាំកិច្ចប្រជុំសម្របសម្រួលមួយជាមួយទីភ្នាក់ងាររដ្ឋាភិបាល ដើម្បីកែលម្អ រៀបចំ តាមដាន និងអនុវត្តសកម្មភាពពាក់ព័ន្ធនឹងករណីបោកប្រាស់ការងារ ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងពលរដ្ឋម៉ាឡេស៊ីនៅបរទេស។ លោកបានថ្លែងក្នុងកិច្ចប្រជុំនោះ ដែលថា ភ្នាក់ងារអនុវត្តច្បាប់បានបង្ហាញលទ្ធផលនៃការស៊ើបអង្កេត បង្ហាញពីការសម្របសម្រួលបច្ចេកទេស និងការរួមគ្នាក្នុងប្រតិបត្តិការអន្តរស្ថាប័ន មិនត្រឹមតែជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែដើម្បីនាំយកឧក្រិដ្ឋជនមកកាត់ទោសផងដែរ។ លោកបានសរសេរនៅក្នុងការបង្ហាញសៀវភៅបណ្តុះបណ្តាល (មីយ៉ាន់ម៉ា) រាជធានីភ្នំពេញ (កម្ពុជា) សុងក្លា (ប្រទេសថៃ) ម៉ានីល (ហ្វីលីពីន) នាយកដ្ឋានរដ្ឋាភិបាល និងភ្នាក់ងារអនុវត្តច្បាប់ថា “គណៈកម្មាធិការក៏នឹងសហការយ៉ាងជិតស្និទ្ធដោយផ្ទាល់ជាមួយទីភ្នាក់ងារនៅក្នុងប្រទេសដែលពាក់ព័ន្ធដើម្បីឱ្យប្រតិបត្តិការអាចប្រព្រឹត្តទៅបានលឿន និងត្រឹមត្រូវ”។

មុននេះ លោក Saifuddin ត្រូវបានគេរាយការណ៍ថាបានមានប្រសាសន៍ថាកិច្ចប្រជុំគណៈរដ្ឋមន្ត្រីបានយល់ព្រមបង្កើតគណៈកម្មាធិការពិសេសមួយដើម្បីដោះស្រាយករណីបោកប្រាស់ការងារដែលពាក់ព័ន្ធនឹងជនជាតិម៉ាឡេស៊ី។ គាត់ត្រូវបានគេរាយការណ៍ថា ក្រសួងរបស់លោកបានទទួលរបាយការណ៍អំពីជនជាតិម៉ាឡេស៊ីក្លាយជាជនរងគ្រោះនៃក្រុមបោកប្រាស់ការងារនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ឡាវ មីយ៉ាន់ម៉ា និងប្រទេសថៃ។ លោក Saifuddin បានមានប្រសាសន៍ថា រដ្ឋាភិបាលតាមរយៈក្រសួងការបរទេស ក៏ដូចជាបេសកកម្មការទូតម៉ាឡេស៊ីនៅក្រៅប្រទេស នឹងនៅតែប្តេជ្ញាពង្រឹងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះនិងនាំពួកគេត្រឡប់ទៅផ្ទះវិញដោយសុវត្ថិភាព។

**ជនរងគ្រោះដោយសារការបោកប្រាស់ការងារ Sabah បានរៀបរាប់ពីការ
រត់គេចខ្លួនពីក្រុមបោកប្រាស់ការងារក្នុងប្រទេសកម្ពុជា**

<https://www.khmertimeskh.com/501160233//?p=1160233> Khmer Times September 30, 2022

ជនរងគ្រោះដោយសារការបោកប្រាស់ការងារមកពីរដ្ឋ Sabah បានត្រឡប់មកផ្ទះវិញកាលពីថ្ងៃអង្គារ បន្ទាប់ពីជាប់ក្នុងប្រទេសកម្ពុជាអស់រយៈពេលបីខែ ហើយនេះរឿងនិទានរវែងមួយដែលត្រូវប្រាប់។ អ្នករត់គេចខ្លួនម្នាក់ឈ្មោះ Eric បានអះអាងថា គាត់បានរត់ចេញពីមជ្ឈមណ្ឌល ដែលគាត់ត្រូវបានចាប់ជាចំណាប់ខ្មាំង នៅពេលដែលនគរបាលបានឆ្លុកឆ្លងមជ្ឈមណ្ឌលនេះ នៅថ្ងៃទី២៤ ខែកញ្ញា។ នេះជារឿងគួរអោយចម្លែក ព្រោះក្នុងប្រតិបត្តិការរបស់នគរបាលកម្ពុជា ទីតាំងដែលត្រូវបានឆ្លុកឆ្លងត្រូវបានបិទទាំងស្រុង និងគ្មានអ្នកណាម្នាក់អាចមានលទ្ធភាពរត់គេច ឬលួចរត់ចេញបានឡើយ។ “ការដែលគាត់អាចយកលិខិតឆ្លងដែនរបស់គាត់មកវិញគឺជាការរឿងឆ្ងល់មួយទៀតព្រោះវាមិនមែនជារឿងធម្មតាទេដែលលិខិតឆ្លងដែនទាំងនេះ ត្រូវបានទុកចោលយ៉ាងងាយស្រួលដោយក្រុមបោកប្រាស់ការងារជាធម្មតាត្រូវបានរក្សាទុកក្នុងទូរដៃ ដើម្បីការពារកុំអោយអ្នកដែលត្រូវបានគេចាប់ទាំងនោះរត់គេចខ្លួនបាន។

មន្ត្រីម្នាក់ដែលដឹងពីកិច្ចការនេះបានប្រាប់ខ្មែរថាមស៍ថា “គាត់បានរត់គេចខ្លួនដោយប្រើខ្សែពួរ ហើយពិតជាអស្ចារ្យ និងមិនគួរឱ្យជឿ ដូចដែលវាមិនធ្លាប់មានពីមុនមក។ តាមពិតនគរបាលបានយកលិខិតឆ្លងដែនទាំងនោះពីក្រុមបោកប្រាស់ការងារ នៅពេលដែលវាយឆ្លុក និងបំបែកទូរដៃ”មន្ត្រីរូបនោះបានសង្កត់ធ្ងន់ថា៖ «គាត់ប្រហែលជាត្រូវបានគេ

ឃុំនៅកន្លែងផ្សេង ប៉ុន្តែប្រាកដណាស់មិននៅកន្លែងដែលត្រូវបានវាយឆ្នក់នោះទេ។ លោកបានជំរុញឲ្យអាជ្ញាធរម៉ាឡេស៊ីស៊ើបអង្កេតករណីនេះឲ្យបានហ្មត់ចត់ ខណៈបញ្ហាទាំងនេះធ្វើអោយសាធារណជនយល់ខុសលើប្រទេសកម្ពុជា ហើយត្រូវបានគេបំភ្លៃហួសហេតុ ដែលធ្វើឲ្យខូចកេរ្តិ៍ឈ្មោះរបស់កម្ពុជា។ គាត់បានមកទីនេះដោយសារតែភាពលោភលន់សុទ្ធសាធ ខណៈដែលរឿងរ៉ាវរបស់គាត់បានបង្ហាញថា គាត់ត្រូវបានគេប្រាប់ពីការបើកគណនីនៅប្រទេសថៃ ហើយទទួលបាន ១៥,០០០ ដុល្លារ ហើយគាត់មិនបានដំទាស់នឹងការហោះហើរមកកម្ពុជានោះទេ។

មន្ត្រីបានលើកឡើងថា “ហេតុអី? ដំបូងគាត់លោភលន់ ហើយនៅពេលអ្វីៗដែលបានកើតឡើងមិនដូចការគ្រោងទុក គាត់គ្រាន់តែធ្វើតាមការណែនាំ ហើយបន្ទោសប្រទេសកម្ពុជា។ យោងតាមការរៀបរាប់របស់គាត់ Eric អាយុ២៨ ឆ្នាំ ដែលជាឪពុកមានកូនពីរនាក់បានដាស់តឿនមនុស្សកុំឱ្យជឿជាក់លើនរណាម្នាក់ជាពិសេសអ្នកដែលសន្យាថានឹងរកលុយឱ្យបានហ្មត់ចត់។ Eric បានមកដល់អាកាសយានដ្ឋានអន្តរជាតិ Kota Kinabalu កាលពីថ្ងៃអង្គារហើយបានធ្វើសន្និសីទសារព័ត៌មានមួយដើម្បីក្រើនរំលឹកប្រជាជនក្នុងរដ្ឋ Sabaha ផ្សេងទៀតកុំឱ្យពួកគេធ្លាក់ក្នុងអន្ទាក់ដូចគាត់។

អតីតអ្នកលក់នៅ Miri រដ្ឋ Sarawak បានអះអាងថាគាត់បានដឹងពីឱកាសនៃការរកលុយបានលឿនពីមិត្តភក្តិតាមអនឡាញម្នាក់មកពី Sibiu ក្នុង Sarawak ។ គាត់បានប្រាប់អ្នកបកប្រែមកពីគណបក្សនយោបាយក្នុងស្រុកមួយកាលពីថ្ងៃអង្គារសប្តាហ៍មុនថា មិត្តតាមអនឡាញរបស់គាត់ដែលបានរាប់អានគ្នាប្រហែល៦ខែ បានប្រាប់គាត់ថាគាត់នឹងទទួលបាន ៥,០០០ ដុល្លារសម្រាប់គណនីធនាគារនីមួយៗដែលគាត់បានបើកនៅក្នុងប្រទេសថៃ។ គាត់បានចោទប្រកាន់ថាមិត្តរបស់គាត់បានសុំឱ្យគាត់បើកគណនីធនាគារចំនួនបីនៅក្នុងប្រទេស ហើយបានអះអាងថាគាត់មិនដឹងថាគណនីធនាគារបើកឡើងសម្រាប់អ្វីនោះទេ។ Eric បានបន្ថែមថា គាត់មិនបានគិតពិចារណាអ្វីច្រើននោះទេ ដោយសារតែគាត់ជឿជាក់លើមិត្តរបស់គាត់។ គាត់ក៏បានប្រាប់អ្នកបកប្រែថា គាត់បានប្រាប់ម្តាយមីងរបស់គាត់អំពីផែនការក្នុងការធ្វើដំណើរទៅប្រទេសថៃ ប៉ុន្តែម្តាយមីងបានព្យាយាមរារាំងគាត់មិនឱ្យទៅ ប៉ុន្តែមិនបានជោគជ័យនោះទេ។ គាត់ក៏បាននិយាយដែរថា ពេលទៅដល់ទីក្រុងគូឡូឡាំពួ គាត់បានកត់សម្គាល់ឃើញថាសំបុត្រយន្តហោះរបស់គាត់គឺសំដៅទៅប្រទេសកម្ពុជា។

នៅពេលដែលគាត់បានសួរមិត្តរបស់គាត់ (មកពី Sarawak) អំពីរឿងនេះ ក្រោយមកគាត់បានប្រាប់ថាគាត់នឹងធ្វើដំណើរទៅប្រទេសថៃដោយឡានពីកម្ពុជា។ ជាថ្មីម្តងទៀត គាត់មិនបានចោទសួរមិត្តគាត់អ្វីច្រើននោះទេ ហើយក៏ឡើងយន្តហោះមកកម្ពុជា។ គាត់បានបន្ថែមថា ពេលមកដល់ គាត់ត្រូវបានគេនាំទៅកន្លែងជនបទមួយក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ដែលគាត់ត្រូវបានវាយដំ និងឃុំឃាំងនៅក្នុងបន្ទប់មួយ ដោយសារតែគាត់ដំទាស់នឹងបញ្ហាហើយប៉ុន្មានសប្តាហ៍ក្រោយមក គាត់ត្រូវបានលក់ទៅកន្លែងមួយទៀត ដែលចោទថាត្រូវបានគ្រប់គ្រងដោយជនជាតិចិន។ គាត់បានប្រាប់អ្នកបកប្រែថា គាត់ត្រូវបានគេលក់សរុបចំនួនបីដងទៅកាន់កន្លែងដែលគ្រប់គ្រងដោយជនជាតិចិន។ Eric បានបន្តថា គាត់ត្រូវបានផ្តល់ទូរស័ព្ទដៃមួយនៅកន្លែងធ្វើការចុងក្រោយរបស់គាត់នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។

គាត់បានពន្យល់ថា គាត់បានធ្វើការឱ្យក្រុមហ៊ុនធុរកិច្ចតាមទូរស័ព្ទ ហើយនៅទីនោះមួយខែ។ គាត់បានបន្ថែមថា ពួកគេត្រូវបានព្រមានកុំឱ្យប្រើទូរសព្ទដើម្បីហៅទៅមនុស្សខាងក្រៅ ឬចំរុប និងរឺដេអូ និងធ្វើព័ត៌មានពីទីតាំងទាំងនោះ។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ គាត់បានលួចទំនាក់ទំនងទៅ Luyang សមាជិកសភាពីមិត្តរបស់គាត់ ហើយបានទាក់ទងទៅ Ginger Phooong ។ ទំនាក់ទំនងដំបូងរវាង Eric និង Phooong គឺនៅថ្ងៃទី៩ ខែសីហា ដែល Eric បានផ្តល់ទីតាំងពិតប្រាកដរបស់គាត់ផងដែរ។ គាត់បានបន្ថែមថា គាត់បានជួបជាមួយជនជាតិម៉ាឡេស៊ីផ្សេងទៀត ដែលត្រូវបានបង្ខាំងដូចគាត់ដែរ ហើយមិនប្រាកដក្នុងចិត្តថា តើមាននរណាម្នាក់មកពីរដ្ឋ Sabah ដូចគាត់

ដែរឬអត់។ អ្នកដែលត្រូវបានបង្ខាំងនោះភាគច្រើនជាជនជាតិចិន។ Eric ក៏បាននិយាយទៀតថា គាត់ត្រូវបានគេបង្ខាំងទុកនៅអគារជាន់ទី១៣ ដែលស្រដៀងនឹងសណ្ឋាគារ ហើយមាន១០ ក្រុមដែលមានមនុស្ស ១០ នាក់ឬច្រើនជាងនេះនៅជាន់នីមួយៗនៃអគារ។ គាត់បានបន្ថែមថា គាត់បានរត់គេចពីកន្លែងនោះ អំឡុងពេលការវាយធ្ងក់របស់នគរបាល និងអន្តោប្រវេសន៍ ដែលធ្វើឡើងកាលពីប៉ុន្មានថ្ងៃមុន។ គាត់បាននិយាយទៀតថា គាត់អាចយកលិខិតឆ្លងដែនមកវិញ ហើយយកទូរសព្ទដៃមួយនៅកន្លែងដែលគាត់ធ្វើការមុនពេលចេញពីព្រលានយន្តហោះ។

Eric បានពន្យល់ថាគាត់បានទាក់ទងមិត្តរបស់គាត់ដើម្បីសុំឱ្យគាត់កក់ជើងហោះហើរឱ្យគាត់ពីប្រទេសកម្ពុជាទៅកូឡាឡាំពួរ។ គាត់បានមកដល់ទីក្រុងគូឡាឡាំពួរនៅថ្ងៃទី ២៤ ខែកញ្ញា ហើយ Phoong បានមកទទួលគាត់នៅព្រលានយន្តហោះ។ ក្រោយមកទៀតPhoong បានជួយចេញថ្លៃស្នាក់នៅរបស់គាត់នៅទីនោះ រួមទាំងសំបុត្រយន្តហោះរបស់គាត់ទៅរដ្ឋ Sabah ។ ជាមួយគ្នានេះដែរ Phoong បាននិយាយថា បន្ទាប់ពីទទួលបានសារពីEric សុំឱ្យគាត់ជួយ គាត់បានទាក់ទងទៅក្រុមគ្រួសាររបស់ Eric ភ្លាមៗ ហើយបានអោយពួកគេរាយការណ៍ទៅនគរបាល និងស្នើទៅអង្គការនគរបាលឧក្រិដ្ឋកម្មអន្តរជាតិដើម្បីជួយធ្វើអន្តរាគមន៍។ Phoong បានបន្តទៀតថា Eric បានប្រើលេខ៨៥៥ ដែលជាលេខកូដប្រទេសកម្ពុជា។ គាត់បានបន្ថែមថា គាត់ក៏បានទាក់ទងទៅក្រសួងការបរទេសក៏ដូចជាការិយាល័យកុងស៊ុលម៉ាឡេស៊ីប្រចាំកម្ពុជា។

Phoong ក៏បាននិយាយផងដែរថាគាត់បានទទួលសារម្តងទៀតពី Eric កាលពីថ្ងៃទី១៩ ខែកញ្ញាដែលបានប្រាប់គាត់ថាមានការវាយធ្ងក់របស់នគរបាលហើយមនុស្សជាច្រើនបានកំពុងរត់គេចខ្លួន។ “ខ្ញុំបានសុំឱ្យគាត់រាយការណ៍ទៅនគរបាល ប៉ុន្តែគាត់មិនទុកចិត្ត។ ខ្ញុំមិនបន្ទោសគាត់ទេ។ គាត់មិនអាចទុកចិត្តនរណាម្នាក់បានទេ។ ខ្ញុំបានប្រាប់ការិយាល័យកុងស៊ុល និង Wisma Putra អំពីប្រតិបត្តិការរបស់អាជ្ញាធរក្នុងតំបន់ ដែលធ្វើឡើងចាប់ពីថ្ងៃទី១៩ ដល់ថ្ងៃទី២៤ ខែកញ្ញា។ Eric បានព្យាយាមរត់គេចខ្លួននៅថ្ងៃទី២៤។ Phoong បាននិយាយថា នេះជាករណីដំបូងបង្អស់ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងប្រជាពលរដ្ឋមកពីរដ្ឋ Sabah ដែលការិយាល័យរបស់គាត់បានទទួល។ Phoong បានបន្តថា “ខ្ញុំបានសុំឱ្យគាត់ផ្តល់ព័ត៌មានបន្ថែមអំពីឪពុកម្តាយរបស់គាត់ដើម្បីឱ្យគាត់ចាប់ផ្តើមទំនាក់ទំនងពីទីនោះ ... គាត់បានឱ្យខ្ញុំនូវលេខម្តាយមីងរបស់គាត់” ។ Phoong បានបន្ថែមថា មីងរបស់ Eric បានរាយការទៅនគរបាល ដោយមានជំនួយពីមន្ត្រីទំនាក់ទំនង។ នៅពេលដែល Eric បានត្រលប់មកម៉ាឡេស៊ីវិញ Phoong បានជំរុញឱ្យគាត់ចែករំលែករឿងរ៉ាវរបស់គាត់ជាមួយប្រជាពលរដ្ឋក្នុងរដ្ឋ Sabah ផ្សេងទៀតព្រោះករណីនេះមិនធ្លាប់មានពីមុនទេនៅក្នុងរដ្ឋ Sabah ។ គាត់បាននិយាយថា “ខ្ញុំបានបញ្ចុះបញ្ចូលគាត់ឱ្យធ្វើសន្និសីទកាសែត និងជំរុញឱ្យប្រជាពលរដ្ឋ Sabah ផ្សេងទៀតកុំឱ្យធ្លាក់ក្នុងអន្ទាក់។ យើងបានឮរឿងរ៉ាវជាច្រើនពីម៉ាឡេស៊ី ប៉ុន្តែមិនធ្លាប់ឮរឿងរ៉ាវទាំងនេះនៅក្នុងរដ្ឋ Sabahនោះទេ”។ *Borneo Post*

ថ្ងៃទី០៤ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

ក្រសួងសង្គមកិច្ច ផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍សិក្សាស្រាវជ្រាវ ស្តីពីការបញ្ឈប់ការកេងប្រវ័ញ្ច និងរំលោភបំពានផ្លូវភេទលើកុមារតាម ប្រព័ន្ធអនឡាញ

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/259090-2022-09-30-06-12-45.html> 2022-09-30 01:12pm

(ក្នុងពេញ)៖ ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា នៅថ្ងៃទី៣០ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២នេះ បានផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍សិក្សាស្រាវជ្រាវ ស្តីពី <ការបញ្ឈប់គ្រោះថ្នាក់-Disrupting Harm Study ការកេងប្រវ័ញ្ច និងរំលោភបំពានផ្លូវភេទលើកុមារតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ។ ពិធីនេះបានធ្វើឡើងក្រោមអធិបតីភាពរបស់ លោក

ស្រី ខៀវ ប៊ូរី រដ្ឋលេខាធិការ ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា តំណាងលោក វង់ សុត រដ្ឋមន្ត្រី ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា ដោយមានការចូលរួមពី លោកស្រី ស៊ិន សារោន អគ្គលេខាធិការរង នៃអគ្គលេខាធិការដ្ឋាន ក.ជ.ក. លោកស្រី ម៉ារីយ៉ាណា ហ្គារ៉ូហ្វាលូ (Ms. Marianna Garofalo) ប្រធានផ្នែកកិច្ចការពារកុមារ នៃអង្គការយូនីសេហ្វប្រចាំកម្ពុជាផងដែរ។

លោកស្រី ខៀវ ប៊ូរី រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា បានថ្លែងថា ការកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទលើកុមារដោយប្រព័ន្ធអនឡាញ ជាបញ្ហាសកល ហើយពិភពលោកកំពុងតែយកចិត្តទុកដាក់ និងរួមគ្នាដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ ដែលក្នុងនោះ កម្ពុជាជាប្រទេសដែលបោះជំហានទៅមុខ ក្នុងការចូលរួមចំណែកសំដៅ ធ្វើឲ្យកាន់តែប្រសើរឡើងនូវការលើកកម្ពស់កិច្ចការពារកុមារ និងឧត្តមប្រយោជន៍របស់កុមារ ទាំងកម្ពុជា ក៏ដូចជាពិភពលោក។ លោកស្រីបានបន្តថា ប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិត អាចជាឧបករណ៍ដ៏មានឥទ្ធិពលសម្រាប់កុមារក្នុងការទំនាក់ទំនងស្រាវជ្រាវ សិក្សា និងចូលរួមប្រកបដោយការច្នៃប្រឌិត។ សារៈសំខាន់នៃបរិយាកាសឌីជីថលចំពោះជីវិត និងសិទ្ធិរបស់កុមារ ត្រូវបានគូសបញ្ជាក់ដោយគណៈកម្មាធិការអង្គការសហប្រជាជាតិស្តីពីសិទ្ធិកុមារ នៅក្នុងយោបល់ទូទៅលេខ ២៥ ដែលត្រូវបានអនុម័តនៅឆ្នាំ២០២១។ យោបល់ទូទៅនេះ បានសង្កត់ធ្ងន់នូវការពិតដែលថា ការចំណាយពេលវេលាប្រព័ន្ធអនឡាញនាំមកនូវហានិភ័យ និងការគំរាមកំហែងពាក់ព័ន្ធនឹង គ្រោះថ្នាក់ដែលមិនអាចទទួលយកបាន ដោយជៀសមិនផុត ក្នុងនោះក៏មានហានិភ័យ និងការគំរាមកំហែង មួយចំនួន ដែលកុមារបាននិងកំពុងជួបប្រទះនៅក្នុងកន្លែងដទៃទៀតផងដែរ ហើយហានិភ័យ និងការគំរាមកំហែងមួយចំនួនមានលក្ខណៈដោយឡែកចំពោះតែបរិបទអនឡាញប៉ុណ្ណោះ។

ជាមួយគ្នានេះដែរ លោកស្រី ស៊ិន សារោន បានបញ្ជាក់ដែរថា កម្ពុជាជាប្រទេសមួយក្នុងចំណោមប្រទេសទាំង១០ នៃសមាជិកអាស៊ាន ដែលត្រូវបានពិភពលោកជ្រើសរើសមកធ្វើការសិក្សាស្រាវជ្រាវ បើទោះជា របាយការណ៍នេះប្រើរយៈពេលយូរ និយាយរួមចាប់តាំងពីឆ្នាំ២០១៩ក៏ដោយ ក៏យើងនៅតែបំពេញការងារ នេះបានលទ្ធផលគួរជាទីមោទនៈ។ លោកស្រីសូមអបអរសាទរនិងអរគុណចំពោះក្រុមការងារបច្ចេកទេសអន្តរក្រុង OCSE ចំពោះសមិទ្ធផលថ្មីមួយបន្ថែមទៀត។ ឆ្លៀតក្នុងឱកាសនេះ លោកស្រី ស៊ិន សារោន បានសូមសម្តែងនូវកិច្ចស្វាគមន៍យ៉ាងកក់ក្តៅចំពោះវត្តមាន លោក លោក លោកស្រី ក្លាយៗកុមារនិងយុវជន ដែលអញ្ជើញចូលរួមពិធីផ្សព្វផ្សាយដ៏មានសារៈសំខាន់នាពេល នេះ ដែលបង្ហាញពីការយកចិត្តទុកដាក់រួមគ្នា ក្នុងការការពារកុមារពីការរំលោភបំពានគ្រប់រូបភាព ជាពិសេសការការពារកុមារពីការកេងប្រវ័ញ្ចនិងរំលោភបំពានផ្លូវភេទកុមារតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ។

**មន្ត្រីក្រសួងសង្គមកិច្ច៖ ការប្រើប្រាស់អ៊ីនធឺណិតខុសទិសដៅ
អាចជាឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងព្រំដែនកុមារតាម អនឡាញ**

<https://www.kampuchearthmey.com/local-news/385315> ថ្ងៃសុក្រ ៣០ កញ្ញា ២០២២ដោយ Thoeun Vansong

នៅថ្ងៃទី៣០ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២នេះ ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា បានផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍ស្រាវជ្រាវស្តីពីការបញ្ឈប់គ្រោះថ្នាក់នៃការកេងប្រវ័ញ្ច និងរំលោភបំពានផ្លូវភេទលើកុមារតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ។ លោកស្រី ខៀវ ប៊ូរី រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងសង្គមកិច្ច បានថ្លែងថា ការប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិតខុសទិសដៅ នឹងអាចនាំឲ្យក្លាយជាអំពើកេងប្រវ័ញ្ច និងរំលោភបំពានផ្លូវភេទកុមារតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ។ បើតាមលោកស្រី ខៀវ ប៊ូរី ប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិត គឺជាឧបករណ៍ដ៏មានឥទ្ធិពលសម្រាប់កុមារក្នុងការទំនាក់ទំនង ការសិក្សា ស្រាវជ្រាវ និងការចូលរួមប្រកបដោយការច្នៃប្រឌិត។ លោកស្រី លើកឡើងថា ការចំណាយពេលវេលាប្រព័ន្ធអនឡាញនាំមក

នូវហានិភ័យ និងការគំរាមកំហែងពាក់ព័ន្ធនឹងគ្រោះថ្នាក់ដោយជឿសមិនផុត ដែលកុមារបាននិងកំពុងជួបប្រទះ ហានិភ័យទាំងនោះចំពោះបរិបទអនឡាញ។

លោកស្រីរដ្ឋលេខាធិការ បានឲ្យដឹងថា ហានិភ័យមួយនៃហានិភ័យទាំងនោះ គឺការប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិត និងបច្ចេកវិទ្យាឌីជីថលមិនសមស្របក្នុងគោលបំណងកេងប្រវ័ញ្ច និងរំលោភបំពានផ្លូវភេទលើកុមារ។ ត្រង់ចំណុចនេះ លោកស្រី គូសបញ្ជាក់ថា ការលួងលោមកុមារតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ ការចែកចាយសម្ភារៈ និងការផ្សាយបន្តផ្ទាល់នូវការរំលោភបំពានផ្លូវភេទលើកុមារ ត្រូវបានចាត់ទុកថា ជាឧក្រិដ្ឋកម្មប្រឆាំងកុមារ ដែលត្រូវការឆ្លើយតបជាសកល និងជាបន្ទាន់។ មន្ត្រីជាន់ខ្ពស់រូបនេះ សង្កត់ធ្ងន់ដែរថា ឧក្រិដ្ឋកម្មទាំងនេះត្រូវបានចាត់ទុកថាជាក្នុងទម្រង់ជាប្រភេទ ឬជាវីដេអូឌីជីថល ដែលរមែងត្រូវបានចែកចាយម្តងហើយម្តងទៀតនៅតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ ឬបណ្តាញសង្គម ជាដើម។ ដូច្នេះ ការទប់ស្កាត់ និងកិច្ចការពារកុមារតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ គឺជាការងារបន្ទាន់ជាងពេលណាៗទាំងអស់ ដោយលោកស្រីបានជំរុញ និងស្នើសុំដល់គ្រប់ក្រសួងស្ថាប័ន ភាគីពាក់ព័ន្ធ និងអាជ្ញាធរដែនដីគ្រប់ជាន់ថ្នាក់ រួមគ្នាទប់ស្កាត់អំពើហិង្សា និងអំពើកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទលើកុមារតាមប្រព័ន្ធអនឡាញឲ្យកាន់តែខ្លាំងក្លា និងប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់បន្ថែមទៀត។ ដោយ៖ ជឿន វ៉ាន់សុដ

ម៉ាឡេស៊ីថា ប្រជាជនខ្លួនជាង១៧០នាក់រងគ្រោះដោយការបោកប្រាស់ កំពុងជាប់ក្នុងប្រទេសជាច្រើន

https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1607583.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelegram ៣០ ខែ កញ្ញា ឆ្នាំ ២០២២ ម៉ោង ១៦:៤៧

ម៉ាឡេស៊ី ៖ ជនជាតិម៉ាឡេស៊ី ចំនួន ១៧៤នាក់ ដែលជាជនរងគ្រោះ នៃការងារបោកប្រាស់បានជាប់នៅ ម៉ាឡេស៊ី ៖ ជនជាតិម៉ាឡេស៊ីចំនួន ១៧៤នាក់ដែលជាជនរងគ្រោះនៃការងារបោកប្រាស់បានជាប់នៅក្នុងប្រទេស ជាច្រើនក្នុងតំបន់។

លេខាធិការប៉ូលីសលោកស្រី Noorsiah Saaduddin និយាយថាប៉ូលីសទទួលបានរបាយការណ៍ចំនួន ២២៤ពីសំណាក់សមាជិកគ្រួសារ និងមិត្តភក្តិនៃជនរងគ្រោះចំនួន ២៨៤នាក់។ ក្នុងចំណោមជនរងគ្រោះសរុប មាន ១១០នាក់ត្រូវបានជួយសង្គ្រោះ។ លោកស្រីថ្លែងក្នុងសេចក្តីប្រកាសថា «ប៉ូលីសនឹងប្រើប្រាស់គ្រប់វេទិកា ដើម្បីធ្វើការរួមគ្នាជាមួយភ្នាក់ងារដូចជា Aseanapol និង Interpol ដើម្បីជម្នះបញ្ហានេះ»។ លោកស្រី បានណែនាំ ប្រជាជនម៉ាឡេស៊ីឱ្យមានការប្រុងប្រយ័ត្ននៅពេលទទួលយកការងារនៅក្រៅប្រទេសតាមបណ្តាញសង្គម និងធ្វើការ ផ្ទៀងផ្ទាត់ភាពត្រឹមត្រូវរបស់និយោជកជាមួយក្រសួងការបរទេស។ ព័ត៌មានអំពីការបោកប្រាស់ទាំងនេះបានចាប់ផ្តើម លេចឡើងនៅពាក់កណ្តាលឆ្នាំមុន។ ដោយធ្វើប្រតិបត្តិការនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ឡាវ និងមីយ៉ាន់ម៉ាជាដើម ក្រុម ទាំងនោះបានប្រើប្រាស់វេទិកាបណ្តាញសង្គមដូចជា Facebook និង Instagram ដើម្បីផ្សព្វផ្សាយពីការងារប្រាក់ ខែខ្ពស់នៅបរទេស។

នៅពេលជនរងគ្រោះត្រូវបានបោកបញ្ឆោត និងត្រូវបានឃុំខ្លួនប្រឆាំងនឹងឆន្ទៈរបស់ពួកគេនៅក្នុងទីតាំង បោកប្រាស់ណាមួយ ពួកគេនឹងត្រូវបានបង្រៀន និងបង្ខំឱ្យធ្វើការបោកប្រាស់អ្នកដទៃតាមអនឡាញ។ ការបោក ប្រាក់ទាំងនោះរួមមានតាមរយៈអ៊ីនធឺណិត ការក្លែងបន្លំការវិនិយោគ និងការបោកផ្សេងៗ។ ឯកសារធ្វើដំណើរ និង ទូរទស្សន៍របស់ជនរងគ្រោះជាធម្មតាត្រូវបានដកហូតឡើងដោយក្រុមបោកប្រាស់។ ពួកគេមិនត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យ ចេញពីអគារឡើយ និងត្រូវបានបង្ខំឱ្យធ្វើការរយៈពេល ១៥ម៉ោងក្នុងមួយថ្ងៃ។ ជនរងគ្រោះដែលមិនចូលរួមក្នុងអំពើ បោកប្រាស់នឹងរងការវាយដំ បង្កត់អាហារ និងត្រូវលក់ទៅឱ្យក្រុមដទៃទៀត។ (យោងតាមប្រភព៖ CNA)

**លេខាធិការដ្ឋាន នៃគណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សខេត្តសៀមរាប មើក
កិច្ចប្រជុំត្រួតពិនិត្យការងារត្រីមាសទី៣ ឆ្នាំ២០២២**

<https://www.information.gov.kh/articles/87573> ចេញផ្សាយ ថ្ងៃទី ៣០ ខែ កញ្ញា ឆ្នាំ ២០២២

នាព្រឹកថ្ងៃទី៣០ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២នេះ លេខាធិការដ្ឋាន នៃគណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សខេត្តសៀមរាប (ហៅកាត់ថា គ.ខ.ប.ជ) បានរៀបចំកិច្ចប្រជុំការងារត្រីមាសទី៣ ឆ្នាំ២០២២ ដែលដឹកនាំកិច្ចប្រជុំដោយលោកស្រី យូ សុភា អភិបាលរងខេត្ត និងជាប្រធានលេខាធិការដ្ឋាន គ.ខ.ប.ជ ខេត្ត និងមានអញ្ជើញចូលរួមពីសមាជិក សមាជិកា លេខាធិការដ្ឋាន គ.ខ.ប.ជ មន្ទីរ អង្គភាពពាក់ព័ន្ធ ព្រមទាំងតំណាងអង្គការដៃគូជាច្រើនរូបចូលរួមផងដែរ។ នៅក្នុងសកម្មភាពរបស់គណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សខេត្តសៀមរាប និងអង្គការដៃគូ អាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន បានបន្តសកម្មភាពការងារទៅតាមផែនការ ដែលបានគ្រោងទុកបើទោះបីជាប្រឈម និងសភាពការណ៍ថ្មីនៃ ជំងឺកូវីដ-១៩ ដែលបានរាតត្បាតជាសកល និងធ្វើអោយមានការធ្លាក់ចុះនៃសេដ្ឋកិច្ចពិភពលោក ក៏ដូចជាប្រទេសកម្ពុជាផងដែរ។

អង្គប្រជុំបានពិនិត្យទៅលើកំណត់ហេតុ និងត្រួតពិនិត្យលើផែនការដែលអង្គប្រជុំ បានដាក់ចេញកាលពីពេលកិច្ចប្រជុំប្រចាំកន្លងមក ដោយបានធ្វើការពិភាក្សាផ្ដោតទៅលើបញ្ហាប្រឈមនៃការអនុវត្ត និងការកសាងសំណុំរឿងបទល្មើសពាក់ព័ន្ធនឹងច្បាប់ស្តីពីការបង្ក្រាបអំពើជួញដូរមនុស្ស និងអំពើធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទ ដោយក្នុងនោះកិច្ចប្រជុំក៏បានលើកយកបញ្ហាមួយចំនួនទៀត យកមកពិភាក្សា ដើម្បីស្វែងរកដំណោះស្រាយរួមគ្នា សម្រាប់ការពារជនរងគ្រោះ និងងាយរងគ្រោះ ដោយអំពើហិង្សាទាក់ទងនឹងយេនឌ័រ ឬការរំលោភបំពានផ្សេងៗ ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងច្បាប់ស្តីពីការបង្ក្រាបអំពើជួញដូរមនុស្ស និងអំពើធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទ។&n

nbsp; មានប្រសាសន៍នៅក្នុងកិច្ចប្រជុំនោះដែរ លោកស្រី យូ សុភា ក៏បានលើកឡើងថា អំពើជួញដូរមនុស្សគឺជាវិបត្តិសកលមួយដែលបណ្តាប្រទេសជាច្រើនបានជួបប្រទះ ដោយក្នុងនោះដែរប្រទេសកម្ពុជា ក៏បានទទួលរងនូវវិបត្តិនេះ ដែលធ្វើឲ្យរាជរដ្ឋាភិបាល ក៏ដូចជាប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់មានការព្រួយបារម្ភខ្លាំង ។ លោកស្រីបានបន្តទៀតថា អំពើជួញដូរមនុស្ស ឬបទល្មើសជួញដូរមនុស្ស គឺជាការផ្សិតរាលដាលទៅនឹងភូមិសាស្ត្រនយោបាយ ក៏ដូចជាការលាងសម្អាតប្រាក់កខ្វក់ ដែលមានលក្ខណៈសាំញ៉ាំ និងស្តុកស្តាញ ក្នុងការកំណត់ជាក់លាក់អំពើបទល្មើសពិសេសបទល្មើសដែលប្រព្រឹត្តតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ។ លោកស្រី យូ សុភា ក៏បានមានប្រសាសន៍ជម្រុញឲ្យគ្រប់អ្នកពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ បន្តកិច្ចសហការគ្នាឲ្យកាន់ស្ថិតរមួតលើការអនុវត្តនីតិវិធីនានា ការបង្ក្រាបបទល្មើស ការជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះឲ្យបានទាន់ពេលវេលា ត្រូវពង្រឹងសមត្ថភាព និងពង្រីកការផ្សព្វផ្សាយឲ្យបានទូលំទូលាយ ក៏ដូចជាការពន្លាតការស៊ើបអង្កេតស្រាវជ្រាវឲ្យកាន់តែស៊ីជម្រៅដើម្បីបង្ក្រាបនិងផ្តន្ទាទោសដល់ជនល្មើសឲ្យខានតែបាន ។

សូមជម្រាបថា នៅក្នុងកិច្ចប្រជុំពិភាក្សានិងត្រួតពិនិត្យការងារប្រចាំត្រីមាសទី៣នេះ បានដាក់នូវរបៀបវារៈសម្រាប់ការពិភាក្សា និងការត្រួតពិនិត្យលើបញ្ហាពាក់ព័ន្ធ ដើម្បីអនុវត្ត និងដោះស្រាយមាន ចំនួន ៧ដូចជា៖ ១- សូមមន្ទីរកិច្ចការនារី អង្គការLac អាជ្ញាធរមូលដ្ឋានស្រុកពួក វ៉ារិន និងស្រុកអង្គធំ ធ្វើបច្ចុប្បន្នភាព ករណី ទំនាស់គ្រួសារ (ករណីមានប្រពន្ធនៅស្រុកអង្គធំ និងស្រុកពួក។ ២- ក្រុមការងារលេខាធិការដ្ឋាន គ.ខ.ប.ជ ដឹកនាំដោយលោក វរសេនីយ៍ឯក ស្រី យូរ៉ា មេបញ្ជាការរងកងរាជអាវុធបាលខេត្ត ចុះទៅជួបជាមួយស្ត្រី ដែលមានកូនតាមម្តាយដើម្បីធ្វើការផ្សព្វផ្សាយ អំពីការយកកូនតាមម្តាយចេញពីពន្ធនាគារ។ ៣- រៀបចំកិច្ចប្រជុំយុត្តិធម៌ព្រហ្មទណ្ឌ កិច្ចប្រជុំរវាងអង្គការដៃគូ ជាមួយស្ថាប័នតុលាការ និងរៀបចំកិច្ចប្រជុំយុត្តិធម៌ព្រហ្មទណ្ឌ។ ៤- សូមការិយាល័យស្ថិតិ និងអត្រានុកូលដ្ឋាន ពិនិត្យរៀបចំវគ្គបណ្តុះបណ្តាលដល់ក្រុមប្រឹក្សាយុវ សង្កាត់ ។ ៥- ករណីនៅឃុំខ្ពង់ភ្នំ ស្រុកស្វាយលើ ពលរដ្ឋម្នាក់បានចាញ់បោក ក្រុមហ៊ុនUNISITY នៅបុរីទេសចរណ៍ លក់ផលិតផលអាហារបំប៉ន (សូម

ដាក់ពាក្យបណ្តឹងនៅអាវុធស្រុក ដើម្បីធ្វើការស្រាវជ្រាវ)។ ៦- ស្រុកសុទ្ធនិគម ៖ ករណីឪពុក យកកូនស្រី អាយុ ៦-៧ ឆ្នាំ ទៅទុកចោលនៅភូមិជ្រៃខាងជើង ឃុំ កៀនសង្កែ ត្រូវបានអ្នកភូមិយកទៅចិញ្ចឹម តែបែរជាកូនស្រី នោះបានយកម៉ូតូទៅធ្វើបាត់ ហើយពេលឪពុក មកយកកូនវិញ បែរជាម្ចាស់ម៉ូតូនោះមិនឱ្យកូនវិញ។ ករណីនេះ សូមឱ្យពលរដ្ឋខាងលើ ដាក់ពាក្យបណ្តឹង ហើយកុមារីខាងលើត្រូវប្រគល់ជូនទៅមន្ទីរសង្គមកិច្ច។ ៧- ករណីកុមារ អាយុ៣ខែ នៅឃុំកែវពណ៌ ត្រូវធ្វើការវះកាត់នៅមន្ទីរពេទ្យអង្គរ ដែលតម្រូវបង់ថវិកាចំនួន ៥០០ដុល្លារ សូមរដ្ឋបាល ស្រុកពួក ធ្វើការជាមួយមន្ទីរពេទ្យកុមារអង្គរ និងមួយចំណុចទៀត សូមធ្វើការដាក់ពាក្យបណ្តឹង ដើម្បីការពារ កិត្តិយសស្ថាប័ន។

អង្គការយូនីសេហ្វ និងយាយថា កុមារកម្ពុជា ម្នាក់ ក្នុងចំណោម ១០ នាក់ ទទួលបានការរំលោភ បំពានផ្លូវភេទ និងការរំលោភបំពានលើ អ៊ីនធឺណិត

<https://www.khmertimeskh.com/501160451//?p=1160451> Khmer Times October 1, 2022

ប្រទេសកម្ពុជា និងមូលនិធិកុមាររបស់អង្គការសហប្រជាជាតិ (UNICEF) នៅថ្ងៃសុក្រនេះ បានចេញ របាយការណ៍ថ្មីមួយ ដែលបង្ហាញថា កុមារកម្ពុជាម្នាក់ក្នុងចំណោម ១០ នាក់ត្រូវបានទទួលរងនូវការរំលោភបំពាន និងការកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទតាមប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិតក្នុងឆ្នាំកន្លងទៅ។ ធ្វើឡើងដោយក្រុមប្រឹក្សាជាតិកម្ពុជាដើម្បីកុមារ នៃក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា និងអង្គការយូនីសេហ្វ-កម្ពុជា របាយការណ៍ដែលមានឈ្មោះ ថា Disrupting Harm in Cambodia បានរកឃើញថា ១១ ភាគរយនៃកុមារដែលប្រើប្រាស់អ៊ីនធឺណិតដែលមាន អាយុពី ១២ ទៅ ១៧ ឆ្នាំបានជួបប្រទះយ៉ាងច្បាស់នូវឧទាហរណ៍នៃការកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទ និងការរំលោភបំពានលើ អ៊ីនធឺណិតក្នុងឆ្នាំកន្លងមក។

សេចក្តីថ្លែងការណ៍រួមមួយបាននិយាយថា “ប្រសិនបើធ្វើមាត្រដ្ឋានទៅចំនួនប្រជាជនកម្ពុជានៅក្នុងក្រុម អាយុនេះ នោះតំណាងឱ្យកុមារប្រមាណ ១៦០,០០០ នាក់ដែលត្រូវបានទទួលរងនូវការកេងប្រវ័ញ្ច និងការរំលោភ បំពានផ្លូវភេទតាមអ៊ីនធឺណិត” ។ របាយការណ៍ក៏បានរកឃើញថា ១៦ ភាគរយនៃកុមារត្រូវបានទទួលរងនូវការ អត្តាធិប្បាយផ្លូវភេទអំពីពួកគេដែលធ្វើឱ្យពួកគេមានអារម្មណ៍មិនស្រួលដែលក្នុងនោះ ៣១ ភាគរយបាននិយាយថា វាកើតឡើងនៅលើប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គម។ ១៦ ភាគរយនៃកុមារត្រូវបានផ្ញើររូបភាពផ្លូវភេទដែលមិនចង់បាន ដែល ក្នុងនោះ ៣៦ ភាគរយបាននិយាយថាពួកគេបានទទួលរូបភាពនៅលើប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គម ដោយបន្ថែមថា ៩ ភាគរយនៃកុមារដែលត្រូវបានស្ទង់មតិបានទទួលសំណើដែលមិនចង់បាន ដើម្បីចែករំលែករូបភាពផ្លូវភេទរបស់ពួក គេ។ របាយការណ៍បាននិយាយថា ក្មេងប្រុសច្រើនជាងក្មេងស្រីត្រូវបានទទួលរងនូវឧទាហរណ៍ច្បាស់លាស់នៃការ កេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទ និងការរំលោភបំពានលើអ៊ីនធឺណិត ដូចជាការទទួលបានសំណើដែលមិនចង់បានដើម្បីចែក រំលែករូបភាព ឬវីដេអូដែលបង្ហាញពីផ្នែកឯកជនរបស់ពួកគេ និងត្រូវបានគំរាមកំហែង ឬការបង្ខូចកេរ្តិ៍ឈ្មោះពាក់ ព័ន្ធក្នុងសកម្មភាពផ្លូវភេទ។

របាយការណ៍នោះបានបន្តថា៖ « Disrupting Harm in Cambodia បានរកឃើញថាកុមារតិចតួចណាស់ ដែលរងការកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទតាមអ៊ីនធឺណិតបានរាយការណ៍វាតាមរយៈយន្តការរាយការណ៍ផ្លូវការ។ “ទិន្នន័យស្ទង់ មតិជាមួយកុមារបានបង្ហាញថា ឧបសគ្គទូទៅមួយចំពោះការរាយការណ៍ និងការបង្ហាញគឺមិនដឹងថាត្រូវទៅទីណា ឬត្រូវប្រាប់អ្នកណា។” UNICEF Cambodia បាននិយាយថា ខ្លួននឹងបន្តធ្វើការជាមួយរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងដៃគូ ទាំងអស់ ដើម្បីទប់ស្កាត់ និងឆ្លើយតបទៅនឹងការរំលោភបំពាន និងការកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទលើកុមារតាមអ៊ីនធឺណិត។

UNICEF Cambodia បាននិយាយថា “ការសង្កត់ធ្ងន់ជាពិសេសនឹងត្រូវបានដាក់លើការបង្កើនការយល់ដឹង ចំណេះដឹង និងជំនាញឌីជីថលរបស់កុមារ ក្មេងជំទង់ ឪពុកម្តាយ អ្នកថែទាំ និងគ្រូបង្រៀន ដូច្នោះកុមារអាចការពារ ខ្លួនពួកគេតាមអ៊ីនធឺណិតបានប្រសើរជាងមុន”។ Xinhua

យោគខ្លួនពលរដ្ឋរងគ្រោះ បម្រុងលួចឆ្លងដែនទៅប្រទេសថៃខុសច្បាប់

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/259243-2022-10-01-06-16-42.html> 2022-10-01 01:16pm

(បន្ទាយមានជ័យ)៖ កាលពីយប់ថ្ងៃទី៣០ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ ក្រោមបទបញ្ជារបស់លោកឧត្តមសេនីយ៍ ទោ សិទ្ធិ ឡោះ ស្នងការនគរបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យ, លោកវរសេនីយ៍ឯក ស្នង សៅ មេបញ្ជាការវរសេនាតូច នគរបាលការពារព្រំដែនគោកលេខ៨១៥ សហការជាមួយយោធាបានឃាត់ខ្លួនពលករចំនួន៦នាក់ ដែលបម្រុងឆ្លង ដែនខុសច្បាប់ទៅធ្វើការនៅប្រទេសថៃ។ លោក ស្នង សៅ បានឲ្យដឹងថា កម្លាំងប៉ុស្តិ៍ចំបក់៥នាក់ ដឹងនាំដោយ លោកវរសេនីយ៍ត្រី ប៊ុន គុន នាយប៉ុស្តិ៍នគរបាលការពារព្រំដែនគោក នៃវរសេនាតូចលេខ៨១៥ សហការជាមួយ កម្លាំងយោធាផ្នែកសីងរងស្រុកមម៉ាឡៃ និងកម្លាំងយោធាផ្នែកសីងរងក្រុងប៉ោយប៉ែត បានទប់ស្កាត់ប្រជាពលរដ្ឋ បម្រុងលួចឆ្លងដែនខុសច្បាប់ទៅប្រទេសថៃចំនួន ០៦នាក់ (ស្រី០២នាក់) ត្រង់ចំណុចភូមិល្វា ឃុំបឹងបេង ស្រុក មម៉ាឡៃ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ។ លោកថា ពលករទាំងនេះមានទីលំនៅក្នុងខេត្តកំពង់ចាម។ បន្ទាប់ពីសួរនាំ និងធ្វើកិច្ច សន្យារួច សមត្ថកិច្ចបានប្រគល់ពួកគាត់ជូនផ្នែកជំនាញរបស់អធិការដ្ឋាននគរបាលស្រុកមម៉ាឡៃ ដើម្បីចាត់វិធានការ បន្តតាមនីតិវិធីច្បាប់។

ក្រុមបោកប្រាស់ផ្លាស់ប្តូរវិធីសាស្ត្រ៖ ឥឡូវនេះឆ្កោតលើជនជាតិលោកខាងលិច បន្ថយការឆ្កោតលើជនជាតិអាស៊ី

<https://www.khmertimeskh.com/501160522//?p=1160522> Kong Arey / ខ្មែរថាមស៍ October 1, 2022

ក្រុមបោកប្រាស់ដែលធ្វើការលើការបោកប្រាក់រាប់លានដុល្លារពីជនស្នូតត្រង់មកពីអាស៊ី ដែលភាគច្រើនពី ប្រទេសចិន តៃប៉ិ កូរ៉េ ហុងកុង និងប្រទេសអាស៊ានបានផ្លាស់ប្តូរវិធីសាស្ត្ររបស់ពួកគេបន្ទាប់ពីការបង្ក្រាបដោយ អាជ្ញាធរចិន និងនគរបាលពាក់ព័ន្ធ។ ប្រភពព័ត៌មានបានប្រាប់ខ្មែរថាមស៍ថា ឥឡូវនេះ ប្រតិបត្តិករបោកប្រាស់បាន បង្កើនថ្លៃជ្រើសរើសបុគ្គលិករហូតដល់ ៤,០០០ ដុល្លារក្នុងម្នាក់ សម្រាប់បុគ្គលដែលមានការអប់រំ ភាគច្រើនមកពី ប្រទេសម៉ាឡេស៊ី សិង្ហបុរី ឬហុងកុង ដោយសារពួកគេអាចនិយាយបានច្រើនភាសា និងនិយាយភាសាអង់គ្លេសបាន ស្ទាត់ជំនាញ។ “ជំនាញភាសាអង់គ្លេសបានធ្វើឱ្យពួកគេក្លាយជាបេក្ខជនដ៏ល្អក្នុងការជ្រើសរើស និងដាក់ឱ្យពួកគេធ្វើ ការដើម្បីបោកប្រាស់ពួកបស្ចឹមប្រទេសដែលមិនចាប់អារម្មណ៍ ឆោតល្ងង់ ឬលោភលន់ ដែលចង់បង្កើនប្រាក់បីដង ឬបួនដងដោយភាពងាយស្រួលតាមរយៈសកម្មភាពផ្សេងៗ។ “សកម្មភាពទាំងនេះមានចាប់ពីការលេងល្បែងអន ឡាញ ស្នេហាតាមអ៊ីនធឺណិត គម្រោងរូបិយប័ណ្ណគ្រឹបតួ ការបន្លំ ពេស្យាចារតាមអ៊ីនធឺណិត និងការភ្ជាល់ និងការ ក្លែងបន្លំកាតឥណទានក្នុងចំណោមសកម្មភាពដទៃទៀត។ សកម្មភាពទាំងនេះនៅតែបន្តវិវឌ្ឍក្នុងល្បឿនយ៉ាង លឿន ប្រណាំងជាមួយការបង្ក្រាប និងស្ថិតនៅចំពោះមុខសមត្ថកិច្ចអនុវត្តច្បាប់ ដែលពេលនេះនគរបាលកម្ពុជា បានចាប់ផ្តើមការបង្ក្រាបយ៉ាងខ្លាំងក្លា។

មន្ត្រីបាននិយាយថា៖ «អគារគម្រោងចិនដែលមានសកម្មភាពខ្លាំងដែលមានទីតាំងនៅខេត្តព្រះសីហនុ ដែលជាកន្លែងបោកប្រាស់ និងល្បែងស៊ីសងតាមអ៊ីនធឺណិតខុសច្បាប់នៅកម្ពុជាឥឡូវនៅទំនេរច្រើនបន្ទាប់ពីកម្លាំង

សមត្ថកិច្ចបានបិទអគារជាច្រើនក្នុងបរិវេណនោះ»។ ពួកគេបានបន្ថែមថា ក្រុមទាំងនោះ តាមរយៈការសួរចម្លើយ បានរកឃើញថា ជនជាតិលោកខាងលិចដែលគេផ្ដោតគោលដៅដោយមានអ្នកនិយាយភាសាអង់គ្លេសយ៉ាងស្ទាត់ ជំនាញ ទទួលបានផលចំណេញច្រើនជាង ខណៈដែលពួកគេ (ពួកបស្ចិមប្រទេស) រួមទាំងជនជាតិអូស្ត្រាលី និងនូ វែលសេឡង់ មានទំនោរក្លាស់ ឬមានចំនួនលុយធំជាងបើប្រៀបធៀបទៅនឹងអតិថិជនអាស៊ី។

នៅថ្ងៃទី១២ ខែកញ្ញា Fair Planet ដែលជាសហគ្រាសសង្គមមិនស្វែងរកប្រាក់ចំណេញដែលមានមូលដ្ឋាន នៅទីក្រុងប៊ែកឡាំង និងអង្គការប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយឯករាជ្យបានរាយការណ៍ថា ជនរងគ្រោះនៃការចោកប្រាស់ការងារពី តំបន់ Greater China ត្រូវបានហោះហើរទៅកាន់ក្រុមនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាមុនពេលត្រូវបានបង្ខំឱ្យបោកប្រាស់អ្នក ផ្សេងទៀត។ “ដោយរដ្ឋាភិបាលយកចិត្តទុកដាក់ក្នុងការប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងជំងឺកូវីដ-១៩ អ្នកជួញដូរមនុស្សកាន់តែ ហ៊ាន។ ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយក្នុងស្រុកនៅក្នុងតំបន់ Greater China ថ្មីៗនេះបានលាតត្រដាងពីការបោកប្រាស់ការងារ ជាបន្តបន្ទាប់ដែលឈានដល់ការជួញដូរមនុស្ស។ ជនរងគ្រោះធម្មតាទាំងអាន ឬអំពីការផ្សាយពាណិជ្ជកម្មការងារ ដែលសន្យាផ្តល់សំបុត្រយន្តហោះទៅមក និងប្រាក់ខែដ៏គួរឱ្យទាក់ទាញសម្រាប់ការងារនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា មីយ៉ា ន់ម៉ា ឬប្រទេសថៃ។ នៅពេលដែលពួកគេហោះហើរទៅទីនោះ “បុគ្គលិកក្រុមហ៊ុន” បានរឹបអូសឯកសារធ្វើដំណើរ របស់ពួកគេ ហើយជំរុញពួកគេទៅកាន់បរិវេណមួយ ដែលក្នុងនោះពួកគេត្រូវបានគេបង្ខំឱ្យធ្វើការជាអ្នកបោកប្រាស់ តាមអ៊ិនធឺណិត។ អ្នកខ្លះត្រូវបានគេរាយការណ៍ថាត្រូវគេវាយដំ ឬធ្វើទារុណកម្មពេលពួកគេបដិសេធមិនធ្វើតាម»។

ទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយ ករណីទាំងនេះបានធ្លាក់ចុះយ៉ាងខ្លាំង ដោយមន្ត្រីបាននិយាយថា ខណៈដែល ជើងហោះហើរពីប្រទេសចិនបានថយចុះមកត្រឹមកម្រិតអប្បបរមាចាប់តាំងពី COVID-19 ហើយប្រទេសចិនក៏បាន រឹតបន្តឹងយ៉ាងខ្លាំងដល់ដំណើរការចាកចេញទៅកាន់ប្រទេសកម្ពុជានៅអាកាសយានដ្ឋានចិន ដើម្បីស្វែងរកជនរង គ្រោះ ឬអ្នកបោកប្រាស់។ ទោះជាយ៉ាងនេះក្តី ប្រភពបានបដិសេធមិនបញ្ជាក់លម្អិតអំពីអ្វីដែលជាសញ្ញាប្រាប់ រឿងរ៉ាវ ដែលអាជ្ញាធរចិនប្រើដើម្បីតាមដាន ឬកំណត់អត្តសញ្ញាណអ្នកបោកប្រាស់ ឬជនរងគ្រោះ។ លោកបន្តថា៖ «យើងអាចបន្តការបង្ក្រាបបាន ប៉ុន្តែមិនមានការធានាថាជនបរទេសដែលមានជំនាញផ្សេងទៀតនឹងមិនបង្កើត មជ្ឈមណ្ឌលចោកប្រាស់និងដំណើរការមួយរយៈមុនពេលពួកគេត្រូវបានគេតាមដាននិងចាប់ខ្លួន។ គន្លឹះសំខាន់គឺកាត់ បន្ថយការជ្រើសរើសបុគ្គលិក ហើយដើម្បីធ្វើដូច្នោះ ប្រទេសដែលជនជាតិរបស់ពួកគេត្រូវបានគេរាយការណ៍ថាត្រូវ បានគេជួញដូរមកកម្ពុជា ត្រូវតែចាត់វិធានការប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព ដើម្បីទប់ស្កាត់ការជ្រើសរើសដោយបង្ក្រាប អ្នកជ្រើសរើសដូចជា ឥណ្ឌូនេស៊ី ថៃ និងឥណ្ឌា ដើម្បីដាក់ឈ្មោះមួយចំនួន។ មន្ត្រីបាននិយាយថា “បើមិនដូច្នោះទេ ការទាក់ទាញនៃអ្វីដែលហាក់ដូចជាមានភាពងាយស្រួល និងប្រាក់ខែខ្ពស់ដែលជំរុញដោយសេដ្ឋកិច្ចដុល្លារនឹងបន្ត ដូចជាមេដែកដើម្បីទាក់ទាញជនជាតិដែលងាយរងគ្រោះ ដើម្បីឱ្យធ្វើដំណើរមកកាន់ប្រទេសកម្ពុជាដើម្បីទាញយក ផលប្រយោជន៍ពីរូបិយប័ណ្ណតម្លៃថោករបស់ពួកគេត្រឡប់ទៅប្រទេសកំណើតវិញ”។

**អាវ៉ាប៊ី សាអ៊ីឌីត ត្រូវបានរាយការណ៍ពីករណីមានការ
រំលោភបំពានសិទ្ធិមនុស្សធ្ងន់ធ្ងរទៅលើអ្នកបម្រើការងារតាមផ្ទះ**

<https://www.postkhmer.com/international/2022-10-01-1505-241668.html> បណ្តុល ពេជ្រ |

Publication date 01 October 2022 | 15:05 ICT

បណ្តាសារព័ត៌មានអន្តរជាតិជាច្រើន បន្តចុះផ្សាយពីស្ថានភាពរំលោភបំពានសិទ្ធិមនុស្សធ្ងន់ធ្ងរនៅក្នុង ប្រទេសអ្នកមានគឺអាវ៉ាប៊ីសា អ៊ីឌីត ទៅលើអ្នកបម្រើការងារតាមផ្ទះដែលជាជនបរទេស តួយ៉ាងជនជាតិកេនយ៉ា ដែលកំពុងរងគ្រោះដោយទាសភាពសម័យទំនើប។ តាមអង្គការសិទ្ធិមនុស្សនៅកេនយ៉ា Haki Africa គិតត្រឹមពេល

នេះ មានករណីរាយការណ៍ពីការរំលោភបំពានជនជាតិកេនយ៉ានៅអាហ្វ្រិក សាអ៊ូឌីតជាង ៥០ លើក ដោយចំនួន ១០ លើក កើតមាននៅក្នុងខែកញ្ញា ឆ្នាំ ២០២២ នេះ។

Joy Simiyu ជនរងគ្រោះមកពីប្រទេសកេនយ៉ា ដែលត្រូវបានកាសែត The Guardian ចុះផ្សាយនៅក្នុងសប្តាហ៍នេះ រៀបរាប់ថានាងបានប្រឈមនឹងការរំលោភបំពានធ្ងន់ធ្ងរណាស់ នៅអំឡុងពេលបម្រើការងារតាមផ្ទះក្នុងប្រទេសអាហ្វ្រិក សាអ៊ូឌីត។ នាងត្រូវបានគេបង្ខំឱ្យធ្វើការនៅតាមផ្ទះជាច្រើនក្នុងមួយថ្ងៃ ដោយគ្មានរបបអាហារ និងពេលវេលាសម្រាកគ្រប់គ្រាន់។ នាង Simiyu បន្តទូញសោកថា ចំណូលប្រចាំខែនាងខ្លះ ត្រូវថៅកែកាត់ទុក ដោយបន្ទោសនាងថានាងធ្វើការងារមិនគ្រប់តាមតម្លៃឈ្នួល ឬក៏យកលេសថា នាងនឹងទទួលបានប្រាក់កាត់ទុកនោះព្រោះនាងនឹងមិនអាចទៅណាបានឡើយ។ ក្រោយរត់គេចខ្លួនជាច្រើនលើក ដើម្បីសុំជំនួយពីភ្នាក់ងារជួលនាងបម្រើការ។ ភ្នាក់ងារនោះ សន្យាដោះស្រាយប្តូរកន្លែងការងារថ្មីក្នុងរយៈពេល ២ ទៅ ៣ ថ្ងៃ តែផ្ទុយទៅវិញ Simiyu ត្រូវគេឃុំខ្លួននៅក្នុងទីតាំងមួយផ្សេង។ នាងត្រូវបានគេផ្តល់អាហារតែ ១ ពេលក្នុងមួយថ្ងៃ ដោយត្រូវទទួលសេវាផ្លូវភេទជាថ្មីនឹងការងារថ្មី។ ជាសំណាងល្អ ជនរងគ្រោះវ័យ ២៥ ឆ្នាំខាងលើបានត្រលប់ទៅផ្ទះស្រុកកំណើត តាមរយៈការសង្គ្រោះពីស្ថានទូតកេនយ៉ាប្រចាំអាហ្វ្រិក សាអ៊ូឌីត។

គួរជម្រាបថា យ៉ាងហោចណាស់មានជនជាតិកេនយ៉ាចំនួន ៨៩ នាក់ ដែលភាគច្រើនជាអ្នកធ្វើការតាមផ្ទះបានស្លាប់នៅក្នុងប្រទេសអាហ្វ្រិក សាអ៊ូឌីត ចន្លោះឆ្នាំ ២០២០ ដល់ឆ្នាំ ២០២១។ នេះបើយោងតាមរបាយការណ៍របស់ក្រសួងការបរទេសរបស់ប្រទេសកេនយ៉ា បង្ហាញជូនសភាជាតិកាលពីចុងឆ្នាំ ២០២១។ ចំណែកអាហ្វ្រិក សាអ៊ូឌីតបានចាត់ទុកការស្លាប់ទាំងនោះថាជា «ការគាំងបេះដូង»។ នៅប្រទេសអាហ្វ្រិកសាអ៊ូឌីត ប៉ុន្មានឆ្នាំចុងក្រោយនេះប្រព័ន្ធ kafala តម្រូវឱ្យអ្នកបម្រើការងារតាមផ្ទះ ទទួលបានការអនុញ្ញាតពីម្ចាស់ផ្ទះ ឬថៅកែជាមុន ទើបអាចផ្លាស់ប្តូរការងារ ឬចាកចេញពីអាហ្វ្រិកសាអ៊ូឌីតបាន។ ប្រព័ន្ធ kafala នេះត្រូវបានក្រុមសិទ្ធិមនុស្ស រិះគន់ថានឹងកាន់តែបង្កឱ្យជនរងគ្រោះកាន់តែងាយបំពានបំពានទ្វេដង។ kafala គឺជាប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យពលករចំណាកស្រុក ដែលធ្វើការជាចម្បងក្នុងវិស័យសំណង់ និងក្នុងស្រុក នៅក្នុងរដ្ឋសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាសហប្រតិបត្តិការឈូងសមុទ្រ (Gulf Cooperation Council) និងប្រទេសជិតខាងមួយចំនួនដូចជា បារាំង គុយវ៉ែត លីបង់ កាតា អូម៉ង់ អាហ្វ្រិក សាអ៊ូឌីត និងអាហ្វ្រិកប្រទេស។

តាមការប៉ាន់ស្មានដោយសហព័ន្ធសហជីពអន្តរជាតិ (International Trade Union Confederation) មានស្រ្តីជាង ២,១ លាននាក់ដែលធ្វើការនៅក្នុងតំបន់រដ្ឋសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាសហប្រតិបត្តិការឈូងសមុទ្រ ទទួលរងការកេងប្រវ័ញ្ចពលកម្មចំណាកស្រុក និងក្លាយជាទាសករសម័យទំនើប។ «នេះ គឺជាការរំលោភបំពានសិទ្ធិមនុស្ស ជាទេសភាពសម័យថ្មី» នេះជាការលើកឡើងរបស់លោក Fred Ojiro Fred Ojiro មន្ត្រីអង្គការ Haki Africa ដែលជាអង្គការសិទ្ធិមនុស្សមានមូលដ្ឋាននៅទីក្រុងម៉ុមបាសា (Mombasa) ប្រទេសកេនយ៉ា។ តាមស្ថិតិរបស់ Haki Africa មានពាក្យបណ្តឹងជាង ៥១ បណ្តឹង ពីការរំលោភបំពានរបស់អ្នកបម្រើការងារតាមផ្ទះជនជាតិកេនយ៉ានៅប្រទេសអាហ្វ្រិក សាអ៊ូឌីត ដោយមានខ្លះបង្ហាញពីវីដេអូស្រែកអង្វរសុំជំនួយពីជនរងគ្រោះ ក្នុងនោះមាន ១០ ករណីកើតមាននៅក្នុងខែកញ្ញា ឆ្នាំ ២០២២ នេះ។

**អង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាលម៉ាឡេស៊ីអះអាងថាមានពលរដ្ឋម៉ាឡេស៊ីជាង៣,០០០នាក់ជាប់នៅ
បរទេសដោយសារការបោកប្រាស់ការងារក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ឡាន ថៃ និងមីយ៉ាន់ម៉ា**

<https://www.khmertimeskh.com/501160829//?p=1160829> Khmer Times October 2, 2022

Harian Metro បានរាយការណ៍នៅថ្ងៃនេះថា មានប្រជាជនម៉ាឡេស៊ីប្រហែល ៣,០០០ នាក់ ត្រូវបានទាក់ទាញឱ្យទៅប្រទេសដូចជាកម្ពុជា ឡាវ មីយ៉ាន់ម៉ា និងថៃ ដោយក្រុមជួញដូរមនុស្សដែលផ្តល់ការងារកប្រាក់កម្រៃ

ខ្ពស់ ហើយឥឡូវនេះត្រូវបានជាប់គាំងនៅទីនោះ។ កាសែត Malay daily បាននិយាយថា គួរលេខប៉ាន់ស្មានគឺផ្អែកលើពាក្យបណ្តឹង និងព័ត៌មានដែលផ្តល់ដោយអង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាលមួយចំនួន ដែលបានផ្តួចផ្តើមការចរចាជួយសង្គ្រោះផ្ទាល់ខ្លួនរបស់ពួកគេ នៃអ្នកដែលត្រូវបានគេនិយាយថាត្រូវបានជាប់អន្ទាក់ដោយបណ្តាញបោកប្រាស់ការងារ។ កាសែតនេះបានដកស្រង់សំដីលោក Datuk Seri Muhammad Ridhwan Sulaiman ប្រធានអង្គការសុខុមាលភាពឥស្លាម Al-Ehsan ម៉ាឡេស៊ី ដែលបាននិយាយថាក្រុមនេះក៏ត្រូវបានបង្កើតជាក្រុមជនជាតិម៉ាឡេស៊ីដែលដើរតួជាភ្នាក់ងារដើម្បីស្វែងរកជនរងគ្រោះដែលមានបំណងធ្វើការ។ “ភ្នាក់ងារទាំងនេះធ្វើសកម្មភាពបញ្ឆោតជនរងគ្រោះឱ្យតាមពួកគេទៅធ្វើការនៅបរទេស។ គាត់បានប្រាប់ Harian Metro នៅខាងក្រៅច្រកចូលស្ថានទូតមីយ៉ាន់ម៉ានៅ Jalan Ampang កាលពីយប់មិញថា “ភ្នាក់ងារក្រុមទាំងនេះនឹងធ្វើឱ្យចាប់អារម្មណ៍ និងបញ្ចុះបញ្ចូលជនរងគ្រោះជាមួយនឹងរូបភាពរបស់ជនជាតិម៉ាឡេស៊ីកំពុងមានភាពសប្បាយរីករាយនៅពេលធ្វើការ” ។

Muhammad Ridhwan ត្រូវបានគេរាយការណ៍ថានៅទីនោះបានចូលរួមនិងចងចាំពីការឃុំឃាំង បង្ខំ ជួញដូរ និងធ្វើទារុណកម្មកុមារម៉ាឡេស៊ីក្នុងប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា។ ការជួបជុំនេះក៏មានការចូលរួមពីអគ្គលេខាធិការអង្គការមនុស្សធម៌អន្តរជាតិម៉ាឡេស៊ី លោក Datuk Hishamuddin Hashim ដែលត្រូវបានចូលរួមដោយសមាជិកអង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាល និងសាច់ញាតិជនរងគ្រោះប្រហែល ១០០នាក់ ក្នុងការជំរុញឱ្យរដ្ឋាភិបាលមីយ៉ាន់ម៉ាចាត់វិធានការជួយសង្គ្រោះប្រជាជនម៉ាឡេស៊ីពីក្រុមបោកប្រាស់ការងារ។ យោងតាមលោក Muhammad Ridhwa ជនរងគ្រោះភាគច្រើនគឺជាយុវជន ដែលត្រូវបានទាក់ទាញដោយកញ្ចប់ការងារ ដ៏គួរឱ្យទាក់ទាញរួមទាំងប្រាក់ខែរហូតដល់ ៦,០០០RM ក្នុងមួយខែ។ កាសែតក៏បានរាយការណ៍ផងដែរ Hishamuddin អះអាងថាបុគ្គលិកស្ថានទូតម៉ាឡេស៊ីត្រូវបានគំរាមកំហែងនៅពេលព្យាយាមជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះពីការបោកប្រាស់ការងារ។

កាលពីម្សិលមិញ Bukit Aman បានលាតត្រដាងថាខ្លួនបានទទួលរបាយការណ៍ចំនួន ២២៤ ពីសមាជិកគ្រួសារ និងមិត្តភក្តិរបស់ជនរងគ្រោះដែលត្រូវបានគេបោកប្រាស់ចាប់ពីឆ្នាំ២០២១ រហូតដល់ខែនេះ។ លេខាធិការនគរបាល Bukit Aman លោក Datuk Noorsiah Mohd Saaduddin បាននិយាយថា ក្នុងចំនួននោះ ជនជាតិម៉ាឡេស៊ី ១១០នាក់ត្រូវបានជួយសង្គ្រោះ ប៉ុន្តែ ១៧៤នាក់នៅតែជាប់នៅបរទេស។ រដ្ឋាភិបាលបានបង្កើតគណៈកម្មាធិការពិសេសមួយ បន្ទាប់ពីជនរងគ្រោះជនជាតិម៉ាឡេស៊ីម្នាក់ឈ្មោះ Goi Zhen Feng អាយុ ២៣ ឆ្នាំ មកពីទីក្រុង Ipoh រដ្ឋ Perak ត្រូវបានគេរកឃើញថាបានស្លាប់នៅក្នុងមន្ទីរពេទ្យប្រទេសថៃកាលពីខែមេសាឆ្នាំមុន ក្បែរព្រំដែនមីយ៉ាន់ម៉ា ដោយសាររបួសធ្ងន់ធ្ងរដែលគេសង្ស័យថាត្រូវបានប្រព្រឹត្តដោយក្រុមអ្នកបោក។

សមាជិកសភា និងអង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាលផ្សេងទៀតបានទាមទារឱ្យលោក Putrajaya ចាត់វិធានការបុរេសកម្មប្រឆាំងនឹងអ្នកជួញដូរមនុស្ស។ Putrajaya បានសម្តែងការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់ខ្លួនក្នុងការធានាការវិលត្រឡប់របស់ប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់របស់ខ្លួន និងកំពុងខិតខំប្រឹងប្រែងតាមរយៈគ្រប់បណ្តាញដែលមានសម្រាប់ពួកគេបន្ទាប់ពីអនុស្សរណៈមួយត្រូវបានផ្ញើទៅនាយករដ្ឋមន្ត្រី Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob ដើម្បីស្វែងរកជំនួយនិងអន្តរាគមន៍ពីរដ្ឋាភិបាលក្នុងបញ្ហាបោកប្រាស់ការងារ នៅក្រៅប្រទេសជាមួយជនជាតិម៉ាឡេស៊ី ខណៈដែលជនរងគ្រោះត្រូវបានបញ្ជូនមកដោយក្រុមអង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាល។ *Malay Mail*

មជ្ឈមណ្ឌលទីក្រុងហេងហេងក្រុងបារិត ទេការចោទប្រកាន់ថា កំពុងបង្ខំទារទាំងខ្មែរ និងជនបរទេសជាច្រើននាក់ខុសច្បាប់

<https://www.rfa.org/khmer/news/social-economy/thousands-of-cambodians-and-foreigners-are-detained-at-heng-heng-entertainment-center-in-bavet-10032022073604.html> ដោយ មាន ឫទ្ធិ

2022.10.03

បុគ្គលិកជាជនជាតិខ្មែរ និងជនបរទេសចម្រុះជាតិសាសន៍ជាច្រើននាក់ កំពុងត្រូវគេបង្ខំឱ្យធ្វើការងារខុសច្បាប់នៅក្នុងមជ្ឈមណ្ឌលពាណិជ្ជកម្មទីក្រុង ហេងហេង ស្ថិតនៅក្រុងបារិត ខេត្តស្វាយរៀង។ បុគ្គលិកបម្រើការងារនៅទីនោះឱ្យដឹងថា ជនបរទេសមួយចំនួនត្រូវបានថែកែជនជាតិចិនធ្វើទារុណកម្ម ហើយស្រ្តីជនជាតិវៀតណាមមួយចំនួនត្រូវគេបង្ខំឱ្យធ្វើការបម្រើសេវាកម្មផ្លូវភេទ និងលក់ដូរពួកគេពីក្រុមហ៊ុនមួយទៅក្រុមហ៊ុនមួយ។ មន្ត្រីសង្គមស៊ីវិល ទទួលបានអាជ្ញាធរឱ្យស៊ើបអង្កេតករណីនេះប្រកបដោយតម្លាភាព ខណៈជនរងគ្រោះជាច្រើននាក់កំពុងរង់ចាំការជួយសង្គ្រោះចេញពីកន្លែងឃុំឃាំង។

បុគ្គលិក ដែលកំពុងបម្រើការងារនៅមជ្ឈមណ្ឌល ទីក្រុងហេងហេង ស្ថិតនៅក្រុងបារិត ខេត្តស្វាយរៀង ឱ្យដឹងថា ជនបរទេសជាច្រើននាក់កំពុងត្រូវថែកែជនជាតិចិនចាប់បង្ខំ ដើម្បីឱ្យធ្វើការចោកតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ (Online) ខណៈវិនិយោគិនជាជនជាតិចិន ដែលអភិវឌ្ឍមជ្ឈមណ្ឌល ទីក្រុងហេងហេង នេះទទួលបានកិច្ចគាំពារពីមន្ត្រីគ្រាក់ៗក្នុងរដ្ឋាភិបាល លោក ហ៊ុន សែន។

បុគ្គលិកម្នាក់កំពុងបម្រើការងារនៅមជ្ឈមណ្ឌល ទីក្រុងហេងហេង ថ្លែងសុំមិនបញ្ចេញឈ្មោះព្រោះបារម្ភពីបញ្ហាសុវត្ថិភាព បានឱ្យវិទ្យុអាស៊ីសេរីដឹងថា បុគ្គលិកជនជាតិខ្មែរ និងជនបរទេស ដែលធ្វើការក្នុងបរិវេណមជ្ឈមណ្ឌល ទីក្រុងហេងហេង គឺមិនមានសេរីភាពឡើយ។ លោកថា ក្រុមសន្តិសុខ និងកងអង្គរក្សាថែកែជនជាតិចិនតែងតែដាក់កម្លាំងយាមកាមយ៉ាងតឹងរ៉ឹងទាំងយប់ទាំងថ្ងៃ។ ចំណែកឯ អាជីវកម្មនៅមជ្ឈមណ្ឌល ទីក្រុងហេងហេងនេះវិញភាគច្រើនសុទ្ធសឹងតែជាប្រភេទអាជីវកម្មបែបឧក្រិដ្ឋកម្ម។ បុគ្គលិកដែលបម្រើការងារក្នុងមជ្ឈមណ្ឌល ទីក្រុងហេងហេង សង្កេតឃើញថា ជាញឹកញយជនជាតិចិនតែងនាំមនុស្សចូលស្ងាត់ៗ និងបញ្ជូនចេញទៅក្រៅយ៉ាងអាចកំបាំង៖ «ក្នុង [ទីក្រុងហេងហេង] ហ្នឹងវាមានទាំងល្បែងអនឡាញ (Online) ខុសច្បាប់ មានទាំងជួញដូរមនុស្ស មានទាំងរកស៊ីផ្លូវភេទមានទាំងភ្លឹប មានទាំងវៀតណាមជួញដូរ។ ដូចថាក្នុងយប់ដេក ១ពាន់ដុល្លារ (១.០០០) ឬ ៣រយដុល្លារ (៣០០) ឬអង្គុយលេងនៅ [ក្នុងអគារក្រុមហ៊ុន] ១រយដុល្លារ (១០០) ឬ ៦០ដុល្លារ។ និយាយរួមទៅនៅកន្លែងហ្នឹងវាមាន [គ្រប់បែបយ៉ាង] មានទាំងភ្លឹប ខាវអូខេ ល្បែង។ រាល់បុគ្គលិកធ្វើការនៅក្នុងហ្នឹងគឺគេដកលិខិតឆ្លងដែន (Passport) ហើយគេអត់ឱ្យចេញចូលទេ ព្រោះដោយសារតែ អ្នកដែលធ្វើការនៅក្នុងហ្នឹងកុងត្រា រយៈពេល ៦ខែ។ អ៊ីចឹងទល់តែបុគ្គលហ្នឹង ធ្វើការបាន ៦ខែទើបបានគេឱ្យលិខិតឆ្លងដែន (Passport) ឬអត្តសញ្ញាណប័ណ្ណវិញ»។

មជ្ឈមណ្ឌល ទីក្រុងហេងហេង ស្ថិតនៅជាប់ព្រំប្រទល់ប្រទេសវៀតណាម ដែលស្ថិតនៅក្រុងបារិត ខេត្តស្វាយរៀង។ គម្រោងទីក្រុងរណបបែបពហុពាណិជ្ជកម្មនេះ គឺជារបស់ក្រុមហ៊ុន ហេង ហ៊ី អ៊ិនវេសមែន អេន ឌីវីលុបមែន គ្រុប (Heng He Investment and Development Group Co.,LTD) ដែលអគ្គនាយកក្រុមហ៊ុននេះមានឈ្មោះ ស៊ូ លៀងហៀង (Su LIANGSHENG) ។ លោកគឺជាអ្នកជំនួញជនជាតិចិន ដែលសិទ្ធិនឹងរដ្ឋាភិបាលលោក ហ៊ុន សែន។ ក្នុងពិធីសម្ពោធគម្រោង ទីក្រុងហេងហេង កាលពីថ្ងៃទី១២ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨ ក៏មានវត្តមានអភិបាលក្រុងបារិត លោក សេង សិលា និងទីប្រឹក្សាប្រធានរដ្ឋសភា លោក ហេង សំរិន គឺឧត្តមសេនីយ៍ឯក អ៊ុក

កោសា ចូលរួមថ្លែងសន្ទរកថាគាំទ្រគម្រោងនេះ។ លោក ស៊ូ លៀងហៀង ក៏មានឈ្មោះវិនិយោគលើអាជីវកម្មជាច្រើនទៀតនៅកម្ពុជា មិនតិចជាង ១០ក្រុមហ៊ុន រាប់ចាប់តាំងពីវិស័យអចលនទ្រព្យដល់វិស័យធនាគារ។

មជ្ឈមណ្ឌល ទីក្រុងហេងហេង មាន ២៣អគារ ហើយក្នុងអគារនីមួយៗមាន ២០ជាន់។ ជុំវិញបរិវេណមជ្ឈមណ្ឌល ទីក្រុងហេងហេង មានការព័ទ្ធរបងខ្ពស់ព្រមទាំងមានបន្ទាល្អសផង ហើយក្នុងអគារមួយចំនួនទៀតមានសភាពងងឹត។ ទោះបីយ៉ាងណា បុគ្គលិកដែលបម្រើការងារនៅមជ្ឈមណ្ឌលនេះអះអាងថា ប្រភេទអាជីវកម្មក្រោមស្លាកអភិវឌ្ឍពហុពាណិជ្ជកម្មមជ្ឈមណ្ឌល ទីក្រុងហេងហេងនេះ ពុំមែនជាអាជីវកម្មស្របច្បាប់ ដូចដែលមន្ត្រីក្នុងជួររដ្ឋាភិបាល និងប្រព័ន្ធឃោសនាបែបឯកបក្សផ្សព្វផ្សាយនោះទេ។ បុគ្គលិកថ្លែងមិនបញ្ចេញឈ្មោះដដែលប្រាប់វិទ្យុអាស៊ីសេរីឱ្យដឹងទៀតបច្ចុប្បន្ន មជ្ឈមណ្ឌលទីក្រុងហេងហេង កំពុងមានវត្តមានជនបរទេសជាច្រើននាក់ក្នុងនោះរួមមានជនជាតិចិន ថៃ វៀតណាម ម៉ាឡេស៊ី និងឥណ្ឌូជាដើម ព្រមទាំងកម្មករជាជនជាតិខ្មែរធ្វើការទាំងគ្មានសេរីភាព។ ជាងនេះទៅទៀតស្ត្រីជនជាតិវៀតណាមដែលត្រូវបាននាំមកដល់មជ្ឈមណ្ឌលនេះ តែងត្រូវបានថៅកែជាជនជាតិចិនបង្ខំឱ្យបម្រើសេវាកម្មផ្លូវភេទ។

ប្រភពដដែលបញ្ជាក់ថា ជនបរទេសដែលមកធ្វើការក្នុងមជ្ឈមណ្ឌល ទីក្រុងហេងហេង គោលការណ៍របស់ក្រុមហ៊ុនតម្រូវឱ្យពួកគេរីកហាត់ការងារតាមប្រព័ន្ធកុំព្យូទ័រ (Computer) រយៈពេល ៦ខែ ហើយថៅកែជាជនជាតិចិនដកហូតលិខិតឆ្លងដែន (Passport) ពួកគេ ដោយណែនាំមិនឱ្យចេញក្រៅដើរហើរមានសេរីភាពឡើយ។ បុគ្គលិកដដែលឱ្យដឹងទៀតថា ក្នុងករណីដែលជនបរទេសចង់រត់គេចខ្លួនក្នុងអំឡុងពេលរីកហាត់ការងារធានាតាមអនឡាញ (Online) នោះ ថៅកែជនជាតិចិននឹងបញ្ជូនពួកគេទៅកាន់អគារដែលមានសភាពងងឹតធ្វើទារុណកម្ម ហើយបន្តលក់ពួកគេទៅឱ្យក្រុមហ៊ុនធានាផ្សេងៗទៀតដែលអាចមានតម្លៃខ្ពស់ក្នុងម្នាក់ ចន្លោះពី ២ពាន់ដុល្លារ (២.០០០) ទៅ ៣ពាន់ដុល្លារ (៣.០០០)។ បុគ្គលិកក្នុងមជ្ឈមណ្ឌលទីក្រុងហេងហេងថា ជនរងគ្រោះមួយចំនួន មិនអាចទ្រាំទ្រមិនបាននឹងការធ្វើទារុណកម្មរបស់ក្រុមឧក្រិដ្ឋជន បានចងករសម្លាប់ខ្លួន និងលោតពីលើអគារបញ្ចប់ជីវិតខ្លួនឯងជាបន្តបន្ទាប់៖ **«និយាយទៅកន្លែងខុសច្បាប់ បើគេជួញដូរមនុស្សហើយគឺអត់មានសេរីភាពទេ។ ពាក្យថាឈ្មួញ កន្លែងខុសច្បាប់គេអត់ឱ្យយើងចេញចូលទេព្រោះដោយសារតែ កន្លែងហ្នឹងជាកន្លែងគេទិញលក់មនុស្សគេអត់ឱ្យបុគ្គលណាចេញចូលផ្ដេសផ្ដាសទេ។ ប្រសិនជាគាត់ [បុគ្គលិក] ធ្វើការមិនកើតគាត់ត្រូវធ្វើទារុណកម្ម ដូចជាការធាត់ ឬដាក់ខ្នោះ បើធ្វើការមិនកើតគឺគេធាត់ គឺគេវាយហើយ ប្រសិនបុគ្គលហ្នឹង លួចលុយធ្វើខុសពីគោលការណ៍នៅក្នុងស្ថាប័នហ្នឹងអីចឹង។ ព្រោះដូចថា នៅក្នុងហ្នឹងវាមានសន្តិសុខអ្នកមើលការខុសត្រូវកាងដូចថា គេហៅថាជាអង្គរក្ស ជាអ្នកការពារកាងចិនអីចឹងណា»។**

ជុំវិញរឿងរ៉ាងចម្រូងសម្រាស នៃមុខជំនួញរបស់ជនជាតិចិនលើទឹកដីខ្មែរកើតមានភាពមិនប្រក្រក្រីបែបនេះ បុគ្គលិកនៅមជ្ឈមណ្ឌលទីក្រុង ហេងហេង ជឿជាក់ថា មិនមែនស្ថាប័នមានសមត្ថកិច្ច និងអាជ្ញាធរខេត្តស្វាយរៀង មិនដឹងឡើយ គ្រាន់តែមន្ត្រីអាជ្ញាធរថ្នាក់ក្រោមជាតិគ្មានឥទ្ធិពលបង្ក្រាប និងបន្តទទួលលុយសំណូកពីក្រុមឧក្រិដ្ឋជន ដើម្បីរក្សាភាពស្ងៀមស្ងាត់ឱ្យពួកគេតែប៉ុណ្ណោះ។

សន្តិសុខ ដែលកំពុងបម្រើការងារក្នុងមជ្ឈមណ្ឌលទីក្រុងហេងហេងម្នាក់ទៀត ដោយថ្លែងសុំមិនបញ្ចេញឈ្មោះដែរ បានបញ្ជាក់ថា កងសន្តិសុខដែលប្រចាំការយាមកាមក្រុមហ៊ុន ព្រមទាំងអង្គរក្សដែលការពារថៅកែធំជាជនជាតិចិនសុទ្ធតែប្រើប្រាស់ឈ្មោះក្លែងក្លាយ ពោលគឺពួកគេប្រើប្រាស់ឈ្មោះ ឬស្លៀកពាក់ឯកសណ្ឋានដូចនឹងក្រុមខណ្ឌមន្ត្រីប៉ូលិស ឬកងរាជអាវុធហត្ថដែរ។ ថ្វីត្បិតមកដល់ពេលនេះ សន្តិសុខរូបនេះមកធ្វើការក្នុងមជ្ឈមណ្ឌលទីក្រុងហេងហេង ដោយពុំទាន់មានអ្នកណាមួយមកគំរាមកំហែងក៏ដោយ ប៉ុន្តែលោកលើកឡើងថា លោកខកចិត្តនៅពេលដែលខ្លួនចូលមកបម្រើការងារនៅកន្លែងខុសច្បាប់។ លោកបញ្ជាក់ថា ពេលនេះលោកគ្មានសេរីភាពពេញ

លេញទេ ហើយលោកក៏អំពាវនាវដល់អាជ្ញាធរគ្រប់ជាន់ថ្នាក់ ចុះត្រួតពិនិត្យមជ្ឈមណ្ឌលនេះ ដើម្បីជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះដែលត្រូវបានគេបង្ខាំង ធ្វើទារុណកម្ម ជួញដូរផ្លូវភេទ និងបង្ខំឱ្យធ្វើការចោកមនុស្សតាមអីធីណែតជាដើម ៖ «និយាយទៅខ្ញុំមានអារម្មណ៍ថា មើលទៅពិបាកនិយាយដែរ។ គ្រាន់ថាធ្វើម៉េច យើងធ្វើការនៅ [ទីក្រុងហេងហេង] នេះយើងអត់ដឹងថា គេបញ្ជូនមនុស្សទៅណាយើងអត់ដឹង។ ក្នុងនេះផ្ទាល់ គេហៅថាសន្តិសុខក្រុមហ៊ុន មិនក្រោម ៥០ ទៅ ៦០នាក់ទេ។ អ៊ីចឹងពួកគាត់ប្រចាំការ ២៤ម៉ោងលើ ២៤ម៉ោង។ គ្រាន់ខ្ញុំមកចូលធ្វើការខ្ញុំដឹងថាទីនេះគឺមានមេចិនមួយដ៏ធំគាត់អ្នកគ្រប់គ្រងទាំងមូលនៅក្នុងបរិវេណអគារ ជាម្ចាស់ធំ ហើយឡានគាត់មិនក្រោម ១០ គ្រឿងទេ កូនចៅគាត់គឺពេញហ្នឹងហ្នឹង»។

វិទ្យុអាស៊ីសេរី បានព្យាយាមទាក់ទងក្រុមហ៊ុន ហេង ហ៊ី អ៊ិនវេសមែន អេន ឌីវេលុបមែន គ្រុប តាមទូរស័ព្ទ ដើម្បីសុំការបកស្រាយជុំវិញករណីចោទប្រកាន់ទាំងនេះ ក៏ប៉ុន្តែពុំទទួលបានការឆ្លើយតបណាមួយគិតត្រឹមម៉ោងផ្សាយនេះ។

ទាក់ទងនឹងរឿងនេះ អ្នកនាំពាក្យសាលាខេត្តស្វាយរៀង លោក រស់ ផារិទ្ធ ប្រាប់វិទ្យុអាស៊ីសេរីថា លោកពុំទាន់ទទួលបានព័ត៌មានទាក់ទងនឹងភាពមិនប្រក្រតី នៃសង្វាក់អាជីវកម្មនៅមជ្ឈមណ្ឌលទីក្រុងហេងហេងនេះនៅឡើយទេ។ ទោះបីយ៉ាងណា លោកបញ្ជាក់ថា នឹងលើកយកបញ្ហានេះ ដើម្បីជជែកជាមួយស្ថាប័នមានសមត្ថកិច្ចមូលដ្ឋាន ដើម្បីចុះស្រាវជ្រាវត្រួតពិនិត្យបន្ថែម៖ «មានកម្មករនៅណាធ្វើទារុណកម្ម? ខ្ញុំដូចជាមិនទាន់ទទួលបានព័ត៌មានហ្នឹងទេ។ ចាំមើលខ្ញុំស្រាវជ្រាវមើលសិន។ ចាំខ្ញុំសួរទៅអាជ្ញាធរក្រុងបារិតសិនអ៊ីចឹង។ ខ្ញុំអត់ទាន់ឆ្លើយទេ ព្រោះ យើងឆ្លើយអត់ដឹងមូលហេតុ មិនដឹងឆ្លើយម៉េច»។

ចំណែក អភិបាលក្រុងបារិត លោក លឹម សៀងហេង ប្រតិកម្មខ្លាំងៗ ដោយលោកចាត់ទុកការរាយការណ៍របស់បុគ្គលិកមជ្ឈមណ្ឌលទីក្រុងហេងហេងថា ជាក្រុមទុច្ចរិត និងមានចេតនាធ្វើឱ្យកម្ពុជាមានកេរ្តិ៍អាក្រក់តែប៉ុណ្ណោះ។ លោកអះអាងថា បញ្ហាអសន្តិសុខនៅតំបន់ក្រុងបារិតក្រុមការងាររបស់តែងតែផ្តោបព័ត៌មានបានគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ ហើយមជ្ឈមណ្ឌលទីក្រុងហេងហេងនេះ លោកថាពុំមានករណីជនបរទេសត្រូវបានជនជាតិចិនបង្ខាំងធ្វើទារុណកម្ម និងធ្វើអត្តឃាតសម្លាប់ខ្លួនឯងឡើយ៖ «ព្រោះមកដល់ពេលនេះមានជនមួយចំនួន គឺជនអតតិមួយចំនួនដែលយករូបភាព ខាងក្រៅប្រទេសមានធ្វើទារុណកម្ម ឆក់ វាយ ហើយមកទម្លាក់ មកចោទថានៅក្នុងបារិត។ នៅពេលដែលសមត្ថកិច្ចស្រាវជ្រាវរកគឺមិនមានករណីហ្នឹងនៅក្នុងបារិតទេ គឺជាជនអតតិណាមួយចង់ធ្វើឱ្យមានភាពចលាចលនៅក្នុងសង្គម»។

នាយកទទួលបន្ទុកកិច្ចការទូទៅ នៃអង្គការសិទ្ធិមនុស្សលីកាដូ (LICADHO) លោក អំ សំអាត យល់ថា មន្ត្រីអាជ្ញាធរមិនគួរប្រោសចោលនូវព័ត៌មានទាំងនេះទេ។ លោកថា អាជ្ញាធរមូលដ្ឋានគួរតែបើកការស៊ើបអង្កេតប្រកបដោយតម្លាភាពលើទីតាំង ដែលបុគ្គលិកមជ្ឈមណ្ឌលទីក្រុងហេងហេង។ លោកថា បើពិតជារកឃើញមានករណីបង្ខាំងធ្វើទារុណកម្ម និងជួញដូរមនុស្សពិតមែននោះ អាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចគប្បីពន្លឿននីតិវិធីជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះឱ្យបានទាន់ពេល៖ «កន្លងមកអាជ្ញាធរកម្ពុជាបង្ក្រាប ជាច្រើនដែរដូចជានៅខេត្តព្រះសីហនុ និងនៅក្រុងបារិតហ្នឹងដែរ។ អ៊ីចឹងប្រសិនបើមានទទួលព័ត៌មានអ៊ីចឹង ត្រូវតែចាត់វិធានការ ឱ្យបានលឿនជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះដែលតែជាប់នៅក្នុងការឃុំឃាំងហ្នឹង។ ការជួញដូរមនុស្សគឺជាបទឧក្រិដ្ឋ ការជួញដូរមនុស្ស គឺជាការជួញដូរកម្លាំងពលកម្ម និងជាការជួញដូរជាទម្រង់រូបភាពនៃការជួញដូរផ្សេងទៀត ឬការជួញដូរតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ (Online) ហើយលំហូរនៃ [ជនបរទេស] ខុសច្បាប់ហ្នឹងក៏វាទាក់ទងនឹងពួកវាផងដែរ»។

រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ លោក ស ខេង ថ្លែងសារជាបន្តបន្ទាប់ដោយលោកបារម្ភអំពីកំណើនជួញដូរមនុស្ស និងការលាងលុយកខ្វក់ដែលកំពុងជះឥទ្ធិពលមិនល្អដល់មុខមាត់របស់កម្ពុជា។ លោកបន្ថែមថា កម្ពុជាកំពុងក្លាយជាប្រទេសរងគ្រោះលើករណីជួញដូរមនុស្ស។

របាយការណ៍ក្រសួងមហាផ្ទៃ ឱ្យដឹងថា គិតចាប់តាំងពីថ្ងៃទី១៨ សីហា មកសមត្ថកិច្ចទទួលបានបណ្តឹងជិត ៤រយករណី (៣៦៨)។ ក្នុងនោះក្រុមឧក្រិដ្ឋជនធ្វើសកម្មភាពនៅខេត្តព្រះសីហនុជាង ២រយករណី (២៤៩)។ ជាមួយគ្នានេះ សមត្ថកិច្ចបានជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះ ជិត ៤រយនាក់ (៣៦១) ចេញពីអគារក្រុមហ៊ុននានា ក្នុងនោះមានមនុស្ស ៥៤នាក់ដែលរងគ្រោះដោយសារតែអំពើជួញដូរមនុស្ស។ សមត្ថកិច្ច ក៏បានឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យបានចំនួន ៤៣នាក់បញ្ជូនទៅតុលាការ និងបិទទីតាំងអាជីវកម្មរបស់ពួកគេ ដើម្បីបន្តការស៊ើបអង្កេត។

ខណៈដែលរដ្ឋា ភិបាលបារម្ភអំពីការជួញដូរមនុស្សនេះ រដ្ឋាភិបាល និងស្ថាប័នថ្នាក់ជាតិកំពូលៗ នៅមិនទាន់បង្ហាញការស៊ើបអង្កេតក្រុមឧកញ៉ា និងមន្ត្រីគ្រាក់ៗដែលរងការចោទប្រកាន់ថា ជាមេខ្មោងឈរជើងកាងការពារឱ្យជនជាតិចិនប្រតិបត្តិការចាប់បង្ខាំង និងជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជានេះនៅឡើយទេ។ ទោះបីយ៉ាងណា បុគ្គលិកនៅមជ្ឈមណ្ឌលទីក្រុងហេងហេង លើកឡើងថា បុគ្គលជនជាតិបរទេសមួយចំនួនធំកំពុងរង់ចាំសមត្ថកិច្ចជួយសង្គ្រោះពួកគេចេញពីកន្លែងការងារខុសច្បាប់។

ក្រុមអ្នកតាមដានស្ថានភាពកម្ពុជាមួយចំនួនលើកឡើងថា កម្ពុជាទំនងនឹងមិនអាចគេចផុតពីទណ្ឌកម្មអន្តរជាតិនោះទេ ហើយកម្ពុជាក៏មិនអាចលុបបំបាត់ឧក្រិដ្ឋកម្មជួញដូរមនុស្សនេះបានដែរ ដោយសារតែប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌គ្មានភាពឯករាជ្យ ហើយមន្ត្រីអាជ្ញាធរនៃស្ថាប័នដែលមានតួនាទីបង្ក្រាបករណីជួញដូរមនុស្សនេះ ប្រព្រឹត្តអំពើពុករលួយនោះ។

ថ្ងៃទី០៥ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

ជនជាតិម៉ាឡេស៊ីរងគ្រោះដោយសារការធើបោកការងារ សរុបចំនួន២៦១នាក់ កំពុងរង់ចាំមាតុភូមិនិវត្តន៍នៅកម្ពុជា ខណៈ ២៦១ នាក់ទៀតត្រូវបានជួយសង្គ្រោះ

<https://www.khmertimeskh.com/501160888/?p=1160888> Khmer Times October 2, 2022

ជនជាតិម៉ាឡេស៊ីរងគ្រោះដោយសារការធើបោកការងារ សរុបចំនួន២៦១នាក់ ដែលជាប់តាំងនៅកម្ពុជាត្រូវបានជួយសង្គ្រោះដោយជោគជ័យរហូតមកដល់ពេលនេះ។ ក្រសួងការបរទេស (Wisma Putra) នៅក្នុងសេចក្តីថ្លែងការណ៍មួយនៅថ្ងៃនេះបាននិយាយថា ជនរងគ្រោះចំនួន ១៧១ នាក់ត្រូវបាននាំយកត្រឡប់ទៅប្រទេសម៉ាឡេស៊ីវិញ ខណៈដែល ៩០នាក់ទៀតកំពុងរង់ចាំដំណើរការធ្វើមាតុភូមិនិវត្តន៍។ ជើងហោះហើរ AK535 របស់ AirAsia កាលពីថ្ងៃសុក្រគឺជាជើងហោះហើរចុងក្រោយបំផុតដើម្បីនាំយកជនរងគ្រោះចំនួន១៣ នាក់បន្ថែមទៀតមកផ្ទះវិញ។

ក្រសួង និងបេសកកម្មការទូតម៉ាឡេស៊ី កំពុងធ្វើការយ៉ាងជិតស្និទ្ធជាមួយបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ ដើម្បីកំណត់ទីតាំង ជួយសង្គ្រោះ និងនាំពួកគេដែលជាជនរងគ្រោះដោយសារការធើបោកការងារត្រឡប់មកផ្ទះវិញដោយសុវត្ថិភាព។ ខ្លួនក៏បានអំពាវនាវដល់សមាជិកគ្រួសារឱ្យទាក់ទងទៅក្រសួង និងនគរបាល ប្រសិនបើសមាជិកគ្រួសាររបស់ពួកគេណាម្នាក់ធ្លាក់ខ្លួនជាជនរងគ្រោះដោយសារក្រុមដែលផ្តល់ការងារនៅបរទេស។ គណៈកម្មាធិការពិសេសមួយដែលដឹកនាំដោយរដ្ឋមន្ត្រីការបរទេស Saifuddin Abdullah បានបើកកិច្ចប្រជុំកាលពីថ្ងៃអង្គារ ដើម្បី

ដោះស្រាយបញ្ហានេះឲ្យបានទូលំទូលាយជាងនេះ។ ក្រសួង និងស្ថាប័នចំនួន៩ផ្សេងទៀត រួមមាននគរបាល ឧទ្ធរណ៍យនាយករដ្ឋមន្ត្រី អង្គជំនុំជម្រះនៃអគ្គព្រះរាជអាជ្ញា និងក្រសួងផ្សេងទៀតបានចូលរួមកិច្ចប្រជុំនេះ។

ពួកគេបានសម្រេចជួបប្រមុខបេសកកម្មការទូត នៃប្រទេសពាក់ព័ន្ធ ដើម្បីពិភាក្សាបន្ថែមទៀត។ ប្រមុខ បេសកកម្មការទូតទាំងនេះបានសម្តែងការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់រដ្ឋាភិបាលរបស់ពួកគេក្នុងការផ្តល់នូវកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ យ៉ាងជិតស្និទ្ធក្នុងការដោះស្រាយបញ្ហានេះ។ ប្រមុខបេសកកម្មការទូតម៉ាឡេស៊ីប្រចាំកម្ពុជា ឡាវ មីយ៉ាន់ម៉ា និងថៃ ក៏ត្រូវបានស្នើឲ្យដោះស្រាយបញ្ហានេះឲ្យបានឆាប់ដែរ។ កិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងដើម្បីបង្កើតការយល់ដឹងកាន់តែច្រើន ក្នុងចំណោមសាធារណជន និងក្រុមគោលដៅក៏នឹងកើនឡើងផងដែរ ដើម្បីកុំឱ្យពួកគេងាយចាញ់បោកក្រុមទាំង នេះ។ FMT

**ជនបរទេស២១០នាក់ ត្រូវបានជួយសង្គ្រោះនៅកម្ពុជា
ខណៈជនសង្ស័យ ៥៣នាក់ត្រូវបានឃាត់ខ្លួន**

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/259360-2022-10-02-09-18-58.html> 2022-10-02
04:18pm

(ភ្នំពេញ)៖ គិតត្រឹមថ្ងៃទី០១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា បានជួយសង្គ្រោះជនបរទេស៤១១ នាក់ ពាក់ព័ន្ធនឹងករណីជួញដូរមនុស្ស និងបង្ខាំង ក្នុងនោះក៏មានការឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យចំនួន៥៣នាក់ផង ដែរ។ នេះបើតាម នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្ត រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់ប ណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្ត បានបញ្ជាក់ថា ជនសង្ស័យទាំង៥៣នាក់ ដែល សមត្ថកិច្ចឃាត់ខ្លួននោះរួមមាន៖ ជនជាតិចិនចំនួន៣៨នាក់, ជនជាតិចំនួន១១នាក់ និងជនជាតិវៀតណាមចំនួន ៤នាក់។

នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្ត បានឱ្យដឹងថា ពាក់ព័ន្ធនឹងករណីនេះ គិតត្រឹមថ្ងៃទី០១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ កម្ពុជាទទួលបានសំណើដូចជា៖

* តាមរយៈបញ្ជីតាមដានរបស់ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ ចំនួន៣៩៤សំណើ មានមនុស្សសរុបចំនួន៩៤៤នាក់ មាន១១សញ្ជាតិ និងតាមស្រាវជ្រាវរស៊ីបអង្កេតបឋមចំនួន ២០១សំណើ។ បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាបន្តស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)។ នាយឧត្តម សេនីយ៍ អ្នកនាំពាក្យ បានគូសបញ្ជាក់ថា សម្រាប់ថ្ងៃទី០១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ មូលិមិញ សមត្ថកិច្ចបានទទួល សំណើចំនួន២៨សំណើទៀត ដែលស្នើឱ្យស្រាវជ្រាវរកជនបរទេសចំនួន៧៧នាក់។

សូមបញ្ជាក់ថា ថ្មីៗនេះ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានចេញលិខិតមួយអំពាវនាវដល់សាធារណជន ជាតិ-អន្តរជាតិ ស្ថានតំណាងបរទេសប្រចាំកម្ពុជា និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៃបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ បន្តសហការ ផ្តល់ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនផ្សេងទៀត ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបាន ទាន់ពេលវេលាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏បានបន្តប្តេជ្ញាចិត្តប្រកប ដោយឆន្ទៈមោះមុត ក្នុងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាធរមាន ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើឃាត-ជំរិតទារប្រាក់ តាមប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យា បទល្មើសគ្រឿងញៀន បទល្មើសសម្ភាត ប្រាក់ ល្បែងស៊ីសង់អនឡាញខុសច្បាប់ ព្រមទាំងបន្តផ្តល់ការគាំពារ និងជួយសង្គ្រោះ ទាំងពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលរង គ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅឯបរទេស និងសង្គ្រោះជនបរទេសដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅកម្ពុជានេះ។

លោក ឡុង ឌីម៉ង់ ហេតុអ្វីប្រទេសខ្លះ

ដែលមានប្រជាជនរងគ្រោះ ដោយការជួញដូរមនុស្ស មិនចូលរួមទប់ស្កាត់បញ្ហានេះ ?

<https://www.kampuchearthmey.com/security/385714> ថ្ងៃចន្ទ ៣ តុលា ២០២២ដោយ អុន ស្រីមាន

អភិបាលរងខេត្តព្រះសីហនុ លោក ឡុង ឌីម៉ង់ បានអះអាងថា ករណីជួញដូរមនុស្ស គឺមិនមែនមានតែនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាឡើយ ពោល គឺប្រទេសជាសមាជិកអាស៊ាន ក៏មានករណីនេះស្ទើរតែពាក់កណ្តាលទៅហើយ។ ប៉ុន្តែ លោកចូលថា ហេតុអ្វីបានជាប្រទេសមួយចំនួន ដែលមានប្រជាជនជាជនរងគ្រោះ មិនព្រមសហការជាមួយកម្ពុជា ទប់ស្កាត់នូវបញ្ហាជួញដូរមនុស្ស ឬបញ្ហាឆ្លងដែនខុសច្បាប់នេះ ? លោក ឡុង ឌីម៉ង់ បានមានប្រសាសន៍ថា៖ “ការជួញដូរមនុស្ស ឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនទាំងអស់នេះ មិនអាចមកកើតឡើងនៅកម្ពុជាភ្លាមបានទេ។ វាត្រូវការឲ្យមានការចេញពីប្រទេសណាមួយ”។ ជាមួយគ្នានេះ លោកក៏បានបញ្ជាក់បន្ថែមថា យន្តការនៃការពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ គឺដើរតួនាទីសំខាន់បំផុត។ ដូច្នេះ ក្នុងករណីដែលមានជនបរទេសឆ្លងដែនមកដោយខុសច្បាប់នោះ ប្រទេសជិតខាង ដូចជាថៃ វៀតណាម ជាដើម គួរជួយពង្រឹងទប់ស្កាត់នូវឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ព្រោះប្រទេសនៅជិតព្រំដែនគ្នា មានសន្តិសញ្ញាកិច្ចព្រមព្រៀងជាមួយគ្នាក្នុងការជួយទប់ស្កាត់បញ្ហាខាងលើ។

ចំពោះជនរងគ្រោះ ដោយការជួញដូរមនុស្សខុសច្បាប់នេះមានដូចជា ជនជាតិចិន តៃវ៉ាន់ វៀតណាម ថៃ ម៉ាឡេស៊ី ឥណ្ឌូនេស៊ី បង់ក្លាដេស ឥណ្ឌូជាដើម ហើយក្នុងនោះ ភាគច្រើន គឺជាជនជាតិចិន ដែលចាញ់បោកឧក្រិដ្ឋជនចិនដូចគ្នា តាមប្រព័ន្ធអនឡាញមកធ្វើការនៅកម្ពុជា។ ករណីនេះ ជនជាតិកម្ពុជាដែលជាជនរងគ្រោះ គឺមានតិចតួចបំផុត។ នេះបើតាមការលើកបន្ថែមពីអភិបាលរងខេត្តព្រះសីហនុ។ យ៉ាងណាក៏ដោយ កម្ពុជា បានអន្តរាគមន៍យ៉ាងសកម្ម ដើម្បីជួយសង្គ្រោះដល់ជនរងគ្រោះដែលត្រូវបានជនចោកជួញដូរ លក់បន្ត ឬចាប់យុំនិងធ្វើទារុណកម្មយ៉ាងហោហោនោះ។

សូមរំលឹកជូនថា សម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃកម្ពុជា និងសម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ ក៏បានចេញសេចក្តីប្រកាសឲ្យមន្ត្រីគ្រប់ជាន់ថ្នាក់ចាត់វិធានការ ក៏ដូចជាធ្វើការស្រាវជ្រាវ ស៊ើបអង្កេត យ៉ាងតឹងរឹងលើករណីនេះ នៅទូទាំងប្រទេស ដោយគ្មានករណីលើកឡើងឡើយ។
ដោយ៖ អុន ស្រីមាន

តែវ៉ាន់ វាបានជួយសង្គ្រោះប្រជាជនខ្លួន២៨៥នាក់ពីអន្តរាគមន៍ជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា

https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1608909.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelegram ០៣ ខែ តុលា ឆ្នាំ ២០២២ ម៉ោង ១៥:១១

តែវ៉ាន់ ៖ រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃតែវ៉ាន់ លោក Hsu Kuo-yung និយាយនៅថ្ងៃចន្ទ ទី ៣ តុលា នេះថា តែវ៉ាន់បានជួយប្រជាពលរដ្ឋខ្លួនចំនួន ២៨៥នាក់ឱ្យវិលត្រឡប់មកមាតុភូមិវិញពីការចោក និងការជួញដូរមនុស្សនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាគិតត្រឹមថ្ងៃទី ២៨ កញ្ញា។ លោកថ្លែងនៅក្នុងសន្និសីទខ្លីមួយថា ជនរងគ្រោះចំនួន ៣១០នាក់ត្រូវបានកំណត់អត្តសញ្ញាណស្ថិតក្នុងចំណោមមនុស្សចំនួន ៤.៦៧៩នាក់ ដែលបានធ្វើដំណើរមកកាន់ប្រទេសកម្ពុជាកាលពីឆ្នាំមុន ហើយជនរងគ្រោះចំនួន ៣៥៤នាក់ត្រូវបានជួយសង្គ្រោះ។ រដ្ឋមន្ត្រីដដែលបានបន្ថែមថា ចាប់តាំងពីខែមីនាមក ភ្នាក់ងារប៉ូលិសជាតិបានបង្ក្រាបករណីពាក់ព័ន្ធចំនួន ១០០ករណី និងធ្វើការចាប់ខ្លួនមនុស្សចំនួន ២៨៤នាក់។ ក្នុងចំណោមអ្នកត្រូវបានចាប់ខ្លួន មាន ៧០នាក់ជាសមាជិកក្រុមទំនើង។ ដោយសារមានកិច្ចប្រឹងប្រែងដើម្បីបង្ក្រាបឧក្រិដ្ឋកម្ម ដែលបោកបញ្ឆោតមនុស្សឱ្យធ្វើដំណើរទៅប្រទេសកម្ពុជា រួមមានការស្នាក់ចាប់តាំងអាកាសយានដ្ឋាន ចំនួនពលរដ្ឋតែវ៉ាន់ធ្វើដំណើរទៅកម្ពុជា និងរបាយការណ៍ពីការជួញដូរមនុស្សបានធ្លាក់ចុះ។

កាលពីខែកក្កដា មានរបាយការណ៍ចំនួន ២៥៨នាក់ ទាក់ទងនឹងធានាមនុស្សឱ្យទៅប្រទេសកម្ពុជា ប៉ុន្តែនៅខែ សីហាចំនួននោះមានត្រឹមតែ ៥៨ករណីប៉ុណ្ណោះ។ ដោយឡែកនៅខែកញ្ញា មានត្រឹម ១ករណីប៉ុណ្ណោះ។ (យោង តាមប្រភព៖ CNA & Taiwan News)

សមត្ថកិច្ចជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះជាង៤រយនាក់ ចេញពីកន្លែងបង្ខាំងខុសច្បាប់

<https://www.rfa.org/khmer/news/social-economy/authorities-rescue-more-than-400-victims-from-illegal-detention-in-cambodia-10032022102810.html> ដោយ មាន ប្រទិ្ធ2022.10.03

មន្ត្រីអង្គការស៊ីវិលរិះគន់ថា វិធានការរបស់រដ្ឋាភិបាលឯកបក្សក្នុងការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបករណីជួញដូរ មនុស្សនារយៈពេលចុងក្រោយនេះហាក់គ្មានប្រសិទ្ធភាពឡើយ។ ផ្ទុយទៅវិញ ករណីបង្ខាំងមនុស្ស ជួញដូរមនុស្ស ការកេងប្រវ័ញ្ចកម្លាំងពលកម្ម បែរជាកំពុងកើតមានយ៉ាងផុសផុល។ ប្រតិកម្មរបស់មន្ត្រីសង្គមស៊ីវិលបែបនេះ ធ្វើ ឡើងក្រោយពេលសមត្ថកិច្ចបានជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះជាង ៤រយនាក់ចេញពីកន្លែងបង្ខាំងខុសច្បាប់នៅកម្ពុជា។ ក្រុមអ្នកធ្វើការងារលើកស្ទួយផ្នែកសិទ្ធិមនុស្សនៅកម្ពុជា ព្រួយបារម្ភថា បើរដ្ឋាភិបាលនៅតែគ្មានឆន្ទៈស៊ើបអង្កេត ក្រុមមេខ្លោងធំៗដែលនៅពីក្រោយមុខជំនួញជួញដូរមនុស្ស នោះកម្ពុជានឹងកាន់តែប្រឈមរងរិះគន់ធ្ងន់ៗបន្ថែម ទៀតពីសហគមន៍អន្តរជាតិថាកម្ពុជាគឺជាប្រទេសនៃសម្បកឧក្រិដ្ឋកម្មជួញដូរមនុស្ស។

អ្នកនាំពាក្យសមាគមការពារសិទ្ធិមនុស្សអាដហុក (ADHOC) លោក ស៊ីង សែនករុណា សង្កេតឃើញថា វិធានការទប់ស្កាត់របស់សមត្ថកិច្ចលើករណីបង្ខាំងមនុស្ស និងជួញដូរមនុស្សដែលកាត់ច្រើនស្ថិតក្រោមស្លាកបន់ល្បែង កន្លងមកនេះ ហាក់មិនទាន់មានប្រសិទ្ធិនៅឡើយទេ។ លោកយល់ថា ករណីបង្ខាំងមនុស្ស និងជួញដូរមនុស្សនេះ អាចទាក់ទងការបើកអាជីវកម្មបន់ល្បែងខុសច្បាប់ ក្រោយពីរដ្ឋាភិបាលបើកដៃឱ្យជនបរទេស ជាពិសេសជនជាតិ ចិនបើកអាជីវកម្មល្បែងអនឡាញនាពេលកន្លងទៅ៖ «ហើយយើងមានការព្រួយបារម្ភ ជនបរទេស ជាពិសេសជន ជាតិចិនហ្នឹង មកយកទីតាំងនៅក្នុងប្រទេសយើង ទៅប្រព្រឹត្តបទល្មើសទាំងអស់ហ្នឹង ដែលជាហេតុធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ មុខរដ្ឋាភិបាលនៅលើឆាកអន្តរជាតិ។ អាចអន្តរជាតិ គេចាត់ទុកថា ប្រទេសយើងជាទីកន្លែង គ្រោះថ្នាក់ដែលពិបាក ក្នុងការសហការ ប្រកបនូវជំនួញជួញដូរ ឬក៏ពាក់ព័ន្ធនឹងទំនាក់ទំនងនយោបាយ ឬក៏ទេសចរណ៍អីជាដើមហ្នឹង គឺគ្រោះការប្រុងប្រយ័ត្ន»។

ស្រដៀងគ្នានេះដែរ នាយកទទួលបន្ទុកទូទៅនៃអង្គការសិទ្ធិមនុស្សលីកាដូ (LICADHO) លោក អំ សំអាត លើកឡើងថា បើក្នុងករណីថៅកែបន់ល្បែងកាស៊ីណូណាមួយបង្ខំឱ្យបុគ្គលិកធ្វើការច្រើនម៉ោង បំបិទសិទ្ធិសេរីភាព កម្មករមិនឱ្យដើរហើរមានសេរីភាពនោះគឺជាការបង្ខាំងខុសច្បាប់។ ទោះបីយ៉ាងណា លោកមើលឃើញថា ការរក ឃើញនូវក្រុមហ៊ុន ឬអគារបន់ល្បែងដែលមានករណីបង្ខាំងមនុស្សកន្លងមកនេះ សមត្ថកិច្ចមិនបានស្រាវជ្រាវឱ្យ បានស៊ីជម្រៅ ដើម្បីរកអ្នកពាក់ព័ន្ធដែលបណ្តោយក្រុមឧក្រិដ្ឋជនប្រព្រឹត្តអំពើខុសច្បាប់នៅឡើយទេ៖ «ប្រសិនបើយើង មានការតាំងចិត្ត ការប្តេជ្ញា និងឆន្ទៈ កម្ពុជាអាចធ្វើបាន។ ទីមួយ គឺពង្រឹងការអនុវត្ត ឬក៏អំណាចនៃអ្នកដែលអនុវត្ត ច្បាប់នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ហើយឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព។ អ្នកណាអនុវត្តខុសពីច្បាប់ ទោះបីជាបុគ្គលណាក៏ដោយ ត្រូវតែអនុវត្តតាមផ្លូវច្បាប់ គឺអ្នកទាំងអស់ហ្នឹងត្រូវតែនៅឱ្យឆ្ងាយពីការជួញដូរមនុស្ស ឬក៏អំពើពុករលួយដែលកើត ចេញឱ្យមានអំពើជួញដូរមនុស្ស ឬការឆ្លងដែនមកកម្ពុជាខុសច្បាប់»។ ប្រតិកម្មនេះ ធ្វើឡើងក្រោយពេលសមត្ថកិច្ច បានជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះជាតិបរទេសរយរាប់នាក់ចេញពីកន្លែងបង្ខាំងខុសច្បាប់កាលពីពេលថ្មីនេះ។

របាយការណ៍របស់ក្រសួងមហាផ្ទៃឱ្យដឹងថា គិតត្រឹមថ្ងៃទី០១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ សមត្ថកិច្ចបានជួយស ង្គ្រោះជនបរទេសជាង ៤រយនាក់ (៤១១) ចេញពីកន្លែងជួញដូរកម្លាំងពលកម្ម និងបង្ខាំង។ ជាមួយគ្នានេះ សមត្ថ

កិច្ចកិច្ចយាត់ខ្លួនជនសង្ស័យជាជនជាតិចិន និងវៀតណាមសរុបចំនួន ៥៣នាក់។ អ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃលោក ខៀវ សុភក្តិ មិនបានបញ្ជាក់ឈ្មោះទីតាំងភូមិសាស្ត្រ ឬក្រុមហ៊ុនណាមួយ ដែលសមត្ថកិច្ចបានជួយសង្គ្រោះជនរង ចេញពីកន្លែងបង្ខាំងខុសច្បាប់នេះនៅឡើយទេ។

វិទ្យុអាស៊ីសេរីមិនទាន់អាចទាក់អ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃលោក ខៀវ សុភក្តិ ដើម្បីសុំការបញ្ជាក់អំពីរឿង នេះបានទេនៅថ្ងៃទី០៣ ខែតុលា។

ទាក់ទងនឹងរឿងនេះដែរ បុគ្គលិកដែលកំពុងបម្រើការងារនៅមជ្ឈមណ្ឌលទីក្រុងហេងហេង នៅក្រុងបាវិត ខេត្តស្វាយរៀង ក៏បានទម្លាយឱ្យដឹងដែរថា មានជនបរទេសរាប់ពាន់នាក់កំពុងត្រូវបានថៅកែជនជាតិចិនបង្ខាំងធ្វើ ទារុណកម្ម បង្ខំឱ្យធ្វើការងារធ្ងន់បោកតាមអន្ទាញ។ ស្រ្តីជនជាតិវៀតណាមមួយចំនួនទៀតត្រូវគេបង្ខំឱ្យបម្រើសេវា កម្មវិធីរោង និងលក់ដូរពួកគេពីក្រុមហ៊ុនមួយទៅក្រុមហ៊ុនមួយ។

ថ្មីៗនេះ លោកនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន សែន បានថ្លែងសារដឹកម្រមួយ ដោយណែនាំឱ្យស្ថាប័នមានសមត្ថកិច្ច ប្តេជ្ញាចិត្តខិតខំប្រឹងប្រែងប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងអំពើជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា។ ទន្ទឹមនឹងការថ្លែងបែបនេះ លោក ហ៊ុន សែន ខ្លួនឯងផ្ទាល់ព្រមទាំងក្លាយបង្កើតរបស់លោកផង រួមទាំងក្រុមឧកញ៉ា និងមន្ត្រីគ្រាក់ៗមួយចំនួន កំពុងរងការ ចោទប្រកាន់ធ្ងន់ៗថា បានឈរជើងកាងការពារ និងមានទំនាក់ទំនងជាមួយក្រុមឧក្រិដ្ឋជនជនជាតិចិនដែលកំពុង ប្រតិបត្តិការចាប់បង្ខាំងមនុស្ស និងជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា។

សមត្ថកិច្ចខេត្តបាត់ដំបងបន្តចុះត្រួតពិនិត្យពលរដ្ឋ ឆ្លងដែន និងមេខ្យល់នាំពលករចេញចូលខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ

<https://gdlf-kh.com/2022/10/03/-35/> Vicheka បាត់ដំបង

ខេត្តបាត់ដំបង៖ នៅវេលាម៉ោង១០ និង៣០នាទី ថ្ងៃចន្ទ ៨កើត ខែអស្សុជ ឆ្នាំខាល ចត្វាស័ក ព.ស ២៥៦៦ ត្រូវនឹងថ្ងៃទី៣ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ដោយអនុវត្តតាមបទបញ្ជារបស់ លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ សាត គឹម សាន ស្នងការនគរបាលខេត្តបាត់ដំបង ជាប់ជាប្រចាំស្តីពីការការពារសន្តិសុខតាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែន កម្ពុជា-ថៃ និង ត្រួតពិនិត្យពលរដ្ឋឆ្លងដែន និងមេខ្យល់នាំពលករចេញចូលខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ និងលោកវរ សេនីយ៍ឯក ហាត ឡែង ស្នងការរងដែនការងារវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក ក្រោមការបញ្ជាផ្ទាល់ របស់លោកវរសេនីយ៍ឯក ម៉ង់ ស៊ី មេបញ្ជាការវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក លេខ៨១៧ បានចាត់កម្លាំង ប៉ុស្តិ៍គីឡូ១៣ ចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក មុឺង ម៉េត (នាយប៉ុស្តិ៍) សហការជាមួយកម្លាំង យោធាផ្នែកសឹករងសំពៅលូនចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ត្រី ជា យ៉ាន (មេបញ្ជាការកងអនុ សេនាតូច) កម្លាំងយោធាវរសេនាតូច៥៣៣ចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំ ដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក ឯក អំផែន (មេ បញ្ជាការកងអនុសេនាធំ) បានទទួលប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់ចូលមកប្រទេសកម្ពុជាវិញ ត្រង់ភូមិសាស្ត្រ ភូមិ ពោធិ៍ជ្រៃ ឃុំសិរីមានជ័យ ស្រុកសំពៅលូន ខេត្តបាត់ដំបង ចំនួន១លើក សរុបចំនួន៨នាក់ ស្រី៥នាក់ ។ ប្រជា ពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់មកវិញទាំងអស់ ត្រូវបានអប់រំណែនាំ និងប្រគល់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់ឱ្យទៅក្រុមគ្រូ ពេទ្យនៃមន្ទីរពេទ្យបង្អែកស្រុកសំពៅលូនធ្វើពិនិត្យ និងស្តុនប័ណ្ណចាក់វ៉ាក់សាំងចេញត្រឹមត្រូវទាំងអស់ មុននឹង អនុញ្ញាតឱ្យត្រឡប់ទៅមូលដ្ឋានរៀងៗខ្លួន។

**អភិបាលខេត្តបាត់ដំបង ណែនាំដល់រដ្ឋបាលស្រុក
ជាប់ព្រំដែន ត្រួតពិនិត្យខំទប់ស្កាត់ការលួចឆ្លងដែន ដោយខុសច្បាប់**

<https://swiftnewsdaily.com/articles/2022100408350458> SWIFT NEWS ថ្ងៃទី០៤ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

(បាត់ដំបង)៖ ឯកឧត្តម សុខ លូ អភិបាលខេត្តបាត់ដំបង បានអញ្ជើញជាអធិបតីភាពក្នុងពិធីប្រកាសចូលកាន់មុខតំណែងប្រធានទីស្នាក់ការក្រុងពិនិត្យព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា (គីឡូ១៣) ស្ថិតក្នុងស្រុកសំពៅលូន ខេត្តបាត់ដំបង។ យោងតាមប្រកាសស្តីពីការផ្លាស់ប្តូរ និងប្រគល់ភារកិច្ចជូនមន្ត្រីរាជការរបស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ សម្រេចផ្លាស់ប្តូរលោក នាង ច័ន្ទថារ៉ា ឋានន្តរស័ក្តិឧត្តមមន្ត្រីថ្នាក់លេខ៥ ពីប្រធានទីស្នាក់ការក្រុងពិនិត្យព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា (គីឡូ១៣) ឱ្យមកបម្រើការងារនៅអង្គភាពដើមវិញ និងបានតែងតាំងលោក ខុង យ៉ាត់លួង ឋានន្តរស័ក្តិអនុមន្ត្រីថ្នាក់លេខ៤ ឱ្យមកកាន់មុខតំណែងជាប្រធានទីស្នាក់ការក្រុងពិនិត្យព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា (គីឡូ១៣) ស្រុកសំពៅលូន ជំនួសវិញ ។

មានប្រសាសន៍នាឱកាសនោះដែរ ឯកឧត្តម សុខ លូ បានណែនាំដល់រដ្ឋបាលស្រុកក៏ដូចជាកងកម្លាំងដែលនៅតាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនត្រូវតែបន្តខិតខំបំពេញតួនាទីភារកិច្ចរបស់ខ្លួនឱ្យបានល្អ ដោយត្រូវប្រឹងប្រែងទប់ស្កាត់ការលួចឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់មិនថាពីប្រទេសថៃចូលមកខេត្តបាត់ដំបង ឬពីខេត្តបាត់ដំបងចូលទៅថៃ ពិសេសត្រូវពិនិត្យមើលប្រជាពលរដ្ឋដែលប្រើប្រាស់ប័ណ្ណឆ្លងព្រំដែន ដែលប័ណ្ណនេះមានសុពលភាពតែមួយថ្ងៃតែប៉ុណ្ណោះ ពោលគឺមិនអនុញ្ញាតឱ្យមានការស្នាក់នៅប្រទេសថៃឡើយ ដូចនេះត្រូវទប់ស្កាត់ខ្លាចក្រែងប្រជាពលរដ្ឋមួយចំនួនប្រើប្រាស់ប័ណ្ណនេះចូលស្នាក់នៅរាប់ថ្ងៃមិនត្រឡប់មកវិញក្នុងនោះបញ្ហាជួញដូរមនុស្សក៏ត្រូវតែធ្វើការទប់ស្កាត់ផងដែរ។

ឯកឧត្តមបានបន្តទៀតថា មិនត្រឹមតែទប់ស្កាត់ការឆ្លងដែនខុសច្បាប់តែប៉ុណ្ណោះទេ គឺត្រូវព្យាយាមស្វែងរកមេខ្យល់ដែលតែងតែនាំពលករឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ដើម្បីធ្វើការចាប់ខ្លួននិងដោះស្រាយទៅតាមនីតិវិធីនៃច្បាប់ និងបន្តទប់ស្កាត់ការជួញដូរគ្រឿងញៀនខុសច្បាប់ ការជួញដូរអាវុធក៏មិនត្រូវឱ្យមានការសកម្មភាពអសកម្មនេះកើតមានឡើយ និងត្រូវធ្វើការទប់ស្កាត់ទំនិញខុសច្បាប់ ទំនិញគេចពន្ធនានាគ្រប់ប្រភេទតាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិ ឬច្រករបៀងនានាដែលធ្វើឱ្យបាត់បង់ចំណូលរបស់រដ្ឋ ។ បន្ថែមពីនេះឯកឧត្តម ក៏បានស្នើដល់កងកម្លាំងប្រជាប្រិយអន្តរជាតិ នៅតាមព្រំដែន មន្ត្រីគយ ឬមន្ត្រីដែលពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ត្រូវសហការគ្នាទៅវិញទៅមក ក្នុងន័យគឺជួយប្រជាពលរដ្ឋ និងបម្រើប្រជាពលរដ្ឋឱ្យបានល្អ។

**អ្នកនយោបាយបក្សប្រឆាំងរបស់ម៉ាក្សស្តីបានអំពាវនាវ
គួរអោយអស់សំណើចដោយហាមប្រាមប្រជាជនម៉ាក្សស្តីមិនឱ្យមកធ្វើការនៅកម្ពុជា**

<https://www.khmertimeskh.com/501162307//?p=1162307> Khmer Times October 4, 2022

សមាជិកសភាបក្សប្រឆាំងមួយរូបបានអំពាវនាវឱ្យរដ្ឋបាលសហព័ន្ធគឺលោក Putrajaya ហាមប្រាមជនជាតិម៉ាក្សស្តីជាបណ្តោះអាសន្នពីការត្រូវបានជ្រើសរើសឱ្យធ្វើការនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាវហូតដល់ក្រុមអ្នកធុរកិច្ចការងារនៅទីនោះត្រូវបានចាប់ខ្លួន។ ខណៈដែលកោតសរសើរអាជ្ញាធរក្នុងការជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះម៉ាក្សស្តីចំនួន ២៦១ នាក់ពីការបោកប្រាស់ការងារនៅប្រទេសកម្ពុជាមកទល់ពេលនេះ សមាជិកសភា Bukit Mertajam លោក Steven Sim បាននិយាយថា វាមិនច្បាស់ទេថា តើពលរដ្ឋប៉ុន្មាននាក់ត្រូវបានបង្ខាំងដោយក្រុមធុរកិច្ចនៅទីនោះ។ លោកបានបន្តថា មានអ្នកខ្លះអះអាងថាចំនួនពិតមានរាប់ពាន់នាក់ ដោយបន្ថែមថាពួកគេជាជនរងគ្រោះដោយការជួញដូរមនុស្ស។ លោកបានថ្លែងក្នុងការអំពាវនាវឱ្យផ្អាកនេះថា៖ «ជីវិតរបស់ប្រជាជនម៉ាក្សស្តីមិនគួរត្រូវបានយកមកលេងសើចទេ ប្រសិនបើរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាមិនអាចធានាការពារសុវត្ថិភាពរបស់ប្រជាជនយើងនៅពេលពួកគេនៅ

ទីនោះ»។ នៅក្នុងសេចក្តីថ្លែងការណ៍មួយ Sim ក៏បាននិយាយផងដែរថា គួរតែមានយន្តការពិសេសមួយសម្រាប់ ការរាយការណ៍ករណីបែបនេះ ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងភ្នាក់ងារផ្សេងៗ ដើម្បីធានាការវិលត្រឡប់ប្រកបដោយសុវត្ថិភាពនៃ ជនរងគ្រោះ និងការគាំទ្រសម្រាប់សមាជិកគ្រួសាររបស់ពួកគេ។

លេខាធិការរៀបចំ DAP បានជំរុញឱ្យនគរបាលចាត់វិធានការប្រឆាំងនឹងភ្នាក់ងារក្នុងស្រុកដែលពាក់ព័ន្ធនឹង ការបោកប្រាស់ជនរងគ្រោះ និងអ្នកផ្សាយពាណិជ្ជកម្មដែលបានផ្សព្វផ្សាយការងារក្លែងក្លាយជាសាធារណៈ។ លោក បាននិយាយថា អាជ្ញាធរនៅទូទាំងអាស៊ីអាគ្នេយ៍ត្រូវចាត់វិធានការតឹងរឹង ដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហានេះ ដោយតំបន់ នេះទទួលបានឈ្មោះជាចំណុចក្តៅនៃការជួញដូរមនុស្ស។ លោកបានបន្ថែមថា គួរតែមានការអនុវត្ត និងគោល នយោបាយការពារកម្មករតឹងរឹង ជាងមុន បើមិនដូច្នោះទេ យើងនឹងមើលឃើញការធ្លាក់ចុះនៃការធ្វើអាជីវកម្ម និង ការវិនិយោគ។ លោកបានបន្តថា៖ «ប្រទេសម៉ាឡេស៊ីត្រូវតែនាំមុខក្នុងកម្រិតអាស៊ានបង្កើតកិច្ចសហប្រតិបត្តិការក្នុង តំបន់ដើម្បីប្រឆាំងនឹងការជួញដូរមនុស្ស»។

កាលពីថ្ងៃសុក្រ Bukit Aman បាននិយាយថា នៅមានជនជាតិម៉ាឡេស៊ីរងគ្រោះដោយសារការបោក ការងារចំនួន១៧៤ នាក់ដែលកំពុងជាប់គាំងនៅបរទេស។ របាយការណ៍ចំនួន ២២៤ត្រូវបានបញ្ជូនទៅនគរបាល ចាប់តាំងពីឆ្នាំមុនដែលពាក់ព័ន្ធនឹងជនរងគ្រោះចំនួន២៨៤នាក់។

យោងតាមនគរបាលបានឲ្យដឹងថា ជនរងគ្រោះប្រមាណ ១១០ នាក់ត្រូវបានជួយសង្គ្រោះ និងនាំត្រឡប់ មកប្រទេសម៉ាឡេស៊ីវិញ។ ឆ្លើយតបទៅនឹង Sim ដែលមិនមានភាពប្រសើរខាងនយោបាយ និងការទូត មន្ត្រី ដែលដឹងពីនីតិវិធីទិដ្ឋាការការងារនៅស្ថានទូតកម្ពុជានៅទីក្រុងតូឡូឡា បាននិយាយថា ការលើកឡើង និងការ អំពាវនាវរបស់អ្នកនយោបាយនេះគ្រាន់តែជាការយោសនា ដើម្បីព្យាយាមបង្កើតឱកាសនយោបាយដើម្បីផល ប្រយោជន៍ផ្ទាល់ខ្លួនប៉ុណ្ណោះ។ «ជនជាតិម៉ាឡេស៊ីដែលមានការងារស្របច្បាប់ដែលបានធ្វើដំណើរមកកម្ពុជាទទួល បានទិដ្ឋាការត្រឹមត្រូវដោយបានផ្តល់ឯកសារពេញលេញដល់ផ្នែកទីប្រឹក្សានៃស្ថានទូតកម្ពុជា ហើយនេះរួមបញ្ចូល ទាំងឯកសារចុះបញ្ជីពន្ធរបស់ក្រុមហ៊ុន លិខិតការងារ វិញ្ញាបនបត្រចុះបញ្ជីក្រុមហ៊ុន និងឯកសារពាក់ព័ន្ធ។

មន្ត្រីសុំមិនបញ្ចេញអត្តសញ្ញាណម្នាក់បាននិយាយថា៖ «វាជារឿងអកុសលដែលអ្នកនយោបាយនេះ ព្យាយាម ចង់បានផលប្រយោជន៍ពីភាពល្ងង់ខ្លៅរបស់ខ្លួន ជំនួសឲ្យការអប់រំយុវជនឲ្យអនុវត្តនីតិវិធីការងារឲ្យបាន ត្រឹមត្រូវរបស់ប្រទេសកម្ពុជា គាត់កំពុងប្រកាន់យកវិធីសាស្ត្រយកចិត្តសាធារណជនដើម្បីអំពាវនាវឲ្យមានការហាម ប្រាម»។

**សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា ទទួលសំណើ ១៨ទៀត
កាលពីម្សិលមិញ នាក់ទទួលបានការអន្តរាគមន៍ស្វែងរកជនបរទេស៥២នាក់**

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/259566-2022-10-04-08-32-33.html> 2022-10-04
03:32pm

(ភ្នំពេញ)៖ គិតចាប់ពីម៉ោង៣:០០នាថ្ងៃទី០២ ដល់ម៉ោង៣:០០ថ្ងៃទី០៣ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ សមត្ថ កិច្ចកម្ពុជា បានទទួលសំណើចំនួន ១៨ករណី ដើម្បីស្វែងរកជនបរទេសចំនួន ៥២នាក់។ នេះបើតាមនាយឧត្តម សេនីយ៍ ខៀវ សុភក្ត រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្ត បានឱ្យដឹងថា សំណើទាំង ១៨ករណីនេះ មានការស្នើឲ្យជួយស្វែងរកជន បរទេស៣សញ្ជាតិរួមមាន៖ ជនជាតិចិនចំនួន ១២នាក់, ជនជាតិវៀតណាមចំនួន ៣៣ក្រុម និងជនជាតិថៃចំនួន ៧ នាក់។ សម្រាប់ករណីនេះសមត្ថកិច្ចកំពុងស្រាវជ្រាវកំណត់មុខសញ្ញា និងបន្តនីតិវិធី។ **បន្ថែមពីនេះ នាយឧត្តម**

សេនីយ៍ ខៀវ សុភ័ក្ត្រ បានឱ្យដឹងថា ពាក់ព័ន្ធនឹងករណីនេះ គិតត្រឹមថ្ងៃទី០៣ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ កម្ពុជាទទួលបានសំណើដូចជា៖

* តាមរយៈបញ្ជីតាមដានរបស់សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ ចំនួន ៤០២សំណើ មានមនុស្សសរុបចំនួន ៩៧៦នាក់ មាន១១សញ្ជាតិ។

* តាមស្រាវជ្រាវស៊ើបអង្កេតបឋមចំនួន ២២៧សំណើ។ បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាបន្តស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)។

នាយឧត្តមសេនីយ៍ បានបន្តថា ក្នុងនោះសមត្ថកិច្ចបានជួយសង្គ្រោះជនបរទេសចំនួន ៤៨៥នាក់ និងយាត់ខ្លួនជនសង្ស័យចំនួន ៥៣នាក់ផងដែរ។ សម្រាប់ជនសង្ស័យទាំង ៥៣នាក់ ដែលសមត្ថកិច្ចយាត់ខ្លួននោះរួមមាន៖ ជនជាតិចិនចំនួន ៣៨នាក់, ជនជាតិខ្មែរចំនួន១១នាក់ និងជនជាតិវៀតណាមចំនួន ៤នាក់។

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏បានបន្តប្តេជ្ញាចិត្តប្រកប ដោយឆន្ទៈមោះមុត ក្នុងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាធរមាន ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើចោក-ជំរិតទារប្រាក់ តាមប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យា បទល្មើសគ្រឿងញៀន បទល្មើសសម្អាតប្រាក់ ល្បែងស៊ីសងអនឡាញខុសច្បាប់ ព្រមទាំងបន្តផ្តល់ការគាំពារ និងជួយសង្គ្រោះ ទាំងពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅឯបរទេស និងសង្គ្រោះជនបរទេសដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅកម្ពុជានេះ។

ថ្ងៃទី០៦ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា ទទួលសំណើ១៧ទៀត ទាក់ទងនឹងការអន្តរាគមន៍ស្វែងរកជនបរទេស ៧៥នាក់

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/259671-2022-10-05-06-48-58.html> 2022-10-05
01:48pm

(ភ្នំពេញ)៖ គិតចាប់ពីម៉ោង៣:០០នាថ្ងៃទី០៣ ដល់ម៉ោង៣:០០ថ្ងៃទី០៤ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា បានទទួលសំណើចំនួន ១៧ករណី ដើម្បីស្វែងរកជនបរទេសចំនួន ៧៥នាក់។ នេះបើតាម នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភ័ក្ត្រ រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភ័ក្ត្រ បានឱ្យដឹងថា សំណើទាំង ១៧ករណីនេះ មាន៣សញ្ជាតិរួមមាន៖ ជនជាតិចិនចំនួន ០៩នាក់, ជនជាតិវៀតណាមចំនួន ៦៤នាក់ និងជនជាតិមីយ៉ាន់ម៉ាចំនួន ០២។ សម្រាប់ករណីនេះ សមត្ថកិច្ចកំពុងស្រាវជ្រាវកំណត់មុខសញ្ញា និងបន្តនីតិវិធី។ បន្ថែមពីនេះ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភ័ក្ត្រ បានឱ្យដឹងថា ពាក់ព័ន្ធនឹងករណីនេះ គិតត្រឹមថ្ងៃទី០៤ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ កម្ពុជាទទួលបានសំណើដូចជា៖

* តាមរយៈបញ្ជីតាមដានរបស់ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ ចំនួន ៤២០សំណើ មានមនុស្សសរុបចំនួន ១,០៤២នាក់ មាន១៣សញ្ជាតិ។

* តាមស្រាវជ្រាវស៊ើបអង្កេតបឋមចំនួន ២២៩សំណើ។ បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាបន្តស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)។

នាយឧត្តមសេនីយ៍ បានបន្តថា ក្នុងនោះសមត្ថកិច្ចបានជួយសង្គ្រោះជនបរទេសចំនួន ៤៨៧នាក់ និងយាត់ខ្លួនជនសង្ស័យចំនួន ៦៦នាក់ផងដែរ។ សម្រាប់ជនសង្ស័យទាំង ៦៦នាក់ ដែលសមត្ថកិច្ចយាត់ខ្លួននោះរួមមាន៖ ជនជាតិចិនចំនួន ៥០នាក់, ជនជាតិខ្មែរចំនួន ១២នាក់ និងជនជាតិវៀតណាមចំនួន ៤នាក់។

ក្រសួងមហាផ្ទៃនៃតុលាការបានបណ្តឹងបណ្តឹង ករណីចាប់បង្ខំមនុស្ស

<https://www.postkhmer.com/national/2022-10-04-1750-241799.html> វិទ្យុ ស៊ីភី | Publication date

04 October 2022 | 17:50 ICT

ភ្នំពេញ: អ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃលោកនាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ ថ្ងៃប្រាប់អ្នកសារព័ត៌មានថា ត្រឹមរយៈពេល ២ ថ្ងៃចុងក្រោយ គឺពីថ្ងៃទី ២ ដល់ទី ៣ ខែតុលា ក្រសួងមហាផ្ទៃទទួលបានបណ្តឹងចំនួន ១៨ ដែល ប្តឹងសុំស្វែងរកមនុស្សចំនួន ៥២ នាក់ ជាអ្វីដែលមន្ត្រីសង្គមស៊ីវិលអះអាងថា ជាក៏ស្តុតាងបង្ហាញថា កម្ពុជានៅតែ មានករណីបង្ខំមនុស្ស។ លោក ខៀវ សុភក្តិ បានឱ្យដឹងថា មនុស្សទាំង ៥២ នាក់ ដែលសាច់ញាតិកំពុងតាមរក នោះសុទ្ធសឹងជាជនបរទេស។ ក្នុងនោះជនជាតិជនជាតិចិនចំនួន ១២ នាក់ ជនជាតិវៀតណាមចំនួន ៣៣ នាក់ និងជនជាតិថៃចំនួន ៧ នាក់។ លោកបញ្ជាក់ថា ករណីនេះសមត្ថកិច្ចកម្ពុជាកំពុងបន្តស្រាវជ្រាវតាមបណ្តឹងទាំង ១៨ ករណីនេះ។

នាយកអង្គការលីកាដូ លោក អំ សំអាត បានថ្លែងថា ករណីដែលក្រសួងមហាផ្ទៃទទួលបានពាក្យបណ្តឹងជា ហូរហែ ជុំវិញករណីចាប់ខ្លួនមនុស្សនៅកម្ពុជា គឺជាក៏ស្តុតាងបង្ហាញថា នៅតែមានករណីបង្ខំមនុស្សកើតឡើងនៅ កម្ពុជា បើទោះជាអាជ្ញាធរខិតខំបង្ក្រាបខ្លាំងក្លាយ៉ាងណាក៏ដោយ។ លោក សំអាត បានបញ្ជាក់ថា៖ «តាមពិតទៅ រយៈពេលចុងក្រោយនេះអាជ្ញាធរមានការបង្ក្រាបនិងជួយជនបរទេសដែលរងគ្រោះដោយការជួញដូរនានានៅតាមកា ស៊ីណូនិងបនល្បែងជាដើម។ ប៉ុន្តែយុទ្ធនាការទាំងអស់មិនទាន់ឆ្លើយតបពេញលេញនៅឡើយ យើងលើកទឹកចិត្តឱ្យ ខិតខំថែមទៀត។ ខ្ញុំយល់ថា វាមិនមែនជារឿងងាយស្រួលទេក្នុងការបង្ក្រាបករណីទាំងអស់នេះ វាទាមទារឱ្យមាន កិច្ចសហប្រតិបត្តិការច្រើនតាំងពីក្នុងស្រុក និងក្រៅប្រទេស»។ ជាមួយគ្នានេះ លោក អំ សំអាត បានស្នើឱ្យរាជរដ្ឋាភិ បាលពិនិត្យមើលលម្អិតលើអ្នករកស៊ីបរទេសដែលវិនិយោគនៅកម្ពុជាឡើងវិញ ដើម្បីធានាឱ្យយុទ្ធនាការប្រឆាំងការ ជួញដូរមនុស្សមានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់។

កាលពីថ្ងៃទី ២៩ ខែកញ្ញា លោកនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន សែន បានអំពាវនាវទៅកាន់កម្លាំងសមត្ថកិច្ចនិងគ្រប់ ភាគីពាក់ព័ន្ធទាំងផ្នែកអាណាចក្រ និងគ្រប់សាសនាឱ្យរួមគ្នាប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងអំពើទុច្ចរិតឱ្យបានព្រមៗគ្នា ដើម្បីកុំ ឱ្យកម្ពុជាក្លាយជាកន្លែងឧក្រិដ្ឋកម្ម។ លោកបញ្ជាក់ថា នេះជាយុទ្ធនាការធំមួយមានគោលដៅជាក់លាក់ដែលរាជរដ្ឋា ភិបាលកំពុងធ្វើ និងបន្តធ្វើមិនឱ្យទន់ដៃនោះឡើយ។

តាមរបាយការណ៍របស់ក្រសួងមហាផ្ទៃបង្ហាញថា តាំងពីកម្ពុជាអនុវត្តយុទ្ធនាការទ្រង់ទ្រាយធំរួចមកលោក ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី ស ខេង រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃបានទទួលពាក្យបណ្តឹងចំនួន ៤០២ សំណើប្តឹងរកមនុស្សសរុប ចំនួន៩៧៦ នាក់ ដែលមាន ១១ សញ្ជាតិ។

ដោយឡែកតាមការស្រាវជ្រាវស៊ើបអង្កេតរបស់សមត្ថកិច្ច គឺមានចំនួន ២២៧ សំណើជាមួយគ្នា នោះអាជ្ញាធរបានបិទក្រុមហ៊ុន ៥ ទីតាំង និងផ្អាកអាជីវកម្មព្រមទាំងបន្តស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ ទីតាំងផ្សេងទៀត។ ក្នុងប្រតិបត្តិការនោះសមត្ថកិច្ចបានជួយសង្គ្រោះជនបរទេសចំនួន ៤៨៥ នាក់ និងបានយាត់ខ្លួនជនសង្ស័យចំនួន ៥៣ នាក់។

ថ្ងៃទី០៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

សម្តេច ស ខេង ដឹកនាំប្រជុំ ស្តីពីលទ្ធផល ការអនុវត្តយុទ្ធនាការប្រយុទ្ធប្រឆាំង គ្រប់ទម្រង់

<https://dap-news.com/national/2022/10/07/283516/> ByKD102Posted on October 7, 2022

ភ្នំពេញ៖ សម្តេច ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រី ក្រសួងមហាផ្ទៃ នាព្រឹកថ្ងៃទី៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២នេះ បានអញ្ជើញដឹកនាំកិច្ចប្រជុំ ស្តីពី លទ្ធផលនៃការអនុវត្ត យុទ្ធនាការប្រយុទ្ធប្រឆាំង គ្រប់ទម្រង់ នៃអំពើជួញដូរមនុស្ស ជួញដូរពលកម្ម អាជីវកម្មផ្លូវភេទ និងល្បែងស៊ីសង់ខុសច្បាប់ គ្រប់ប្រភេទ ព្រមទាំងការងារត្រួតពិនិត្យជនបរទេស និងហត្ថពលកម្មបរទេស។

កិច្ចប្រជុំនេះ មានការអញ្ជើញចូលរួមពី ក្រសួង-ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ, រដ្ឋលេខាធិការ-អនុរដ្ឋលេខាធិការ ក្រសួង មហាផ្ទៃ, អគ្គស្នងការដ្ឋាននគរបាលជាតិ, អគ្គលេខាធិការដ្ឋាន ក្រសួងមហាផ្ទៃ, អភិបាលរាជធានី-ខេត្ត និងអ្នកពាក់ ព័ន្ធជាច្រើនរូបទៀត។

សូមរំលឹកថា នាពេលថ្មីៗនេះ សម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីកម្ពុជា បានចេញបញ្ជាដាច់ណាត់ អភិបាលខេត្ត អភិបាលរាជធានី និងមន្ត្រីមូលដ្ឋានជាច្រើនផ្សេងទៀត ចាត់វិធានការទាន់ពេលវេលាចេញ បង្ក្រាប ល្បែងស៊ីសង់ខុសច្បាប់តាមតួប គុយទាវ ហាងការហ្វេរដ្យងៗ នៅតាមមូលដ្ឋាន។ ជាងនេះទៅទៀត សម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន ក៏បានលើកឡើងថា ការបង្ក្រាបល្បែងស៊ីសង់ នឹងអាចចូលរួមចំណែកក្នុង កាត់បន្ថយការជួញដូរ មនុស្សបង្កើនសុវត្ថិភាព សន្តិសុខ សណ្តាប់ធ្នាប់សង្គម ធ្វើឱ្យភូមិឃុំមានសុវត្ថិភាព និងជួយប្រជាពលរដ្ឋសន្សំបាន ប្រាក់កាស និងរស់នៅប្រកបដោយសុខដុមរមនា ជាមួយគ្នា។

សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា ទទួលសំណើ៧ទៀត ទាក់ទងនឹងការអន្តរាគមន៍ស្វែងរកជនបរទេស ៣៣នាក់

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/259807-2022-10-06-09-11-36.html> 2022-10-06
04:11pm

(ភ្នំពេញ)៖ គិតចាប់ពីម៉ោង៣:០០នាថ្ងៃទី០៤ ដល់ម៉ោង៣:០០ថ្ងៃទី០៥ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ សមត្ថកិច្ច កម្ពុជា បានទទួលសំណើចំនួន ០៧ករណី ដើម្បីស្វែងរកជនបរទេសចំនួន ៣៣នាក់។ នេះបើតាម នាយឧត្តម សេនីយ៍ ខៀវ សុភក្ត រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្ត បានឱ្យដឹងថា សំណើទាំង ០៧ករណីនេះ មាន២សញ្ជាតិរួមមាន៖ ជន ជាតិចិនចំនួន ១១នាក់ និងជនជាតិវៀតណាមចំនួន ២២នាក់។ សម្រាប់ករណីនេះសមត្ថកិច្ចកំពុងស្រាវជ្រាវ កំណត់មុខសញ្ញា និងបន្តនីតិវិធី។

បន្ថែមពីនេះ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្ត បានឱ្យដឹងថា ពាក់ព័ន្ធនឹងករណីនេះ គិតត្រឹមថ្ងៃទី០៥ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ កម្ពុជាទទួលបានសំណើដូចជា៖

- * តាមរយៈបញ្ជីតាមដានរបស់ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ ចំនួន ៤២០សំណើ មានមនុស្សសរុបចំនួន ១,០៤២នាក់ មាន១៣សញ្ជាតិ។
- * តាមស្រាវជ្រាវស៊ើបអង្កេតបឋមចំនួន ២២៩សំណើ។ បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជា បន្តស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)។

នាយឧត្តមសេនីយ៍ បានបន្តថា ក្នុងនោះសមត្ថកិច្ចបានជួយសង្គ្រោះជនបរទេសចំនួន ៥០៥នាក់ និងយាត់ខ្លួនជនសង្ស័យចំនួន ៦៧នាក់ផងដែរ។ សម្រាប់ជនសង្ស័យទាំង ៦៧នាក់ ដែលសមត្ថកិច្ចយាត់ខ្លួននោះរួមមាន៖ ជនជាតិចិនចំនួន ៥២នាក់, ជនជាតិខ្មែរចំនួន ១៣នាក់ និងជនជាតិវៀតណាមចំនួន ០២នាក់។

ការពិភាក្សាប្រធានបណ្ឌិត្យ ខណៈគ្រួសារមួយបានចោទប្រកាន់ថាកូនប្រុសរបស់ខ្លួនត្រូវបាន រក្សាទុកនៅស្ថានទូតម៉ាឡេស៊ីប្រចាំកម្ពុជាសម្រាប់ទឹកប្រាក់ ២០០០ ដុល្លារ

<https://www.khmertimeskh.com/501163828/?p=1163828> Khmer Times October 6, 2022

ម្តាយជនរងគ្រោះពីការចោទប្រកាន់នៅកម្ពុជា បានអង្វរសុំអន្តរាគមន៍ពីរដ្ឋមន្ត្រីការបរទេស Saifuddin Abdullah ដើម្បីនាំកូនប្រុសគាត់ត្រឡប់មកប្រទេសវិញ។ ស្ត្រីអាយុ ៤០ឆ្នាំ ដែលត្រូវបានស្គាល់ថា Tan បាននិយាយថា កូនប្រុសរបស់គាត់ឈ្មោះ Kam Weng Jun បាននៅស្ថានទូតម៉ាឡេស៊ីប្រចាំប្រទេសកម្ពុជាតាំងពីថ្ងៃទី ២៣ ខែកញ្ញា បន្ទាប់ពីគាត់បានរត់ចេញពីក្រុមធុរកិច្ច។ នេះត្រូវបានរាយការណ៍ដោយសារព័ត៌មានអនឡាញ Malaysiakini.com ដែលបានរាយការណ៍ថាគ្រួសាររបស់ Kam Weng Jun សួរថា “ប្រសិនបើយើងមាន RM9k ហេតុអ្វីបានជាកូនប្រុសរបស់ខ្ញុំទៅធ្វើការនៅប្រទេសកម្ពុជា? នាងបាននិយាយថា Kam បាននៅស្ថានទូតតាំងពីថ្ងៃទី២៣ ខែកញ្ញា ហើយការកុហក ព័ត៌មានមិនពិត ការបំផ្លើស និងការបំភ្លៃការពិតបានចាប់ផ្តើម។

ខ្មែរថាមស៍ ដឹងច្បាស់អំពីករណីនេះ ។ អង្គហេតុនៃករណីនេះ តាមការបញ្ជាក់របស់មន្ត្រីនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍កម្ពុជា (GDI) គឺ៖

Kam មិនមានទិដ្ឋាការត្រឹមត្រូវ ហើយបានស្នាក់នៅលើសថ្ងៃកំណត់ក្នុងប្រទេសកម្ពុជាជិត១០០ ថ្ងៃ។ ការពិន័យសម្រាប់ការស្នាក់នៅលើសថ្ងៃកំណត់គឺ១០ ដុល្លារក្នុងមួយថ្ងៃ បើនិយាយទូទាត់ឲ្យសាមញ្ញនេះបានបង្ហាញថាប្រាក់ពិន័យកើនដល់ ១,០០០ ដុល្លារប្រច្រើនជាងនេះ រហូតដល់ថ្ងៃដែលឯកសាររបស់គាត់ត្រូវបានចាត់ការដើម្បីនិរទេសទៅវិញប្រទេសគាត់វិញ។

គាត់មិនស្នាក់នៅក្នុងស្ថានទូតម៉ាឡេស៊ីប្រចាំកម្ពុជា ដូចការចោទប្រកាន់របស់ម្តាយ Kam គឺអ្នកស្រី Tab នោះទេ។ គាត់កំពុងស្នាក់នៅយ៉ាងសុខស្រួលនៅផ្ទះសំណាក់ ដែលគាត់ទទួលបានអាហារបីពេលក្នុងមួយថ្ងៃ។ គាត់បង់ថ្លៃផ្ទះសំណាក់ដោយខ្លួនឯង។ ដូច្នេះគាត់ច្បាស់ជាមិនខ្វះលុយនោះទេ។

ដោយសារកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់ស្ថានទូតម៉ាឡេស៊ីគាត់ស្នាក់នៅផ្ទះសំណាក់ហើយមិននៅឯមន្ទីរឃុំឃាំងរបស់នាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍ព្រោះថាជីវិតនៅមណ្ឌលឃុំឃាំងពិតជាពិបាកជាងនៅផ្ទះសំណាក់ឆ្ងាយណាស់។

មន្ត្រី GDI ដែលតាមដានគ្រប់គេហទំព័រ និងព័ត៌មានទាក់ទងនឹងអ្នកបោកប្រាស់ និងជនរងគ្រោះ បាននិយាយថា រហូតមកដល់ពេលនេះ ស្ថានទូតម៉ាឡេស៊ីនៅទីក្រុងភ្នំពេញ ប្រទេសកម្ពុជា បានសហការយ៉ាងល្អជាមួយ GDI នគរបាល និងអាជ្ញាធរដទៃទៀត ហើយជាលទ្ធផល ជនជាតិម៉ាឡេស៊ីជាង១០០នាក់ត្រូវបានគេជួយសង្គ្រោះនិងបញ្ជូនទៅផ្ទះ។

Kam មិនមែនជាជនរងគ្រោះ ‘ស្មុគត្រង់’ នៃការចោទ ដូចដែលក្រុមគ្រួសាររបស់គាត់ចោទប្រកាន់នោះទេ។ មន្ត្រី GDI បានបដិសេធមិនបញ្ជាក់លម្អិតបន្ថែមទៀតទេ ខណៈដែលខ្មែរថាមស៍បានផ្ទៀងផ្ទាត់តាមរយៈប្រភពជាច្រើនថា ស្ថានទូតមិនត្រូវទទួលបានការស្តីបន្ទោសចំពោះបញ្ហារបស់Kam នោះទេ។ មន្ត្រី GDI បានបញ្ជាក់បន្ថែមទៀតថា ការរិះគន់កម្ពុជា ប្រព័ន្ធរបស់ខ្លួន និងបន្ទោសកម្ពុជាចំពោះបញ្ហារបស់ជនជាតិម៉ាឡេស៊ីដែលងាយរងគ្រោះគឺអាចយល់បាន ប៉ុន្តែមិនសមហេតុផលទេ ព្រោះអ្នកដែលចូលមកប្រទេសនេះដោយស្របច្បាប់មិនមានបញ្ហាអ្វីទេ ហើយធ្វើការដោយសន្តិភាព និងសុវត្ថិភាពជាមួយនឹងឯកសារ និងទិដ្ឋាការត្រឹមត្រូវ។ “ភាពលោភលន់ ភាព

ល្ងង់ខ្លៅ និងការចង់បានលុយស្រួលៗ នៅពេលដែលមនុស្សម្នាក់មិនមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ គួរសួរខ្លួនឯង ថាតើពួកគេសមនឹងទទួលបានប្រាក់ចំណូលខ្ពស់បែបនេះដែរឬទេ គឺជាកត្តាសំខាន់ ហើយពួកគេត្រូវតែគិតអំពី បញ្ហានេះ។

មន្ត្រី GDI បាននិយាយថា “កាលណាមនុស្សម្នាក់រស់នៅដោយពឹងផ្អែកលើអ្នកដទៃ ហើយដូច្នោះ វាក៏ជាវដ្ត ដែលត្រូវបញ្ឈប់។ ប្រទេសកម្ពុជាបានចាត់វិធានការយ៉ាងម៉ឺងម៉ាត់ក្នុងការបង្ក្រាបអ្នកបោកប្រាស់ទាំងនេះ ដោយរាប់ រយនាក់ត្រូវបានបញ្ជូនទៅឃុំខ្លួនបណ្តោះអាសន្ន និងត្រូវបាននិរទេស។ បណ្តាប្រទេសប្រភពក៏ត្រូវតែបំពេញភារកិច្ច របស់ពួកគេដែរ ហើយកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរួមគ្នា និងស៊ីសង្វាក់គ្នាគឺចាំបាច់ មិនមែនគ្រាន់តែចោទប្រកាន់ ផ្តល់ ព័ត៌មានក្លែងក្លាយ និងវាយប្រហារជាពាក្យសម្តីនោះទេទេ”។

សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ដឹកនាំកិច្ចប្រជុំពិនិត្យលទ្ធផលយុទ្ធសាស្ត្រការប្រឆាំងការជួញដូរ មនុស្ស ជួញដូរពលកម្ម អាជីវកម្មផ្លូវភេទ និងល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ ព្រមទាំងការងារត្រួតពិនិត្យជន បរទេស និងហត្ថពលកម្មបរទេស។

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/259869-2022-10-07-03-09-49.html> 2022-10-07 10:09am

(ភ្នំពេញ)៖ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ នៅព្រឹកថ្ងៃទី០៧ ខែ តុលា ឆ្នាំ២០២២នេះ បានដឹកនាំកិច្ចប្រជុំពិនិត្យលទ្ធផលនៃការអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រការប្រចាំគ្រប់ទម្រង់ នៃអំពើជួញដូរ មនុស្ស ជួញដូរពលកម្ម អាជីវកម្មផ្លូវភេទ និងល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ ព្រមទាំងការងារត្រួតពិនិត្យជន បរទេស និងហត្ថពលកម្មបរទេស។ កិច្ចប្រជុំនេះមានការចូលរួមពីសំណាក់រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួង ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ និងរដ្ឋបា លរាជធានី-ខេត្ត មេបញ្ជាការកងរាជអាវុធហត្ថលើផ្ទៃប្រភេទ ព្រមទាំងស្នងការរាជធានី-ខេត្តទូទាំងប្រទេស នៅទីស្តី ការក្រសួងមហាផ្ទៃ។

គិតចាប់ពីថ្ងៃទី១៨ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២២ ដល់ថ្ងៃទី០៤ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ការដាក់ចេញផែនការប្រតិបត្តិ ការ និងយន្តការពីថ្នាក់ជាតិរហូតដល់មូលដ្ឋាន សមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធបានធ្វើសកម្មភាពយ៉ាងសស្រាក់សស្រាំ ធ្វើឱ្យ សំណើអន្តរាគមន៍ដល់ជនរងគ្រោះ និងធ្វើឱ្យស្ថានភាពប្រែប្រួលប្រសើរឡើង។

គិតត្រឹមថ្ងៃទី០៦ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា ទទួលបានសំណើដូចជា៖

- * តាមរយៈបញ្ជីតាមដានរបស់ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ ចំនួន ៤២៥សំណើ មានមនុស្សសរុបចំនួន ១,០៦៧នាក់ មាន១៣សញ្ជាតិ។
- * តាមស្រាវជ្រាវស៊ើបអង្កេតបឋមចំនួន ២៣២សំណើ។ បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាបន្ត ស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)។

ក្នុងនោះសមត្ថកិច្ចបានជួយសង្គ្រោះជនបរទេសចំនួន ៥១១នាក់ និងឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យចំនួន ៦៧នាក់ ផងដែរ។ សម្រាប់ជនសង្ស័យទាំង ៦៧នាក់ ដែលសមត្ថកិច្ចឃាត់ខ្លួននោះរួមមាន៖ ជនជាតិចិនចំនួន ៥២នាក់, ជនជាតិខ្មែរចំនួន ១៣នាក់ និងជនជាតិវៀតណាមចំនួន ០២នាក់។

សូមបញ្ជាក់ថា ថ្មីៗនេះ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានចេញលិខិតមួយអំពាវនាវដល់សាធារណជន ជាតិ-អន្តរជាតិ ស្ថានតំណាងបរទេសប្រចាំកម្ពុជា និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៃបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ បន្តសហការ ផ្តល់ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនផ្សេងទៀត ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបាន ទាន់ពេលវេលាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏បានបន្តប្តេជ្ញាចិត្តប្រកប ដោយឆន្ទៈមោះមុត ក្នុងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាធរមាន ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើពុករលួយ-ជំរិតទារប្រាក់ តាមប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យា បទល្មើសគ្រឿងញៀន បទល្មើសសម្អាត ប្រាក់ ល្បែងស៊ីសងអនឡាញខុសច្បាប់ ព្រមទាំងបន្តផ្តល់ការគាំពារ និងជួយសង្គ្រោះ ទាំងពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលរង គ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅឯបរទេស និងសង្គ្រោះជនបរទេសដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅកម្ពុជានេះ។

**ជនបរទេស ៨នាក់ឆ្លងដែនចូលប្រទេសវៀតណាម
ដោយខុសច្បាប់ និងមានគោលដៅមកកម្ពុជា ត្រូវបានចោលវៀតណាមចាប់ខ្លួន**

<https://www.khmertimeskh.com/501164451//?p=1164451> Khmer Times 07/10/2022

កងការពារព្រំដែនវៀតណាមនៅខេត្ត Cao Bang ភាគខាងជើងប្រទេសវៀតណាម បានចាប់ខ្លួនជន បរទេស៨នាក់ ដែលប៉ុនប៉ងចូលប្រទេសវៀតណាម ដោយខុសច្បាប់រួចមកធ្វើការនៅកម្ពុជា។ អ្នកទាំង៨នាក់ត្រូវ បានចាប់ខ្លួនកាលពីថ្ងៃទី២ ខែតុលា នៅភូមិ Dong Na ឃុំ Lang Hieu ស្រុក Trung Khanh។ ក្រោមការស៊ើប អង្កេតបន្ថែម ឆ្នាំការពារព្រំដែនក្នុងស្រុកបានបន្តចាប់ខ្លួនឈ្មោះ Dinh Quoc Huan អាយុ ២០ឆ្នាំ រស់នៅសង្កាត់ Tra Linh ស្រុក Trung Khanh ។ ប៉ុស្តិ៍ព្រំដែន Ngoc Chung បាននិយាយកាលពីថ្ងៃទី ៥ ខែតុលាថា ខ្លួនបាន សម្រេចចិត្តចាប់ផ្តើមដំណើរការផ្លូវច្បាប់ចំពោះករណីរៀបចំការឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលទៅក្នុងប្រទេសវៀតណាម។

**សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា
ទទួលសំណើ២ខ្សែត ទាក់ទងនឹងការអន្តរាគមន៍ស្វែងរកជនបរទេស ៣៣នាក់**

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/259871-2022-10-07-03-41-18.html> 2022-10-07 10:41am

(ភ្នំពេញ)៖ គិតចាប់ពីម៉ោង៣:០០នាថ្ងៃទី០៥ ដល់ម៉ោង៣:០០ថ្ងៃទី០៦ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ សមត្ថកិច្ច កម្ពុជា បានទទួលសំណើចំនួន ២ករណី ដើម្បីស្វែងរកជនបរទេសចំនួន ២នាក់។ នេះបើតាម នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ នាយ ឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ បានឱ្យដឹងថា សំណើទាំង ០២ករណីនេះ មាន២សញ្ជាតិរួមមាន៖ ជនជាតិចិនចំនួន ១ នាក់ និងជនជាតិឥណ្ឌូនេស៊ីចំនួន ១នាក់។ សម្រាប់ករណីនេះសមត្ថកិច្ចកំពុងស្រាវជ្រាវកំណត់មុខសញ្ញា និងបន្ត នីតិវិធី។

បន្ថែមពីនេះ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ បានឱ្យដឹងថា ពាក់ព័ន្ធនឹងករណីនេះ គិតត្រឹមថ្ងៃទី០៦ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ កម្ពុជាទទួលបានសំណើដូចជា៖

- * តាមរយៈបញ្ជីតាមដានរបស់ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ ចំនួន ៤២៥សំណើ មានមនុស្សសរុបចំនួន ១,០៦៧នាក់ មាន១៣សញ្ជាតិ។
- * តាមស្រាវជ្រាវស៊ើបអង្កេតបឋមចំនួន ២៣២សំណើ។ បិទស្ថាពរក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ ដូចជាបន្តស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)។

នាយឧត្តមសេនីយ៍ បានបន្តថា ក្នុងនោះសមត្ថកិច្ចបានជួយសង្គ្រោះជនបរទេសចំនួន ៥១១នាក់ និងយាត់ ខ្លួនជនសង្ស័យចំនួន ៦៧នាក់ផងដែរ។ សម្រាប់ជនសង្ស័យទាំង ៦៧នាក់ ដែលសមត្ថកិច្ចយាត់ខ្លួននោះរួមមាន៖ ជនជាតិចិនចំនួន ៥២នាក់, ជនជាតិខ្មែរចំនួន ១៣នាក់ និងជនជាតិវៀតណាមចំនួន ០២នាក់។

អាជ្ញាធរធ្វើការជាមួយកម្ពុជាដើម្បីជួយសង្គ្រោះជនជាតិវៀតណាមដែលត្រូវបានគេល្ងោម ឱ្យធ្វើការខុសច្បាប់

<https://www.khmertimeskh.com/501164470//?p=1164470> Khmer Times 07/10/2022

អ្នកនាំពាក្យក្រសួងការបរទេស Le Thi Thu Hang បាននិយាយកាលពីថ្ងៃទី៦ ខែតុលាថា អាជ្ញាធរវៀតណាមកំពុងធ្វើការយ៉ាងជិតស្និទ្ធជាមួយភ្នាក់ងារពាក់ព័ន្ធរបស់កម្ពុជា ដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហាជនជាតិវៀតណាមដែលត្រូវបានគេបោកប្រាស់ ឬបោកបញ្ឆោតមកកម្ពុជាឱ្យធ្វើការខុសច្បាប់។ លោកស្រីបានប្រាប់សន្និសីទសារព័ត៌មានប្រចាំថ្ងៃរបស់ក្រសួងនៅទីក្រុងហាណូយថា បញ្ហានេះបានលេចចេញនាពេលថ្មីៗនេះ ហើយកំពុងទាក់ទាញការចាប់អារម្មណ៍។ លោកស្រីបានកត់សម្គាល់ថា ស្ថាប័នតំណាងវៀតណាមនៅកម្ពុជាបានតាមដានយ៉ាងយកចិត្តទុកដាក់លើស្ថានភាព រក្សាទំនាក់ទំនងជាមួយសហគមន៍វៀតណាម និងបានសម្របសម្រួលយ៉ាងសកម្មជាមួយអាជ្ញាធរកម្ពុជា ដើម្បីបង្កើនការពិនិត្យ ពង្រីកការស៊ើបអង្កេត ផ្ទៀងផ្ទាត់ និងជួយសង្គ្រោះជនជាតិវៀតណាមដែលត្រូវបានបោកបញ្ឆោត ឬល្ងោមឱ្យធ្វើការដោយខុសច្បាប់នៅកម្ពុជា។

ក្រសួងការបរទេសវៀតណាម និងភ្នាក់ងារក្នុងស្រុកក៏បានសម្របសម្រួលដើម្បីរៀបចំនីតិវិធីចាំបាច់សម្រាប់ការធ្វើមាតុភូមិនិវត្តន៍របស់ប្រជាពលរដ្ឋដោយបានបន្ថែមថា ប្រជាពលរដ្ឋជាង ១,០០០ នាក់ត្រូវបានជួយសង្គ្រោះ និងបានត្រឡប់ទៅស្រុកកំណើតវិញ ខណៈរាប់ពាន់នាក់ផ្សេងទៀតត្រូវបានជួយដោះស្រាយតាមនីតិវិធី។ ក្រៅពីនេះ ក្រសួង មន្ទីរ អង្គភាព និងមូលដ្ឋានក៏បានសហការគ្នា បង្កើនយុទ្ធនាការផ្សព្វផ្សាយ អំពាវនាវដល់ប្រជាពលរដ្ឋអាជីវករ រោងចក្រ សហគ្រាស ត្រូវគោរពច្បាប់ ទប់ស្កាត់អំពើបោកបញ្ឆោត ឬទាក់ទាញជនជាតិវៀតណាម ឱ្យទៅធ្វើការខុសច្បាប់នៅប្រទេសដទៃ រឹតបន្តឹងការគ្រប់គ្រងតាមច្រកទ្វារព្រំដែន និងដោះស្រាយយ៉ាងតឹងរ៉ឹងជាមួយការប្រព្រឹត្តបទល្មើសទាំងនោះ។

យោងតាមអ្នកនាំពាក្យរូបនេះ នាពេលខាងមុខក្រសួងការបរទេសវៀតណាម និងស្ថាប័នតំណាងវៀតណាមប្រចាំកម្ពុជា នឹងបន្តធ្វើការយ៉ាងជិតស្និទ្ធជាមួយភ្នាក់ងារក្នុងស្រុក និងមូលដ្ឋាន ក៏ដូចជាអាជ្ញាធរកម្ពុជា ដើម្បីក្តាប់ស្ថានភាពរបស់ពលករវៀតណាម ហើយជួយសង្គ្រោះ និងធ្វើមាតុភូមិនិវត្តន៍ភ្លាមៗ សម្រាប់អ្នកដែលត្រូវបានចាញ់បោក ឬល្ងោមឱ្យធ្វើការខុសច្បាប់នៅទីនោះ។ ទន្ទឹមនឹងនោះ ពួកគេនឹងចាត់វិធានការដើម្បីធានាសិទ្ធិ និងផលប្រយោជន៍ស្របច្បាប់របស់ពលរដ្ឋវៀតណាម។ លោកស្រីបានកត់សម្គាល់ថា អាជ្ញាធរនឹងបន្តការសម្របសម្រួលជាមួយភ្នាក់ងារសារព័ត៌មានក្នុងស្រុក ដើម្បីជំរុញទំនាក់ទំនង។

ចំពោះការរកឃើញសាកសពនៅលើឆ្នេរខ្សាច់លើកោះ Phu Quoc លោកស្រី Hang បាននិយាយភ្លាមៗបន្ទាប់ពីទទួលបានដំណឹងអំពីសាកសពដែលសង្ស័យថាជាជនជាតិចិននៅលើឆ្នេរ Phu Quoc ក្នុងទីក្រុង Kien Giang អាជ្ញាធរខេត្ត និងវៀតណាមបានទាក់ទងទៅស្ថានកុងស៊ុលចិនភ្លាមៗនៅទីក្រុងហ្សឺមិញ ដើម្បីធ្វើការស៊ើបអង្កេតលើករណីនេះ។ លោកស្រីបានបន្ថែមថា កងកម្លាំងពាក់ព័ន្ធប្រមូលភស្តុតាងដើម្បីកំណត់អត្តសញ្ញាណសាកសព បញ្ជាក់ពីមូលហេតុនៃការស្លាប់ និងដោះស្រាយបញ្ហាពាក់ព័ន្ធស្របតាមបទប្បញ្ញត្តិច្បាប់របស់ប្រទេសវៀតណាម។ VNA

ថ្ងៃទី១០ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បញ្ជាក់ថា បទល្មើសជួញដូរមនុស្ស ជួញដូរពលកម្ម អាជីវកម្ម ឆ្លងក្រុង និងល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់ ២៣២ករណី ត្រូវបានដោះស្រាយ

<https://cen.com.kh/archives/545242.html> Posted By Pen Srey Neat October 7, 2022

ភ្នំពេញ ៖ ក្នុងកិច្ចប្រជុំពិនិត្យលទ្ធផលនៃការអនុវត្តប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ជួញដូរពលកម្ម អាជីវកម្ម ឆ្លងក្រុង និងល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ ព្រមទាំងការងារត្រួតពិនិត្យជនបរទេស និងហត្ថពលកម្ម បរទេស សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ បង្ហាញថា ការងាររបស់សមត្ថកិច្ច ពាក់ព័ន្ធ មានភាពជឿនលឿនជាវិជ្ជមាន។

កិច្ចប្រជុំ ដែលធ្វើឡើងនៅព្រឹកថ្ងៃទី០៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ក្រោមអធិបតីភាព សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង នេះ បើតាមរបាយការណ៍របស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ ឱ្យដឹងថា គិតចាប់ពីថ្ងៃទី១៨ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២២ ដល់ ថ្ងៃទី០៤ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ការដាក់ចេញផែនការប្រតិបត្តិការ និងយន្តការពីថ្នាក់ជាតិរហូតដល់មូលដ្ឋាន សមត្ថកិច្ចពាក់ ព័ន្ធបានធ្វើសកម្មភាពយ៉ាងស្រាក់សស្រាំ ធ្វើឱ្យសំណើអន្តរាគមន៍ដល់ជនរងគ្រោះ និងស្ថានភាពបទល្មើស ត្រូវ បានលាងសម្អាត និងប្រែប្រួលប្រសើរឡើង។

របាយការណ៍បង្ហាញទៀតថា គិតត្រឹមថ្ងៃទី០៦ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា ទទួលបានសំណើ ដូចជា ៖

១.តាមរយៈបញ្ជីតាមដានរបស់ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង មានសំណើ ចំនួន ៤២៥ករណី សុំ អន្តរាគមន៍សង្គ្រោះ ដែលក្នុងមានមនុស្សសរុប ១,០៦៧នាក់ , មាន ១៣សញ្ជាតិ។

២.តាមការស្រាវជ្រាវស៊ើបអង្កេតបឋម សំណើជួយសង្គ្រោះ ២៣២ករណី ត្រូវបានអនុវត្តដោះស្រាយ, ក្នុង នោះ បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាបន្តស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំងទៀត។

ជាមួយគ្នានេះ សមត្ថកិច្ចបានជួយសង្គ្រោះជនបរទេសចំនួន ៥១១នាក់ និងឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យចំនួន ៦៧នាក់។ សម្រាប់ជនសង្ស័យទាំង ៦៧នាក់ ដែលសមត្ថកិច្ចឃាត់ខ្លួននោះ រួមមាន ៖ ជនជាតិចិនចំនួន ៥២នាក់, ជនជាតិខ្មែរចំនួន ១៣នាក់ និងជនជាតិវៀតណាមចំនួន ០២នាក់។

គួរបញ្ជាក់ថា ថ្មីៗនេះ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានចេញលិខិតអំពាវនាវដល់សាធារណជន ជាតិ-អន្តរ ជាតិ ស្ថានតំណាងបរទេសប្រចាំកម្ពុជា និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៃបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ បន្តសហការផ្តល់ ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនផ្សេងទៀត ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបានទាន់ ពេលវេលាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព ជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះដែលធ្លាក់ក្នុងអំពើជួញដូរមនុស្ស ជួញដូរពលកម្ម អាជីវកម្មឆ្លងក្រុង និងល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ។ រក្សាសិទ្ធិដោយ ៖ ពិសិដ្ឋ CEN

សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ណែនាំអាជ្ញាធរនៅតាមព្រំដែន ត្រួតត្រាពិនិត្យឱ្យបានម៉ត់ចត់ ដើម្បីទប់ស្កាត់ការរត់ពន្ធមនុស្សចូលកម្ពុជា

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/259935-2022-10-07-10-55-41.html> 2022-10-07

(ភ្នំពេញ)៖ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ បានណែនាំបន្ថែមដល់ អភិបាលខេត្ត និងអាជ្ញាធរនៅតាមបន្ទាត់ព្រំដែន ជាពិសេសព្រំដែនទឹក ត្រូវពង្រឹង និងត្រួតពិនិត្យឱ្យមានម៉ត់ចត់ ដើម្បីទប់ស្កាត់ការរត់ពន្ធមនុស្សចូលកម្ពុជា ដោយខុសច្បាប់។ នេះបើតាមសម្រេងសម្តីរបស់នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ អ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់អ្នកសារព័ត៌មាន។

នៅថ្ងៃទី៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២នេះ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានអញ្ជើញដឹកនាំកិច្ចប្រជុំ ស្តីពី លទ្ធផលនៃការអនុវត្តយុទ្ធនាការប្រយុទ្ធប្រឆាំងគ្រប់ទម្រង់នៃអំពើជួញដូរមនុស្ស ជួញដូរពលកម្ម អាជីវកម្មផ្លូវភេទ និងល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ ព្រមទាំងការងារត្រួតពិនិត្យជនបរទេស និងហត្ថពលកម្មបរទេស។ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ក៏បានណែនាំដល់អាជ្ញាធរទាំងអស់ ឱ្យបន្តស្រាវជ្រាវ និងពិនិត្យមើលសំណើថ្មីៗ និងករណីដែលនៅសេសសល់ ដើម្បីសង្គ្រោះជនរងគ្រោះ និងស្វែងរកជនសង្ស័យ ព្រមទាំងតាមចាប់ខ្លួនជនល្មើសដែលបានរត់គេចខ្លួនពីសំណាញ់ច្បាប់ ដើម្បីយកមកផ្តន្ទាទោសតាមច្បាប់។ ជាមួយគ្នានេះដែរ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ក៏បានថ្លែងអំណរគុណចំពោះសាធារណជនទាំងជាតិ និងអន្តរជាតិ ដែលបានចូលរួមផ្តល់ព័ត៌មានផ្សេងៗ មកសមគ្គកិច្ច ដែលបានចូលរួមចំណែកដល់ជោគជ័យចុះប្រតិបត្តិការនានារបស់សមគ្គកិច្ចចំពោះបទល្មើសជួញដូរមនុស្ស ជួញដូរផ្លូវភេទ និងការបង្ក្រាបល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ។

នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ បានស្រង់ប្រសាសន៍របស់សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង យ៉ាងដូច្នោះថា៖ « ក៏បានណែនាំឱ្យពង្រឹងការត្រួតពិនិត្យ និងគ្រប់គ្រងតាមតំបន់ព្រំដែន ទាំងច្រកព្រំដែនទឹក និងច្រកព្រំដែនគោក ហើយចំណុចពិសេសនេះ គឺតាមច្រកព្រំដែនទឹកតែម្តង ដែលកន្លងមកមានការរត់ពន្ធមនុស្សចូលតាមព្រំដែនទឹកដោយខុសច្បាប់ ដោយបានឃាត់ខ្លួនបានជាង៣៥នាក់ តាមទូក ហើយក៏មានករណីថ្មីមួយទៀត ដែលជាករណីរត់ពន្ធមនុស្សប្រមាណ៣០នាក់ និងបានលិចទូកបណ្តាលឱ្យមនុស្សស្លាប់៨ ឬ៩នាក់»។

សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ក៏បានអំពាវនាវឱ្យបង្កើនកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាមួយអាជ្ញាធរបណ្តាប្រទេសនានា ដែលមានជនជាតិខ្លួនរងគ្រោះដោយសារអំពើជួញដូរមនុស្ស ផងដែរ។ ក្រៅពីនេះ សម្តេចក៏បានអំពាវនាវដល់អ្នកពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ បន្តចូលរួមក្នុងកិច្ចប្រតិបត្តិនេះឱ្យបានខ្លាំងក្លាបន្ថែមទៀត ដើម្បីឱ្យយុទ្ធនាការនេះប្រព្រឹត្តទៅដោយរលូន និងមានភាពល្អប្រសើរ។ បន្ថែមពីនេះ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានសម្តែងការកោតសរសើរចំពោះក្រុមការងារ អាជ្ញាធរ និងកងកម្លាំង សម្រាប់កិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងធ្វើឱ្យសម្រេចបានលទ្ធផលជាវិជ្ជមាន ក្នុងការអនុវត្តយុទ្ធនាការប្រយុទ្ធប្រឆាំងគ្រប់ទម្រង់នៃអំពើជួញដូរមនុស្ស ជួញដូរពលកម្ម អាជីវកម្មផ្លូវភេទ និងល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ ព្រមទាំងការងារត្រួតពិនិត្យជនបរទេស និងហត្ថពលកម្មបរទេស ពិសេសធ្វើឱ្យបទល្មើសក្នុងសង្គមមានការថយចុះគួររកតម្កល់។

ពលរដ្ឋម៉ាឡេស៊ី ១៤ នាក់ ត្រូវបានរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាជួយសង្គ្រោះចេញពីករណីជួញដូរមនុស្ស

<https://www.postkhmer.com/national/2022-10-07-1554-241964.html> សេក ប្រាក់ | Publication date 07 October 2022 | 15:54 ICT

មានប្រជាពលរដ្ឋម៉ាឡេស៊ី ចំនួន ១៤ នាក់ផ្សេងទៀតត្រូវបានរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាជួយសង្គ្រោះចេញពីករណីជួញដូរមនុស្ស និងបញ្ជូនទៅកាន់ប្រទេសម៉ាឡេស៊ីវិញ។ នេះបើតាមការបញ្ជាក់របស់សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានរបស់ក្រសួងការបរទេសម៉ាឡេស៊ី នៅថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ ទី ៦ តុលា។

នៅក្នុងសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានរបស់ក្រសួងការបរទេសម៉ាឡេស៊ី បានឱ្យដឹងថា មានពលរដ្ឋម៉ាឡេស៊ី ចំនួន ៨ នាក់ បានទៅដល់អាកាសយានដ្ឋានអន្តរជាតិកូឡាឡាំពួ កាលពីរសៀលថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ ខណៈដែលពលរដ្ឋម៉ាឡេស៊ី ដែលជាជនរងគ្រោះករណីជួញដូរមនុស្ស ៦ នាក់ផ្សេងទៀត បានទៅដល់នៅយប់ថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ដដែល។ ក្រសួងការបរទេសម៉ាឡេស៊ី បានអរគុណចំពោះរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ដែលបានរួមសហការ និងការប្តេជ្ញាចិត្តក្នុងការជួយស្វែងរក និងជួយសង្គ្រោះពលរដ្ឋម៉ាឡេស៊ី ដែលរងគ្រោះដោយសារក្រុមឧក្រិដ្ឋជន។ បើតាមសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន ក្រសួងការបរទេសតាមរយៈស្ថានទូតម៉ាឡេស៊ីប្រចាំកម្ពុជា ឡាវ មីយ៉ាន់ម៉ា និងថៃ បាននិងកំពុងសហការ

ជាមួយស្ថានទូតនៃប្រទេសរៀងៗខ្លួនក្នុងទីក្រុងភ្នំពេញ និងបន្តប្តេជ្ញាចិត្តក្នុងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងជួយសង្គ្រោះ ពលរដ្ឋម៉ាឡេស៊ីដែលជាជនរងគ្រោះនៃក្រុមឧក្រិដ្ឋកម្ម ដែលផ្តល់ការងារក្លែងបន្លំនៅក្រៅប្រទេស។

លោក ជុំ សុន្ទរី រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងការបរទេសកម្ពុជា បានបញ្ជាក់ថា ក្រសួងការ បរទេស និងសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ បានផ្តល់កិច្ចសហប្រតិបត្តិការពេញលេញជាមួយស្ថានតំណាងបរទេស ក្នុង ការប្រយុទ្ធប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សក្រោមគ្រប់រូបភាព។ លើសពីនេះ ក៏បានសម្របសម្រួលជាមួយអាជ្ញាធរមាន សមត្ថកិច្ចរបស់កម្ពុជា ក្នុងការជួយសង្គ្រោះពលរដ្ឋបរទេសដែលត្រូវបានសង្ស័យថាជាជនរងគ្រោះដោយអំពើជួញ ដូរមនុស្ស។ លោកថា៖ «ករណីម៉ាឡេស៊ី ឯកឧត្តម ប្រាក់ សុខុន ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសនិងសហ ប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ ធ្លាប់បានពិភាក្សាគ្នាតាមទូរសព្ទជាមួយ ឯកឧត្តម Saifuddin Abdullah រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេស ម៉ាឡេស៊ី ដែលបានមកបំពេញទស្សនកិច្ចការងាររយៈពេលខ្លីនៅរាជធានីភ្នំពេញ នាថ្ងៃទី ៩ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ ២០២២ កន្លងទៅនេះ អំពីកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរវាងប្រទេសទាំងពីរលើកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរួមគ្នាក្នុងការប្រយុទ្ធប្រឆាំងការ ជួញដូរមនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មធុរកិច្ច»។

បើតាមលោក ជុំ សុន្ទរី រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសម៉ាឡេស៊ី បានសម្តែងការអរគុណចំពោះរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និង អាជ្ញាធរពាក់ព័ន្ធ ដែលបានផ្តល់ជំនួយជាច្រើន និងបានបំពេញការងារដ៏ល្អ ក្នុងការជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះ។ តាម ការបញ្ជាក់ គឺ មានជនជាតិម៉ាឡេស៊ីជាច្រើននាក់បានចូលមកកម្ពុជា ដើម្បីធ្វើជំនួញ និងធ្វើការយ៉ាងជោគជ័យ ហើយមានតែមួយចំនួនតូចប៉ុណ្ណោះដែលរងគ្រោះដោយសារការបោកប្រាស់ការងារ។ គិតត្រឹមថ្ងៃទី ៦ តុលា ជនរង គ្រោះម៉ាឡេស៊ីសរុប ២៧៣ នាក់ ត្រូវបានជួយសង្គ្រោះដោយជោគជ័យ។ ក្នុងនោះមានមនុស្សចំនួន ២១៣ នាក់ ត្រូវបានបញ្ជូនទៅផ្ទះសំបែង ខណៈ ៦០ នាក់ដែលនៅសេសសល់ កំពុងត្រូវបានយាត់ខ្លួន ដើម្បីត្រៀមបញ្ជូន ចេញ។

លោក Saifuddin Abdullah រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសម៉ាឡេស៊ី ក៏បានអំពាវនាវឱ្យជនរងគ្រោះ ដែលអាជ្ញាធរ ជួយសង្គ្រោះបាន ត្រូវសហការជាមួយសមត្ថកិច្ច ដើម្បីបញ្ជៀសកុំឱ្យការទទួលបានព័ត៌មានមិនពិតប្រាកដ និងអាច ធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់ការស៊ើបអង្កេតរបស់អាជ្ញាធរ។

**សង្គ្រោះជនបរទេស ៥១១នាក់
យាត់ខ្លួន ៦៧នាក់ ពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស និងល្បែងស៊ីសង**

<https://www.kampuchearthmey.com/security/390685> ថ្ងៃសុក្រ ៧ តុលា ២០២២ដោយ KC Virak

លោក សក់ សេដ្ឋា រដ្ឋលេខាធិការ ក្រសួងមហាផ្ទៃ បានឱ្យដឹងថា ក្នុងប្រតិបត្តិការបង្ក្រាប អំពើជួញដូរ មនុស្ស និងល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ ក្រសួងមហាផ្ទៃ បានជួយសង្គ្រោះជនបរទេសចំនួន ៥១១នាក់ បិទ ក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង និងយាត់ខ្លួនជនសង្ស័យបានចំនួន ៦៧នាក់។ ការប្រឹងប្រែងធ្វើនៅក្នុងកិច្ចប្រជុំកិច្ចប្រជុំស្តីពី លទ្ធផល នៃការអនុវត្តយុទ្ធនាការប្រចាំគ្រប់ទម្រង់ នៃអំពើជួញដូរមនុស្ស ជួញដូរពលកម្ម អាជីវកម្មផ្លូវភេទ និងល្បែងស៊ីសង ខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ និងត្រួតពិនិត្យជនបរទេស និងហត្ថលេខាបរទេស ក្រោមអធិបតីភាព សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ នៅព្រឹកថ្ងៃទី៧ ខែតុលានេះ នៅទីស្តីការក្រសួង។

លោក សក់ សេដ្ឋា បានបន្តថា គិតត្រឹមថ្ងៃទី៦ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា ទទួលបានសំណើ តាមរយៈបញ្ជីតាមដានរបស់ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ ចំនួន ៤២៥ សំណើ មានមនុស្សសរុបចំនួន ១ ០៦៧នាក់ មាន ១៣សញ្ជាតិ។ លោកបានបន្តទៀតថា ក្នុងរង្វង់ប្រតិបត្តិការនេះ សមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធបានតាមស្រាវជ្រាវស៊ើបអង្កេតបឋមចំនួន ២៣២សំណើ យាត់ខ្លួនជនសង្ស័យចំនួន ៦៧នាក់

ក្នុងនោះមានជនជាតិចិន ៥២នាក់, ខ្មែរ ១៣នាក់, និងជនជាតិវៀតណាម ២នាក់ ជួយសង្គ្រោះជនបរទេសចំនួន ៥១១នាក់ និងបន្តស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុនចំនួន ៤ទីតាំងទៀត។ **អត្ថបទ៖ សំរៀន**

ឥណ្ឌាជួយសង្គ្រោះជនជាតិខ្លួនចំនួន៨០នាក់ ពីកម្ពុជា ដោយសារការងារក្លែងក្លាយ

<https://www.khmertimeskh.com/501164793//?p=1164793> October 8, 2022

ប្រទេសឥណ្ឌាបានឱ្យដឹងកាលពីថ្ងៃសុក្រថា ជនជាតិឥណ្ឌាប្រហែល ៨០ នាក់មកពីប្រទេសកម្ពុជា ដែលត្រូវបានចាប់បង្ខំខ្លួនក្នុងបណ្តាញការងារក្លែងក្លាយត្រូវបានជួយសង្គ្រោះហើយ ហើយបានប្រាប់ឱ្យពលរដ្ឋប្រុងប្រយ័ត្នខ្ពស់ចំពោះការងារគួរឱ្យសង្ស័យដែលពួកគេទទួលយក។ លោកបានបន្ថែមថា មនុស្សមួយចំនួនត្រូវបានដោះលែងពីការចាប់បង្ខំខ្លួនរបស់មីយ៉ាន់ម៉ា ហើយអ្នកខ្លះទៀតស្ថិតនៅជាមួយនគរបាលមីយ៉ាន់ម៉ា ខណៈពួកគេចូលក្នុងប្រទេសដោយខុសច្បាប់។ ជុំវិញករណីនៃការទទួលបានការងារស្រដៀងគ្នានៅក្នុងប្រទេសឡាវ និងកម្ពុជា លោក Bagchi បាននិយាយថា ស្ថានទូតនៅទីក្រុងវៀងចន្ទន៍ រាជធានីភ្នំពេញ និងបាងកកបានជួយក្នុងការធ្វើមាតុភូមិនិវត្តន៍ប្រជាជនពីទីនោះ។

លោក Bagchi បានកត់សម្គាល់ថា “យើងបានចេញសេចក្តីណែនាំក្នុងរឿងនេះ។ ស្ថានទូតយើងនៅភ្នំពេញបានចេញសេចក្តីណែនាំ។ ខ្ញុំសូមបញ្ជាក់ម្តងទៀតដល់ប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់ឱ្យប្រុងប្រយ័ត្នឱ្យបានខ្ពស់នូវប្រភេទការងារគួរឱ្យសង្ស័យដែលអ្នកទទួលយក ព្រោះពេលដែលអ្នកជាប់គាំងនៅទីនោះ វាពិបាកណាស់ក្នុងការនាំអ្នកមកវិញដោយសុវត្ថិភាព។ នេះជាសារឱ្យប្រុងប្រយ័ត្ន” ។ លោកបានបន្ថែមថា៖ «មនុស្សប្រហែល ៨០ នាក់ត្រូវបានគេជួយសង្គ្រោះពីប្រទេសកម្ពុជា ប៉ុន្តែវាជាចំនួនកើនឡើង»។ មុននេះ ប្រទេសឥណ្ឌាកាលពីថ្ងៃពុធបាននិយាយថា ខ្លួនបានជួយសង្គ្រោះជនជាតិឥណ្ឌាប្រហែល ៤៥ នាក់ដែលជាប់នៅក្នុងបណ្តាញការងារក្លែងក្លាយនៅក្នុងប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា។

អ្នកនាំពាក្យរូបនេះ បានបញ្ជាក់បន្ថែមទៀតថា ព័ត៌មានលម្អិតរបស់ភ្នាក់ងារដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់ថាពាក់ព័ន្ធក្នុងបណ្តាញការងារនេះ ត្រូវបានចែករំលែកជាមួយអាជ្ញាធរពាក់ព័ន្ធក្នុងរដ្ឋនានាក្នុងប្រទេសឥណ្ឌា ដើម្បីចាត់វិធានការសមស្រប។ គេបានសរសេរនៅលើ Twitter របស់ឥណ្ឌានៅកម្ពុជា “សូមថ្លែងអំណរគុណយ៉ាងស្មោះស្ម័គ្រចំពោះទីភ្នាក់ងារទាំងអស់សម្រាប់កិច្ចសហប្រតិបត្តិការដែលកំពុងបន្តក្នុងការជួយសង្គ្រោះជនជាតិឥណ្ឌាដែលជាប់គាំងក្នុងប្រទេសកម្ពុជា” ។ លោក Bagchi បន្ថែមទៀតបានព្រមានពលរដ្ឋឥណ្ឌាឱ្យពិនិត្យបន្ថែមមុនពេលទទួលយកការផ្តល់ការងារគួរឱ្យសង្ស័យនៅបរទេស និងអនុវត្តការប្រុងប្រយ័ត្នខ្ពស់ចំពោះការងារបែបនេះ។ កាលពីដើមខែកញ្ញា ក្នុងការផ្តល់ប្រឹក្សាដល់ពលរដ្ឋឥណ្ឌា ក្រសួងការបរទេស បានព្រមានដល់យុវជនដែលមានជំនាញផ្នែកព័ត៌មានវិទ្យា ដែលជាមុខសញ្ញានៃបណ្តាញការងារក្លែងក្លាយបែបនេះ។

គណៈកម្មាធិការជាតិ ប្រយុទ្ធប្រឆាំងជួញដូរមនុស្សបណ្តាញលទ្ធផល ការអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រការប្រយុទ្ធប្រឆាំងគ្រប់ទម្រង់

<https://dap-news.com/national/2022/10/07/283680/> BySS107Posted on October 7, 2022

ភ្នំពេញ ៖ សម្តេច ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី និងជាប្រធានគណៈកម្មាធិការជាតិ ប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស (គ.ជ.ប.ជ) បានដឹកនាំកិច្ចប្រជុំនាថ្ងៃទី៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ដើម្បីត្រួតពិនិត្យលទ្ធផលជំហានដំបូងនៃការអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រប្រយុទ្ធប្រឆាំង គ្រប់ទម្រង់នៃអំពើជួញដូរមនុស្ស យុទ្ធសាស្ត្របង្ក្រាបល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់ គ្រប់ប្រភេទ ព្រមទាំងយុទ្ធសាស្ត្រត្រួតពិនិត្យជនបរទេស និងហត្ថពលកម្មបរទេស គិតចាប់ពីថ្ងៃទី ១៨ ខែសីហា ដល់ថ្ងៃទី៤ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២។ ជាបន្តសូមអានលទ្ធផល៖



លេខៈ ២០៤/២២

**សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន
ស្តីពី**

**លទ្ធផលនៃកិច្ចប្រជុំក្រុមពិនិត្យជំហានដំបូងនៃការអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រប្រយុទ្ធ
ប្រឆាំងគ្រប់ទម្រង់នៃអំពើជួញដូរមនុស្ស យុទ្ធសាស្ត្របង្ក្រាបល្បែងស៊ីសង
ខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ ព្រមទាំងយុទ្ធសាស្ត្រក្រុមពិនិត្យជំហានបរទេស
និងហត្ថពលកម្មបរទេស**



អនុវត្តអនុសាសន៍ និងបទបញ្ជាដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ **ហ៊ុន សែន** នាយករដ្ឋមន្ត្រី នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា សម្តេចក្រឡាហោម **ស ខេង** ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី និងជាប្រធានគណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស (គ.ជ.ប.ជ) បានដឹកនាំកិច្ចប្រជុំនាថ្ងៃទី ០៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ដើម្បីត្រួតពិនិត្យលទ្ធផលជំហានដំបូង នៃការអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រប្រយុទ្ធប្រឆាំងគ្រប់ទម្រង់នៃអំពើជួញដូរមនុស្ស យុទ្ធសាស្ត្របង្ក្រាបល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ ព្រមទាំងយុទ្ធសាស្ត្រត្រួតពិនិត្យជនបរទេស និងហត្ថពលកម្មបរទេស គិតចាប់ពីថ្ងៃទី ១៨ ខែសីហា ដល់ថ្ងៃទី ០៤ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ។ កិច្ចប្រជុំនេះសម្រេចបានលទ្ធផល ដូចខាងក្រោម ៖

១- អំពីការប្រយុទ្ធប្រឆាំងគ្រប់ទម្រង់នៃអំពើជួញដូរមនុស្ស

ក្នុងរយៈពេល ៥១ថ្ងៃកន្លងមកនេះ ក្រុមការងារបានស្រាវជ្រាវលើបណ្តឹងដែលអះអាងថាជាករណីរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរមនុស្សចំនួន ៤២០ករណី ។ ផ្អែកលើបណ្តឹងទាំងនេះ សមត្ថកិច្ចបានបើកប្រតិបត្តិការស្រាវជ្រាវ និងស៊ើបបញ្ជាក់ ដោយបានរកឃើញ ២២៩ករណី មានការពាក់ព័ន្ធនឹងបទល្មើសផ្សេងៗ ក្នុងនោះ ១១៨នាក់ (០៥សញ្ជាតិ) ជាជនរងគ្រោះនៃបទល្មើស ដូចជា ការបង្ខាំងជំរិតទារប្រាក់ ការធ្វើទារុណកម្ម អំពើជួញដូរមនុស្ស សញ្ជារកម្ម ល្បែងអនឡាញខុសច្បាប់ ជាដើម ។ ទន្ទឹមនេះ សមត្ថកិច្ចបានឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យចំនួន ៦៧នាក់ (ជនជាតិខ្មែរ និងជនបរទេស) និងកសាងសំណុំរឿងបញ្ជូនទៅតុលាការ ។

ទន្ទឹមនេះ កិច្ចប្រតិបត្តិការក៏បានរកឃើញក្រុមហ៊ុនចំនួន ០៩ មានទីតាំងស្ថិតនៅក្នុងខេត្តព្រះសីហនុ ដែលសង្ស័យពាក់ព័ន្ធបទល្មើស និងបានសម្រេចបិទទីតាំងទាំងស្រុងចំនួន ០៥ក្រុមហ៊ុន និងផ្អាកអាជីវកម្មបណ្តោះអាសន្នចំនួន ០៤ក្រុមហ៊ុន ដើម្បីបន្តនីតិវិធីស្រាវជ្រាវ និងស៊ើបអង្កេតបន្ថែម ។



២- អំពីការបង្ក្រាបល្បែងស៊ីសង់ខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ

អនុវត្តតាមបទបញ្ជាដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ **សម្តេចតេជោ នាយករដ្ឋមន្ត្រី** ក្រុមការងារ ដោយមានការចូលរួមអនុវត្តពីគណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាលគ្រប់ថ្នាក់ និងកងកម្លាំងមាន សមត្ថកិច្ចនានា បានបើកប្រតិបត្តិការត្រួតពិនិត្យទីតាំងមានការសង្ស័យប្រព្រឹត្តល្បែងស៊ីសង់ ខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ ចំនួន **៩,៦២២ទីតាំង** ក្នុងនោះ បានរកឃើញ និងអនុវត្តវិធានការច្បាប់ ចំនួន **១១៦ទីតាំង** និងលើបុគ្គល ចំនួន **២៥៣នាក់** ព្រមទាំងបានកសាងសំណុំរឿងបញ្ជូន ទៅតុលាការដើម្បីអនុវត្តនីតិវិធីបន្ត ។

ក្រៅពីអនុវត្តវិធានការច្បាប់ អាជ្ញាធរ និងកងកម្លាំងមានសមត្ថកិច្ចនានា បានចុះធ្វើការ ផ្សព្វផ្សាយច្បាប់ស្តីពីការបង្ក្រាបល្បែងស៊ីសង់នៅតាមមូលដ្ឋានភូមិ-ឃុំ-សង្កាត់, ការផ្សព្វផ្សាយ អំពីផលប៉ះពាល់នៃល្បែងស៊ីសង់ខុសច្បាប់, ការបន្តតាមដានទីតាំងដែលធ្លាប់ប្រព្រឹត្តល្បែង ស៊ីសង់, ការបន្តស្រាវជ្រាវរកទីតាំងដែលនៅតែបន្តប្រព្រឹត្តល្បែងស៊ីសង់ និងការបន្តក្តាប់មុខ សញ្ញាបើកល្បែង និងលេងល្បែងស៊ីសង់ខុសច្បាប់ ។

៣- អំពីការត្រួតពិនិត្យជនបរទេស និងអធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មបរទេស

ក្រុមការងារបានសហការចុះត្រួតពិនិត្យជនបរទេសនៅលើទីតាំង ចំនួន **១០** ក្នុងខេត្ត ព្រះសីហនុ មានជនបរទេសសរុបចំនួន **២,៧៦០នាក់** មាន **១៤សញ្ជាតិ** ក្នុងនោះ៖

- ជនបរទេសមានលិខិតឆ្លងដែនត្រឹមត្រូវ ចំនួន **១,៩៤៦នាក់** គ្មានបណ្ណការងារ ចំនួន **១,៥១២នាក់** ព្រមទាំងបានផាកពិន័យ និងធ្វើការអប់រំ មុននឹងអនុញ្ញាតឱ្យចាកចេញ ពីទីតាំងក្រុមហ៊ុន ។
- បានរៀបចំបែបបទបណ្តេញចេញ ចំនួន **៦៨៥នាក់** មាន **១០សញ្ជាតិ** និងកំពុង ស្នាក់នៅក្នុងទីស្នាក់ការត្រៀមបណ្តេញចេញ ចំនួន **៩២០នាក់** មាន **២៣សញ្ជាតិ** ។

ទន្ទឹមនេះ ក្រុមការងារបានចុះធ្វើអធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មបរទេសលើគោលដៅចំនួន **១៦** មានពលករបរទេស ចំនួន **២,២៥៤នាក់** (ស្រី **៣៣៤នាក់**) ក្នុងនោះ គ្មានបណ្ណការងារ **១,៥៦៣នាក់** មាន **១១សញ្ជាតិ** និងបានធ្វើការផាកពិន័យតាមច្បាប់ជាធរមាន ។

ផ្អែកលើសមិទ្ធផលដែលសម្រេចបានក្នុងរយៈពេល **៥១** ថ្ងៃកន្លងមក ជាពិសេសនៅក្នុង រយៈពេល **១០** ថ្ងៃចុងក្រោយនេះ បានធ្វើឱ្យចំនួនពាក្យបណ្តឹងដែលសមត្ថកិច្ចបានទទួលមាន ចំនួនតិចតួចប៉ុណ្ណោះ បើប្រៀបធៀបនឹងរយៈពេលនៃការចាប់ផ្តើម ។ ការសម្រេចបានលទ្ធផល ជាវិជ្ជមាននេះ សម្តេចក្រឡាហោម **ស ខេង** បានថ្លែងអំណរគុណចំពោះសាធារណជនជាតិ អន្តរជាតិ ដែលបានចូលរួមផ្តល់ព័ត៌មានផ្សេងៗ ដែលរួមចំណែកដល់ការច្របាច់ប្រតិបត្តិការរបស់



អាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៅក្នុងយុទ្ធនាការប្រយុទ្ធប្រឆាំងគ្រប់ទម្រង់នៃអំពើជួញដូរមនុស្ស និង យុទ្ធនាការបង្ក្រាបល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ ព្រមទាំងយុទ្ធនាការការងារត្រួតពិនិត្យ ជនបរទេស និងហត្ថពលកម្មបរទេស ឱ្យទទួលបានលទ្ធផលជាផ្លែផ្កា ជាពិសេសរួមចំណែក ដល់ការថែរក្សាសន្តិសុខ សណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ និងសុវត្ថិភាពសង្គម ដើម្បីបម្រើដល់ការ អភិវឌ្ឍប្រកបដោយចីរភាព និងភាពសុខដុមរមនារបស់សង្គមជាតិ និងប្រជាជន ។

ក្នុងនាមរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា គ.ជ.ប.ជ និងក្រសួងមហាផ្ទៃ សម្តេចក្រឡាហោម **ស ខេង** ក៏បានថ្លែងអំណរគុណ និងកោតសរសើរ ចំពោះកិច្ចសហការយ៉ាងជិតស្និទ្ធរវាងស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ និងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងយកចិត្តទុកដាក់ អនុវត្តការកិច្ចយ៉ាងសកម្មប្រកបដោយការទទួលខុស ត្រូវខ្ពស់ពីសំណាក់ក្រុមការងារ និងគណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាលរាជធានី-ខេត្ត ព្រមទាំង អាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធ នៅក្នុងការអនុវត្តបេសកកម្មដ៏មានសារៈសំខាន់នេះ ។

ទន្ទឹមនេះ ជាមួយនឹងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែង និងលទ្ធផលដែលសម្រេចបានក្នុងរយៈពេល កន្លងមក សម្តេចក្រឡាហោម **ស ខេង** បានជំរុញដល់ក្រសួង-ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ អាជ្ញាធរមាន សមត្ថកិច្ច និងរដ្ឋបាលរាជធានី-ខេត្ត ជាពិសេសគណៈបញ្ជាការដឹកនាំប្រតិបត្តិការ ត្រូវបន្ត ជំរុញអនុវត្តកិច្ចការសំខាន់ៗបន្ថែមទៀត រួមមាន ៖

- បន្តស្រាវជ្រាវ និងពិនិត្យសំណើថ្មីៗ និងករណីដែលនៅសេសសល់ ដើម្បីសង្រ្គោះជន រងគ្រោះ ស្វែងរកជនសង្ស័យ និងជនល្មើសរត់គេចខ្លួនមកផ្តន្ទាទោសតាមច្បាប់ និង ការបង្ការទប់ស្កាត់មិនឱ្យជនទាំងនោះបង្កអសន្តិសុខ នៅក្នុងសង្គម ។
- ពង្រឹងការគ្រប់គ្រង ត្រួតពិនិត្យតំបន់ព្រំដែន និងច្រកទ្វារព្រំដែន ជាពិសេសច្រកសមុទ្រ សំដៅទប់ស្កាត់ការលួចជ្រៀតចូលឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់របស់ជនបរទេស ។
- បង្កើនកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាមួយបណ្តាប្រទេសដែលមានពលរដ្ឋរបស់ខ្លួនរងគ្រោះ ឬស្នើសុំអន្តរាគមន៍ ដើម្បីធ្វើការស្រាវជ្រាវ ស៊ើបអង្កេត និងបង្ក្រាបមេខ្លោង ឬបណ្តាញ មានអង្គការចាត់តាំង ដែលធ្វើការអូសទាញ ឬបោកបញ្ឆោតជនបរទេស ឱ្យឆ្លងដែន ដោយស្របច្បាប់ និងមិនស្របច្បាប់ចូលមកកម្ពុជា ។
- បង្កើនកិច្ចសហការរវាងស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ និងធ្វើការត្រួតពិនិត្យជាប្រចាំ ឬដោយគ្មានការ ជូនដំណឹងជាមុន ព្រមទាំងអនុវត្តវិធានការច្បាប់ឱ្យបានម៉ឺងម៉ាត់ចំពោះបុគ្គល ឬម្ចាស់ ទីតាំង ដែលមិនគោរពតាមច្បាប់ស្តីពីការបង្ក្រាបល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់ ។
- បន្តចុះធ្វើអធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មបរទេសនៅតាមគ្រឹះស្ថាន និងសហគ្រាសនានារួមទាំង ទីតាំងកាស៊ីណូ សំដៅទប់ស្កាត់ការប្រើប្រាស់កម្លាំងពលកម្មជនបរទេសយុទ្ធសាស្ត្រ ព្រមទាំងចាត់វិធានការឱ្យម៉ឺងម៉ាត់ ប្រកបដោយតម្លាភាព ស្របតាមច្បាប់ស្តីពីការងារ និងច្បាប់ស្តីពីអន្តោប្រវេសន៍របស់ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ។



សេចក្តីដូចបានបញ្ជាក់ជូនខាងលើ និងក្នុងស្មារតីរួមគ្នា ដើម្បីសម្រេចបាននូវលទ្ធផលល្អ ប្រសើរបន្ថែមទៀត គ.ជ.ប.ជ សូមអំពាវនាវដល់សាធារណជន និងអ្នកពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ ជាពិសេសអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៃបណ្តាប្រទេសក្នុងតំបន់ និងអន្តរជាតិ ដែលពាក់ព័ន្ធ សូមបន្តចូលរួមផ្តល់កិច្ចសហការឱ្យបានពេញលេញ ដល់យុទ្ធនាការប្រយុទ្ធប្រឆាំងគ្រប់ ទម្រង់នៃអំពើជួញដូរមនុស្ស យុទ្ធនាការបង្ក្រាបល្បែងស៊ីសង់ខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ ព្រមទាំង យុទ្ធនាការត្រួតពិនិត្យជនបរទេស និងអធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មបរទេស ឱ្យទទួលបាន ជោគជ័យ សំដៅរួមចំណែកជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាល ក្នុងការកសាងសង្គមជាតិ ប្រកបដោយ សន្តិសុខ និងសុវត្ថិភាព ។



ថ្ងៃសុក្រ ១២ ខែ កើត ខែ អស្សុជ ឆ្នាំ ខាល ចត្វាស័ក ព.ស.២៥៦៦
រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី ០៧ ខែ តុលា ឆ្នាំ ២០២២

ថ្ងៃទី១១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

សម្តេច ស ខេង ឱ្យអាជ្ញាធរកេសប្រយុទ្ធសាស្ត្រ

និងជនល្មើសរត់គេចខ្លួន មកផ្តន្ទាទោសតាមច្បាប់ ក្រោយពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស

<https://dap-news.com/national/2022/10/08/283764/> ByRC105Posted on October 8, 2022

ភ្នំពេញ ៖ សម្តេច ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាប្រធានគណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស (គ.ជ.ប.ជ) បានណែនាំដល់អាជ្ញាធរស្វែងរកជនសង្ស័យ និងជនល្មើសរត់គេចខ្លួនមកផ្តន្ទាទោសតាមច្បាប់ ក្រោយជាប់ពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស ដើម្បីទប់ស្កាត់មិនឲ្យជនទាំងនោះ បង្កអសន្តិសុខ ក្នុងសង្គមជាតិ។

យោងតាមសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានរបស់ គ.ជ.ប.ជ នាថ្ងៃទី៧ តុលា សម្តេច ស ខេង បានបញ្ជាក់ថា «អាជ្ញាធរបន្តស្រាវជ្រាវ និងពិនិត្យសំណើថ្មីៗ និងករណីដែលនៅសេសសល់ ដើម្បីសង្កេតជនរងគ្រោះ ស្វែងរកជនសង្ស័យ និងជនល្មើសរត់គេចខ្លួនមកផ្តន្ទាទោសតាមច្បាប់ និងការបង្ការទប់ស្កាត់មិនឲ្យជនទាំងនោះបង្កអសន្តិសុខនៅក្នុងសង្គម ។ ពង្រឹងការគ្រប់គ្រង ត្រួតពិនិត្យតំបន់ព្រំដែន និងច្រកទ្វារព្រំដែន ជាពិសេសច្រកសមុទ្រ សំដៅទប់ស្កាត់ការលួចជ្រៀតចូលឆ្លងដែនដោយខុសច្បាប់របស់ជនបរទេស»។

សម្តេចបន្តថា អាជ្ញាធរ ក៏ត្រូវបង្កើនកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាមួយបណ្តាប្រទេសដែលមានពលរដ្ឋរបស់ខ្លួនរងគ្រោះ ឬស្នើសុំអន្តរាគមន៍ ដើម្បីធ្វើការស្រាវជ្រាវ ស៊ើបអង្កេត និងបង្ក្រាបមេខ្លោង ឬបណ្តាញ មានអង្គការចាត់តាំងដែលធ្វើការអូសទាញ ឬបោកបញ្ឆោតជនបរទេសឲ្យឆ្លងដែន ដោយស្របច្បាប់ និងមិនស្របច្បាប់ចូលមកកម្ពុជា។ សម្តេច ស ខេង ក៏បានណែនាំទៀតថា ត្រូវបង្កើនកិច្ចសហការរវាងស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ និងធ្វើការត្រួតពិនិត្យជាប្រចាំ ឬដោយគ្មានការជូនដំណឹងជាមុន ព្រមទាំងអនុវត្តវិធានការច្បាប់ឲ្យបានម៉ឺងម៉ាត់ចំពោះបុគ្គល ឬម្ចាស់ទីតាំង ដែលមិនគោរពតាមច្បាប់ ស្តីពីការបង្ក្រាបល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់។ ជាពិសេស បន្តចុះធ្វើអធិការកិច្ចហត្ថលេខាកម្មបរទេសនៅតាមគ្រឹះស្ថាន និងសហគ្រាសនានា រួមទាំង ទីតាំងកាស៊ីណូ សំដៅទប់ស្កាត់ការប្រើប្រាស់កម្លាំងពលកម្មជនបរទេសដោយខុសច្បាប់ ព្រមទាំងចាត់វិធានការឲ្យម៉ឺងម៉ាត់ ប្រកបដោយតម្លាភាព ស្របតាមច្បាប់ស្តីពីការងារ និងច្បាប់ស្តីពីអន្តោប្រវេសន៍របស់កម្ពុជា។

សូមរំលឹកថា ក្នុងរយៈពេល ៥១ថ្ងៃកន្លងមកនេះ ក្រុមការងារ បានស្រាវជ្រាវលើបណ្តឹងដែលអះអាងថា ជាករណីរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរមនុស្សចំនួន ៤២០ករណី ។ ផ្អែកលើបណ្តឹងទាំងនេះ សមត្ថកិច្ចបាន បើកប្រតិបត្តិការស្រាវជ្រាវ និងស៊ើបបញ្ជាក់ ដោយបានរកឃើញ ២២៩ករណី មានការពាក់ព័ន្ធនឹងបទល្មើសផ្សេងៗ ក្នុងនោះ ១១៨នាក់ (៥សញ្ជាតិ) ជាជនរងគ្រោះនៃបទល្មើស ដូចជា ការបង្ខាំងជំរិតទារប្រាក់ ការធ្វើទារុណកម្មអំពើជួញដូរមនុស្ស សញ្ជារកម្ម ល្បែងអនឡាញខុសច្បាប់ ជាដើម ។ ទន្ទឹមនេះ សមត្ថកិច្ចបានឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យចំនួន ៦៧នាក់ (ជនជាតិខ្មែរ និងជនបរទេស) និងកសាងសំណុំរឿងបញ្ជូនទៅតុលាការ។

រដ្ឋបាលខេត្តព្រះសីហនុ

**ជូនដំណឹងអំពីលក្ខខណ្ឌតម្រូវ និងការណែនាំលើការងារគ្រប់គ្រងអាជីវកម្ម
កាសីណូ សណ្ឋាគារ ភោជនីយដ្ឋាន អគារស្នាក់នៅរួម និងម្ចាស់អាជីវកម្មមួយចំនួន**

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/260037-2022-10-08-13-45-30.html> 2022-10-08

(ព្រះសីហនុ)៖ រដ្ឋបាលខេត្តព្រះសីហនុ បានចេញសេចក្តីណែនាំលើការងារគ្រប់គ្រងអាជីវកម្មកាសីណូ សណ្ឋាគារ ភោជនីយដ្ឋាន អគារស្នាក់នៅរួម និងម្ចាស់អាជីវកម្មមួយចំនួនទៀត ដោយបង្ហាញអំពីការកែប្រែ និង លក្ខខណ្ឌតម្រូវមួយចំនួន។ នេះបើតាមសេចក្តីណែនាំដែលបណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News ទទួលបាននៅថ្ងៃទី ០៨ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២។ ការចេញសេចក្តីណែនាំនេះ ធ្វើឡើងដោយសារមើលឃើញថា ក្នុងរយៈពេលកន្លងមក រដ្ឋបាលខេត្តព្រះសីហនុ បានសង្កេតឃើញមានទីតាំងអាជីវកម្មកាសីណូ សណ្ឋាគារ ភោជនីយដ្ឋាន អគារស្នាក់នៅ រួម និងអាជីវកម្មមួយចំនួន ក្រោយពីបានទទួលសិទ្ធិប្រកបអាជីវកម្មពីរាជរដ្ឋាភិបាល ឬពីក្រសួង ស្ថាប័នមានសមត្ថ កិច្ចរួចហើយ មិនបានជូនដំណឹងអំពីការបើកដំណើរការអាជីវកម្មរបស់ខ្លួនមក រដ្ឋបាលខេត្ត ឬសមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធ និងមិនបានលើកស្ទាកសម្គាល់ឈ្មោះទីតាំងប្រកបអាជីវកម្មរបស់ខ្លួននៅឡើយ។

រដ្ឋបាលខេត្តព្រះសីហនុ បានបន្ថែមថា មានទីតាំងខ្លះទៀតបានហ៊ុំព័ទ្ធរបងបិទបាំង ដែលធ្វើឲ្យអាជ្ញាធរមាន សមត្ថកិច្ចពិបាកក្នុងការត្រួតពិនិត្យទីតាំងនីមួយៗ និងម្យ៉ាងទៀត បង្កលក្ខណៈដល់ជនធ្លៀតឱកាសប្រព្រឹត្តបទ ល្មើសផ្សេងៗដូចជា ការបង្ហាងមនុស្សដើម្បីកេងប្រវ័ញ្ចកម្លាំងពលកម្ម ការជួញដូរមនុស្ស ការធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទ និងការប្រព្រឹត្តអំពើល្មើសច្បាប់កម្ពុជា។ ក្នុងន័យនេះ ដើម្បីរក្សាសន្តិសុខ សណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ និងការគ្រប់គ្រង ទីតាំងអាជីវកម្មកាសីណូ សណ្ឋាគារ ភោជនីយដ្ឋាន អគារស្នាក់នៅរួម និងម្ចាស់អាជីវកម្មនានាឲ្យបានល្អប្រសើរ និងស្របទៅតាមច្បាប់ ឬលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តនានា រដ្ឋបាលខេត្តព្រះសីហនុ សូមធ្វើការណែនាំដល់ម្ចាស់អាជីវ កម្មកាសីណូ សណ្ឋាគារ ភោជនីយដ្ឋាន អគារស្នាក់នៅរួម និង ម្ចាស់អាជីវកម្មនានា ក្នុងភូមិសាស្ត្រខេត្តព្រះសីហនុ ដូចខាងក្រោម៖

*ទី១៖ ម្ចាស់កាសីណូ ត្រូវស្នើសុំលិខិតអនុញ្ញាតបើកទីតាំងអាជីវកម្មរបស់ខ្លួនពីរដ្ឋបាលខេត្តព្រះសីហនុ មុនសុំអាជ្ញាប័ណ្ណពីក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ។

*ទី២៖ ម្ចាស់អាជីវកម្ម ត្រូវដាក់តាំងស្លាកឈ្មោះបង្ហាញអំពីអាជីវកម្មរបស់ខ្លួន ដែលមានអក្សរខ្មែរធំ ជាង អក្សរបរទេស (ពាក់កណ្តាលអក្សរខ្មែរ) ហើយអក្សរខ្មែរត្រូវស្ថិតនៅជួរលើគេបំផុតឲ្យបានត្រឹមត្រូវស្របតាមខ្លឹម សារនៃអាជ្ញាប័ណ្ណ និងដាក់បង្ហាញគ្រប់អាជ្ញាប័ណ្ណនៅកន្លែងទទួលភ្ញៀវ។

*ទី៣៖ ម្ចាស់អាជីវកម្ម កាសីណូ សណ្ឋាគារ ភោជនីយដ្ឋាន អគារស្នាក់នៅរួម ឬបុគ្គលណាមួយ មិនត្រូវ យកលិខិតឆ្លងដែន ឬប័ណ្ណការងារ ឬឯកសារបញ្ជាក់អត្តសញ្ញាណបុគ្គលិករបស់ខ្លួនមករក្សាទុកជាដាច់ខាត។ ក្នុង ករណីដែលអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចរកឃើញថា លិខិតឆ្លងដែន ឬប័ណ្ណការងារ ឬឯកសារបញ្ជាក់អត្តសញ្ញាណរបស់ បុគ្គលិក ត្រូវបានរក្សាទុកនៅម្ចាស់អាជីវកម្មឬបុគ្គលណាមួយនោះនឹងត្រូវទទួលខុសត្រូវចំពោះមុខច្បាប់ជាធរមាន។

*ទី៤៖ ទីតាំងអាជីវកម្មត្រូវបើកចំហដោយមិនត្រូវបិទបាំង ឬហ៊ុំព័ទ្ធសំណាញ់ ឬរបងបន្ទាល្អស និងមិនត្រូវ បិទសិទ្ធិសេរីភាពរបស់កម្មករ និយោជិត ក្នុងការចេញចូល។

*ទី៥៖ ម្ចាស់អាជីវកម្មត្រូវរៀបចំបញ្ជីឈ្មោះកម្មករនិយោជិត និងបញ្ជីបើកប្រាក់ខែ ឲ្យបានច្បាស់លាស់ ត្រឹមត្រូវតាមកិច្ចសន្យាការងារ។

*ទី៦៖ ក្នុងករណីជួលទីតាំងប្រកបអាជីវកម្ម ម្ចាស់អាជីវកម្ម (សហគ្រិន) ត្រូវប្រកាសបញ្ជាក់នូវបញ្ជីរាយ នាមអ្នកជួល (ការិយាល័យ) ដែលខ្លួនបានចុះកិច្ចសន្យាជាមួយ។ បញ្ជីនេះដែលមានបញ្ជាក់នាម អាសយដ្ឋាន និងថា

នៈអ្នកជួល (ការិយាល័យ) ព្រមទាំងស្ថានភាព នៃទីកន្លែងធ្វើការនីមួយៗ ក្នុងរយៈពេល៧ (ប្រាំពីរ) ថ្ងៃពេញ ក្រោយ ពីថ្ងៃធ្វើកិច្ចសន្យាជួល។ កិច្ចសន្យាជួលនេះ ត្រូវមានការបញ្ជាក់ពីអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន (ខេត្ត ឬក្រុង ឬស្រុក ឬឃុំ ឬសង្កាត់) ឬមេធាវីដែលបានចុះបញ្ជីក្នុងគណៈមេធាវី រួចផ្ញើមករដ្ឋបាលខេត្តព្រះសីហនុ ចំនួន១ (មួយ) ច្បាប់ តាមរយៈតេឡេក្រាមលេខៈ ០១១ ៥៤៦ ៦៧៧។

*ទី៧៖ ត្រូវប្រកបអាជីវកម្មដោយគោរពទៅតាមច្បាប់ស្តីពីការងារ និងលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តនានាក្នុង ប្រទេសកម្ពុជាឲ្យបានខ្ជាប់ខ្ជួន។

**កម្ពុជាធ្លាក់ទៅក្នុងបញ្ជីក្រហម
បន្ទាប់ពីការទប់ស្កាត់បទល្មើសជួញដូរមនុស្សមិនទាន់មានប្រសិទ្ធិភាព**

<https://www.rfi.fr/km//20220720-?ref=tg> ចុះផ្សាយនៅថ្ងៃ៖ 20/07/2022 - 08:43 ដោយ៖ជួប នរក្សា

កម្ពុជាធ្លាក់ទៅក្នុងបញ្ជីក្រហម ឬចំណាត់ថ្នាក់កម្រិតទី៣ ក្នុងរបាយការណ៍ជួញដូរមនុស្សប្រចាំឆ្នាំ២០២២ របស់សហរដ្ឋអាមេរិក បន្ទាប់ពីការទប់ស្កាត់បទល្មើសជួញដូរមនុស្ស មិនទាន់មានប្រសិទ្ធិភាព។ នេះគឺជាការបង្ហាញ ឲ្យដឹងនៅក្នុង របាយការណ៍ ស្តីអំពី ការជួញដូរមនុស្សប្រចាំឆ្នាំ២០២២ ចេញផ្សាយដោយក្រសួងការបរទេសអាមេរិក នៅថ្ងៃនេះ។

រដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាមិនបានបំពេញតាមស្តង់ដារអប្បបរមា និងមិនបានខិតខំប្រឹងប្រែងយ៉ាងខ្លាំងអ្វី ដើម្បីលុប បំបាត់ការជួញដូរនៅក្នុងប្រទេស។ ដោយបូករួមទាំងផលប៉ះពាល់នៃជំងឺរាតត្បាតកូវីដ-១៩ លើសមត្ថភាពប្រឆាំង ការជួញដូរមនុស្សផងនោះ ទើបកម្ពុជាបានធ្លាក់ទៅកម្រិតទី៣ នៃរបាយការណ៍របស់ក្រសួងការបរទេសអាមេរិក ពេលនេះ។ អំពើពុករលួយជាប្រព័ន្ធ បានបន្តរារាំងដល់ប្រតិបត្តិការពង្រឹងច្បាប់ ទំនួលខុសត្រូវអ្នកជួញដូរ និងការផ្តល់សេវាជួយជនរងគ្រោះ។ របាយការណ៍ជួញដូរមនុស្សរបស់អាមេរិក បានអះអាងថា អាជ្ញាធរកម្ពុជាមិនបានបើក ការស៊ើបអង្កេត ទៅលើម្ចាស់អាជីវកម្ម ដែលបានចាប់មនុស្សប្រុសស្រី និងកុមាររាប់ពាន់នាក់ ដើម្បីជួញដូរក្នុងសេវា កម្មកម្សាន្ត សិប្បកម្មឡឥដ្ឋ និងប្រតិបត្តិការបោកប្រាស់តាមប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិត។ ម្យ៉ាងវិញទៀត អាជ្ញាធរក៏បរាជ័យ ក្នុងការកំណត់អត្តសញ្ញាណជនរងគ្រោះ ដែលរងការជួញដូរយ៉ាងសកម្មក្នុងចំណោមប្រជាជន ដែលងាយរង គ្រោះ។

បើទោះបីជាមានការចាប់ខ្លួន និងកាត់ទោសជនជួញដូរមនុស្សជាបន្តបន្ទាប់ ក៏ប៉ុន្តែរបាយការណ៍ពេលនេះ បានលើកឡើងថា រដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាមិនបានបង្ហាញរបាយការណ៍ស៊ើបអង្កេតឲ្យបានគ្រប់ជ្រុងជ្រោយនោះទេ។ ជាក់ ស្តែងក្នុងឆ្នាំ២០២១ មានសេចក្តីរាយការណ៍ថា អាជ្ញាធរបានចាប់ខ្លួនជនសង្ស័យជួញដូរមនុស្សចំនួន ៣៧០នាក់ ដែលក្នុងនោះមាន មេឃ្យល់ ៣២២នាក់ ក៏ប៉ុន្តែរដ្ឋាភិបាលមិនបានរាយការណ៍បច្ចុប្បន្នភាព អំពីការចាប់ខ្លួនទាក់ទង ទៅនឹងបទល្មើសជួញដូរមនុស្ស។

គួរកត់សម្គាល់ថា ក្នុងរយៈពេល៣ឆ្នាំកន្លងទៅ កម្ពុជាបានស្ថិតក្នុងចំណាត់ថ្នាក់កម្រិតទី២នៃការឃ្នាំមើល ក៏ ប៉ុន្តែសម្រាប់របាយការណ៍នៅឆ្នាំ២០២២ បានធ្លាក់ទៅដល់កម្រិត៣ ឬបញ្ជីខ្មៅ។ របាយការណ៍របស់ក្រសួងការ បរទេសអាមេរិកនាពេលនេះ ក៏ធ្វើឡើងតែប៉ុន្មានថ្ងៃប៉ុណ្ណោះ ក្រោយសារព័ត៌មាន Al Jazeera បានចេញផ្សាយនូវវី ដេអូឯកសារស៊ើបអង្កេត មួយអំពីការជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា។ នៅកម្ពុជា ដែលវីដេអូឯកសារ បង្ហាញថា មានក្រុម ឧក្រិដ្ឋជនកំពុងជួញដូរយុវជន និងស្ត្រីរាប់ពាន់នាក់មកពីទូទាំងអាស៊ី ឲ្យចូលទៅក្នុងបរិវេណ ដែលមានការយាម កាមយ៉ាងតឹងរឹងក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ដោយបង្ខំឱ្យពួកគេធ្វើការងារបោកប្រាស់តាមអ៊ីនធឺណិត។

ទោះជាយ៉ាងណា របាយការណ៍របស់ក្រសួងការបរទេសអាមេរិកពេលនេះ លើកឡើងថា កម្ពុជាត្រូវតែ ពង្រឹងការអនុវត្តច្បាប់ប្រឆាំងនឹងប្រតិបត្តិការបោកប្រាស់តាមអ៊ីនធឺណិត ពាក់ព័ន្ធនឹងបទល្មើសជួញដូរមនុស្ស ដោយបើកការស៊ើបអង្កេត និងកាត់ទោសជនល្មើសឲ្យបានត្រឹមត្រូវ។ ជាមួយគ្នានេះ លោក Patrick Murphy ឯកអគ្គរដ្ឋទូតអាមេរិកប្រចាំកម្ពុជា បានសរសេរលើបណ្តាញសង្គមធ្វើតទំរង់ថា អាមេរិកនឹងធ្វើការជាមួយនិងភាគីពាក់ ព័ន្ធទាំងអស់ ដើម្បីទប់ស្កាត់ការជួញដូរមនុស្ស ដោយឈរជាមួយប្រជាជនកម្ពុជាដែលគាំទ្រ និងស្វែងរកយុត្តិធម៌ ជូនជនរងគ្រោះ។

រដ្ឋាភិបាលឥណ្ឌាថា

ពលករខ្លួនជាង១៣០នាក់ ត្រូវបានសង្គ្រោះពីការចោទបោកនៅកម្ពុជា ឡាវ និងមីយ៉ាន់ម៉ា

<https://www.rfa.org/khmer/news/social-economy/india-external-affairs-ministry-spokesperson-said-80-indian-job-scam-workers-rescued-from-cambodia-and-laos-10092022184732.html> ដោយ មាន ឫទ្ធិ2022.10.09

រដ្ឋាភិបាលឥណ្ឌាប្រកាសថា ពលករខ្លួនសរុបជាង ១៣០នាក់ ត្រូវបានសង្គ្រោះចេញពីការងារចោទនៅ ក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ឡាវ (Laos) និងប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា (Myanmar) ក្រោយពីពួកគេបានចាញ់បោកភ្នាក់ងារផ្តល់ ឱកាសការងារក្លែងក្លាយក្នុងវិស័យបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មានវិទ្យានៅក្នុងប្រទេសថៃ។ នេះបើយោងតាមការផ្សាយរបស់ទី ភ្នាក់ងារសារព័ត៌មាន អេ.ភី (AP) របស់អាមេរិក កាលពីថ្ងៃទី០៨ ខែតុលា។

ទីភ្នាក់ងារសារព័ត៌មាននេះបានស្រង់ប្រសាសន៍អ្នកនាំពាក្យក្រសួងការបរទេសនៃប្រទេសឥណ្ឌាថា ពលករ ឥណ្ឌាមួយចំនួនត្រូវបានគេចាប់បង្ខាំងនៅក្នុងប្រទេសទាំងនេះ និងបង្ខំឱ្យប្រព្រឹត្តអំពើចោទនៅលើប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិត។ មន្ត្រីរូបនោះឱ្យដឹងថា ពលករជនជាតិឥណ្ឌាប្រមាណ ៨០នាក់ ត្រូវបានជួយសង្គ្រោះចេញពីប្រទេសកម្ពុជា និងឡាវ។ រីឯ ពលករឥណ្ឌាជិត៥០នាក់ផ្សេងទៀត ត្រូវបានបញ្ជូនចេញពីប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ាមកកាន់ប្រទេសឥណ្ឌា វិញ។ កាលពីថ្ងៃទី១៩ ខែកញ្ញា ស្ថានទូតឥណ្ឌាប្រចាំកម្ពុជា បានណែនាំឱ្យពលរដ្ឋខ្លួនដែលមានបំណងស្វែងរក ការងារធ្វើនៅកម្ពុជា ឱ្យប្រុងប្រយ័ត្នចំពោះការចោទបោក ដោយត្រូវពិនិត្យមើលប្រវត្តិរបស់ក្រុមហ៊ុន អង្គការ ឬស្ថាប័ន ផ្តល់ការងារនៅកម្ពុជាទាំងនោះឱ្យបានត្រឹមត្រូវ មុននឹងសម្រេចចិត្តធ្វើដំណើរមកកម្ពុជា។ ស្ថានទូតឥណ្ឌាថា មាន ការកើនឡើងនូវករណីដែលជនជាតិឥណ្ឌាជាច្រើននាក់បានធ្លាក់ខ្លួនចូលអន្ទាក់នៃអំពើ ឬភ្នាក់ងារជួញដូរមនុស្ស តាមរយៈការសន្យាផ្តល់ឱកាសការងារធ្វើល្អនៅកម្ពុជា។

ទីភ្នាក់ងារសារព័ត៌មានអាមេរិក អេ.ភី រាយការណ៍ឱ្យដឹងដែរថា កាលពីថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ សប្តាហ៍មុន ជនជាតិ ម៉ាឡេស៊ីសរុប ២១នាក់ ត្រូវបានជួយសង្គ្រោះពីក្រុមឧក្រិដ្ឋជនជួញដូរមនុស្សនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា និងឡាវ។ រដ្ឋម ន្ត្រីការបរទេសម៉ាឡេស៊ី និយាយថា គិតមកទល់ពេលនេះ រដ្ឋាភិបាលម៉ាឡេស៊ី បានសង្គ្រោះពលរដ្ឋខ្លួនបានចំនួន ២៧៣នាក់ ក្នុងចំណោមពលរដ្ឋម៉ាឡេស៊ីសរុប ៤០១នាក់ ដែលត្រូវបានគេរាយការណ៍មកថា កំពុងបាត់ខ្លួននៅកម្ពុ ជា ឡាវ មីយ៉ាន់ម៉ា និងថៃ។

សង្គមស៊ីវិលជំរុញរដ្ឋាភិបាល

ផ្សាយរបាយការណ៍ស្តីពីឧក្រិដ្ឋជនជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជាប្រកបដោយតម្លាភាព

<https://www.rfa.org/khmer/news/human-rights/civil-society-urges-govt-to-release-of-human-trafficking-criminals-report-on-transparency-10082022090528.html> ដោយ ជាតិ ចំណាន 2022.10.08

មន្ត្រីអង្គការសង្គមស៊ីវិលជំរុញរដ្ឋាភិបាលឯកបក្សផ្សព្វផ្សាយរបាយការណ៍ ស្តីពីឧក្រិដ្ឋកម្មជួញដូរមនុស្ស ប្រកបដោយតម្លាភាព និងទូលំទូលាយ ដើម្បីជាប្រយោជន៍សម្រាប់មហាជន និងអន្តរជាតិ។ ការជំរុញនេះ បន្ទាប់ពីរ ដ្ឋាភិបាលចេញរបាយការណ៍ថា សមត្ថកិច្ចបានជួយសង្គ្រោះជនបរទេសជាង ៥រយនាក់ (៥១១) ចេញពីការជួញ ដូរមនុស្ស និងកន្លែងបង្ខាំងមនុស្សខុសច្បាប់នៅកម្ពុជា។ ប៉ុន្តែ រដ្ឋាភិបាលមិនបញ្ជាក់ពីទីតាំងជាក់លាក់អំពីការជួយ សង្គ្រោះជនបរទេសទាំងនោះទេ។ មន្ត្រីអង្គការសង្គមស៊ីវិលលើកឡើងថា ការរឹតត្បិត ឬការលាក់បាំងព័ត៌មានអំពី ឧក្រិដ្ឋកម្មជួញដូរមនុស្សពីសំណាក់រដ្ឋាភិបាល លោក ហ៊ុន សែន គឺជាហេតុនាំឱ្យមហាជន និងសហគមន៍អន្តរជាតិ មានមន្ទិលសង្ស័យថា ការអនុវត្តច្បាប់លើក្រុមឧក្រិដ្ឋជនគ្មានប្រសិទ្ធភាព។

នាយកទទួលបន្ទុកទូទៅនៃអង្គការការពារសិទ្ធិមនុស្សលីកាដូ (LICADHO) លោក អំ សំអាត ប្រាប់វិទ្យុ អាស៊ីសេរីនៅថ្ងៃទី៨ ខែតុលា ថា ការបង្ក្រាបរបស់អាជ្ញាធរលើទីតាំងនៃក្រុមឧក្រិដ្ឋជនជួញដូរមនុស្សនេះ រដ្ឋាភិបាល គួរតែបង្ហាញរបាយការណ៍ដោយប្រកបដោយតម្លាភាព ដើម្បីឱ្យមហាជន និងអន្តរជាតិមានទំនុកចិត្តក្នុងការផ្តល់ ព័ត៌មានបន្ថែម ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងអំពើជួញដូរមនុស្សនេះ៖ «ឱ្យសាធារណជនបានដឹងថា តើទីតាំងណាខ្លះ ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការជួញដូរមនុស្ស? ដើម្បីឱ្យពួកគាត់ហ្នឹងតាមមើលថា ទីតាំងថាត្រូវបានបិទ ឬមិនបិទ។ ប្រសិនបើមិនបិទទេ វាអាចហ្នឹងមានកើតមានករណី [ជួញដូរមនុស្ស] ហ្នឹងបន្តទៅទៀត ឬក៏អាចឱ្យប្រជាពលរដ្ឋ ឬក៏ជនបរទេស គាត់អាចដឹងបើសិនជា ឈ្មោះទីតាំង ឬឈ្មោះក្រុមហ៊ុននៅកន្លែងណាទៀត ពួកគាត់នឹងពិចារណា ដើម្បីកុំឱ្យមានការចាញ់បោក។ ការបង្ក្រាបជាស្នាដៃរដ្ឋាភិបាលហើយ ប៉ុន្តែរបាយការណ៍បង្ហាញអំពី តម្លាភាពវាជា រឿងសំខាន់ សម្រាប់ក្នុងការទប់ស្កាត់ ឬបង្ការទៅថ្ងៃក្រោយទៀត»។

ប្រតិកម្មរបស់មន្ត្រីសង្គមស៊ីវិលបែបនេះ ធ្វើឡើងក្រោយពេលដែលអាជ្ញាធររដ្ឋាភិបាលឯកបក្សអះអាងថា ចាប់តាំងពីថ្ងៃទី១៨ ខែសីហា ដល់ថ្ងៃទី៧ តុលា សមត្ថកិច្ចទទួលបានបណ្តឹងជាង ៤រយករណី (៤២៥) ដែលក្នុង នោះមានមនុស្សសរុបជាង ១ពាន់នាក់ (១.០៦៧)។ ក្នុងនោះក្រុមឧក្រិដ្ឋជនធ្វើសកម្មភាពនៅខេត្តព្រះសីហនុ ច្រើនជាងគេដែលមានជាង ២រយករណី។ ជាមួយគ្នានេះ សមត្ថកិច្ចបានជួយសង្គ្រោះជនបរទេសចេញពីកន្លែងជួញ ដូរមនុស្ស និងបង្ខាំងមនុស្សខុសច្បាប់បានជាង ៥រយនាក់ (៥១១) និងឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យជាជនជាតិចិន ខ្មែរ និងវៀតណាមសរុបជិត ១រយនាក់ (៦៧នាក់)។ ជនរងគ្រោះដែលសមត្ថកិច្ចជួយសង្គ្រោះកន្លងមករួមមានជនជាតិ ឥណ្ឌូណេស៊ី (Indonesia) វៀតណាម (Vietnam) ថៃ (Thailand) ម៉ាឡេស៊ី (Malaysia) ចិន (China) ប៉ា គីស្ថាន (Pakistan) ឥណ្ឌា (India) មីយ៉ាន់ម៉ា (Myanmar) ហ្វីលីពីន (Philippines) តួរគី (Turkey) អាមេ រិក (USA) អង់គ្លេស (UK) កូរ៉េខាងត្បូង (South Korea) ជាដើម។ ក្រសួងមហាផ្ទៃមិនបានបញ្ជាក់ឈ្មោះទី តាំងភូមិសាស្ត្រ ឬក្រុមហ៊ុនណាមួយ ដែលសមត្ថកិច្ចបានជួយសង្គ្រោះជនរងចេញពីកន្លែងជួញដូរមនុស្ស និង បង្ខាំងមនុស្សខុសច្បាប់នេះនៅឡើយទេ។

វិទ្យុអាស៊ីសេរីមិនអាចទាក់ទងអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ លោក ខៀវ សុភក្តិ និងអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍ គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស អ្នកស្រី ជូ ប៊ុនអេង ដើម្បីសុំការបញ្ជាក់ជុំវិញរបាយការណ៍ នេះបានទេនៅថ្ងៃទី៧ និងថ្ងៃទី៨ ខែតុលា។

ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ បើតាមរបាយការណ៍នានាដែលបានរាយការណ៍កន្លងមក ឧក្រិដ្ឋកម្មដួងដូរមនុស្ស និងបង្ខាំងមនុស្សដោយខុសច្បាប់នេះភាគច្រើនកើតមាននៅតាមតំបន់អភិវឌ្ឍដោយជនជាតិចិនដូចជានៅខេត្តព្រះសីហនុ ស្វាយរៀង ពោធិ៍សាត់ ក្រុងប៉ោយប៉ែត ខេត្តកណ្តាល និងនៅរាជធានីភ្នំពេញជាដើម។ ថ្មីៗនេះបុគ្គលិកធ្វើការងារនៅមជ្ឈមណ្ឌលទីក្រុងហេងហេង (Heng Heng Entertainment City Center) នៅក្រុងបាវិតខេត្តស្វាយរៀង ក៏បានទម្លាយប្រាប់វិទ្យុអាស៊ីសេរីឱ្យដឹងដែរថា មានជនបរទេសរាប់រយនាក់កំពុងរង់ចាំការជួយសង្គ្រោះពួកគេចេញពីបរិវេណអគារធ្វើទារុណកម្ម និងកន្លែងការងារចោកតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ (Online) ។

ទាក់ទងនឹងរឿងនេះដែរ ប្រធានសមាគមការពារសិទ្ធិមនុស្សអាដហុក (ADHOC) លោក នី សុខា មានប្រសាសន៍ថា អំពើជួញដូរមនុស្សនេះបានរំលោភបំពានសិទ្ធិមនុស្ស និងធ្វើឱ្យអាប់ឱនមុខមាត់កម្ពុជាធ្ងន់ធ្ងរ ហើយប្រទេសនៅជុំវិញពិភពលោកកំពុងមានការស្អប់ខ្ពើម។ លោក នៅតែបន្តស្នើយ៉ាងទទួចដល់អាជ្ញាធរ និងស្ថាប័នតុលាការពង្រឹងការអនុវត្តច្បាប់លើក្រុមឧក្រិដ្ឋជនដួងដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា។ លោកជឿជាក់ថា បើអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចគ្មានឆន្ទៈក្នុងការស៊ើបអង្កេតឱ្យបានស៊ីជម្រៅលើមេខ្លោងធំៗ ដែលជាប់ពាក់ព័ន្ធនៅពីក្រោយនៃឧក្រិដ្ឋកម្មដួងដូរមនុស្សនេះ នោះឧក្រិដ្ឋកម្មអំពើជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជានឹងរីកដុះដាលកាន់តែខ្លាំងបន្ថែមទៀត៖ «ទោះបីថារកឃើញ មានអ្នកនៅពីក្រោយនៃអំពើជួញដូរជាអ្នកធំ មានបុណ្យសក្តិ មានទ្រព្យសម្បត្តិប៉ុណ្ណាក៏ដោយ គឺថាយើងស្នើឱ្យអាជ្ញាធរមានចំណាត់ការឱ្យបានស្មើភាពគ្នា ធ្វើម៉េចឱ្យមានសមភាព ចំពោះផ្លូវច្បាប់ ហើយកុំឱ្យមានការលើកលែង។ នេះជារឿងមួយត្រូវតែចាត់វិធានការឱ្យម៉ឺងម៉ាត់ ហើយជៀសវាងកុំឱ្យមានការប្រព្រឹត្តនូវអំពើពុករលួយក្នុងការជួញដូរមនុស្សនេះ និងស្នើទៅដល់ស្ថាប័នតុលាការដែលជាស្ថាប័នឯករាជ្យ អនុវត្តច្បាប់ចំពោះអ្នកដែលប្រព្រឹត្តនូវអំពើជួញដូរមនុស្សទាំងអស់ហ្នឹង យកមកផ្តន្ទាទោស ធ្វើម៉េចអនុវត្តទៅតាមច្បាប់ឱ្យបានម៉ឺងម៉ាត់បំផុត»។

ថ្មីបើបែបនេះក្តី ក្រុមមន្ត្រីការពារសិទ្ធិមនុស្ស មើលឃើញថា អាជ្ញាធររដ្ឋាភិបាលហាក់ព្យាយាមបិទបាំងព័ត៌មានមួយចំនួនទាក់ទងនឹងទីតាំង និងក្រុមឧក្រិដ្ឋដែលប្រព្រឹត្តឧក្រិដ្ឋកម្មដួងដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា។ ពួកគាត់ស្នើដល់រដ្ឋាភិបាលផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មានឱ្យបានទូលំទូលាយ និងគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ ដើម្បីផ្តល់ទំនុកចិត្ត និងផលប្រយោជន៍សម្រាប់មហាជន និងជនបរទេសកំពុងរស់នៅកម្ពុជា។ ការបិទបាំងនូវរឿងឧក្រិដ្ឋកម្មនានាពីសំណាក់រដ្ឋាភិបាលលោក ហ៊ុន សែនហាក់មិនមែនជារឿងចម្លែកអ្វីនោះទេ។ សៀវភៅណែនាំស្តីពីសុវត្ថិភាពអ្នកសារព័ត៌មានរបស់ អង្គការអ្នកសារព័ត៌មានគ្មានព្រំដែន (Reporters Without Border) បានសរសេរថា មេដឹកនាំដែលប្រកាន់របបផ្តាច់ការនិយម គឺពួកគេតែងតែព្យាយាមរាំងខ្ទប់ព័ត៌មាននូវរាល់បទឧក្រិដ្ឋនានា និងរឹតត្បិតការដៃគូរកែប្រែកលើសិទ្ធិរបស់ប្រជាពលរដ្ឋក្នុងការទទួលបានព័ត៌មាន។ សៀវភៅដដែលសរសេរថា មូលហេតុដែលមេដឹកនាំទាំងនោះខិតខំធ្វើដូច្នោះ គឺដោយសារខ្លាចប៉ះពាល់ដល់មុខមាត់កិត្តិយស និងការក្រាញអំណាចរបស់ខ្លួន។

**អ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ៖
ម្សិលមិញសមត្ថកិច្ចកម្ពុជាទទួលបានបណ្តឹង ៣ទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះ**

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/260132-2022-10-10-03-36-45.html> 2022-10-10

(ភ្នំពេញ)៖ គិតចាប់ពីម៉ោង ៣:០០ នាថ្ងៃទី០៨ ដល់វេលាម៉ោង ៣:០០ ថ្ងៃទី០៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ម្សិលមិញនេះ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលសំណើចំនួន ៣ករណីទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនបរទេស និងខ្មែរសរុបទាំងអស់ចំនួន ១៥នាក់។ នេះបើតាម នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ បានឱ្យដឹងថា សំណើទាំង៣ករណីនេះ រួមមាន ស្នើឱ្យសង្គ្រោះជនជាតិខ្មែរម្នាក់ និងវៀតណាម ១៤នាក់។ បើតាមអ្នកនាំពាក្យបច្ចុប្បន្នភាពស្រាវជ្រាវ តាមបញ្ជីតាមដាន គិតត្រឹមថ្ងៃទី៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ រួមមាន៖

១៖ សំណើក្នុងបញ្ជីតាមដានរបស់សម្តេចក្រឡាហោម សរុប ៤៤១ករណី មានមនុស្ស ១១០៧នាក់ មាន ១៣សញ្ជាតិ។

២៖ ស្រាវជ្រាវអង្កេតបឋមបាន ២៥៦សំណើ នៅសល់ ១៨៥សំណើ (រកឃើញ ៥៩០នាក់, យាត់ខ្លួន ៦៧នាក់, បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)។

សូមបញ្ជាក់ថា ថ្មីៗនេះ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានចេញលិខិតមួយអំពាវនាវដល់សាធារណជន ជាតិ-អន្តរជាតិ ស្ថានតំណាងបរទេសប្រចាំកម្ពុជា និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៃបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ បន្តសហការ ផ្តល់ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនផ្សេងទៀត ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបាន ទាន់ពេលវេលាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏បានបន្តប្តេជ្ញាចិត្តប្រកប ដោយឆន្ទៈមោះមុត ក្នុងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាធរមាន ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើឆបោក-ជំរិតទារប្រាក់ តាមប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យា បទល្មើសគ្រឿងញៀន បទល្មើសសម្ភាគ ប្រាក់ ល្បែងស៊ីសង់អនឡាញខុសច្បាប់ ព្រមទាំងបន្តផ្តល់ការគាំពារ និងជួយសង្គ្រោះ ទាំងពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលរង គ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅឯបរទេស និងសង្គ្រោះជនបរទេសដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅកម្ពុជានេះ។

ថ្ងៃទី១៣ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

បទអត្ថាធិប្បាយ៖

ប៉ូលីសចិន បន្តប្រឡូម បទល្មើសឆបោក ឆ្លងដែន តាមប្រព័ន្ធទូរគមនាគមន៍ កិច្ចសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ ក្នុងការអនុវត្តច្បាប់ រវាងកម្ពុជា-ចិន ក្នុងខែមករា ឆ្នាំ២០១៩ ហើយប្រាកដ ជានឹងបើកទំព័រថ្មីមួយ សម្រាប់កិច្ចសហប្រតិបត្តិការ អនុវត្តច្បាប់ចិន-កម្ពុជា។

<https://dap-news.com/national/2022/10/10/284279/> BySSP108Posted on October 10, 2022

ថ្មីៗនេះ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា បានចាត់វិធានការបង្ក្រាបដ៏តឹងរឹង ដែលមិនធ្លាប់មានពីមុនទៅលើ ក្រុមឧក្រិដ្ឋជន បរទេស និងបុគ្គលដែលធ្វើសកម្មភាពឆបោក តាមប្រព័ន្ធទូរគមនាគមន៍ និងអ៊ីនធឺណិត ការលេងល្បែងអនឡាញ ការជួញដូរមនុស្ស និងការរំលោភបំពានលើអ្នកដទៃ។ល។ ដែលទទួលបាន ការចាប់អារម្មណ៍ពីមជ្ឈដ្ឋានខាងក្រៅ។ ក្នុងចំណោមឧក្រិដ្ឋជនទាំងនេះ ភាគច្រើន គឺជាជនជាតិចិន នេះគឺជាសមិទ្ធផលដ៏អស្ចារ្យបំផុត ដែលទទួលបាន បន្ទាប់ពី លោកប្រធានាធិបតី Xi Jinping និងសម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃកម្ពុជា បានឈានដល់ការ ព្រមព្រៀងគ្នា ដ៏សំខាន់ក្នុងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការអនុវត្តច្បាប់ រវាងកម្ពុជា-ចិន ក្នុងខែមករា ឆ្នាំ២០១៩ ហើយប្រាកដ ជានឹងបើកទំព័រថ្មីមួយ សម្រាប់កិច្ចសហប្រតិបត្តិការ អនុវត្តច្បាប់ចិន-កម្ពុជា។

ស្របជាមួយនឹងការអភិវឌ្ឍន៍ ដ៏ឆាប់រហ័ស ក្នុងវិស័យព័ត៌មានវិទ្យា ជាសកល បទល្មើសឆបោក តាមប្រព័ន្ធ ទូរគមនាគមន៍ និងអ៊ីនធឺណិតបានរំលេចចេញនូវលក្ខណៈពិសេសដែលកាន់តែមានជំនាញ ឧស្សាហូបនីយកម្ម ការ ប្រព្រឹត្តបទល្មើសជាក្រុម និងជាលក្ខណៈអន្តរជាតិ។ ទីតាំងប្រព្រឹត្តសកម្មភាព ឆបោកភាគច្រើន ស្ថិតនៅក្រៅ ប្រទេស និងតំបន់ផ្សេងៗ ជាប្រភេទបទល្មើសឆ្លងដែន ដែលមានរចនាសម្ព័ន្ធ ដោយបានរំលោភបំពានយ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរ ដល់សិទ្ធិស្របច្បាប់ និងសុវត្ថិភាពទ្រព្យសម្បត្តិរបស់ប្រជាពលរដ្ឋ ហើយបានក្លាយជាបទល្មើសចំបង និងការរំខាន ដល់សាធារណៈក្នុងពិភពលោក។

នេះមិនត្រឹមតែជាបញ្ហាប្រឈមដ៏ធំរបស់សមត្ថកិច្ចប៉ូលីស ក្នុងប្រទេសនានាប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែក៏ជាបញ្ហា លំបាក សម្រាប់រដ្ឋាភិបាលគ្រប់ប្រទេសក្នុងការបង្ក្រាប និងគ្រប់គ្រងផងដែរ។ មន្ត្រីប៉ូលីសចិន បានបន្តពង្រឹងកិច្ច សហប្រតិបត្តិការ លើការអនុវត្តច្បាប់អន្តរជាតិ និងជំរុញបន្ថែមទៀតលើការបង្ក្រាបបទល្មើស ឆបោកតាមប្រព័ន្ធ ទូរគមនាគមន៍ និងអ៊ីនធឺណិត ដោយប្រមូលនូវបទពិសោធន៍ជោគជ័យ និងផ្តល់ជាឯកសារយោង ដ៏មានអត្ថ

ប្រយោជន៍ សម្រាប់ការបង្ក្រាបនិងប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងបទល្មើសធុរកិច្ច តាមប្រព័ន្ធទូរគមនាគមន៍ក្នុងប្រទេសនានាជុំវិញពិភពលោក។ ច្រើនឆ្នាំកន្លងមកនេះ រដ្ឋាភិបាលចិនបានយកចិត្តទុកដាក់យ៉ាងខ្លាំងចំពោះការងារប្រឆាំងបទល្មើសធុរកិច្ចតាមប្រព័ន្ធទូរគមនាគមន៍ និងអ៊ីនធឺណិត ហើយបានប្រកាសផ្សព្វផ្សាយនូវ “ច្បាប់ប្រឆាំងការធុរកិច្ចតាមប្រព័ន្ធទូរគមនាគមន៍ និងអ៊ីនធឺណិត” ផ្តល់នូវការធានាផ្នែកច្បាប់ដ៏រឹងមាំដល់ការងារបង្ក្រាប និងទប់ស្កាត់សកម្មភាពធុរកិច្ចតាមប្រព័ន្ធទូរគមនាគមន៍ និងតាមអ៊ីនធឺណិត។ លោកប្រធានាធិបតីចិន Xi Jinping បានធ្វើការណែនាំសំខាន់ៗជាច្រើនលើកច្រើនសារ ហើយលោក Wang Xiaohong រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសន្តិសុខសាធារណៈចិនបានដឹកនាំសកម្មភាពបង្ក្រាបដោយផ្ទាល់ ហើយបានជួបប្រជុំដោយផ្ទាល់ និងតាមរយៈប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិតជាមួយមន្ត្រីប៉ូលីសជាន់ខ្ពស់មកពីប្រទេសជាច្រើន ដើម្បីពិភាក្សាអំពីកិច្ចសហការក្នុងការបង្ក្រាបបទល្មើសធុរកិច្ចផ្លូវដែកតាមទូរគមនាគមន៍។

មន្ត្រីប៉ូលីសចិនបានធ្វើការស្រាវជ្រាវនូវលក្ខណៈពិសេសរបស់បទល្មើសប្រភេទនេះ ដោយបានបង្កើតក្រុមការងារពិសេស អនុវត្តគម្រោងពិសេស ប្រើប្រាស់បច្ចេកវិទ្យាជំនាញ ពង្រឹងកម្លាំងទាំងផ្នែកខាងក្នុង និងខាងក្រៅ និងដាក់ពង្រាយសកម្មភាពប្រតិបត្តិការពិសេសជាបន្តបន្ទាប់ ដែលបានទប់ស្កាត់ការកើតឡើងនូវបទល្មើសបែបនេះជាញឹកញាប់ប្រកដោយប្រសិទ្ធភាព ទប់ស្កាត់នូវការការបាត់បង់ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចជាច្រើន ត្រូវបានទទួលស្គាល់យ៉ាងពេញទំហឹងពីមហាជន និងទទួលបានការកោតសរសើរពីសហគមន៍អន្តរជាតិផងដែរ។ ក្នុងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការនិងការផ្លាស់ប្តូរអន្តរជាតិ មន្ត្រីប៉ូលីសចិនបានសហការអនុវត្តសកម្មភាពបង្ក្រាបជាមួយប៉ូលីសមកពីប្រទេសជាច្រើនតាមរយៈកិច្ចសហប្រតិបត្តិការអនុវត្តច្បាប់អន្តរជាតិ ហើយទទួលបានលទ្ធផលគួរឱ្យកត់សម្គាល់។ “ប្រតិបត្តិការមហាកំផែង” ដែលសហការជាមួយមន្ត្រីប៉ូលីសអេស្ប៉ាញក្នុងឆ្នាំ២០១៩ បានក្លាយជាគំរូនៃកិច្ចសហប្រតិបត្តិការអនុវត្តច្បាប់ផ្លូវដែក។ ចាប់ពីខែមីនាដល់ខែមិថុនាឆ្នាំនេះ ស្ថិតក្រោមក្របខណ្ឌរបស់អង្គការប៉ូលីសInterpol មន្ត្រីប៉ូលីសចិនបានសហការជាមួយនឹងប៉ូលីស នៃសមាជិកប្រទេសចំនួន៧៦ ចូលរួមក្នុងប្រតិបត្តិការប្រឆាំងបទល្មើសធុរកិច្ច ដែលមានឈ្មោះថា “ប្រតិបត្តិការព្រឹកព្រលឹម” បានបង្ក្រាប និងបំផ្លាញទីតាំងធុរកិច្ចចំនួន ១,៧៧០ កន្លែងនៅក្នុងប្រទេសជាច្រើន និងឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យឧក្រិដ្ឋកម្មជាង ២,០០០ នាក់ ដកហូតបានមូលនិធិខុសច្បាប់ជាង ៥០លានដុល្លារអាមេរិក។

ចំពោះករណីជនជាតិចិនដែលធ្វើសកម្មភាពធុរកិច្ចនៅក្រៅប្រទេស ជាពិសេសជនទាំងនេះភាគច្រើន ត្រូវបានគេលួងលោមដោយផ្តល់ប្រាក់ខែខ្ពស់ ត្រូវបានគេបោក និងបង្ខិតបង្ខំឱ្យលួចផ្តងដែន ហើយក៏មានមនុស្សមិនតិច ត្រូវបានចាប់ជំរិត ឃាត់ខ្លួន វាយដំ និងធ្វើទារុណកម្មរហូតដល់បាត់បង់ជីវិត ស្ថាប័នសន្តិសុខសាធារណៈបានខិតខំសហការយ៉ាងសកម្មជាមួយក្រសួង អង្គការពាក់ព័ន្ធ តាមរយៈកិច្ចសហប្រតិបត្តិការអនុវត្តច្បាប់អន្តរជាតិ ដើម្បីចុះជួយសង្គ្រោះ ធ្វើការអប់រំ និងណែនាំពួកគេឱ្យវិលត្រឡប់មកវិញ ហើយបានខិតខំប្រឹងប្រែងផ្តល់ជំនួយនិងផ្តល់ការងារបន្ទាប់ពីពួកគេត្រឡប់ទៅប្រទេសចិនវិញ។

ស្ថាប័នគ្រប់គ្រងកិច្ចការអន្តោប្រវេសន៍អនុលោមតាមការកំណត់ក្នុង “ច្បាប់ស្តីពីការគ្រប់គ្រងការចេញ និងចូលប្រទេស” បានចាត់វិធានការស្របតាមច្បាប់ ដោយធ្វើការរឹតបន្តឹងចំពោះការចាកចេញពី ប្រទេសរបស់បុគ្គលដែលបានចូលរួម ក្នុងសកម្មភាពធុរកិច្ចតាមប្រព័ន្ធទូរគមនាគមន៍។ មន្ត្រីពាក់ព័ន្ធទទួលបន្ទុកក្រសួងសន្តិសុខសាធារណៈបានមានប្រសាសន៍ថា ស្របជាមួយនឹងការអភិវឌ្ឍន៍ យ៉ាងឆាប់រហ័សនៃព័ត៌មានវិទ្យាសាកល បទល្មើសធុរកិច្ចតាមប្រព័ន្ធទូរគមនាគមន៍ និងអ៊ីនធឺណិត បានរំលេចចេញនូវលក្ខណៈពិសេសកាន់តែមានជំនាញ ឧស្សាហូបនីយកម្ម ការប្រព្រឹត្តបទល្មើសជាប្រក្រប និងលក្ខណៈអន្តរជាតិ គឺជាបញ្ហាប្រឈមដ៏ធំរបស់សមត្ថកិច្ចប៉ូលីស ក្នុងប្រទេសនានា តែក៏ជាបញ្ហាលំបាក សម្រាប់រដ្ឋាភិបាល នៃប្រទេសនីមួយៗក្នុងការបង្ក្រាប និងគ្រប់គ្រងផងដែរ។

កិច្ចសហប្រតិបត្តិការ បង្ក្រាបបទល្មើសធុរកិច្ចផងដែរ តាមប្រព័ន្ធទូរគមនាគមន៍ និងអ៊ីនធឺណិត ជាទំនួលខុសត្រូវ រួមរបស់ប៉ូលីសនៃប្រទេសទាំងអស់ ហើយក៏ជាការព្រមព្រៀងរួមគ្នា របស់សហគមន៍អន្តរជាតិ ផងដែរ។

នាយឧត្តមសេនីយ៍ គៀត ច័ន្ទថារិទ្ធ អគ្គនាយកអន្តរប្រទេសនៃប្រទេសកម្ពុជា បានមានវាយតម្លៃយ៉ាង ខ្ពស់ ចំពោះសមិទ្ធិផល នៃកិច្ចសហប្រតិបត្តិការអនុវត្តច្បាប់ រវាងប្រទេសទាំងពីរ នៅពេលជួបពិភាក្សាការងារ ជាមួយលោក រ៉ូ ជៀនមីន ប្រធានការិយាល័យ សម្របសម្រួល កិច្ចសហប្រតិបត្តិការអនុវត្តច្បាប់កម្ពុជា-ចិន ក្នុង អំឡុងខែកក្កដា និងខែសីហា ឆ្នាំនេះ ហើយសង្ឃឹមថា បន្តពង្រឹងការចែករំលែកព័ត៌មានសម្ងាត់ និងការផ្លាស់ប្តូរបទ ទពិសោធន៍ ជាមួយប៉ូលីសចិន និងធ្វើការបង្ក្រាបបទល្មើសឆ្លងដែនផ្សេងៗ ឲ្យបានស៊ីជម្រៅបន្ថែមទៀត រួមទាំងបទ ល្មើសធុរកិច្ច តាមប្រព័ន្ធទូរគមនាគមន៍ផងដែរ។

យោងតាមសេចក្តីវាយការណ៍ បានឲ្យដឹងថា ស្ថាប័នសន្តិសុខសាធារណៈរបស់ប្រទេសចិននឹងបន្តអនុវត្ត “ច្បាប់ស្តីពីការប្រឆាំងការធុរកិច្ច តាមប្រព័ន្ធទូរគមនាគមន៍” នាពេលអនាគត ព្រមទាំងពង្រឹង កិច្ចសហប្រតិបត្តិ ការ អនុវត្តច្បាប់អន្តរជាតិបន្ថែមទៀត និងបង្ក្រាបបទល្មើសធុរកិច្ច តាមប្រព័ន្ធទូរគមនាគមន៍ ឲ្យបានតឹងរឹង មិន បណ្តោយឲ្យបទល្មើសប្រភេទនេះ បន្តរីករាលដាល និងរីករាលដាល ហើយក៏មិនឲ្យជនល្មើសធុរកិច្ច រួចផុតពីសំណាញ់ ច្បាប់ដែរ។ ដោយ៖ លីវ ស៊ាវភីង

**អ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ៖
មូលហេតុសមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលបានបណ្តឹង ៧ទៀត ដែលស្នើឲ្យជួយសង្គ្រោះ**

<https://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/260326-2022-10-11-09-47-46.html> 2022-10-11 04:47pm

(ភ្នំពេញ)៖ គិតចាប់ពីម៉ោង ៣:០០ នាថ្ងៃទី០៩ ដល់វេលាម៉ោង ៣:០០ ថ្ងៃទី១០ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ មូលហេតុនេះ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលសំណើចំនួន ៧ករណីទៀត ដែលស្នើឲ្យជួយសង្គ្រោះជនបរទេស និងខ្មែរ សរុបទាំងអស់ចំនួន ៥០នាក់។ នេះបើតាមនាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យ ក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ បានឲ្យដឹងថា សំណើទាំង៧ករណីនេះរួមមាន៖ ស្នើឲ្យសង្គ្រោះជនជាតិខ្មែរម្នាក់ និងវៀតណាម ៤៦នាក់ ចិនម្នាក់ ឥណ្ឌូនេស៊ី ២ នាក់។ បើតាមអ្នកនាំពាក្យ បច្ចុប្បន្នភាពស្រាវជ្រាវ តាមបញ្ជីតាមដាន គិតត្រឹមថ្ងៃទី១០ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ រួម មាន៖

១៖ សំណើក្នុងបញ្ជីតាមដានរបស់សម្តេចក្រឡាហោម សរុប ៤៤៩ករណី មានមនុស្ស ១១៧២នាក់ មាន ១៣សញ្ជាតិ។

២៖ ស្រាវជ្រាវអង្កេតបឋមបាន ២៦២សំណើ នៅសល់ ១៨៧សំណើ (រកឃើញ ៦០៣នាក់, ឃាត់ខ្លួន ៦៧នាក់, បិទក្រុមហ៊ុន ៥៩តាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤៩តាំង)។

សូមបញ្ជាក់ថា ថ្មីៗនេះ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានចេញលិខិតមួយអំពាវនាវដល់សាធារណជន ជាតិ-អន្តរជាតិ ស្ថានតំណាងបរទេសប្រចាំកម្ពុជា និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៃបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ បន្តសហការ ផ្តល់ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនផ្សេងទៀត ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបាន ទាន់ពេលវេលាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏បានបន្តប្តេជ្ញាចិត្តប្រកប ដោយឆន្ទៈមោះមុត ក្នុងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាធរមាន ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើធុរកិច្ច-ជំរិតទារប្រាក់ តាមប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យា បទល្មើសគ្រឿងញៀន បទល្មើសសម្ភាត

ប្រាក់ ល្បែងស៊ីសងអនឡាញខុសច្បាប់ ព្រមទាំងបន្តផ្តល់ការគាំពារ និងជួយសង្គ្រោះ ទាំងពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅឯបរទេស និងសង្គ្រោះជនបរទេសដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅកម្ពុជានេះ។

អ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ

ថ្ងៃនេះសមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលបានបណ្តឹងដេញដោលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនបរទេស៥៧នាក់

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/260498-2022-10-11-14-21-08.html> 2022-10-11 09:21pm

(ភ្នំពេញ)៖ គិតចាប់ពីម៉ោង ៣:០០ នាថ្ងៃទី១០ ដល់វេលាម៉ោង ៣:០០ ថ្ងៃទី១១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ នេះ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលសំណើចំនួន ៨ករណីទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនបរទេស និងខ្មែរសរុបទាំងអស់ចំនួន ៥៧នាក់។ នេះបើតាមនាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃបញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ បានឱ្យដឹងថា សំណើទាំង៨ករណីនេះរួមមាន៖ ស្នើឱ្យសង្គ្រោះជនជាតិខ្មែរ ១នាក់, វៀតណាម ៣២នាក់, ចិន០២នាក់ ឥណ្ឌូនេស៊ី ២១នាក់ និងហ្វីលីពីន ១នាក់។ បើតាមអ្នកនាំពាក្យ បច្ចុប្បន្នភាពស្រាវជ្រាវ តាមបញ្ជីតាមដាន គិតត្រឹមថ្ងៃទី១១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ រួមមាន៖

១៖ សំណើក្នុងបញ្ជីតាមដានរបស់សម្តេចក្រឡាហោម សរុប ៤៥២ករណី មានមនុស្ស ១,១៨០នាក់ មាន ១៣សញ្ជាតិ។

២៖ ស្រាវជ្រាវអង្កេតបឋមបាន ២៥១សំណើ នៅសល់ ៦៤សំណើ (រកឃើញ ៥៦៦នាក់, ឃាត់ខ្លួន ៧៤នាក់, បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)។

សូមបញ្ជាក់ថា ថ្មីៗនេះ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានចេញលិខិតមួយអំពាវនាវដល់សាធារណជនជាតិ-អន្តរជាតិ ស្ថានតំណាងបរទេសប្រចាំកម្ពុជា និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៃបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ បន្តសហការផ្តល់ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនផ្សេងទៀត ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបានទាន់ពេលវេលាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏បានបន្តប្តេជ្ញាចិត្តប្រកប ដោយឆន្ទៈមោះមុត ក្នុងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាធរមានដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើចោក-ជំរិតទារប្រាក់ តាមប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យា បទល្មើសគ្រឿងញៀន បទល្មើសសម្ពាធប្រាក់ ល្បែងស៊ីសងអនឡាញខុសច្បាប់ ព្រមទាំងបន្តផ្តល់ការគាំពារ និងជួយសង្គ្រោះ ទាំងពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅឯបរទេស និងសង្គ្រោះជនបរទេសដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅកម្ពុជានេះ។

ពលករខ្មែរ កំពុងធ្វើការនៅក្រៅប្រទេសមានចំនួន ១,៣លាននាក់

<https://t.me/kptnews/52381> 12/10/2022

ដោយក្នុងនោះ នៅប្រទេសថៃចំនួនជាង ១,២លាននាក់, នៅប្រទេសកូរ៉េជាង ៤ម៉ឺន ៦ពាន់នាក់, ម៉ាឡេស៊ី ជាង ២ម៉ឺននាក់, ជប៉ុនជាង ១ម៉ឺន ៤ពាន់នាក់, សិង្ហបុរីជាង ៨ពាន់នាក់, ហុងកុងដឹត ២ពាន់នាក់ និងអាវ៉ាប់ប៊ីសាអូឌីតប្រមាណ ៣៤នាក់។ នេះបើតាមរបាយការណ៍របស់ក្រសួងការងារ គិតត្រឹមខែ កក្កដា ឆ្នាំ ២០២២។ ជាមួយគ្នានេះ ពលករខ្មែរ ធ្វើការនៅក្រៅប្រទេស បានធ្វើប្រាក់មកកម្ពុជា មានប្រមាណ ២.៧ ប៊ីលានដុល្លារ ក្នុងមួយឆ្នាំ។

ពលករកម្ពុជានៅក្រៅប្រទេស មួយឆ្នាំបញ្ជូនលុយមកស្រុកវិញជិត ៣ មីលានដុល្លារ

<https://www.kampucheamey.com/local-news/394065> ថ្ងៃពុធ ១២ តុលា ២០២២ដោយ Dy Bunnara

លោក ហេង សួរ រដ្ឋលេខាធិការនិងអ្នកនាំពាក្យក្រសួងការងារនិងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈបានបញ្ជាក់ក្នុងសន្និសីទព្រឹកនេះថា ពលករទេសន្តរប្រវេសក៍កម្ពុជាដែលកំពុងបម្រើការងារនៅក្រៅប្រទេស មួយឆ្នាំៗបានបញ្ជូនលុយមកស្រុកវិញជាង ២.៧ មីលានដុល្លារ។ គិតត្រឹមឆ្នាំ ២០២២ មានពលករទេសន្តរប្រវេសក៍កម្ពុជាជាង ១.៣ លាននាក់កំពុងធ្វើការនៅក្រៅប្រទេស។ ក្នុងនោះប្រទេសថៃមានជាង ១.២ លាននាក់ សាធារណរដ្ឋកូរ៉េជាង ៤ ម៉ឺននាក់ ម៉ាឡេស៊ីជាង ២ ម៉ឺននាក់ និងប្រទេសជប៉ុនជាង ១ ម៉ឺននាក់។ លោក ហេង សួរបានបន្តថា ពលករទេសន្តរប្រវេសក៍បានក្លាយជាកម្លាំងចលកម្មយដ៏សំខាន់ ជំរុញកំណើនសេដ្ឋកិច្ច និងការអភិវឌ្ឍជាតិ។

លោក ហេង សួរ៖

ច្បាប់ការងារកម្ពុជាមិនអនុញ្ញាតឱ្យថៅកែបង្ខំមនុស្សនៅកន្លែងការងារទេ

https://www.rfi.fr/km//20221012-?ref=tag_i ចុះផ្សាយនៅថ្ងៃ៖ 12/10/2022 - 08:48ដោយ៖ ញឹម សុផល

នៅក្នុងសន្និសីទសារព័ត៌មានដែលរៀបចំឡើងដោយអង្គការអ្នកនាំពាក្យរដ្ឋាភិបាល លោក ហេង សួរ រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងការងារ បានថ្លែងឱ្យដឹងថា ច្បាប់ការងារកម្ពុជាមិនអនុញ្ញាតឱ្យថៅកែបង្ខំមនុស្សនៅក្នុងទីតាំងរបស់ខ្លួនឡើយ។ តាមលោក ហេង សួរ គណៈកម្មការប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងការជួញដូរមនុស្សបានរកឃើញ៣៦៨ករណី គិតមកត្រឹមចុងខែកញ្ញាកន្លងទៅនេះ ដោយនៅក្នុងនោះភាគច្រើននៅខេត្តព្រះសីហនុ។ លោកថា យុទ្ធនាការនេះត្រូវបានអនុវត្តទៅតាមច្បាប់ចំនួនពីរ គឺច្បាប់ស្តីពីការងារ និងច្បាប់អន្តោប្រវេសក៍កម្ពុជា។

កម្ពុជា បញ្ជូនជនជាតិវៀតណាម

ចំនួន៧៨នាក់ ដែលត្រូវបានបញ្ជូនតាមកម្រិតខុសច្បាប់ ទៅវៀតណាមវិញ

<https://swiftnewsdaily.com/articles/2022101216280479> SWIFT NEWS ថ្ងៃទី១២ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

(វៀតណាម)៖ ឆ្នាំព្រំដែននៅខេត្ត Tay Ninh ភាគខាងត្បូងប្រទេសវៀតណាម បានទទួលជនជាតិវៀតណាម ចំនួន៧៨នាក់ ដែលត្រូវបានជួយសង្គ្រោះពីកាស៊ីណូ និងក្រុមហ៊ុនខុសច្បាប់នៅកម្ពុជា។ នេះបើយោងតាមការចុះផ្សាយរបស់ សារព័ត៌មានVNនៅថ្ងៃទី ១២ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២។ ពួកគេត្រូវបានប្រគល់ទៅឱ្យមន្ត្រីនៅច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិ Moc Bai បន្ទាប់ពីត្រូវបានសង្គ្រោះដោយសារកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរួមរបស់អាជ្ញាធរកម្ពុជា និងស្ថានទូតវៀតណាម។ ពួកគេទាំងអស់ត្រូវបានគេបញ្ជូនឱ្យចូលមកប្រទេសកម្ពុជា និងបង្ខំឱ្យធ្វើការនៅកាស៊ីណូ និងក្រុមហ៊ុនខុសច្បាប់នៅជិតព្រំដែនកម្ពុជា-វៀតណាម។ គេមិនដឹងច្បាស់ថាតើម្នាក់ៗបានរស់នៅកម្ពុជាបានយូរប៉ុណ្ណាទេ។

កម្លាំងការពារព្រំដែនបានកំណត់អត្តសញ្ញាណជនដែលវិលត្រឡប់មកវិញ និងបំពេញនីតិវិធីឱ្យពួកគេត្រឡប់ទៅស្រុកកំណើតវិញ។ យ៉ាងណាក៏ដោយ ដំណើរការផ្ទៀងផ្ទាត់រកឃើញជនសង្ស័យម្នាក់ ដែលអន្តរជាតិ កំពុងតាមចាប់ខ្លួនពីបទរត់ពន្ធ។

អាជ្ញាធរកម្ពុជាបាននិងកំពុងបង្កើនកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែង ដើម្បីបញ្ឈប់ការជួញដូរមនុស្សក្នុងប្រទេស។ ដោយសារយុទ្ធនាការនេះ បុគ្គលិកព្រំដែនក្នុងតំបន់វៀតណាមបានទទួលការធ្វើមាតុភូមិនិរវត្តន៍ ពីប្រទេស កម្ពុជា ម្តងហើយម្តងទៀត។

ថ្ងៃទី១៤ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

អូស្ត្រាលី ត្រៀមខ្លួនផ្តល់ការគាំទ្រដល់កម្ពុជា ក្នុងការបង្កើនទូទៅយុទ្ធសាស្ត្រការប្រយុទ្ធប្រឆាំង និង អំពើជួញដូរមនុស្ស និងការប្រយុទ្ធប្រឆាំងការសម្អាតប្រាក់

<https://cen.com.kh/archives/549471.html> Posted By Pen Srey Neat October 13, 2022

ភ្នំពេញ ៖ នាព្រឹកព្រហស្បតិ៍ ទី១៣ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២នេះ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ បានអនុញ្ញាតជូនឯកឧត្តម Pablo Kang ឯកអគ្គរដ្ឋទូតអូស្ត្រាលីប្រចាំនៅកម្ពុជា ចូលជួបពិភាក្សាការងារ នៅវិមានរដ្ឋសភា។ សម្តេចក្រឡាហោម បានថ្លែងអំណរគុណចំពោះអូស្ត្រាលី ដែលតែងបានជួយគាំទ្រដល់កម្ពុជាតាមគ្រប់លទ្ធភាព ជាពិសេសការចូលរួមចំណែកក្នុងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងប្រយុទ្ធប្រឆាំងជំងឺកូវីដ-១៩ នៅកម្ពុជា។ សម្តេចបន្ថែមថាក្រៅពីនេះក៏មានកិច្ចសហការ ដែលភាគីអូស្ត្រាលីបានជួយគាំទ្រលើវិស័យសំខាន់ៗជាច្រើនទៀតដល់កម្ពុជា។ សម្តេចបន្តថាក្រសួងមហាផ្ទៃ និងភាគីអូស្ត្រាលី ក៏មានកិច្ចសហការទៅលើការងារសន្តិសុខផងដែរ ដែលភាគីទាំងពីរក៏មានក្របខណ្ឌជាអនុស្សរណៈក្នុងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើកិច្ចការសំខាន់ៗមួយចំនួន ដូចជាការប្រយុទ្ធប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស ឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែន និងការប្រយុទ្ធប្រឆាំងគ្រឿងញៀនជាដើម។ សម្តេច ក៏បានចូលរួមអបអរសាទរចំពោះកិច្ចសហប្រតិបត្តិការដ៏ល្អកន្លងមក ក្រោមក្របខណ្ឌនៃអនុស្សរណៈដែលបានចុះហត្ថលេខាជាមួយគ្នានេះ ហើយសង្ឃឹមជឿជាក់ថាលទ្ធផលដ៏ល្អប្រសើរតាមរយៈការអនុវត្តអនុស្សរណៈនេះនឹងរួមចំណែកធ្វើឱ្យកម្ពុជាទទួលបានសុខសុវត្ថិភាព ពិសេសបម្រើដល់ការប្រារព្ធព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ៗនានានៅពេលខាងមុខដែលកម្ពុជានឹងធ្វើជាម្ចាស់ផ្ទះ។

ជាការឆ្លើយតប ឯកឧត្តម Pablo Kang ឯកអគ្គរដ្ឋទូតអូស្ត្រាលី បានថ្លែងអំណរគុណ និងគាំទ្រការវាយតម្លៃរបស់សម្តេចក្រឡាហោម ទៅលើកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរវាងប្រទេសទាំងពីរកន្លងមក ជាក់ស្តែងអូស្ត្រាលីពិតជាបានចូលរួមផ្តល់កិច្ចសហការដែលមិនត្រឹមតែជាមួយក្រសួងមហាផ្ទៃប៉ុណ្ណោះទេ តែក៏ជាមួយក្រសួងស្ថាប័នដទៃទៀតដែលមានកិច្ចសហការល្អជាមួយភាគីអូស្ត្រាលីដែរ។ ឯកឧត្តមក៏យកឱកាសនេះ ជម្រាបជូនសម្តេចក្រឡាហោម អំពីថ្នាក់ដឹកនាំ និងគណៈប្រតិភូអូស្ត្រាលីដែលគ្រោងនឹងចូលរួមក្នុងការឱកាសនៃកិច្ចប្រជុំកំពូលអាស៊ានដែលកម្ពុជាធ្វើជាម្ចាស់ផ្ទះនៅខែវិច្ឆិកាខាងមុខនេះដែរ។ ពាក់ព័ន្ធនឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការកងកម្លាំងអនុវត្តច្បាប់នៃប្រទេសទាំងពីរវិញ ឯកឧត្តម បានបង្ហាញការកត់សម្គាល់ចំពោះកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏ដូចជាក្រសួងមហាផ្ទៃក្នុងការបង្កើននូវយុទ្ធសាស្ត្រប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងអំពើជួញដូរមនុស្ស ដោយឯកឧត្តម ក៏បានជម្រាបជូនដែរថាអូស្ត្រាលីត្រៀមខ្លួនផ្តល់ការគាំទ្រដល់កម្ពុជាទៅលើកិច្ចការងារនេះ។

ឯកឧត្តម បន្តថាជាក់ស្តែងក្នុងរយៈពេលកន្លងមក នគរបាលសហព័ន្ធអូស្ត្រាលី ក៏បានចូលរួមចំណែកក្នុងការងារពាក់ព័ន្ធនឹងក្របខណ្ឌMOU ដែលភាគីទាំងពីរមានជាមួយគ្នា ដោយបានផ្តល់នូវវគ្គបណ្តុះបណ្តាលលើកកម្ពស់សមត្ថភាពកងកម្លាំងនគរបាលកម្ពុជា ព្រមទាំងបានផ្តល់នូវសម្ភារៈ ឧបករណ៍បច្ចេកទេសក្នុងការបង្កើនសមត្ថភាពការងារធ្វើកោសល្យវិច័យឯកសារ ធ្វើដំណើររបស់ជនបរទេសសម្រាប់បម្រើដល់ការងារអន្តោប្រវេសន៍ផងដែរ។ ឯកឧត្តម បន្តថា នគរបាលអូស្ត្រាលី ក៏បាននិងកំពុងដំណើរការវគ្គបណ្តុះបណ្តាលមួយចំនួនទៀតជូនដល់កងកម្លាំងនគរបាលកម្ពុជា ជាពិសេសពាក់ព័ន្ធនឹងកិច្ចសហការលើការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងការសម្អាតប្រាក់ បទល្មើសបច្ចេកវិទ្យា ការធ្វើកោសល្យវិច័យឌីជីថល ដែលកិច្ចការទាំងនេះឯកឧត្តម សង្ឃឹមថានឹងរួមចំណែកជួយគាំទ្រដល់កម្ពុជាបង្កើនសមត្ថភាព ក៏ដូចជាធ្វើយ៉ាងណាចូលរួមគាំទ្រការដល់កម្ពុជាចេញពីបញ្ជីប្រទេសនៃការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងការសម្អាតប្រាក់ផងដែរ។ ពាក់ព័ន្ធនឹងការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ឯកឧត្តម បានជម្រាបជូនសម្តេចថាបញ្ហានេះជាបញ្ហាសកល និងជាបញ្ហាតំបន់ មិនមែនជាបញ្ហាសម្រាប់តែកម្ពុជានោះទេ ដូច្នេះឯកឧត្តម ក៏

សង្ឃឹមថានឹងបង្កើនកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាមួយភាគីកម្ពុជា ដើម្បីរួមគ្នាដោះស្រាយបញ្ហាឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនដ៏ស្មុគស្មាញនេះ។

ជាការឆ្លើយតប សម្តេចក្រឡាហោម ក៏បានថ្លែងអំណរគុណឯកឧត្តម ឯកអគ្គរដ្ឋទូត ដែលបានវាយតម្លៃជាវិជ្ជមានចំពោះការខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់កម្ពុជា ក្នុងយុទ្ធនាការប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងអំពើជួញដូរមនុស្ស និងថ្លែងអំណរគុណអូស្ត្រាលី ដែលបានជួយគាំទ្រដល់ការបណ្តុះបណ្តាលលើកម្ពស់សមត្ថភាពរបស់កងកម្លាំងអនុវត្តច្បាប់របស់កម្ពុជា។ សម្តេចក៏បានឯកភាព និងបញ្ជាក់ជូនឯកឧត្តមដែរថា ជាការពិត ការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស គឺជាកិច្ចការដែលទាមទារឱ្យមានការសហការជិតស្និទ្ធជាមួយបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ ទាំងក្នុងតំបន់ និងសាកលលោក។ សម្តេច បន្តថា ដោយផ្អែកលើបទពិសោធន៍កន្លងមក ប្រទេសសាមីដែលមានពលរដ្ឋរងគ្រោះក៏មានកាតព្វកិច្ចក្នុងការប្រយុទ្ធប្រឆាំង និងបង្ក្រាបក្រុមឧក្រិដ្ឋជនក្នុងប្រទេសខ្លួនដែរ ធ្វើយ៉ាងណាទប់ស្កាត់ប្រកាសនាំ ឬជួញដូរមនុស្សឆ្លងដែននេះ ខណៈកម្ពុជានឹងបន្តខិតខំស្រាវជ្រាវ បង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបឧក្រិដ្ឋជន ដែលប្រព្រឹត្តអំពើនេះនៅកម្ពុជា។

សម្តេច ក៏បង្ហាញការស្វាគមន៍ចំពោះការជួយគាំទ្រ ពីសំណាក់ភាគីអូស្ត្រាលី មកលើកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់កម្ពុជា លើការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស និងការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងការសម្អាតប្រាក់។ សម្តេច បានជម្រាបបន្ថែមថា ក្រៅពីការងារនេះ បញ្ហាគ្រឿងញៀនក៏ជាបញ្ហាមួយស្មុគស្មាញ ដែលរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាកំពុងយកចិត្តទុកដាក់ដែរ។ សម្តេច បន្ថែមថា ជាក់ស្តែងចុងក្រោយនេះមានកំណើននៃការបង្ក្រាប និងរឹបអូសបាននូវសាធាតុផ្សំជាគ្រឿងញៀន និងគ្រឿងញៀនច្រើន។ សម្តេច សង្ឃឹមថាភាគីអូស្ត្រាលីក្រោមក្របខណ្ឌនៃMOU ដែលមានស្រាប់ នឹងបន្តជួយគាំទ្រគ្នាទៅវិញទៅមក ក្នុងការផ្តល់កិច្ចសហការប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងបទល្មើសគ្រឿងញៀនដែលមាននិន្នាការកើនឡើងនេះ។

ឯកឧត្តមឯកអគ្គរដ្ឋទូត បានសម្តែងការវាយតម្លៃចំពោះកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាមួយក្រសួងមហាផ្ទៃ ទាំងលើការងារប្រតិបត្តិការ ក៏ដូចជាកិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើការងារបណ្តុះបណ្តាល លើកកម្ពស់សមត្ថភាពកងកម្លាំងអនុវត្តច្បាប់។ ឯកឧត្តម បន្តខិតខំពង្រឹង និងពង្រីកកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ លើការងារដ៏មានសារៈសំខាន់ទាំងនេះ ឱ្យកាន់តែរីកចម្រើនថែមទៀត ។ រក្សាសិទ្ធិដោយ ៖ សុទ្ធាលី

ពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការពង្រឹងសន្តិសុខ

សណ្តាប់ធ្នាប់ រោងកងកម្លាំងនគរបាល នៃមណ្ឌលខេត្តជាប់ព្រំដែនកម្ពុជា-វៀតណាម

<https://cen.com.kh/archives/548751.html> Posted ByPen Srey NeatOctober 13, 2022

តែនិញ-វៀតណាម ៖ អនុវត្តផែនការសហប្រតិបត្តិការរវាងក្រសួងមហាផ្ទៃ នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និងក្រសួងនគរបាល នៃសាធារណរដ្ឋសង្គមនិយមវៀតណាម ឆ្នាំ២០២២ នៅព្រឹកថ្ងៃពុធ ទី១២ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ឯកឧត្តម នាយឧត្តមសេនីយ៍ សន្តិបណ្ឌិត នេត សាវៀន អគ្គស្នងការនគរបាលជាតិ និងឯកឧត្តម ឧត្តមសេនីយ៍ឯកបំរុង លឿង តាមក្លាង អនុរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងនគរបាល នៃសាធារណរដ្ឋសង្គមនិយមវៀតណាម បានអញ្ជើញធ្វើជាសហប្រធានដឹកនាំកិច្ចប្រជុំ ស្តីពីកិច្ចសហប្រតិបត្តិការពង្រឹងសន្តិសុខ សណ្តាប់ធ្នាប់ រវាងកងកម្លាំងនគរបាល នៃមណ្ឌលខេត្តជាប់ព្រំដែនកម្ពុជា-វៀតណាម នៅសណ្ឋាគារ Melia Vinpearl ខេត្តតែនិញ សាធារណរដ្ឋសង្គមនិយម វៀតណាម ។

កិច្ចប្រជុំបានដំណើរការតាមកម្មវិធី និងរបៀបវារៈដែលបានគ្រោងទុក ដោយភាគីទាំងពីរបានផ្លាស់ប្តូរខ្លឹមសារ និងបទពិសោធន៍ក្នុងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរវាងកងកម្លាំងនគរបាល នៃខេត្តជាប់ព្រំដែនប្រទេសទាំងពីរ ចូលរួម

ចំណែកជំរុញទំនាក់ទំនងដៃគូសហប្រតិបត្តិការគ្រប់វិស័យបន្ថែមទៀតរវាង កម្ពុជា-វៀតណាម និងយាយជារួម និងនិយាយដោយឡែក រវាងក្រសួងមហាផ្ទៃកម្ពុជា និងក្រសួងនគរបាលវៀតណាម ជាពិសេសការធានាសន្តិសុខ សណ្តាប់ធ្នាប់តំបន់ព្រំដែនរវាងប្រទេសទាំងពីរ។ នៅក្នុងកិច្ចប្រជុំភាគីទាំងពីរ បានឯកភាពគ្នាតាមខ្លឹមសារដូចខាងក្រោម៖

១. បន្តរួមចំណែកលើកកម្ពស់ទំនាក់ទំនងមិត្តភាពជាប្រពៃណី ដោយផ្ដោតលើកិច្ចសហប្រតិបត្តិការពង្រឹងសន្តិសុខ សណ្តាប់ធ្នាប់តាមបណ្តោយព្រំដែននៃប្រទេសទាំងពីរ ។

២. បង្កើនកិច្ចសហប្រតិបត្តិការផ្លាស់ប្តូរព័ត៌មាន ពាក់ព័ន្ធការបំពុលសភាពការណ៍ ក្នុងឧបាយកលញុះញង់បំផុសបំផុល បោកបញ្ឆោតប្រជាពលរដ្ឋនៅភូមិសាស្ត្របណ្តាខេត្តជាប់ព្រំដែនរវាងប្រទេសទាំងពីរ ។

៣. បង្កើនការល្អិត ត្រួតពិនិត្យ ផ្សព្វផ្សាយ លើកកម្ពស់ការយល់ដឹងរបស់ប្រជាពលរដ្ឋនៅតំបន់ព្រំដែនឱ្យគោរពឯករាជ្យ អធិបតេយ្យជាតិ ច្បាប់ ទំនៀមទម្លាប់ប្រពៃណីនៃប្រទេសនីមួយៗ គោរពប្រតិបត្តិលក្ខន្តិកៈគ្រប់គ្រងព្រំដែនឱ្យបានហ្មត់ចត់រួមចំណែកកសាងខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែន សន្តិភាព មិត្តភាព សហប្រតិបត្តិការ និងការអភិវឌ្ឍន៍។

៤. ជំរុញសកម្មភាពយោសនាបំផុសប្រជាពលរដ្ឋនៅតំបន់ព្រំដែនឱ្យចូលរួមក្នុងចលនាបង្ការ ប្រឆាំងបទល្មើសឆ្លងដែន សំដៅធានាសុវត្ថិភាព សន្តិសុខតាមបណ្តាភូមិ ឃុំ ស្រុកនៃខេត្តជាប់ព្រំដែនទាំងសង្វាង ។

៥. ជំរុញ និងបង្កើនកិច្ចសហការជាមួយកងកម្លាំងមានសមត្ថកិច្ចនៅតំបន់ព្រំដែន នៃប្រទេសទាំងពីរក្នុងការស្វែង និងទប់ស្កាត់មុខសញ្ញាបទល្មើសព្រហ្មទណ្ឌគ្រប់ប្រភេទ មុខសញ្ញា បទល្មើសគ្រឿងញៀន **បណ្តាសកម្មភាពចាត់តាំង មេខ្យល់ និងខ្សែរយៈពួកឧក្រិដ្ឋជនលួចនាំមនុស្សឆ្លងដែន ខុសច្បាប់** បណ្តាសកម្មភាពល្បែងស៊ីសង់ខុសច្បាប់ ជួញដូរមនុស្ស និងពលកម្មដោយបង្ខំ។ល។

៦. បន្តពង្រឹងយន្តការដែលមានស្រាប់ និងបង្កើតប្រព័ន្ធទំនាក់ទំនងទាន់ហេតុការណ៍ រវាងស្នងការដ្ឋាននគរបាលខេត្តជាប់ព្រំដែននៃប្រទេសទាំងពីរ ដើម្បីផ្លាស់ប្តូរ ឬទទួលព័ត៌មានដោះស្រាយហេតុការណ៍យថាហេតុប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព និងទាន់ពេលវេលា។

៧. បន្តរៀបចំកិច្ចប្រជុំ ស្តីពីកិច្ចសហប្រតិបត្តិការពង្រឹងសន្តិសុខ និងសណ្តាប់ធ្នាប់តាមបណ្តោយព្រំដែនរវាងកងកម្លាំងនគរបាលជាតិកម្ពុជា និងកងកម្លាំងនគរបាលប្រជាជនវៀតណាមតាមរបៀបប្តូរវេន និងតាមការសម្រេចរបស់ថ្នាក់ដឹកនាំនៃភាគីទាំងពីរ។

ប្រធានគណៈប្រតិភូនៃភាគីទាំងពីរ បានចុះហត្ថលេខាលើកំណត់ហេតុ នៃកិច្ចប្រជុំនៅថ្ងៃទី១២ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ នៅខេត្តតែនិញ សាធារណរដ្ឋសង្គមនិយមវៀតណាម ជាភាសាខ្មែរ និងភាសាវៀតណាម។ រក្សាសិទ្ធិដោយ ៖ សុទ្ធលី

សមត្ថកិច្ចខេត្តបាត់ដំបងបន្តចុះត្រួតពិនិត្យ

ពលរដ្ឋឆ្លងដែន និងមេខ្យល់នាំពលករចេញចូលខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ

<https://gdlf-kh.com/2022/10/12/-36/> Vicheka បាត់ដំបង

ខេត្តបាត់ដំបង៖ នៅថ្ងៃពុធ ២រោច ខែអស្សុជ ឆ្នាំខាល ចត្វាស័ក ព.ស. ២៥៦៦ ត្រូវនឹងថ្ងៃទី១២ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ដោយអនុវត្តតាមបទបញ្ជារបស់ លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ សាត គឹមសាន ស្នងការនគរបាលខេត្តបាត់ដំបង ជាប់ជាប្រចាំស្តីពីការការពារសន្តិសុខតាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ និងត្រួតពិនិត្យពលរដ្ឋឆ្លងដែន និងមេខ្យល់នាំពលករចេញចូលខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ និងលោកវរសេនីយ៍ឯក ហាត ឡែង ស្នងការងារផែនការវរសេនាគូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក ក្រោមការបញ្ជាផ្ទាល់របស់លោកវរសេនីយ៍ឯក ម៉ង់ ស៊ីមេ

បញ្ហាការវេសនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក លេខ៨១៧ បានចាត់កម្លាំងប៉ុស្តិ៍គីឡូ១៣ចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក មុំង ម៉េត (នាយប៉ុស្តិ៍) សហការជាមួយកម្លាំងយោធាផ្នែកសឹករងសំពៅលូនចំនួន ០៣នាក់ ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ត្រី ជា យ៉ាន (មេបញ្ជាការកងអនុសេនាតូច) កម្លាំងយោធាវេសនាតូច ៥៣៣ ចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំ ដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក ឯក អំផន (មេបញ្ជាការកងអនុសេនាធំ) បានទទួលប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់ចូលមកប្រទេសកម្ពុជាវិញ ត្រង់ភូមិសាស្ត្រ ភូមិពោធិ៍ជ្រៃ ឃុំសិរីមានជ័យ ស្រុកសំពៅលូន ខេត្តបាត់ដំបង ចំនួន២លើក សរុបចំនួន១៩នាក់ ស្រី៥នាក់ ក្មេងប្រុស១នាក់ ។ ប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់មកវិញទាំងអស់ ត្រូវបានអប់រំណែនាំ និងប្រគល់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់ឱ្យទៅក្រុមគ្រូពេទ្យនៃមន្ទីរពេទ្យបង្អែកស្រុកសំពៅលូនធ្វើពិនិត្យ និងស្ថានប័ណ្ណចាក់វ៉ាក់សាំងចេញត្រឹមត្រូវទាំងអស់ មុននឹងអនុញ្ញាតឱ្យត្រឡប់ទៅមូលដ្ឋានរៀងៗខ្លួន។

**ជនជាតិវៀតណាម ៧៨នាក់ ដែលត្រូវបានជេសចារ
ប្រាស់មូលក្នុងខ្សែព្រួសច្បាប់ ត្រូវបានធ្វើមាតុភូមិនិវត្តន៍ចេញពីប្រទេសកម្ពុជា**

<https://www.khmertimeskh.com/501168013//?p=1168013> Khmer Times October 13, 2022

មន្ត្រីការពារព្រំដែននៅខេត្ត Tay Ninh ភាគខាងត្បូងប្រទេសវៀតណាមកាលពីថ្ងៃអង្គារបានទទួលជនជាតិវៀតណាមចំនួន ៧៨ នាក់ដែលត្រូវបានជួយសង្គ្រោះពីកាស៊ីណូ និងក្រុមហ៊ុនខុសច្បាប់នៅកម្ពុជា។ ពួកគេត្រូវបានប្រគល់ទៅឱ្យមន្ត្រីនៅច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិ Moc Bai បន្ទាប់ពីត្រូវបានសង្គ្រោះដោយសារកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់អាជ្ញាធរកម្ពុជា និងស្ថានទូតវៀតណាម។ ពួកគេទាំងអស់ត្រូវបានគេបោកបញ្ឆោតឱ្យចូលមកប្រទេសកម្ពុជា និងបង្ខំឱ្យធ្វើការនៅកាស៊ីណូ និងក្រុមហ៊ុនខុសច្បាប់នៅជិតព្រំដែនកម្ពុជា-វៀតណាម។ គេមិនដឹងច្បាស់ថាតើពួកគេម្នាក់ៗនៅប្រទេសកម្ពុជារយៈពេលយូរប៉ុណ្ណាទេ។ កម្លាំងការពារព្រំដែនបានកំណត់អត្តសញ្ញាណអ្នកដែលវិលត្រឡប់ និងបំពេញនីតិវិធីឱ្យពួកគេត្រឡប់ទៅស្រុកកំណើតវិញ។ យ៉ាងណាក៏ដោយ ដំណើរការផ្ទៀងផ្ទាត់រកឃើញជនសង្ស័យម្នាក់ដែលត្រូវបានរកចាប់ខ្លួនជាអន្តរជាតិពីបទរត់ពន្ធ។ ជនសង្ស័យត្រូវបានប្រគល់ឱ្យនគរបាលក្រុងហូជីមិញ។

អាជ្ញាធរកម្ពុជាបាននិងកំពុងបង្កើនកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងដើម្បីបញ្ឈប់ការជួញដូរមនុស្សក្នុងប្រទេស។ ដោយសារយុទ្ធនាការនេះ មន្ត្រីព្រំដែនក្នុងតំបន់វៀតណាមបានទទួលអ្នកធ្វើមាតុភូមិនិវត្តន៍ពីប្រទេសកម្ពុជាជាបន្តបន្ទាប់។ ក្នុងករណីភាគច្រើន ជនជាតិវៀតណាមទាំងនោះត្រូវបានសន្យាការងារ ដែលមានប្រាក់បៀវត្សរ៍សមរម្យនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា មុនពេលពួកគេត្រូវបានបង្ខំឱ្យធ្វើការប្រឆាំងនឹងឆន្ទៈរបស់ពួកគេ ដោយត្រូវបានជួញដូរក្នុងចំណោមម្ចាស់អាជីវកម្ម និងបង្ខំឱ្យបោកប្រាស់ជនជាតិវៀតណាមកាន់តែច្រើនតាមរយៈវេទិកាអនឡាញ។ ក្នុងករណីខ្លះ អ្នកដែលត្រឡប់មកវិញត្រូវបានគេរាយការណ៍ថាត្រូវបានគេរំលោភបំពានលើរាងកាយ និងគំរាមសម្លាប់ប្រសិនបើពួកគេមិនធ្វើតាមគោលការណ៍។

បើតាមស្ថានទូតវៀតណាមប្រចាំនៅកម្ពុជា ក្នុងឆ្នាំនេះ អាជ្ញាធរ និងនគរបាលវៀតណាម បានសម្របសម្រួលជាមួយអាជ្ញាធរកម្ពុជា ដើម្បីជួយសង្គ្រោះមនុស្សជាង ៦០០នាក់ ដែលត្រូវបានបោកបញ្ឆោតឱ្យទៅធ្វើការដោយខុសច្បាប់ឆ្លងព្រំដែន។

លោក ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី និងជារដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ ដែលជាប្រធានគណៈកម្មាធិការជាតិប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស បានប្រាប់សារព័ត៌មានកម្ពុជាមុននេះថា គិតត្រឹមចុងខែសីហាឆ្នាំនេះ ប្រទេសកម្ពុជាបានស៊ើបអង្កេតករណីជួញដូរមនុស្សចំនួន ៨៧ ករណី កាត់ទោសចំនួន ១៧ ករណី ជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងមនុស្សសរុប ៦០ នាក់ និងជួយសង្គ្រោះជនបរទេសបានចំនួន ៨៦៥នាក់។ *VNExpress*

អ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ

សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលបានបណ្តឹង ២១១៧ ករណី ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនបរទេស៦នាក់

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/260875-2022-10-13-08-06-46.html> 2022-10-13
03:06pm

(ភ្នំពេញ)៖ គិតចាប់ពីម៉ោង ៣:០០ នាថ្ងៃទី១១ ដល់ម៉ោង ៣:០០ ថ្ងៃទី១២ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលបានបណ្តឹងចំនួន ០២១៧ករណីទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនបរទេស និងខ្មែរសរុបទាំងអស់ចំនួន ០៦នាក់។ នេះបើតាមនាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃបញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ បានឱ្យដឹងថា សំណើទាំង២១៧ករណីនេះរួមមាន៖ ស្នើឱ្យសង្គ្រោះជនជាតិថៃ ០២នាក់ និងឥណ្ឌូនេស៊ី ០៦នាក់។

បើតាមអ្នកនាំពាក្យ បច្ចុប្បន្នភាពស្រាវជ្រាវ តាមបញ្ជីតាមដាន គិតត្រឹមថ្ងៃទី១២ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ រួមមាន

១៖ សំណើក្នុងបញ្ជីតាមដានរបស់សម្តេចក្រឡាហោម សរុប ៤៥២ករណី មានមនុស្ស ១,១៨០នាក់ មាន ១៣សញ្ជាតិ។

២៖ ស្រាវជ្រាវអង្កេតបឋមបាន ២៥១សំណើ នៅសល់ ៦៤សំណើ (រកឃើញ ៥៦៦នាក់, ឃាត់ខ្លួន ៧៤នាក់, បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)។

សូមបញ្ជាក់ថា ថ្មីៗនេះ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានចេញលិខិតមួយអំពាវនាវដល់សាធារណជនជាតិ-អន្តរជាតិ ស្ថានតំណាងបរទេសប្រចាំកម្ពុជា និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៃបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ បន្តសហការផ្តល់ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនផ្សេងទៀត ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបានទាន់ពេលវេលាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏បានបន្តប្តេជ្ញាចិត្តប្រកប ដោយឆន្ទៈមោះមុត ក្នុងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាធរមានដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើចោក-ដំរិតទារប្រាក់ តាមប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យា បទល្មើសគ្រឿងញៀន បទល្មើសសម្ងាត់ប្រាក់ ល្បែងស៊ីសងអនឡាញខុសច្បាប់ ព្រមទាំងបន្តផ្តល់ការគាំពារ និងជួយសង្គ្រោះ ទាំងពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅឯបរទេស និងសង្គ្រោះជនបរទេសដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅកម្ពុជានេះ។

ថ្ងៃទី១៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

គិតត្រឹមដើមខែនេះ ខេត្តព្រះសីហនុ

ទទួលបានពាក្យបណ្តឹងទាក់ទងនឹងការជួញដូរមនុស្សជិត ៤០០ ករណី

<https://www.kampuchearthmey.com/local-news/395603> ថ្ងៃសុក្រ ១៤ តុលា ២០២២ដោយ Inn Pisey

លោក គួច ចំរើន អភិបាលខេត្តព្រះសីហនុ លើកឡើងថា គិតត្រឹមដើមខែតុលា ឆ្នាំ ២០២២ នេះ ខេត្តព្រះសីហនុ បានទទួលពាក្យបណ្តឹងទាក់ទងនឹងការជួញដូរមនុស្សប្រមាណជិត ៤០០ ករណី។ ក្នុងនោះបណ្តឹងនៅក្នុងខេត្តមានជាង ១៣០ ករណី និងបណ្តឹងតាមរយៈផេកសម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ ប្រមាណជាង ២៥០ ករណី។

នៅជំនួបពិភាក្សាការងារជាមួយលោក ម៉ាក ថេយ័លីវ ប្រធានអង្គការរ៉ែនរ៉ែកអន្តរជាតិ កាលពីរសៀលថ្ងៃទី ១៣ តុលា លោកអភិបាលខេត្ត បន្តថា ចំណោមបណ្តឹងជិត ៤០០ ករណី ក្នុងនោះចាប់ពីខែមករា រហូតដល់ថ្ងៃទី ១៧ ខែសីហា ឆ្នាំ ២០២២ គណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាលខេត្តព្រះសីហនុ បើកប្រតិបត្តិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងការ

ជួញដូរមនុស្ស ដោយមានការចូលរួមពីកងកម្លាំងប្រដាប់អាវុធ និងអយ្យការអមសាលាដំបូងខេត្ត និងមន្ទីរពាក់ព័ន្ធ ចុះប្រតិបត្តិការបានចំនួន ១៣៥ ករណី ក្នុងនោះរកឃើញអ្នកប្តឹង ៦០៦ នាក់ ស្រី ១០០ នាក់។ ក្នុងប្រតិបត្តិការ ចុះស្រាវជ្រាវរកឃើញពិរុទ្ធជន ២០ ករណី មានដូចជា បង្ខាំង ជួញដូរពលកម្ម ធ្វើការលើសម៉ោង ដែលទាក់ទងសេរី ភាពការងារ និងចោទប្រកាន់អ្នកពាក់ព័ន្ធចំនួន ៩៥ នាក់ និងបន្តការស្រាវជ្រាវតាមនីតិវិធី។

លោកអភិបាលខេត្ត បន្តទៀតថា ចាប់ពីថ្ងៃទី ១៨ ខែសីហា រហូតមកដល់ថ្ងៃទី ២ ខែតុលា ឆ្នាំ ២០២២ បណ្តឹងចូលតាមរយៈផែកសម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ មានចំនួន ២៥៣ ករណី លើ ៦២ ទីតាំង។ ក្នុងនោះរាជរដ្ឋាភិបាល បញ្ជូនក្រុមការងារចុះប្រតិបត្តិការ សហការជាមួយគណៈបញ្ជាការ ឯកភាពរដ្ឋបាលខេត្តព្រះសីហនុ ចុះធ្វើការស្រាវជ្រាវ និងបង្ក្រាបអំពើជួញដូរមនុស្សបានចំនួន ២៤៩ បណ្តឹង ៣ បណ្តឹងនៅខេត្តក្រៅ និងមួយបណ្តឹងរកមិនឃើញ។ លោកអភិបាលខេត្ត បន្ថែមថា ជាមួយគ្នានេះដែរបានរកឃើញអ្នក ប្តឹង ១២២ ករណី មានមនុស្ស ២៣៦ នាក់ ក្នុងនោះ ១៤ ករណី មានពិរុទ្ធជន និងបានឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យ ៦៧ នាក់ ទាក់ទងមានដូចជា បង្ខាំងមនុស្ស ៥ ករណី ជួញដូរមនុស្ស ៥ ករណី អាជីវកម្មផ្លូវភេទ ២ ករណី បើកលែង ខុសច្បាប់ ១ ករណី ប្រើប្រាស់អាវុធខុសច្បាប់ ១ ករណី ឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យ ៧ នាក់ ជនបរទេសម្នាក់។

លោកអភិបាលខេត្ត បញ្ជាក់ថា ក្នុងយុទ្ធនាការរយៈពេល ៤៥ ថ្ងៃ ត្រូវបានបិទបញ្ចប់ កាលពីថ្ងៃទី ២ ខែ តុលា ឆ្នាំ ២០២២ កន្លងមកនេះ ហើយមកដល់បច្ចុប្បន្នមិនមានបណ្តឹងថ្មីនោះទេ។ លោកអភិបាលខេត្ត បានឲ្យ ដឹងទៀតថា ដោយសារពួកឧក្រិដ្ឋជនប្រើប្រាស់ពលកម្មឆ្លាតវៃ និងប្រព័ន្ធព័ត៌មានវិទ្យាឆ្លាតវៃ ទើបធ្វើឲ្យយើងពិបាក ក្នុងការស្វែងរកភស្តុតាងចោទប្រកាន់ ហើយទន្ទឹមនោះ យើងចង់បានអ្នកដែលមានបច្ចេកវិទ្យាក្នុងការគ្រប់គ្រងបទ ល្មើស នៃអំពើជួញដូរមនុស្សខុសច្បាប់ និងអ្នកមានបច្ចេកវិទ្យាផងដែរ ដើម្បីគ្រប់គ្រង និងបង្ក្រាបសកម្មភាពជួញដូរ មនុស្សនៅក្នុងមូលដ្ឋានខេត្តព្រះសីហនុបានទាន់ពេលវេលា។

លោក ម៉ាក ថេយ៍លីវ ប្រធានអង្គការរ៉ែនរ៉ែកអន្តរជាតិនៅកម្ពុជា បានមានប្រសាសន៍ថា ការងារជួញដូរមនុស្ស មិនមាននៅតែកម្ពុជានោះទេ ហើយការងារនេះវាមានការស្មុគស្មាញក្នុងតំបន់។ តាមបទពិសោធន៍របស់អង្គការ របស់លោក នៅតំបន់អាស៊ានមានបទល្មើស នៃអំពើជួញដូរមនុស្សដែលបានបង្កើតឡើងតាមបណ្តាញ នៃប្រទេស ផ្សេងៗទៀត។ លោក ម៉ាក ថេយ៍លីវ បានបន្តថា អង្គការចង់ស្វែងយល់បន្ថែមទៀត និងជាការចែករំលែកបទ ពិសោធន៍ នៃអំពើជួញដូរមនុស្ស ដែលវាបានកើតឡើងក្នុងសម័យកូរ៉េដ ដែលពួកឧក្រិដ្ឋជនបង្កើតបទល្មើស ពិសេសតាមរយៈបទល្មើសបច្ចេកវិទ្យា តាមរយៈប្រព័ន្ធអនឡាញ ព្រោះបទល្មើសមើលទៅហាក់បីដូចជាធម្មតា តាម ការពិតវាមានទំនាក់ទំនងតាមបណ្តាញសង្គម ហើយអ្វីដែលថ្មី គឺការបង្ខាំង ចាប់ជំរិតតាមការចាត់តាំង និងការជួញ ដូរមនុស្ស ហើយករណីនេះ វាបានកើតឡើងនៅតាមបណ្តាប្រទេសមួយចំនួនក្នុងតំបន់អាស៊ានផងដែរនាពេលបច្ចុ ប្បន្ន។ អត្ថបទ ៖ សំអៀន

ក្រសួងការងារអំពូលសិក្សាពីលទ្ធភាពផ្តល់ការសិក្សាដល់កូនពលករចំណាកស្រុក

<https://www.postkhmer.com/national/2022-10-14-0915-242250.html> ម៉ុ គន្ធា | Publication date 14 October 2022 | 09:15 ICT

ភ្នំពេញ៖ រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ លោក អ៊ិត សំហេង បានណែនាំភ្លាមៗឱ្យមាន ការបង្កើតក្រុមការងារមួយ សម្រាប់សិក្សាពីលទ្ធភាពនៃការរៀបចំឱ្យមានកន្លែងសិក្សាត្រឹមត្រូវ សម្រាប់កូនចៅរបស់ ពលករចំណាកស្រុកទាំងក្នុងប្រទេស និងនៅក្រៅប្រទេស។ ការណែនាំឱ្យបង្កើតក្រុមការងារនេះត្រូវបានធ្វើឡើង បន្ទាប់ពីលោកនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន សែន បានស្នើឱ្យរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងការងារ និងរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងអប់រំ យុវជន និង

ក៏ឡា រៀបចំការផ្តល់ការសិក្សាដល់កុមារចំណាកស្រុក ទាំងការចំណាកស្រុកក្នុងប្រទេស និងនៅក្រៅប្រទេស ដើម្បី កុំឱ្យពួកគេនៅក្រៅចរន្តនៃការអប់រំ។

លោក ហេង សួរ អ្នកនាំពាក្យក្រសួងការងារបានថ្លែងពីការបង្កើតក្រុមការងារថ្មី សម្រាប់ជួយសម្រួលលើការ អប់រំដល់កូនៗរបស់ពលករចំណាកស្រុកនេះ នៅក្នុងសន្និសីទសារព័ត៌មានស្តីពីសមិទ្ធផលសម្រេចបានរយៈពេល ៥ ឆ្នាំកន្លងមករបស់ក្រសួងនេះ កាលពីថ្ងៃទី ១២ ខែតុលា។ លោកមានប្រសាសន៍ថា៖ «បន្ទាប់ពីការផ្តល់នូវអនុ សាសន៍ និងការណែនាំពីសម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន ឯកឧត្តមរដ្ឋមន្ត្រីបានណែនាំភ្លាមៗទៅក្រុមការងារឱ្យបង្កើតក្រុម ការងារ ១ ថ្មី ដើម្បីសិក្សាពីលទ្ធភាពក្នុងការរៀបចំឱ្យមានការចូលរៀនស្រួលបន្តិច សម្រាប់កូនចៅរបស់បងប្អូនចំ ណាកស្រុកដែលនៅក្នុងស្រុកយើង»។ លោកបញ្ជាក់ទៀតថា៖ «ហើយក៏ត្រូវរៀបចំក្រុមការងារមួយទៀត ដើម្បីពិ និត្យពិភាក្សាជាមួយនឹងបណ្តាប្រទេស ដែលទទួលបានពលករដើម្បីឱ្យកូនចៅរបស់ពលករ ដែលទៅធ្វើការជាមួយនឹង ឪពុកម្តាយនោះបានចូលរៀននៅក្នុងប្រទេសគេផងដែរ»។ ថ្នាក់ដឹកនាំនៃក្រសួងការងារក៏កំពុងតែគិតទៅលើលទ្ធ ភាពនៃការបង្កើតឱ្យមាននូវសាលាបង្រៀនភាសាខ្មែរតាមសហគមន៍ទៅតាមគោលការណ៍ស្ម័គ្រចិត្ត ដោយបន្ថែម ទៅលើការចូលរៀននៅតាមសាលាចំណេះទូទៅនៃប្រទេសទាំងនោះផងដែរ។

លោក ហេង សួរ ថ្លែងទៀតថា៖ «យើងគិតថា ប្រទេសទាំងអស់នោះអាចនឹងអនុញ្ញាតឱ្យកូនចៅបងប្អូន ពលកររបស់យើងចុះឈ្មោះចូលរៀនបាន ប៉ុន្តែរៀនជាភាសាគេ ដូចនេះហើយប្រហែលជាយើងបង្កើតឱ្យមានការ បង្រៀនភាសាខ្មែរផងដែរ ដើម្បីធ្វើយ៉ាងណាឱ្យពួកគេបានចំណេះដឹងទូទៅផង ហើយក៏មិនភ្លេចនូវភាសាកំណើត របស់ខ្លួនដែរ»។ ជាមួយគ្នានោះដែរ លោក ហេង សួរ បានលើកឡើងដែរថា គិតត្រឹមខែសីហា ឆ្នាំ ២០២២ ប្រជា ពលរដ្ឋកម្ពុជាចំនួនប្រមាណជា ១,៣ លាននាក់កំពុងធ្វើការនៅក្រៅប្រទេស ដែលពួកគាត់បានរួមចំណែកក្នុងការ កែលម្អជីវភាពរស់នៅសម្រាប់ខ្លួនគាត់ផង ហើយក៏ដូចជាក្រុមគ្រួសាររបស់គាត់ផង។ លោកបន្តថា តាមអ្វីដែល ក្រសួងការងារបានកត់ត្រាទុក និងព្យាករឃើញថា ក្នុងឆ្នាំ ២០២២ នេះ ពលករដែលធ្វើការនៅក្រៅប្រទេសអាចផ្ទេរ ប្រាក់មកស្រុកកំណើតវិញ គឺមានប្រហាក់ប្រហែលជា ២ ៧០០ លានដុល្លារក្នុង ១ ឆ្នាំ។ លោក ហេង សួរ បានថ្លែង ថា៖ «នេះគឺជាគួរលេខមួយដ៏ខ្ពស់ ដែលហេតុដូចនេះហើយបានជាកន្លងមកនេះឯកឧត្តម អិត សំហេង តែងតែ កោតសរសើរទៅដល់បងប្អូនកំពុងធ្វើការនៅក្រៅប្រទេស និងតែងតែឆ្លៀតពេលចុះសួរសុខទុក្ខបងប្អូនពលករខ្មែរ យើងនៅតាមប្រទេសនានាផងដែរ ពិសេសនៅប្រទេសថៃ និងកូរ៉េ»។

សូមរំលឹកផងដែរថា លោកនាយករដ្ឋមន្ត្រី បានថ្លែងក្នុងវេទិកាចែកសញ្ញាបត្រដល់និស្សិតសាកលវិទ្យាល័យ PPIU ជាង ២ ពាន់នាក់កាលពីថ្ងៃទី ១១ ខែតុលា ដោយលោកបានលើកជាអនុសាសន៍ឱ្យមានសាលារៀននៅក្បែរ នឹងការដ្ឋានសំណង់ ដែលឪពុកម្តាយកុមារទាំងនោះធ្វើការ ដើម្បីជំរុញឱ្យក្មេងចូលរៀននៅសាលាក្បែរនោះបាន។

យោងតាមក្រសួងអប់រំក្នុងពេលកន្លងមកបានឱ្យដឹងថា អត្រាបោះបង់ការសិក្សារបស់សិស្ស នៅសាលា បឋមសិក្សាបានធ្លាក់ចុះ និងមានកំណើនការចូលរៀនទៀងទាត់ បន្ទាប់ពីមានកម្មវិធីផ្តល់ស្បៀងអាហារតាមសាលា ដែលមកដល់ពេលនេះ មានសាលាគោលដៅជាង ១ ០០០ សាលាក្នុងខេត្តចំនួន ១០ បាននិងកំពុងអនុវត្តកម្មវិធី ផ្តល់អាហារនេះ។ ចំពោះការលើកឡើងរបស់លោក ហ៊ុន សែន មន្ត្រីអង្គការមួយចំនួន រួមនឹងក្រសួងពាក់ព័ន្ធបាន ស្វាគមន៍ចំពោះការជំរុញ និងលើកទឹកចិត្តឱ្យកុមារកម្ពុជាបានទទួលការសិក្សានេះ ដោយសារកុមារដែលឪពុកម្តាយ នាំទៅជាមួយពេលធ្វើចំណាកស្រុកកំពុងក្លាយជាកង្វល់ និងការបារម្ភមួយទាក់ទងនឹងការអប់រំកុមារនេះ។

បុរស២នាក់ត្រូវបានចាប់ខ្លួនពីបទនាំស្រ្តីឡាវមកជួញដូររដ្ឋតេ. ទក្ខិណប្រទេសថៃ

https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1616530.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelegram ១៤ ខែ តុលា ឆ្នាំ ២០២២ ម៉ោង ១៦:៥៨

ថៃ ៖ ប៉ូលីសអន្តោប្រវេសន៍ថៃ ចាប់ខ្លួនបុរស ២នាក់ពីបទពាក់ព័ន្ធនឹងការជួញដូរស្រ្តីជាច្រើននាក់ពីប្រទេសឡាវចូលក្នុងប្រទេសថៃដើម្បីជួញដូររដ្ឋតេ. ទក្ខិណប្រទេសថៃ។ លោក Pitsanu Sitthithun ប្រធានស៊ើបអង្កេតផ្នែកប៉ូលីសអន្តោប្រវេសន៍បាននិយាយថា បុរសឈ្មោះ Somsak Buakhem វ័យ ៤៦ឆ្នាំ និង Vacharapong Ratchaburi វ័យ ២១ឆ្នាំ ត្រូវបានចាប់ខ្លួននៅផ្ទះមួយខ្នង ស្ថិតនៅក្នុងស្រុក Tha Bo នៃខេត្ត Nong Khai នៅថ្ងៃសុក្រ ទី ១៤ ខែតុលានេះ។ កាលពីថ្ងៃទី ២៩ ខែកញ្ញា តុលាការខេត្ត Nong Khai បានចេញដីការចាប់ខ្លួនអ្នកទាំងពីរតាមសំណើរបស់ប៉ូលីសអន្តោប្រវេសន៍ពីបទផ្តល់ទីជម្រក និងជួយជនបរទេសឱ្យចូលក្នុងប្រទេសថៃដោយខុសច្បាប់ និងជួយពួកគេគេចពីការចាប់ខ្លួន។ ប៉ូលីសស៊ើបអង្កេតបានសន្និដ្ឋានថា បុរសទាំងពីរជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងការជួញដូរមនុស្ស។ នៅពេលស្រ្តីឡាវឆ្លងកាត់ទន្លេមេគង្គចូលប្រទេសថៃដោយខុសច្បាប់ ជនសង្ស័យបានដឹកស្រ្តីទាំងនោះតាមយានជំនិះទៅលាក់ខ្លួននៅកន្លែងមួយក្នុងស្រុក Tha Bo។ លោក Pitsanu Sitthithun បញ្ជាក់ថា ការចាប់ខ្លួនបុរសទាំងពីរកើតឡើង បន្ទាប់ពីមានការចាប់ខ្លួនមនុស្សជាច្រើននាក់កាលពីពេលថ្មីៗនេះពីបទរត់ពន្ធមនុស្ស។ លោកបន្ថែមថា ការស៊ើបអង្កេតបន្ថែមកំពុងដំណើរការ។ (យោងតាមប្រភព៖ Bangkok Post)

អូស្ត្រាលីបានត្រៀមខ្លួនផ្តល់ការគាំទ្រដល់កម្ពុជា ទៅលើកិច្ចការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស

<https://www.postkhmer.com/national/2022-10-14-1321-242275.html> ភ្នំពេញ ប៉ុស្តិ៍ | Publication date 14 October 2022 | 13:21 ICT

ភ្នំពេញ៖ ឯកអគ្គរដ្ឋទូតអូស្ត្រាលីប្រចាំកម្ពុជា បានប្រាប់លោក ស ខេងថា អូស្ត្រាលីបានត្រៀមខ្លួនផ្តល់ការគាំទ្រដល់កម្ពុជាទៅលើកិច្ចការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ខណៈនគរបាលសហព័ន្ធអូស្ត្រាលី ក៏បាននិងកំពុងដំណើរការវគ្គបណ្តុះបណ្តាលមួយចំនួន ជូនដល់កងកម្លាំងនគរបាលកម្ពុជា ជាពិសេសពាក់ព័ន្ធនឹងកិច្ចសហការលើការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងការសម្អាតប្រាក់ បទល្មើសបច្ចេកវិទ្យា និងការធ្វើកោសល្យវិច័យឌីជីថល។ លោក Pablo Kang ឯកអគ្គរដ្ឋទូតអូស្ត្រាលី បានថ្លែងបែបនេះ ក្នុងជំនួបពិភាក្សាការងារជាមួយលោក ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ កាលពីថ្ងៃទី ១៣ តុលា។

លោក ស ខេង បានថ្លែងអំណរគុណចំពោះអូស្ត្រាលី ដែលតែងបានជួយគាំទ្រដល់កម្ពុជាតាមគ្រប់លទ្ធភាពជាពិសេសការចូលរួមចំណែកក្នុងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងប្រយុទ្ធប្រឆាំងជំងឺកូវីដ ១៩ នៅកម្ពុជា។ ក្រៅពីនេះ ក៏មានកិច្ចសហការដែលភាគីអូស្ត្រាលីបានជួយគាំទ្រលើវិស័យសំខាន់ៗ ជាច្រើនទៀតដល់កម្ពុជាផងដែរ។ លោក ស ខេង បានមានប្រសាសន៍បន្តថា ក្រសួងមហាផ្ទៃ និងភាគីអូស្ត្រាលី ក៏មានកិច្ចសហការទៅលើការងារសន្តិសុខផងដែរដែលភាគីទាំង ២ ក៏មានក្របខ័ណ្ឌជាអនុស្សរណៈក្នុងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើកិច្ចការសំខាន់ៗ មួយចំនួនដូចជា៖ ការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស ឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែន និងការប្រយុទ្ធប្រឆាំងគ្រឿងញៀនជាដើម។ លោក ស ខេង ក៏បានចូលរួមអបអរសាទរចំពោះកិច្ចសហប្រតិបត្តិការដ៏ល្អកន្លងមក ក្រោមក្របខ័ណ្ឌ នៃអនុស្សរណៈដែលបានចុះហត្ថលេខាជាមួយគ្នានេះ ហើយលោកក៏សង្ឃឹមជឿជាក់ថា លទ្ធផលដ៏ល្អប្រសើរតាមរយៈការអនុវត្តអនុស្សរណៈនេះ នឹងរួមចំណែកធ្វើឱ្យកម្ពុជាទទួលបានសុខសុវត្ថិភាព ពិសេសបម្រើដល់ការប្រារព្ធព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ៗនានានៅពេលខាងមុខដែលកម្ពុជានឹងធ្វើជាម្ចាស់ផ្ទះ។

ជាការឆ្លើយតប លោក Pablo Kang បានថ្លែងអំណរគុណ និងគាំទ្រការវាយតម្លៃរបស់លោក ស ខេង ទៅលើកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរវាងប្រទេសទាំង ២ កន្លងមក ជាក់ស្តែងអូស្ត្រាលីពិតជាបានចូលរួមផ្តល់កិច្ចសហការដែលមិនត្រឹមតែជាមួយក្រសួងមហាផ្ទៃប៉ុណ្ណោះទេ តែក៏ជាមួយក្រសួងស្ថាប័នដទៃទៀត ដែលមានកិច្ចសហការជាមួយភាគីអូស្ត្រាលីដែរ។ លោកឯកអគ្គរដ្ឋទូត ក៏យកឱកាសនេះជម្រាបជូន លោក ស ខេង អំពីថ្នាក់ដឹកនាំ និងគណៈប្រតិភូអូស្ត្រាលី ដែលគ្រោងនឹងចូលរួមក្នុងឱកាសនៃកិច្ចប្រជុំកំពូលអាស៊ាន ដែលកម្ពុជាធ្វើជាម្ចាស់ផ្ទះនៅខែវិច្ឆិកាខាងមុខនេះផងដែរ។ ពាក់ព័ន្ធនឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការកងកម្លាំងអនុវត្តច្បាប់នៃប្រទេសទាំង ២ វិញ លោកឯកអគ្គរដ្ឋទូត បានបង្ហាញការរកតម្លៃលើចំពោះកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏ដូចជាក្រសួងមហាផ្ទៃក្នុងការបង្កើននូវយុទ្ធនាការប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងអំពើជួញដូរមនុស្ស ដោយលោក Pablo Kang ក៏បានជម្រាបជូនដែរថា អូស្ត្រាលីត្រៀមខ្លួនផ្តល់ការគាំទ្រដល់កម្ពុជាទៅលើកិច្ចការងារនេះ។

លោកបន្តថា ជាក់ស្តែងក្នុងរយៈពេលកន្លងមក នគរបាលសហព័ន្ធអូស្ត្រាលី ក៏បានចូលរួមចំណែកក្នុងការងារពាក់ព័ន្ធនឹងក្របខ័ណ្ឌ MOU ដែលភាគីទាំង ២ មានជាមួយគ្នា ដោយបានផ្តល់នូវវគ្គបណ្តុះបណ្តាលលើការលើកកម្ពស់សមត្ថភាពកងកម្លាំងនគរបាលកម្ពុជា ព្រមទាំងបានផ្តល់នូវសម្ភារឧបករណ៍បច្ចេកទេសក្នុងការបង្កើនសមត្ថភាពការងារធ្វើកោសល្យវិច័យឯកសារ ធ្វើដំណើររបស់ជនបរទេសសម្រាប់បម្រើដល់ការងារអន្តោប្រវេសន៍ផងដែរ។ លោក Pablo Kang បន្តថា នគរបាលសហព័ន្ធអូស្ត្រាលី ក៏បាននិងកំពុងដំណើរការវគ្គបណ្តុះបណ្តាលមួយចំនួនទៀត ជូនដល់កងកម្លាំងនគរបាលកម្ពុជា ជាពិសេសពាក់ព័ន្ធនឹងកិច្ចសហការលើការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំង ការសម្អាតប្រាក់ បទល្មើសបច្ចេកវិទ្យា ការធ្វើកោសល្យវិច័យដីដីចល ដែលកិច្ចការទាំងនេះ លោកឯកអគ្គរដ្ឋទូតសង្ឃឹមថា នឹងរួមចំណែកជួយគាំទ្រដល់កម្ពុជាក្នុងការបង្កើនសមត្ថភាព ក៏ដូចជាធ្វើយ៉ាងណាចូលរួមគាំទ្រដល់កម្ពុជាឱ្យចេញពីបញ្ជីប្រទេសនៃការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងការសម្អាតប្រាក់ផងដែរ។

ពាក់ព័ន្ធនឹងការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស លោកឯកអគ្គរដ្ឋទូតបានជម្រាបជូនលោក ស ខេង ថា បញ្ហានេះ ជាបញ្ហាសកល និងជាបញ្ហាតំបន់ មិនមែនជាបញ្ហាសម្រាប់តែកម្ពុជានោះទេ ដូច្នេះលោកក៏សង្ឃឹមថា នឹងបង្កើនកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាមួយភាគីកម្ពុជា ដើម្បីរួមគ្នាដោះស្រាយបញ្ហាឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនដ៏ស្មុគស្មាញនេះ។ ជាការឆ្លើយតប លោក ស ខេង ក៏បានថ្លែងអំណរគុណលោកឯកអគ្គរដ្ឋទូត ដែលបានវាយតម្លៃជាវិជ្ជមាន ចំពោះការខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់កម្ពុជា ក្នុងយុទ្ធនាការប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងអំពើជួញដូរមនុស្ស និងថ្លែងអំណរគុណដល់អូស្ត្រាលីដែលបានជួយគាំទ្រដល់ការបណ្តុះបណ្តាលលើកកម្ពស់សមត្ថភាពរបស់កងកម្លាំងអនុវត្តច្បាប់របស់កម្ពុជា។

លោក ស ខេងក៏បានឯកភាព និងបញ្ជាក់ជូនលោកឯកអគ្គរដ្ឋទូតផងដែរថា ជាការពិត ការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស គឺជាកិច្ចការដែលទាមទារឱ្យមានការសហការជិតស្និទ្ធជាមួយបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធទាំងក្នុងតំបន់ និងសកលលោក។លោកឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រីបន្តថា ដោយផ្អែកលើបទពិសោធកន្លងមក ប្រទេសសាមីដែលមានពលរដ្ឋរងគ្រោះក៏មានកាតព្វកិច្ចក្នុងការប្រយុទ្ធប្រឆាំង និងបង្ក្រាបក្រុមឧក្រិដ្ឋជនក្នុងប្រទេសខ្លួនដែរ ធ្វើយ៉ាងណាទប់ស្កាត់ប្រភពនាំ ឬជួញដូរមនុស្សឆ្លងដែននេះ ខណៈកម្ពុជានឹងបន្តខិតខំស្រាវជ្រាវ បង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបឧក្រិដ្ឋជន ដែលប្រព្រឹត្តអំពើនេះនៅកម្ពុជា។ ជាមួយគ្នានេះ លោក ស ខេង ក៏បានបង្ហាញក្តីរីករាយ និងស្វាគមន៍ចំពោះការជួយគាំទ្រពីសំណាក់ភាគីអូស្ត្រាលីមកលើកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់កម្ពុជា លើការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស និងការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងការសម្អាតប្រាក់។ ក្រៅពីការងារនេះ បញ្ហាគ្រឿងញៀនក៏ជាបញ្ហាមួយដ៏ស្មុគស្មាញដែលរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាកំពុងយកចិត្តទុកដាក់ផងដែរ។ លោកបន្ថែមថា ជាក់ស្តែងចុងក្រោយនេះមានកំណើននៃការបង្ក្រាប និងរឹបអូសបាននូវសារធាតុផ្សំជាគ្រឿងញៀន និងគ្រឿងញៀនជាច្រើន។

លោក ស ខេង សង្ឃឹមថា ភាគីអូស្ត្រាលីក្រោមក្របខ័ណ្ឌនៃ MOU ដែលមានស្រាប់ នឹងបន្តជួយគាំទ្រគ្នាទៅវិញទៅមក ក្នុងការផ្តល់កិច្ចសហការប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងបទល្មើសគ្រឿងញៀនដែលមាននិន្នាការកើនឡើងនេះ។

ជាមួយគ្នានេះ លោកឯកអគ្គរដ្ឋទូត បានសម្តែងការវាយតម្លៃខ្ពស់ ចំពោះកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ ជាមួយក្រសួងមហាផ្ទៃ ទាំងលើការងារប្រតិបត្តិការ ក៏ដូចជាកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ លើការងារបណ្តុះបណ្តាលលើកកម្ពស់សមត្ថភាពកងកម្លាំងអនុវត្តច្បាប់។ លោកក៏បានសម្តែងក្តីរីករាយក្នុងការបន្តខិតខំពង្រឹង និងពង្រីកកិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើការងារដ៏មានសារៈសំខាន់ទាំងនេះ ឱ្យកាន់តែរីកចម្រើនថែមទៀត។

ជនជាតិវៀតណាមម្នាក់ក្នុងចំណោម៧៨នាក់ ដែលត្រូវបានធ្វើមាតុភូមិនិវត្តន៍ពីកម្ពុជា ស្ថិតក្នុងបញ្ជីតាមចាប់ខ្លួនអន្តរជាតិពីបទរត់ពន្ធក្រោមការសម្រេច

<https://www.khmertimeskh.com/501169061//?p=1169061> October 16, 2022

កម្លាំងការពារព្រំដែននៅច្រកទ្វារអន្តរជាតិម៉ុកបៃ ខេត្តតែនិញ ភាគនិរតីកាលពីថ្ងៃទី១១ ខែតុលា បានទទួលពលរដ្ឋវៀតណាមចំនួន៧៨នាក់ពីកម្ពុជា។ ក្នុងចំណោមពលរដ្ឋទាំង ៧៨នាក់ ម្នាក់ត្រូវបានគេរកឃើញថា ស្ថិតក្នុងបញ្ជីតាមចាប់ខ្លួនអន្តរជាតិពីបទរត់ពន្ធក្រោមការសម្រេច ចេញដោយនគរបាលក្រុងហូជីមិញកាលពីជាង ៩ ឆ្នាំមុន។ ជនសង្ស័យត្រូវបានប្រគល់ជូនសមត្ថកិច្ចនគរបាលក្រុងហូជីមិញ។ ជនជាតិវៀតណាមទាំងនោះត្រូវបានអាជ្ញាធរកម្ពុជាជួយសង្គ្រោះដោយមានការសម្របសម្រួលជាមួយស្ថានទូតវៀតណាមប្រចាំនៅកម្ពុជា អំឡុងពេលបង្ក្រាបកាស៊ីណូ និងគ្រឹះស្ថានខុសច្បាប់ក្នុងប្រទេស។ ច្រកទ្វារព្រំដែនបានសម្របសម្រួលជាមួយនគរបាលខេត្តតែនិញ ដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់អត្តសញ្ញាណរបស់ពលរដ្ឋដែលត្រូវបានបញ្ជូនមកវិញ ហើយបន្ទាប់មកបានអនុញ្ញាតឱ្យពួកគេត្រឡប់ទៅផ្ទះវិញ។ កាលពីថ្ងៃទី ២១ ខែកញ្ញា ខេត្តតែនិញ ក៏បានទទួលពលរដ្ឋវៀតណាមចំនួន ៩២នាក់ ពីកម្ពុជា។ VNA

ថ្ងៃទី១៨ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

រដ្ឋបាលខេត្តសៀមរាប រៀបចំប្រារព្ធពិធីត្រឡប់មកវិញដល់បញ្ជីអំពើជួញដូរមនុស្ស ឆ្ពោះទៅបញ្ជប់ការជួញដូរមនុស្ស

<https://www.information.gov.kh/articles/88921> ចេញផ្សាយ ថ្ងៃទី ១៦ ខែ តុលា ឆ្នាំ ២០២២

AKP ភ្នំពេញ ថ្ងៃទី១៦ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ លោកជំទាវ ជូ ប៊ុនអេង រដ្ឋលេខាធិការក្រសួង មហាផ្ទៃ និងជាអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស អញ្ជើញជាអធិបតីពិធីត្រឡប់មកវិញដល់បញ្ជីអំពើជួញដូរមនុស្សឆ្ពោះទៅមុខ ដោយសហការនឹងរដ្ឋបាលខេត្តសៀមរាប ក្នុងគោលបំណងលុបបំបាត់ការជួញដូរមនុស្ស ដោយមានការអញ្ជើញចូលរួមពីលោកស្រី យូ សុភា អភិបាលរងខេត្តសៀមរាប នាព្រឹកថ្ងៃទី១៦ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ នៅខេត្តសៀមរាប។ រូបថត៖ AKP-សៀមរាប

សមត្ថកិច្ចខេត្តបាត់ដំបងបន្តចុះត្រួតពិនិត្យពលរដ្ឋឆ្លងដែន និងមេខ្យល់នាំពលករចេញចូល ខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ

<https://gdlf-kh.com/2022/10/16/-38/> _ Vicheka បាត់ដំបង

ខេត្តបាត់ដំបង៖ នៅថ្ងៃអាទិត្យ ៦ រោច ខែអស្សុជ ឆ្នាំខាល ចត្វាស័ក ព.ស. ២៥៦៦ ត្រូវនឹងថ្ងៃទី១៦ ខែ តុលា ឆ្នាំ២០២២ ដោយអនុវត្តតាមបទបញ្ជារបស់ លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ សាត គឹមសាន ស្នងការនគរបាលខេត្ត បាត់ដំបង ជាប់ជាប្រចាំស្តីពីការការពារសន្តិសុខតាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា ថៃ និងត្រួតពិនិត្យពលរដ្ឋឆ្លងដែន និង មេខ្យល់នាំពលករចេញចូលខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា ថៃ និងលោកវរសេនីយ៍ឯក ហាត ឡឿង ស្នង ការងារផែនការងារវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក ក្រោមការបញ្ជាផ្ទាល់របស់លោកវរសេនីយ៍ឯក ម៉ង់ ស៊ី មេបញ្ជាការវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក លេខ៨១៧ បានចាត់កម្លាំងប៉ុស្តិ៍គីឡូ១៣ចំនួន០៣នាក់ ដឹក នាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក ម៉ុង ម៉េត (នាយប៉ុស្តិ៍) សហការជាមួយកម្លាំងយោធាផ្នែកសឹករងសំពៅលូនចំនួន ០៣នាក់ ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ត្រី ជា យ៉ាន (មេបញ្ជាការកងអនុសេនាតូច) កម្លាំងយោធាវរសេនាតូច ៥៣៣ ចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំ ដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក ឯក អំផន (មេបញ្ជាការកងអនុសេនាតូច) បានទទួល ប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់ចូលមកប្រទេសកម្ពុជាវិញ ត្រង់ភូមិសាស្ត្រ ភូមិពោធិ៍ជ្រៃ ឃុំសិរីមានជ័យ ស្រុកសំពៅ លូន ខេត្តបាត់ដំបង ចំនួន២លើក សរុបចំនួន២០នាក់ ស្រី៧នាក់ ក្មេងប្រុស១នាក់ ។

ប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់មកវិញទាំងអស់ ត្រូវបានអប់រំណែនាំ និងប្រគល់បង្កបង្កើនប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់ ឱ្យទៅក្រុមគ្រូពេទ្យនៃមន្ទីរពេទ្យបង្អែកស្រុកសំពៅលូនធ្វើពិនិត្យ និងស្នែនប័ណ្ណចាក់វ៉ាក់សាំងចេញត្រឹមត្រូវទាំង អស់ មុននឹងអនុញ្ញាតឱ្យត្រឡប់ទៅមូលដ្ឋានរៀងៗខ្លួន។

អ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ៖

សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបន្តទទួលបានបង្គោល ២ទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនបរទេស៥នាក់

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/261342-2022-10-17-03-12-16.html> 2022-10-17 10:12am

(ភ្នំពេញ)៖ គិតចាប់ពីម៉ោង ៣:០០ នាថ្ងៃទី១៥ ដល់វេលាម៉ោង ៣:០០ ថ្ងៃទី១៦ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលសំណើចំនួន ០២ករណីទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនបរទេសចំនួន ០៥នាក់។ នេះបើតាមនាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្ត រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្ត បានឱ្យដឹងថា សំណើទាំង២ករណីនេះរួមមាន៖ ស្នើ ឱ្យសង្គ្រោះជនជាតិវៀតណាមចំនួន ៦នាក់។ បើតាមអ្នកនាំពាក្យ បច្ចុប្បន្នភាពស្រាវជ្រាវ តាមបញ្ជីតាមដាន គិតត្រឹម ថ្ងៃទី១៦ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ រួមមាន៖

១៖ សំណើក្នុងបញ្ជីតាមដានរបស់សម្តេចក្រឡាហោម សរុប ៤៦៤ករណី មានមនុស្ស ១,២០៥នាក់ មាន ១៣សញ្ជាតិ។

២៖ ស្រាវជ្រាវអង្កេតបឋមបាន ២៥៧សំណើ បិតសំណុំរឿង១៣៧សំណើ (រកឃើញ ៦០១នាក់, យាត់ ខ្លួន ៨២នាក់, បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)។

សូមបញ្ជាក់ថា ថ្មីៗនេះ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានចេញលិខិតមួយអំពាវនាវដល់សាធារណជន ជាតិ-អន្តរជាតិ ស្ថានតំណាងបរទេសប្រចាំកម្ពុជា និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៃបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ បន្តសហការ

ផ្តល់ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនផ្សេងទៀត ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបាន ទាន់ពេលវេលាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏បានបន្តប្តេជ្ញាចិត្តប្រកប ដោយឆន្ទៈមោះមុត ក្នុងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាធរមាន ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើឃោរឃៅ-ជំរិតទារប្រាក់ តាមប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យា បទល្មើសគ្រឿងញៀន បទល្មើសសម្ពាធប្រាក់ ល្បែងស៊ីសង់អនឡាញខុសច្បាប់ ព្រមទាំងបន្តផ្តល់ការគាំពារ និងជួយសង្គ្រោះ ទាំងពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលរង គ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅឯបរទេស និងសង្គ្រោះជនបរទេសដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅកម្ពុជានេះ។

អាជ្ញាធរសង្គ្រោះជនរងគ្រោះជាង ៧០នាក់ចេញពីកាស៊ីណូអូស្ត្រាលី ក្នុងខេត្តឧត្តរមានជ័យ

<https://btv.com.kh/article/16262> 2022/10/17 01:47:33 pm

ឧត្តរមានជ័យ៖ មន្ត្រីជាន់ខ្ពស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ បានឱ្យដឹងថា អាជ្ញាធរកម្ពុជា បានធ្វើប្រតិបត្តិការជួយ សង្គ្រោះជនបរ ទេសចម្រុះជាតិសាសន៍ ចំនួន៧៥នាក់ ចេញពីអូស្ត្រាលី ក្នុងខេត្តឧត្តរមានជ័យ ដែលគេសង្ស័យថា ពួកគេ ត្រូវបានធ្វើការជួញដូរមកពីក្រៅប្រទេស តាមការអូសទាញពីមេខ្យល់ និងទំនាក់ទំនងគ្នាតាមអនឡាញ ក្រោមរូបភាពតម្លៃការងារខ្ពស់នៅកម្ពុជា។

លោកជំទាវ ជូ ប៊ុនអេង រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍គណៈកម្មាធិការជាតិ ប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស បានឱ្យដឹងកាលពីថ្ងៃទី១៦ ខែតុលា ម្សិលមិញថា ជនបរទេសចំនួន៧៥នាក់ ត្រូវបានអាជ្ញាធរធ្វើប្រតិបត្តិការរកឃើញ នៅអូស្ត្រាលី កាលពីថ្ងៃទី១៥ ខែតុលា នេះ ដែលជនរងគ្រោះទាំង នោះ ត្រូវបានអូសទាញមកពីប្រទេសវៀតណាម ចិន ឥណ្ឌា ម៉ាឡេស៊ី និងឥណ្ឌូនេស៊ី ដើម្បីធ្វើការងារ នៅកាស៊ីណូអូស្ត្រាលី ចំ។ ជនរងគ្រោះទាំងអស់ បច្ចុប្បន្ន កំពុងត្រូវបានដាក់ឱ្យស្នាក់នៅបណ្តោះអាសន្ន នៅខេត្តសៀមរាប ខណៈអ្នក ជំនាញកំពុងស៊ើបអង្កេតរកជនល្មើស។ លោកជំទាវ បានបញ្ជាក់ថា ប្រតិបត្តិការនេះ ជនរងគ្រោះ បានដាក់បណ្តឹង ចូលផេកសម្តេចក្រឡា ហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ។ លោកជំទាវ បានបន្ថែមថា កម្ពុជាមិនមែនជាទីកន្លែងជួញដូរមនុស្សទេ ហើយបើសិនជារកឃើញថាមានការជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា កម្ពុជាមិនអត់ ឱនឱ្យជាដាច់ខាត។ អត្ថបទ៖ ឈិត សារី

សមត្ថកិច្ចខេត្តបាត់ដំបងបន្តចុះត្រួតពិនិត្យពលរដ្ឋឆ្លងដែន និងមេខ្យល់នាំពលករចេញចូល ខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ

<https://gdlf-kh.com/2022/10/17/-40/> 17/10/2022 Vicheka ខេត្តបាត់ដំបង

ខេត្តបាត់ដំបង៖ នៅថ្ងៃចន្ទ ៧រោច ខែអស្សុជ ឆ្នាំខាល ចត្វាស័ក ព.ស. ២៥៦៦ ត្រូវនឹងថ្ងៃទី១៧ ខែ តុលា ឆ្នាំ២០២២ ដោយអនុវត្តតាមបទបញ្ជារបស់ ឯកឧត្តមឧត្តមសេនីយ៍ទោ សាត គឹមសាន ស្នងការនគរបាល ខេត្តបាត់ដំបង ជាប់ជាប្រចាំ ស្តីពីការការពារសន្តិសុខតាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ និងត្រួតពិនិត្យពលរដ្ឋឆ្លង ដែន និងមេខ្យល់នាំពលករចេញចូលខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ និងលោកវរសេនីយ៍ឯក ហាត ឡៃ ឡៃ ស្នងការរងដែនការងារវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក ក្រោមការបញ្ជាផ្ទាល់របស់លោកវរសេនីយ៍ ឯក ម៉ង់ ស៊ី មេបញ្ជាការវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក លេខ៨១៧ បានចាត់កម្លាំងប៉ុស្តិ៍គីឡូ១៣ចំនួន ០៣នាក់ ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក ម៉ុង ម៉េត (នាយប៉ុស្តិ៍) សហការជាមួយកម្លាំងយោធាផ្នែកសឹករង សំពៅលូនចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ត្រី ជា យ៉ាន (មេបញ្ជាការកងអនុសេនាតូច) កម្លាំង យោធាវរសេនាតូច៥៣៣ ចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំ ដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក ឯក អំផន (មេបញ្ជាការកងអនុ

សេនាធំ) បានទទួលប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់ចូលមកប្រទេសកម្ពុជាវិញ ត្រង់ភូមិសាស្ត្រ ភូមិពោធិ៍ជ្រៃ ឃុំសិរី មានជ័យ ស្រុកសំពៅលូន ខេត្តបាត់ដំបង ចំនួន១លើក សរុបចំនួន៩នាក់ ស្រី៣នាក់ ក្មេងស្រី២នាក់ ។

ប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់មកវិញទាំងអស់ ត្រូវបានអប់រំណែនាំ និងប្រគល់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់ឱ្យ ទៅក្រុមគ្រូពេទ្យនៃមន្ទីរពេទ្យបង្អែកស្រុកសំពៅលូនធ្វើពិនិត្យ និងស្នែនប័ណ្ណចាក់វ៉ាក់សាំងចេញត្រឹមត្រូវទាំងអស់ មុននឹងអនុញ្ញាតឱ្យត្រឡប់ទៅមូលដ្ឋានរៀងៗខ្លួន។

ថ្ងៃទី១៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

ពលករមួយចំនួនធ្វើការនៅប្រទេសថៃ

កំពុងមានការព្រួយបារម្ភ ក្រោយពេលអាជ្ញាធរថៃ រឹតបន្តិចច្បាប់ការងារ

<https://www.postkhmer.com/national/2022-10-18-0803-242385.html> ឡាយ សាមាន and ជា សុខនី |

Publication date 18 October 2022 | 08:03 ICT

ភ្នំពេញ: ពលករមួយចំនួន ដែលធ្វើការនៅប្រទេសថៃ កំពុងមានការព្រួយបារម្ភ ក្រោយពេលអាជ្ញាធរថៃ បានរឹតបន្តិចច្បាប់ការងារ ដោយសារក្រុមហ៊ុនខ្លះ បានបញ្ជូនពលករទៅធ្វើការនៅថៃ ដោយមិនមានឯកសារត្រឹមត្រូវ ។ នេះបើតាមមន្ត្រីសង្គមស៊ីវិលធ្វើការពាក់ព័ន្ធពលករប្រចាំប្រទេសថៃ។

មន្ត្រីផ្នែកអន្តោប្រវេសន៍ប្រចាំប្រទេសថៃ នៃអង្គការសង់ត្រាល់ លោក លីង សុផុន ប្រាប់នាថ្ងៃទី ១៧ តុលា ថា តាមការសង្កេត ឃើញថា ច្បាប់ការងារប្រទេសថៃ ប្រសិនបើពលករខ្មែរ ដែលពួកគាត់ចូលមកធ្វើការក្នុងប្រទេស ថៃ តាមរយៈប្រព័ន្ធ MoU និងប្រព័ន្ធច្បាប់ការងារត្រឹមត្រូវ គឺពលករទាំងនោះនឹងមិនមានការព្រួយបារម្ភឡើយ។ ប៉ុន្តែពលករខ្មែរមួយចំនួនមកប្រទេសថៃដោយមិនមានឯកសារគ្រប់គ្រាន់ ដោយសារចំណាយលើការធ្វើឯកសារវា មានតម្លៃថ្លៃ។ នៅស្រុក ពួកគាត់ក៏មិនមានការងារធ្វើ ទើបមកធ្វើការតាមបណ្តាខេត្ត ដែលនៅជាប់ព្រំដែនខ្មែរ-ថៃ ហើយប្រសិនបើប៉ូលិស ឬអាជ្ញាធរត្រួតពិនិត្យឃើញថា មិនមានឯកសារគ្រប់គ្រាន់ ពលករទាំងនោះក៏ត្រូវដាក់ពិន័យ។

លោក លីង សុផុន ថ្លែងថា៖ «ដូច្នោះពលករដែលមិនមានឯកសារគ្រប់គ្រាន់នៅថៃ រស់នៅប្រឈមច្រើន ក្នុងបញ្ហាផ្សេងៗ ពីព្រោះថា រដ្ឋាភិបាលថៃបានបន្តិច និងពិនិត្យច្រើននៅតំបន់កន្លែងរស់នៅរបស់ពួកគាត់ ហើយ ពួកគាត់ក៏ជួបផលវិបាក ក្នុងការស្វែងរកការងារធ្វើ។ ជាពិសេស ការបំផ្លាស់ទីពីកន្លែង ១ ទៅកន្លែង ១ ទៀត មាន ភាពលំបាក ដោយកន្លែងខ្លះ ប៉ូលិសថៃ គឺគេមិនលើកលែងឡើយ ដោយធ្វើតាមច្បាប់»។ លោកបន្តថា មានក្រុម ហ៊ុនមួយចំនួន ដែលមិនគោរពតាមច្បាប់ការងារបានបញ្ជូនពលករខ្មែរមកប្រទេសថៃ ដោយមិនមានឯកសារត្រឹម ត្រូវ និងបានសន្យាថា នឹងរកការងារជូនពួកគាត់។ ប៉ុន្តែបែរជាយកលុយពីពលកររួច ក៏ទុកពលករទាំងនោះចោល ក្នុងប្រទេសថៃ ដែលជាហេតុធ្វើឱ្យពលករទាំងនោះខាតទាំងលុយ និងខាតទាំងពេលវេលា។

លោក សុផុន បន្ថែមថា៖ «សម្រាប់ពលករដែលប្រឈមមកធ្វើការនៅថៃ រដ្ឋាភិបាលគួរតែពិចារណា មាន វិធានការណាមួយឱ្យបានច្បាស់ ដើម្បីជួយឱ្យប្រជាពលរដ្ឋយើង កុំឱ្យគាត់ចំណាកស្រុក ដោយមិនមានសុវត្ថិភាពអ្វី ចឹង។ ម្យ៉ាងវិញទៀត ពលករនៅថៃក៏ច្រើនដែរ ខ្ញុំចង់ឱ្យមានការអប់រំបងប្អូនពលករ។ ជាពិសេសមានវិធានការអប់រំ ក្រុមហ៊ុនមួយចំនួនដែលគាត់បានបញ្ជូនពលករមកបរទេសហ្នឹង គឺគាត់ត្រូវតែគោរពតាមច្បាប់ការងារឱ្យបានត្រឹម ត្រូវ ពីព្រោះកន្លងមកពលករដែលមកដោយក្រុមហ៊ុន ពួកគាត់មិនមានឯកសារ វិសាត្រឹមត្រូវ»។ លោកបន្ថែមថា លោកចង់ឃើញរាជរដ្ឋាភិបាលប្រទេសកម្ពុជា និងរាជរដ្ឋាភិបាលប្រទេសថៃ មានការរួមគ្នាពង្រឹងវិធានការឱ្យបាន ច្បាស់លាស់ ដើម្បីកាត់បន្ថយបញ្ហាប្រឈមផ្សេងៗរបស់ពលករ។ ជាពិសេស សុំឱ្យរាជរដ្ឋាភិបាល ជួយសម្រួលការ

ធ្វើឯកសារស្របច្បាប់របស់ពលករ ព្រោះពលករថា ការធ្វើឯកសារនេះ ត្រូវចំណាយថវិកាច្រើន ហើយមានតម្លៃថ្លៃ ណាស់។

អ្នកស្រី ជា សម្មស្ស មានតួនាទីជាភ្នាក់ងារជ្រើសរើសបុគ្គលិកនៃក្រុមហ៊ុន ១៦៨ មេនដៅវ៉ៃ សីបផ្លាយ ដែលជាក្រុមហ៊ុនបញ្ជូនពលករទៅធ្វើការងារនៅក្រៅប្រទេសស្របច្បាប់ និយាយនាថ្ងៃទី ១៧ តុលាថា ជាធម្មតា ក្រុមហ៊ុនប្រកបអាជីវកម្មដែលបញ្ជូនពលករខ្មែរទៅធ្វើការនៅក្រៅប្រទេសដោយខុសច្បាប់ តែងតែប៉ះពាល់ដល់ពល ករ។ លោកស្រីស្នើសមត្ថកិច្ចចាត់វិធានការចំពោះបញ្ហានេះ។ ទោះយ៉ាងណា អ្នកស្រីបញ្ជាក់ថា សម្រាប់ក្រុមហ៊ុន របស់ខ្លួនមានអាជ្ញាប័ណ្ណត្រឹមត្រូវ បង្កើតឡើងតាំងពីឆ្នាំ ២០១៣ ហើយតែងតែបញ្ជូនពលករទៅធ្វើការនៅក្រៅ ប្រទេសដោយស្របច្បាប់។ អ្នកស្រីឱ្យដឹងថា៖ «សម្រាប់ពលករទៅថៃ មុននឹងទៅ ពុំមានការហ្វឹកហាត់ដូចទៅជប៉ុន នោះទេ គ្រាន់តែភ្ជាប់លិខិតឆ្លងដែន និងធ្វើវិសា។ ប៉ុន្តែពលករត្រូវចំណាយអស់៥៥០ដុល្លារ សម្រាប់ធ្វើឯកសារ និងសេវាផ្សេងៗឱ្យស្របតាមច្បាប់»។ អ្នកស្រីបន្ថែម ក្រុមហ៊ុនរបស់ខ្លួនតែងបញ្ជូនពលករទៅធ្វើការនៅប្រទេសថៃ ក្នុង ១ វគ្គម្តង ដោយវគ្គខ្លះមាន ៣ ទៅ ៤ ខែ។ អ្នកស្រីប្រាប់ថា៖ «បញ្ជូនពលករទៅម្តងៗ តាមវគ្គ។ វគ្គខ្លះ ១០ ទៅ ៥០ នាក់ មានផ្នែកវេចខ្ចប់សាច់មាន់ អេឡិចត្រូនិក រោងចក្រត្រីខ កាត់ដេរ។ ក្នុង១ខែ ពលករទទួលបាន ប្រាក់ខែគោលដំបូងចន្លោះពី ៤៥០ ទៅ ៥០០ ដុល្លារ»។

ក្នុងពេញប៉ុស្តិ៍មិនទាន់អាចសុំអត្ថាធិប្បាយពីអ្នកនាំពាក្យក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ លោក ហេង សួរ បាននៅឡើយទេ។ ប៉ុន្តែរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ លោក អ៊ិត សំហេង កាលពីខែ ឧសភា បានអំពាវនាវដល់ពលរដ្ឋកម្ពុជាកុំឱ្យជឿលើការញុះញង់ ឬការផ្សព្វផ្សាយរបស់ជនខិលខូចមួយចំនួន ទាក់ទងនឹងការបញ្ជូនទៅធ្វើការងារនៅក្រៅប្រទេស ដោយលោកបានអះអាងថា បច្ចុប្បន្ន កម្ពុជាមិនទាន់មានការ បញ្ជូនពលករតាមរដូវកាលទៅធ្វើការនៅបរទេសឡើយ។

យោងតាមរបាយការណ៍របស់ក្រសួងការងារ ពលករកម្ពុជាដែលកំពុងធ្វើការនៅបរទេស មានជាង ១ លាន ៣ លាននាក់។ ក្នុងនោះ ១ លាន ២ លាននាក់ ធ្វើការនៅប្រទេសថៃ ជាង ៤ ម៉ឺន ៥ ពាន់នាក់ នៅប្រទេសកូរ៉េខាង ត្បូង ២ ម៉ឺន ៣ ពាន់នាក់នៅម៉ាឡេស៊ី ១ ម៉ឺន ១ ពាន់នាក់នៅប្រទេសជប៉ុន ជាង ៨០០ នាក់នៅសិង្ហបុរី ២០០ នាក់នៅហុងកុង និង ៤៣ នាក់ នៅប្រទេសអាវ៉ាប៊ីសាអ៊ីឌីត។

កុមារីត្រូវបានគេរំលោភកំរិតអាយុ ៩ ឆ្នាំ សុំការផ្តល់យុត្តិធម៌ពីតុលាការខេត្តកំពង់ធំ

<https://www.kampuchearthmey.com/security/397635> ថ្ងៃអង្គារ ១៨ តុលា ២០២២ដោយ deth leng

កុមារី ស.ភ រស់នៅភូមិទួលគ្រើស ឃុំទួលគ្រើស ស្រុកប្រាសាទបល្ល័ង្ក ខេត្តកំពង់ធំ ទទួលបានស្ថាប័ន អយ្យការអមសាលាដំបូង ខេត្តកំពង់ធំ ចំពោះករណីជនសង្ស័យឈ្មោះ ញ៉ុត ញាន ហៅ យក្ស អាយុ៣៤ ឆ្នាំ ត្រូវជា បងថ្លៃ បានធ្វើសកម្មភាពរំលោភ និងគំរាមកំហែងសម្លាប់។ ជនរងគ្រោះឈ្មោះ ស.ភ ភេទស្រី ប្រាប់អ្នកសារ ព័ត៌មាន នៅថ្ងៃទី១៨ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ថា ជនសង្ស័យឈ្មោះ ញ៉ុត ញាន បានចាប់រំលោភខ្លួនដំបូងនៅអាយុ ៩ ឆ្នាំ នៅឆ្នាំ២០១៩ ក្នុងពេលដែលជនសង្ស័យខាងលើទៅលើកត្រីនៅអូរក្បែរផ្ទះ ហៅខ្លួនឱ្យកាន់ធុងសម្រាប់ដាក់ត្រី ឱ្យ ក្រោយពីលើកត្រីចរាស់ឈ្មោះ ញ៉ុត ញានបានចាប់ផ្តើមធ្វើសកម្មភាពចាប់រំលោភរហូតបានសម្រេច និងគំរាម សម្លាប់ចោលបើហ៊ានប្រាប់ទៅទៅណាផ្សេងទៀត។ ដោយមានសេចក្តីខ្លាចកុមារី ស.ភ រស់នៅជាមួយអ៊ុំ ទ្រាំលាក់ រឿងនេះរហូត ក្នុងសភាពភ័យខ្លាច មិនឱ្យអ្នកផ្សេងដឹងនោះទេ។ រហូតដល់ឆ្នាំ២០២២ ឈ្មោះ ញ៉ុត ញាន ហៅ យក្ស បានប៉ុនប៉ងរំលោភ ចំនួន៣ ដង រហូតបានសម្រេច។

កុមារី ស.ភ ប្រាប់អ្នកសារព័ត៌មានបន្ថែមថា លើកទី១ នៅខែសីហា ឆ្នាំ២០២២ ឈ្មោះ ញ៉ុត ញាន បានប៉ុនប៉ងចាប់រំលោភខ្លួន នៅពេលដែលខ្លួនកំពុងបេះដីនៅក្រោយផ្ទះពេលកំពុងបេះ ស្រាប់តែឈ្មោះ ញ៉ុត ញាន បានចាប់អោបពីក្រោយ ហើយខ្លួនបានរើបំរាស់ ស្របពេលមានអ្នកភូមិដើរមកផងនោះឈ្មោះ ញ៉ុត ញាន បានប្រលែង។ លើកទី២ នៅម៉ោងប្រហែ ៨ យប់ ក្នុងខែសីហា ដដែល នៅពេលដែលកំពុងឲ្យបាយឆ្កែ ម្តងទៀត ប៉ុន្តែត្រូវបានអ៊ុស្រី ដែលខ្លួនរស់នៅជាមួយជាមួយចុះពីលើផ្ទះមក ធ្វើឲ្យជនសង្ស័យ រត់ចេញទៅវិញ។ ដោយសារមានភាពខ្មាស់ អៀន ការគំរាមកំហែង និងជាប់សាច់ញាតិ (បងថ្លៃដីជូនមួយ) ខ្លួនមិនទាន់ហ៊ានប្រាប់ទៅអ៊ុស្រីរបស់ខ្លួននោះទេ ព្រោះខ្លាចអ៊ុស្រីមិនជឿផង និងខ្លួនគ្មានម្តាយជាទីពឹងរស់នៅជាមួយផង ក៏ប្រឹងលាក់ទុកបន្តទៀត។ រហូតដល់ថ្ងៃទី ២៨ ខែ សីហា ឆ្នាំ២០២២ ឈ្មោះ ញ៉ុត ញាន បានធ្វើការចាប់រំលោភ នៅក្នុងតូបកាត់សម្លៀកបំពាក់របស់បងស្រី ជូនជូនមួយ ដែលត្រូវជាប្រពន្ធរបស់ជនសង្ស័យរហូតបានសម្រេច។

លោកស្រី បឹង ហៀង ម្តាយចិញ្ចឹម (អ៊ុស្រីបង្កើត) បញ្ជាក់ថា កុមារីនេះលោកស្រីបានចិញ្ចឹមតាំងពីអាយុ ៤ ឆ្នាំមកម្ល៉េះ គឺក្រោយពេលដែលម្តាយឪពុកបង្កើតបានផ្ទេរ និងចំណាកស្រុកនៅប្រទេសថៃ ព្រោះជីវភាពក្រលំបាក បើគិតទៅគាត់ស្រឡាញ់ និងចាត់ទុកជាកូនបង្កើតរបស់ខ្លួនទៅហើយ។ លោកស្រីបន្តថា ក្នុងកន្លងមកប្រហែលពីរ ឬបីខែមុនកើតហេតុជនរងគ្រោះតែងតែ សម្តែងនូវការមិនពេញចិត្តនៅពេលឃើញមុខ ឬហូបបាយជាមួយជនសង្ស័យ ប៉ុន្តែលោកស្រីតែងតែប្រាប់ទៅក្មួយស្រីថា កុំធ្វើដូច្នោះ ព្រោះជាបងប្អូននឹងគ្នា។ មិនតែប៉ុណ្ណោះ ពេលខ្លះ ក្មួយស្រីដែលជាជនរងគ្រោះ ជេរជនសង្ស័យ អាក្រក់ស្តាប់ លោកស្រីក៏តែងតែណែនាំជាមិនឲ្យនិយាយស្តីពាក្យមិនសមរម្យដាក់បងនោះឡើយ។ លោកស្រីបន្ថែមថា លោកស្រីមិនដែលបានចាប់អារម្មណ៍ និងសង្ស័យនោះទេ ព្រោះប្រពន្ធរបស់ ញ៉ុត ញាត គឺក្មួយស្រីបង្កើតរបស់លោកស្រីមានមុខរបរជាគ្រូបង្រៀន រស់នៅផ្ទះទល់មុខគ្នា ឆ្លងកាត់ទៅមក ដូចផ្ទះតែមួយ ហើយឈ្មោះ ញ៉ុត ញាត មានមុខរបរជាងជួសជុល គោយន្ត ទ្រាក់ទ័រ មិនសូវចេះដឹកស៊ីនោះទេ។

លោកស្រីបន្ថែមថា លោកស្រីបានដឹងដំណឹងនេះ ពីសិស្សសាលាដែលត្រូវជាមិនមិត្តភក្តិក្មួយស្រី មកលួចប្រាប់ព្រោះ ក្មួយលោកស្រី ប្រាប់មិត្តភក្តិឲ្យជួយ។ ក្រោយពីដំណឹងនេះ លោកស្រីបានផ្អឹងប៉ុស្តិ៍នគរបាលដើម្បីស្វែងរកយុត្តិធម៌ ការពារជនសង្ស័យធ្វើបាបបន្តទៀត។ ចាប់តាំងពីជនសង្ស័យត្រូវបានឃាត់ខ្លួនមកក្មួយស្រីបានទៅរៀនធម្មតា និងហាក់ដូចជាមានអាការៈល្អប្រសើរជាងមុន។ លោកស្រី បឹង ហៀង ស្នើទទួលបានស្ថាប័នអយ្យការអមសាលាដំបូងខេត្តកំពង់ធំផ្តល់យុត្តិធម៌ដល់ក្មួយស្រីកំសត់ ដាក់ទោសជនសង្ស័យទៅតាមច្បាប់ដោយសុក្រឹត្របំផុត។

បច្ចុប្បន្ន ជនសង្ស័យកំពុងស្ថិតនៅក្នុងការឃុំខ្លួនបណ្តុះអាសន្ន និងក្រោមការស៊ើបសួរពីអយ្យការអមសាលាដំបូងខេត្តកំពង់ធំជាងមួយខែគិតចាប់ពីថ្ងៃទី ១៥ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ មកម៉្លេះ។ អត្ថបទ៖ ណាង មករា

**អ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ៖
សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបន្តទទួលបានបណ្តឹង ១ទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្រ្គោះជនបរទេស៤នាក់**

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/261733-2022-10-18-06-30-22.html> 2022-10-18 01:30pm

(ភ្នំពេញ)៖ គិតចាប់ពីម៉ោង ៣៖០០ នាថ្ងៃទី១៦ ដល់វេលាម៉ោង ៣៖០០ ថ្ងៃទី១៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលសំណើចំនួន ០១ករណីទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្រ្គោះជនបរទេសចំនួន ០៤នាក់។ នេះបើតាមនាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ បានឱ្យដឹងថា សំណើ១ករណី គឺស្នើឱ្យសង្រ្គោះជន

ជាតិវៀតណាមចំនួន ៤នាក់។ បើតាមអ្នកនាំពាក្យ បច្ចុប្បន្នភាពស្រាវជ្រាវ តាមបញ្ជីតាមដាន គិតត្រឹមថ្ងៃទី១៧ ខែ តុលា ឆ្នាំ២០២២ រួមមាន៖

១៖ សំណើក្នុងបញ្ជីតាមដានរបស់សម្តេចក្រឡាហោម សរុប ៤៦៦ករណី មានមនុស្ស ១,២០៥នាក់ មាន ១៣សញ្ជាតិ។

២៖ ស្រាវជ្រាវអង្កេតបឋមបាន ២៥៨សំណើ បិតសំណុំរឿង១៣៧សំណើ (រកឃើញ ៦០៤នាក់, យាត់ ខ្លួន ៨២នាក់, បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)។

សូមបញ្ជាក់ថា ថ្មីៗនេះ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានចេញលិខិតមួយអំពាវនាវដល់សាធារណជន ជាតិ-អន្តរជាតិ ស្ថានតំណាងបរទេសប្រចាំកម្ពុជា និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៃបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ បន្តសហការ ផ្តល់ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនផ្សេងទៀត ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបាន ទាន់ពេលវេលាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏បានបន្តប្តេជ្ញាចិត្តប្រកប ដោយឆន្ទៈមោះមុត ក្នុងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាធរមាន ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើឃោរឃៅ-ជំរិតទារប្រាក់ តាមប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យា បទល្មើសគ្រឿងញៀន បទល្មើសសម្អាត ប្រាក់ ល្បែងស៊ីសងអនឡាញខុសច្បាប់ ព្រមទាំងបន្តផ្តល់ការគាំពារ និងជួយសង្គ្រោះ ទាំងពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលរង គ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅឯបរទេស និងសង្គ្រោះជនបរទេសដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅកម្ពុជានេះ។

អ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ៖ ថ្ងៃនេះ

សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបន្តទទួលបានបណ្តឹង ១៦ទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនបរទេស៦២នាក់

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/261809-2022-10-18-14-06-56.html> 2022-10-18 09:06pm

(ភ្នំពេញ)៖ គិតចាប់ពីម៉ោង ៣៖០០ នាថ្ងៃទី១៧ ដល់វេលាម៉ោង ៣៖០០ ថ្ងៃទី១៨ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលសំណើចំនួន ១៦ករណីទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនបរទេសចំនួន ៦២នាក់។ នេះបើតាមនាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ បានឱ្យដឹងថា សំណើ១៦ករណី រួមមាន៖ ស្នើឱ្យ សង្គ្រោះជនជាតិចិនចំនួន២៩នាក់ (ចិនតៃវ៉ាន់៣នាក់) ជនជាតិស្រីលង្កាចំនួន ៤នាក់ ជនជាតិម៉ាឡេស៊ីចំនួន៤ នាក់, ជនជាតិវៀតណាមចំនួន ២៣នាក់, ជនជាតិជប៉ុន ១នាក់ និងជនជាតិបង់ក្លាដេស ១នាក់។ **បើតាមអ្នកនាំ ពាក្យ បច្ចុប្បន្នភាពស្រាវជ្រាវ តាមបញ្ជីតាមដាន គិតត្រឹមថ្ងៃទី១៨ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ រួមមាន៖**

១៖ សំណើក្នុងបញ្ជីតាមដានរបស់សម្តេចក្រឡាហោម សរុប ៤៧៦ករណី មានមនុស្ស ១,២៤០នាក់ មាន ១៤សញ្ជាតិ។

២៖ ស្រាវជ្រាវអង្កេតបឋមបាន ២៦១សំណើ បិតសំណុំរឿង១៣៧សំណើ (រកឃើញ ៦០៦នាក់, យាត់ ខ្លួន ៨២នាក់, បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)។

សូមបញ្ជាក់ថា ថ្មីៗនេះ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានចេញលិខិតមួយអំពាវនាវដល់សាធារណជន ជាតិ-អន្តរជាតិ ស្ថានតំណាងបរទេសប្រចាំកម្ពុជា និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៃបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ បន្តសហការ ផ្តល់ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនផ្សេងទៀត ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបាន ទាន់ពេលវេលាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏បានបន្តប្តេជ្ញាចិត្តប្រកប ដោយឆន្ទៈមោះមុត ក្នុងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាធរមាន ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើឃោរឃៅ-ជំរិតទារប្រាក់ តាមប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យា បទល្មើសគ្រឿងញៀន បទល្មើសសម្អាត

ប្រាក់ ល្បែងស៊ីសងអនឡាញខុសច្បាប់ ព្រមទាំងបន្តផ្តល់ការគាំពារ និងជួយសង្គ្រោះ ទាំងពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅឯបរទេស និងសង្គ្រោះជនបរទេសដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅកម្ពុជានេះ។

កម្ពុជាធ្វើព្យុហយាត្រាក្រោមប្រធានបទ ១ ដើម្បីឆ្ពោះទៅបញ្ចប់អំពើជួញដូរមនុស្ស

<https://www.postkhmer.com/national/2022-10-18-1554-242422.html> ម៉ុ គន្ធា | Publication date 18

October 2022 | 15:54 ICT

សៀមរាប: ពិធីដង្ហែព្យុហយាត្រាក្រោមប្រធានបទ «ឆ្ពោះទៅមុខដើម្បីបញ្ចប់អំពើជួញដូរមនុស្ស» ត្រូវបានរៀបចំធ្វើឡើងជាលើកទី ១ ក្នុងប្រទេសកម្ពុជាក្នុងគោលដៅ ដើម្បីបង្ហាញពីឆន្ទៈដ៏មោះមុតរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា អង្គការពាក់ព័ន្ធ និងប្រជាពលរដ្ឋចម្រុះជាតិសាសន៍ក្នុងការរួមសហការគ្នាឆ្ពោះទៅមុខ ដើម្បីបញ្ចប់អំពើជួញដូរមនុស្ស។ ពិធីនេះត្រូវបានធ្វើឡើងកាលពីសប្តាហ៍មុននៅខេត្តសៀមរាប ដែលរៀបចំឡើងដោយអង្គការមូលនិធិអេ ២១កម្ពុជា (A21Cambodia) សហការជាមួយលេខាធិការដ្ឋាន គ.ជ.ប.ជ ខេត្តសៀមរាប។

កញ្ញា ត្រីស៊ិន ស្តារហ្វ នាយិកាអង្គការមូលនិធិអេ ២១កម្ពុជា បានឱ្យដឹងថា អង្គការមូលនិធិអេ ២១ គឺជាស្ថាប័នអន្តរជាតិមួយ ដែលតែងប្តេជ្ញាចិត្តក្នុងការលុបបំបាត់អំពើជួញដូរមនុស្សតាមរយៈការលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងកិច្ចសហការជួយសង្គ្រោះ និងការផ្តល់សេវាថែទាំបន្ទាប់ ជូនដល់ជនរងគ្រោះនៃអំពើជួញដូរមនុស្ស។ កម្មវិធីឆ្ពោះទៅមុខ ដើម្បីបញ្ចប់អំពើជួញដូរមនុស្សគឺជាកម្មវិធីលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងជាសកលមួយដែលមូលនិធិអេ ២១តែងធ្វើឡើងនៅតាមមូលដ្ឋាន ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំង និងលុបបំបាត់អំពើជួញដូរមនុស្សជាសកល។ កញ្ញា បានថ្លែងថា៖ «សម្រាប់ប្រទេសកម្ពុជា នេះជាលើកទី១ហើយដែលបានរៀបចំកម្មវិធីនេះ ដោយមានកិច្ចសហការពីគណៈកម្មាធិការជាតិ និងគណៈកម្មាធិការខេត្តប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស។ នាងខ្ញុំពិតជាមានចិត្តរំភើបរីករាយណាស់ដែលបានប្រារព្ធកម្មវិធីនេះ ដើម្បីលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងនេះនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា»។

កម្មវិធីដង្ហែព្យុហយាត្រានេះមានអ្នកចូលរួមសរុបប្រមាណ ៦០០ នាក់ ដោយសារវាជាកម្មវិធីលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងដ៏ធំបំផុតប្រចាំឆ្នាំមួយរបស់មូលនិធិអេ ២១ ដើម្បីផ្សព្វផ្សាយសារអប់រំ សារទប់ស្កាត់ស្តីពីអំពើជួញដូរមនុស្សទៅដល់សាធារណជន និងដើម្បីចូលរួមជាមួយរដ្ឋាភិបាល ព្រមទាំងអាជ្ញាធរតាមមូលដ្ឋានក្នុងការលុបបំបាត់ទាសភាពសម័យទំនើប ឬអំពើជួញដូរមនុស្ស។ មនុស្សប្រមាណជា ៦០០ នាក់នេះ បានបង្ហាញវត្តមាន និងបានចូលរួមដើរវង្សសារយល់ដឹងពីការទប់ស្កាត់ទៅដល់មនុស្សរាប់ពាន់នាក់ដទៃទៀតដែលបានឃើញនូវយុទ្ធនាការដើរនេះ។

លោកស្រី ជូ ប៊ិនអេង រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស (គ.ជ.ប.ជ) បានប្រាប់ភ្នំពេញប៉ុស្តិ៍ថា ពិធីដង្ហែព្យុហយាត្រា«ឆ្ពោះទៅមុខ ដើម្បីបញ្ចប់អំពើជួញដូរមនុស្ស» មិនមានធ្វើនៅតាមបណ្តាខេត្តណាផ្សេងទៀតនោះទេ។ លោកស្រីបានបញ្ជាក់ថា វាជាគម្រោងមួយរបស់អង្គការមូលនិធិអេ ២១កម្ពុជា ធ្វើនៅតាមបណ្តាប្រទេសដែលអេ ២១នេះ មានទំនាក់ទំនងជាមួយហើយអេ ២១នេះ ក៏បានសហការជាមួយ គ.ជ.ប.ជ ផងដែរ។ លោកស្រី ជូ ប៊ិនអេង មានប្រសាសន៍ថា៖ «យើងធ្វើដើម្បីបង្ហាញនូវឆន្ទៈក្នុងការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ហើយយើងចង់ឱ្យប្រជាពលរដ្ឋមានការចាប់អារម្មណ៍ថា តើយើងធ្វើអី? និងធ្វើដើម្បីអ្វី? ខ្ញុំគិតថា វាជារឿងល្អសម្រាប់ការដាស់ស្មារតីរបស់ប្រជាពលរដ្ឋយើង ប៉ុន្តែកម្ពុជាយើងបានធ្វើកម្មវិធីច្រើនទាក់ទងនឹងយុទ្ធនាការនេះ ដូចជា អន្តរសាសនា, ទិវាជាតិ១២ធ្នូប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស និងមានកម្មវិធីតូចៗជាច្រើនទៀត»។

យោងតាមសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានរបស់ គ.ជ.ប.ជ កាលពីថ្ងៃទី៧ ខែតុលា កន្លងមកនេះ បានឱ្យដឹងថា ក្នុងរយៈពេល ៥១ ថ្ងៃនេះ ដោយគិតចាប់ពីថ្ងៃទី ១៨ ខែសីហា ដល់ថ្ងៃទី ៤ ខែតុលា សមត្ថកិច្ចបានស្រាវជ្រាវលើប

ណ្តឹងដែលអះអាងថា ជាករណីរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរមនុស្សចំនួន ៤២០ ករណី។ គ.ជ.ប.ជ ថា សមត្ថកិច្ចបានបើកប្រតិបត្តិការស្រាវជ្រាវ និងស៊ើបបញ្ជាក់ដោយបានរកឃើញ ២២៩ ករណី មានការពាក់ព័ន្ធនឹងបទល្មើសផ្សេងៗពាក់ព័ន្ធនឹងអំពើជួញដូរមនុស្ស ក្នុងនោះ ១១៨ នាក់ ដែលមាន៥សញ្ជាតិជាជនរងគ្រោះនៃបទល្មើស ដូចជា ការបង្ខាំងជំរិតទារប្រាក់ ការធ្វើទារុណកម្ម អំពើជួញដូរមនុស្ស សញ្ជារកម្ម ល្បែងអនឡាញខុសច្បាប់ ជាដើម។ ប្រករពជដែលបន្តថា ទន្ទឹមនេះ សមត្ថកិច្ចបានឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យជាជនជាតិខ្មែរ និងជនបរទេសចំនួន ៦៧ នាក់ និងកសាងសំណុំរឿងបញ្ជូនទៅតុលាការ។

ថ្ងៃទី២០ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

សមត្ថកិច្ចឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យ២នាក់ជាមេការ និងនារីរងគ្រោះចំនួន០៣នាក់ ពាក់ព័ន្ធករណីប្រព្រឹត្តសញ្ជារកម្ម

http://nokorwatnews.com/archives/913828?fbclid=IwAR3nE6y9KSEb7zhMzXAo_fgUUIJlonuEvjl_hwWhXWYbPIH1avnoo_hk8 19/10/2022

ភ្នំពេញ ៖ កម្លាំងការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជន សហការជាមួយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋានបានចុះបង្ក្រាបជាក់ស្តែងករណីប្រព្រឹត្តអំពើសញ្ជារកម្មមានស្ថានទម្ងន់ទោស បើកហាងម៉ាស្សាបង្កប់បម្រើសេវាផ្លូវភេទ ដោយបានឃាត់ខ្លួនម្ចាស់ទីតាំងប្រុសស្រី២នាក់ និងនារីរងគ្រោះចំនួន ៣នាក់ ក្នុងនោះមានអនីតិជនចំនួន ០១នាក់ និងវត្តតាងស្រោមប្រើប្រាស់រួចមួយចំនួននិងមិនទាន់ប្រើប្រាស់មួយចំនួន។

មេការទាំង២នាក់ប្តីប្រពន្ធ មានឈ្មោះ ប៉ែន សុភ័ណ្ណ អាយុ៤១ឆ្នាំ ជាប្តី និងឈ្មោះ ជន់ ស្រីល័ក្ខ អាយុ៤៣ឆ្នាំ ជាប្រពន្ធ ស្នាក់នៅផ្ទះលេខ២១ ផ្លូវបេតុងលេខ៥០១ សង្កាត់ក្រាំងធួង់ ខណ្ឌសែនសុខ រាជធានីភ្នំពេញ។ ដោយមានការចង្អុលបង្ហាញពីលោកឧត្តមសេនីយ៍ឯក ស ថេត អគ្គស្នងការរងនិងជាស្នងការនគរបាលរាជធានីភ្នំពេញ និងលោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ ចាន់ កិត្តិខុម ស្នងការរងទទួលដឹកនាំការងារការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សនិងការពារអនីតិជន នៃស្នងការដ្ឋាននគរបាលរាជធានីភ្នំពេញ ក្រោមការសម្របសម្រួលដោយលោក វង្ស សារ៉ាត ព្រះរាជអាជ្ញារងអមសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ និងលោកវរសេនីយ៍ទោ ផាត់ ផល្លា នាយរងការិយាល័យ បានធ្វើការឃាត់ខ្លួនម្ចាស់ទីតាំង២នាក់ប្តីប្រពន្ធ និងនារីរងគ្រោះក្មេងៗចំនួន៣នាក់នៅវេលាម៉ោង៨និង៣០នាទីយប់ថ្ងៃទី១៨ ខែតុលាឆ្នាំ២០២២ នៅហាងម៉ាស្សាយីហោ«ស្រីល័ក្ខកំពង់ចាម» ស្ថិតនៅផ្ទះលេខ២១ ផ្លូវបេតុងលេខ៥០១ សង្កាត់ក្រាំងធួង់ ខណ្ឌសែនសុខ រាជធានីភ្នំពេញ។

តាមប្រករពបានឱ្យដឹងថា ទីតាំងហាងម៉ាស្សាយីហោ«ស្រីល័ក្ខកំពង់ចាម» មានម្ចាស់ ២នាក់ប្តីប្រពន្ធ គឺជាអ្នកមើលការខុសត្រូវ ហើយនៅក្នុងហាងនេះមានស្រីៗរង់ចាំទទួលភ្ញៀវម៉ាស្សា និងរួមភេទ ចំនួន៣នាក់ សង្ស័យអនីតិជន១នាក់និងមានបន្ទប់សម្រាប់រួមភេទចំនួន២បន្ទប់ តម្លៃម៉ាស្សាធម្មតា១២.០០០រៀល ក្នុងមួយម៉ោង និងតម្លៃនៃការរួមភេទក្នុងមួយដងចាប់ពី ២០\$ ទៅ ២៥\$ ហើយលុយដែលបានមកពីការរួមភេទ គឺម្ចាស់ទីតាំងចែកស្មើគ្នាជាមួយស្រីៗម៉ាស្សាទាំងនោះ ។ ប្រករពជដែលបានឱ្យដឹងថា ហាងម៉ាស្សានេះបើកដំណើរការរកស៊ីទទួលភ្ញៀវចាប់ពីម៉ោង៩ព្រឹករហូតដល់ យប់អធ្រាត្រូវទើបបិទទ្វារ រីឯនារីដែលសង្ស័យជាអនីតិជនចំនួន២នាក់គឺចូលមកបម្រើការងារចាប់ពីម៉ោង០៧យប់ រហូតដល់ម៉ោង ១០យប់ ។

ក្រោយប្រតិបត្តិការកម្លាំងជំនាញបាននាំខ្លួនមេការ២នាក់ប្តីប្រពន្ធនៅការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សនិងការពារអនីតិជន ដើម្បីសួរនាំកសាងសំណុំរឿងចាត់ការតាមនីតិវិធី។ ចំណែកនារីរងគ្រោះទាំង៣នាក់ត្រូវបានប្រគល់ជូនមន្ទីរសង្គមកិច្ចរាជធានីភ្នំពេញធ្វើការអប់រំ។

កម្ពុជា ជំរុញ អាស៊ាន

បង្កើនការយកចិត្តទុកដាក់ខ្ពស់ លើសុខុមាលភាពពលករទេសន្តរប្រវេសន៍

<https://www.kampuchearthmey.com/local-news/398650> ថ្ងៃពុធ ១៩ តុលា ២០២២ដោយ Inn Pisey

កម្ពុជា ជំរុញឲ្យបណ្តាប្រទេសសមាជិកអាស៊ានទាំងអស់ បង្កើនការយកចិត្តទុកដាក់ខ្ពស់លើសុខុមាលភាពពលករទេសន្តរប្រវេសន៍។ ក្នុងនោះ ឈរលើមូលដ្ឋានការអនុវត្តសិទ្ធិការងារ និងកិច្ចគាំពារសង្គម សម្រាប់ពលករទេសន្តរប្រវេសន៍ គឺជាការអនុវត្តសិទ្ធិមនុស្ស ទោះបីជាជំងឺកូវីដ-១៩ មានស្ថានភាពល្អប្រសើរក្តី។

ថ្លែងបើកវេទិកាអាស៊ានស្តីពីទេសន្តរប្រវេសន៍ការងារលើកទី ១៥ ក្រោមមូលបទ “ការបើកដំណើរការឡើងវិញ នៃទេសន្តរប្រវេសន៍ការងារ និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការក្នុងតំបន់” នៅសណ្ឋាគារភ្នំពេញ នាព្រឹកថ្ងៃទី ១៩ តុលា លោកបណ្ឌិត អិត សំហេង រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ បានមានប្រសាសន៍ថា «ទោះបីជាជំងឺកូវីដ-១៩ មានស្ថានភាពល្អប្រសើរជាបន្តបន្ទាប់ក៏ដោយ វាជាការចាំបាច់ជាងពេលណាៗទាំងអស់ ដែលយើងទាំងអស់គ្នា ត្រូវតែបង្កើនការយកចិត្តទុកដាក់ខ្ពស់លើសុខុមាលភាពពលករទេសន្តរប្រវេសន៍ ដោយឈរលើមូលដ្ឋានថា ការអនុវត្តសិទ្ធិការងារ និងកិច្ចគាំពារសង្គមសម្រាប់ពលករទេសន្តរប្រវេសន៍ គឺជាការអនុវត្តសិទ្ធិមនុស្ស»។ លោករដ្ឋមន្ត្រីបានបន្តថា យ៉ាងណាមិញ ការបើកដំណើរការឡើងវិញ នៃទេសន្តរប្រវេសន៍ការងារក្នុងតំបន់អាស៊ាន ដែលមានការងារសមរម្យ បរិយាបន្ន និងយុត្តិធម៌សង្គម ស្របតាមគន្លងប្រក្រតីភាពថ្មី ក៏ជាកិច្ចការដ៏សំខាន់ត្រូវធ្វើផងដែរ។ លោករដ្ឋមន្ត្រីបានបន្តទៀតថា ការធ្វើទេសន្តរប្រវេសន៍ដើម្បីស្វែងរកការងារធ្វើ គឺជាចរន្តសកលមួយដែលជះឥទ្ធិពលស្ទើរគ្រប់ប្រទេសទាំងអស់ក្នុងពិភពលោក។ ដោយសារការធ្វើទេសន្តរប្រវេសន៍ការងារជាបាតុភូតសង្គម ដែលមិនអាចលុបបំបាត់បាន ការការពារ និងលើកកម្ពស់សិទ្ធិរបស់ពលករទេសន្តរប្រវេសន៍ គឺជាកិច្ចការដ៏មានសារៈសំខាន់ និងចាំបាច់បំផុត។

លោករដ្ឋមន្ត្រីបានបន្ថែមទៀតថា ក្នុងបុព្វហេតុនេះ ប្រមុខរដ្ឋាភិបាល នៃបណ្តារដ្ឋសមាជិកអាស៊ានបានដាក់ចេញ និងអនុម័តនូវសេចក្តីថ្លែងការណ៍អាស៊ានស្តីពីការការពារ និងការលើកកម្ពស់សិទ្ធិពលករទេសន្តរប្រវេសន៍ ក្នុងឆ្នាំ ២០០៧ និងឯកច្ឆន្ទភាពអាស៊ាន ស្តីពីការការពារ និងការលើកកម្ពស់សិទ្ធិពលករទេសន្តរប្រវេសន៍ ក្នុងឆ្នាំ ២០១៧។ តាមរយៈសេចក្តីថ្លែងការណ៍ខាងលើ គណៈកម្មការសម្រាប់អនុវត្តសេចក្តីថ្លែងការណ៍អាស៊ាន ស្តីពីការការពារ និងការលើកកម្ពស់សិទ្ធិពលករទេសន្តរប្រវេសន៍ (ACMW) ត្រូវបានបង្កើតឡើងក្នុងឆ្នាំ ២០០៧ ដើម្បីអនុវត្តសកម្មភាព/គម្រោងនានាក្នុងការលើកកម្ពស់សិទ្ធិ និងអត្ថប្រយោជន៍របស់ពលករទេសន្តរប្រវេសន៍។ លោករដ្ឋមន្ត្រីបានបន្ថែមទៀតថា ក្នុងនាមរដ្ឋសមាជិកអាស៊ាន កម្ពុជា បានដាក់ចេញនូវគោលនយោបាយ និងលិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តិជាច្រើន ដើម្បីគាំពារសិទ្ធិ និងអត្ថប្រយោជន៍ ទាំងពលករទេសន្តរប្រវេសន៍កម្ពុជាដែលទៅធ្វើការនៅបរទេស ទាំងពលករទេសន្តរប្រវេសន៍បរទេសដែលមកធ្វើការនៅកម្ពុជា។ ទន្ទឹមនឹងនេះ កម្ពុជា បានធ្វើ និងកំពុងអនុវត្តកិច្ចព្រមព្រៀងទ្វេភាគី ស្តីពីកិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើវិស័យការងារ ជាមួយបណ្តាប្រទេសនានាទាំងនៅក្នុង និងក្រៅតំបន់អាស៊ានផងដែរ។

ធៀតក្នុងឱកាសនោះ លោករដ្ឋមន្ត្រី បានសម្តែងនូវការអបអរសាទរ និងបញ្ជាក់ឲ្យដឹងថា “សេចក្តីថ្លែងការណ៍អាស៊ាន ស្តីពីចល័តភាពរបបសន្តិសុខសង្គម សម្រាប់ពលករទេសន្តរប្រវេសន៍ក្នុងតំបន់អាស៊ាន” ដែលជាគំនិតផ្តួចផ្តើមរបស់ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ ក្នុងអាណត្តិកម្ពុជាជាប្រធានអាស៊ាន ឆ្នាំ ២០២២ ទើបតែទទួលបានការឯកភាពដោយកិច្ចប្រជុំក្រុមប្រឹក្សាសហគមន៍សង្គម-វប្បធម៌អាស៊ាន កាលពីថ្ងៃទី ១៣ ខែ តុលា ឆ្នាំ ២០២២ ថ្មីៗនេះ ហើយនឹងត្រូវដាក់ជូនកិច្ចប្រជុំកំពូលអាស៊ាន លើកទី ៤០ និង ៤១ ដើម្បីអនុម័ត និងប្រកាសក្នុងខែវិច្ឆិកា ខាងមុខនេះ។ លោករដ្ឋមន្ត្រីបានបញ្ជាក់ថា សេចក្តីថ្លែងការណ៍នេះជាសមិទ្ធផលដ៏សំខាន់មួយ

ទៀតរបស់អាស៊ាន និងជាការបោះជំហានដ៏ធំឆ្ពោះទៅកាន់ការធ្វើចល័តភាព នៃអត្ថប្រយោជន៍របបសន្តិសុខសង្គម សម្រាប់ពលករទេសន្តរប្រវេសន៍អាស៊ាន ស្របតាមស្មារតី នៃសេចក្តីថ្លែងការណ៍ និងឯកច្ឆន្ទភាពអាស៊ានស្តីពីការ ការពារ និងការលើកកម្ពស់សិទ្ធិពលករទេសន្តរប្រវេសន៍។

នៅក្នុងឱកាសនោះ លោករដ្ឋមន្ត្រី បានផ្តល់អនុសាសន៍ដល់វេទិកាទាំងមូល ឲ្យខិតខំប្រឹងប្រែង និងចូលរួម យ៉ាងសកម្មក្នុងកិច្ចពិភាក្សា ហើយចែករំលែកបទពិសោធន៍ និងឧត្តមានុវត្តន៍ ដើម្បីសម្រេចឲ្យបាននូវការដាក់ចេញ អនុសាសន៍របស់វេទិកាអាស៊ានលើកទី ១៥ នេះ សម្រាប់គណៈកម្មការ ACMW យកទៅធ្វើជាធាតុចូលក្នុងការ រៀបចំសកម្មភាពការងាររបស់ខ្លួន ក្នុងការចូលរួមចំណែកអភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ច តាមរយៈការស្តារឡើងវិញ នៃទេសន្តរ ប្រវេសន៍ការងារ បន្ទាប់ពីវិបត្តិកូវីដ-១៩ ក៏ដូចជាពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរបស់អាស៊ានបន្ថែមទៀត។

គួរបញ្ជាក់ថា វេទិកាអាស៊ាននេះ មានការអញ្ជើញចូលរួមពីគណៈប្រតិភូ នៃបណ្តារដ្ឋសមាជិកអាស៊ាន លេខាធិការដ្ឋានអាស៊ាន សហព័ន្ធនិយោជកអាស៊ាន អង្គការសហជីពអាស៊ាន សមាគមនិយោជក សហជីព អង្គការ សង្គមស៊ីវិល នៃបណ្តារដ្ឋសមាជិកអាស៊ាន ក្រុមការងារសម្រាប់ពលករទេសន្តរប្រវេសន៍អាស៊ាន និងតំណាងអង្គការ អន្តរជាតិ សរុបប្រមាណ ១០០ នាក់។ អត្ថបទ ៖ សំអឿន

រដ្ឋសភា អរគុណដល់គូរ៉េ

ដែលបង្កលក្ខណៈងាយស្រួល ដល់ពលករខ្មែរទៅបម្រើការងារ នៅទីនោះ

<https://swiftnewsdaily.com/articles/2022101914410092> SWIFT NEWS ថ្ងៃទី១៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

(ភ្នំពេញ)៖ លោកជំទាវ កិត្តិសង្គហបណ្ឌិត យួន សុដារី អនុប្រធានទី២ នៃរដ្ឋសភា នៅវិមានរដ្ឋសភា នា ព្រឹកថ្ងៃពុធ ទី១៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ បានអនុញ្ញាតឱ្យគណៈប្រតិភូទីក្រុងយូងយូ នៃសាធារណរដ្ឋកូរ៉េ ដឹកនាំ ដោយឯកឧត្តម ជូ ណាក់យ៉ាង (Joo Nak-young) អភិបាលក្រុងយូងយូ ចូលជួបសម្តែងការគួរសម និងពិភាក្សា ការងារមួយចំនួន។

ជាកិច្ចចាប់ផ្តើម លោកជំទាវ កិត្តិសង្គហបណ្ឌិត បានស្វាគមន៍យ៉ាងកក់ក្តៅចំពោះគណៈប្រតិភូគណៈប្រតិភូ ទីក្រុងយូងយូ នៃសាធារណរដ្ឋកូរ៉េ ដែលបានមកបំពេញទស្សនិច្ចកម្មជា និងជាពិសេសមកកាន់រដ្ឋសភានាពេល នេះ។ លោកជំទាវ បានរំលឹកឡើងវិញនូវដំណើរអញ្ជើញចូលរួមជាសហអធិបតី តំណាងដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ សម្តេចអគ្គ មហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន ក្នុងពិធីបិទពិព័រណ៍វប្បធម៌ពិភពលោកយូងយូ-ឆ្នាំ២០១៩» កាលពីឆ្នាំ២០១៩ នៅទីក្រុងយូងយូ ខេត្តយូងសាងបុកជូ នៃសាធារណរដ្ឋកូរ៉េ។ លោកជំទាវ បានគូសបញ្ជាក់នូវសារៈសំខាន់ដែល ទទួលបានពីការចូលរួមពិព័រណ៍វប្បធម៌នេះ ដែលជាព្រឹត្តិការណ៍ពិសេសអស្ចារ្យមួយដោយបានឆ្លុះបញ្ចាំង ពីប្រវត្តិ សាស្ត្រ តំលៃ ប្រភពនៃសន្តិភាព ភាពសុខដុមរមនា ការអភិវឌ្ឍន៍ និងនវានុវត្តន៍ ដែលដាក់លំដាប់ចលក្នុងដំណើរ អភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ច និងសង្គម។ លោកជំទាវ បានមានប្រសាសន៍បន្ថែមថា តាមរយៈបទពិសោធន៍ដែលបានទស្សន កិច្ចនៅប្រទេសកូរ៉េកន្លងមក ជាពិសេសនៅទីក្រុងយូងយូ អំពីការតភ្ជាប់ទំនាក់ទំនងរវាងមនុស្សនិងមនុស្ស ការ បង្កើនបណ្តាញទំនាក់ទំនង និងវេទិការវាងសហគមន៍និងរដ្ឋាភិបាល ដើម្បីលើកកម្ពស់សន្តិភាព និងការអភិវឌ្ឍ ប្រកបដោយចីរភាព តាមរយៈការជំរុញភាពចម្រុះនៃវប្បធម៌ ដែលពិតជាមានភាពសមស្របទៅនឹងគោល នយោបាយស្តីពីវិទ្យាសាស្ត្រ បច្ចេកវិទ្យា និងនវានុវត្តន៍២០២០-២០៣០ របស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា។

គួររំលឹកផងដែរថា ការចាប់ផ្តើមលើកដំបូងនៃពិព័រណ៍វប្បធម៌ពិភពលោកយូងយូនៅក្រៅប្រទេសកូរ៉េ ត្រូវ បានធ្វើឡើងនៅខេត្តសៀមរាប ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា កាលពីចុងឆ្នាំ២០០៦ ក្រោមកិច្ចសហការរៀបចំដោយរាជរ ដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងសាធារណរដ្ឋកូរ៉េ ដោយទទួលបានអ្នកចូលទស្សនាសរុបប្រមាណ ៣០ម៉ឺននាក់ ជាមួយការ ចូលរួមសម្តែងមកពី ៣៣ប្រទេស។ ឆ្លៀតក្នុងឱកាសនេះ លោកជំទាវ បានថ្លែងអំណរគុណយ៉ាងជ្រាលជ្រៅដល់

សាធារណរដ្ឋកូរ៉េ ដែលបានបង្កលក្ខណៈងាយស្រួល ប្រកបដោយភាពយកចិត្តទុកដាក់ដល់ពលករខ្មែរដែលទៅ
បម្រើការងារនៅកូរ៉េ។ លោកជំទាវបានសង្កេតឃើញថា ដោយសារការយកចិត្តទុកដាក់ផ្សេងៗរួមមាន ការថែទាំសុខ
ភាព ការបំពាក់បំប៉នចំណេះជំនាញបន្ថែម ជាមួយនឹងប្រាក់កំរៃពលកម្មសមរម្យ នេះ បានធ្វើឱ្យពលករខ្មែរអាចបន្ត
អាណត្តិការងាររបស់គេនៅប្រទេសកូរ៉េ និងបានជួយឱ្យជីវភាពគ្រួសាររបស់គេកាន់តែប្រសើរឡើង។

លោកជំទាវ បានលើកឡើងបន្ថែមថា អតីតពលករខ្មែរនៅកូរ៉េមួយចំនួនបានប្រែក្លាយជីវភាពរស់នៅសព្វថ្ងៃ
កាន់តែធូរធារប្រសើរឡើង ដោយសារវិជ្ជាជីវៈ បច្ចេកវិទ្យាថ្មីៗ និងភាពច្នៃប្រឌិតដែលបានរស់នៅរៀនសូត្រអំឡុង
ពេលបំពេញការងារនៅកូរ៉េ ព្រមទាំងបានរួមចំណែកដល់ការអភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ចសង្គមរបស់កម្ពុជាផងដែរ។ ចំពោះ
ទំនាក់ទំនងរវាងប្រជាជននិងប្រជាជននៃប្រទេសទាំងពីរនោះ លោកជំទាវបានមានប្រសាសន៍ថា ពលករដែលទៅ
ធ្វើការនៅប្រទេសកូរ៉េនេះ គឺបានរួមចំណែកយ៉ាងសំខាន់ដល់សេដ្ឋកិច្ចកូរ៉េ ហើយទាក់ទងទៅនឹងស្ត្រីខ្មែរដែលបាន
រៀបការជាមួយស្វាមីកូរ៉េនោះ គឺជាការផ្តល់តម្លៃជាគ្រួសារ ត្រូវបានផ្សារភ្ជាប់ទំនាក់ទំនងរវាងកម្ពុជា និងកូរ៉េកាន់តែ
ជិតស្និទ្ធ លោកជំទាវក៏បានគាំទ្រចំពោះគ្រួសារបែបចំរុះនេះផងដែរ ។

លោកជំទាវបានសម្តែងនូវការពេញចិត្តយ៉ាងខ្លាំង ដោយតាមរយៈទំនាក់ទំនងការទូតដ៏ល្អរវាងប្រទេសទាំង
ពីរ រហូតមកដល់ពេលនេះប្រទេសទាំងពីរបានចុះហត្ថលេខាលើកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរវាងវិស័យសេដ្ឋកិច្ចពាណិជ្ជ
កម្ម ជាពិសេសកិច្ចព្រមព្រៀងពាណិជ្ជកម្មសេរីទ្វេភាគីម្តុំ-កូរ៉េ (CKFTA) ដែលត្រូវបានផ្តល់សច្ចាប័នពីសភាកូរ៉េ
កាលពីពេលថ្មីៗនេះ និងភាពជាដៃគូតំបន់សេដ្ឋកិច្ចគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ(RCEP) ដែលបានចូលជាធរមានកាលពីខែ
មករាកន្លងទៅនេះ ដែលទាំងអស់នេះនឹងចូលរួមចំណែកយ៉ាងសំខាន់ក្នុងការជំរុញទំហំពាណិជ្ជកម្ម ទំហំវិនិយោគ
និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការសេដ្ឋកិច្ចកាន់តែមានភាពល្អប្រសើរបន្ថែមទៀត។

នៅក្នុងឱកាសនេះដែរ លោកជំទាវសង្ឃឹមថា ឯកឧត្តមអភិបាលក្រុងយូឡូ និងជួយជំរុញលើកទឹកចិត្តឱ្យ
អ្នកវិនិយោគិនកូរ៉េ មកវិនិយោគនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាកាន់តែច្រើនបន្ថែមទៀត ដើម្បីឈានឆ្ពោះទៅរកការផ្គត់ផ្គង់
ក្នុងស្រុកឱ្យបានពេញលេញគ្រប់គ្រាន់ ព្រមទាំងអាចនាំចេញទៅក្រៅប្រទេស។ ទាក់ទងទៅនឹងការវិនិយោគនៅក្នុង
ប្រទេសកម្ពុជា លោកជំទាវក៏បានលើកឡើងអំពីការកំណែទម្រង់ច្បាប់វិនិយោគថ្មី ដូចជាច្បាប់មិនយកពន្ធគ្រួតគ្នា
បូកនឹងភាពជាដៃគូសេដ្ឋកិច្ចគ្រប់ជ្រុងជ្រោយដែលពិតជាអាចជំរុញពាណិជ្ជកម្មរវាងប្រទេសទាំងពីរឱ្យកាន់តែមាន
ភាពល្អប្រសើរឡើង។ លោកជំទាវក៏បានលើកឡើងពីសមិទ្ធផលស្ថានមិត្តភាពកម្ពុជា-កូរ៉េ ឆ្លងទន្លេមេគង្គថ្មី ដែល
នឹងចាប់ផ្តើមសាងសង់នៅឆ្នាំក្រោយ ក្រោមគំនិតផ្តួចផ្តើមដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ សម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន ដោយទទួល
បានជំនួយឥតសំណង និងកម្មវិធីសម្របសម្រួលពីរដ្ឋាភិបាលសាធារណរដ្ឋកូរ៉េ ដែលពិតជាជាស្ថានមួយដ៏ល្អ សម្រាប់
បម្រើដល់ការរស់នៅរបស់ប្រជាពលរដ្ឋនៅកម្ពុជា។

ទន្ទឹមនឹងនេះ លោកជំទាវក៏បានជម្រាបជូនពីវឌ្ឍនៈភាពនៃ «គម្រោងTECHO ភូមិ១០០ ដែលបាននឹង
កំពុងអនុវត្តសាកល្បងភូមិចំនួន១០០នៅទូទាំង២៥ រាជធានី-ខេត្ត។ គម្រោងនេះនឹងត្រូវចូលរួមយ៉ាងសកម្មក្នុងការ
ជំរុញការអភិវឌ្ឍន៍នៅថ្នាក់មូលដ្ឋាន និងកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រ ដោយប្រើប្រាស់ទស្សនទាន TECHO៖ Technology
- បច្ចេកវិទ្យា Education - ការអប់រំ Cooperation - កិច្ចសហប្រតិបត្តិការ Humanity - មនុស្សជាតិ និង
Ownership - ភាពជាម្ចាស់ ដោយផ្អែកទៅលើវប្បធម៌ជាស្នូល និងលើកកម្ពស់វិស័យទេសចរណ៍បែបវប្បធម៌និងធម្ម
ជាតិ និងកសិទេសចរណ៍ ដើម្បីរួមចំណែកឈានទៅសម្រេចបាននូវគោលដៅអភិវឌ្ឍន៍ប្រកបដោយចីរភាព
(UNSDGs) និងចក្ខុវិស័យនៃការប្រែក្លាយប្រទេសកម្ពុជាទៅជាប្រទេសមានចំណូលមធ្យមកម្រិតខ្ពស់ក្នុងឆ្នាំ
២០៣០ និងប្រទេសអភិវឌ្ឍន៍ក្នុងឆ្នាំ២០៥០។

ជាការឆ្លើយតប ឯកឧត្តមអភិបាលក្រុងយូងយូ បានឯកភាពទៅនឹងប្រសាសន៍របស់លោកជំទាវកិត្តិសង្គ ហបណ្ឌិត ដែលតាមរយៈចំណងទាក់ទងទ្វេភាគី កូរ៉េ-កម្ពុជាមានកិច្ចសហប្រតិបត្តិការទៅលើវិស័យជាច្រើន និងពិត ជាមានការរីកចម្រើន រួមមានការទូត វប្បធម៌ ទេសចរណ៍ ឧស្សាហកម្ម ពាណិជ្ជកម្ម ជាដើម។ ឯកឧត្តម បាន ជម្រាបជូនថា នៅប្រទេសកូរ៉េ អត្រាមនុស្សកើតថយចុះ រីឯអត្រាមនុស្សចាស់កើនឡើងដែលធ្វើឱ្យប្រទេសកូរ៉េកំពុង ជួបវិបត្តិខ្លះកំលាំងពលកម្ម រួមទាំងកំលាំងពលកម្មក្នុងទីក្រុងយូងយូផងដែរ។ អំឡុងពេលនៃដំណើរទស្សនកិច្ចនា ពេលនេះ ឯកឧត្តមបានធ្វើការងារជាច្រើនជាមួយក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈកម្ពុជាពាក់ព័ន្ធនឹងការ បញ្ជូនពលករទៅបម្រើការងារនៅកូរ៉េ ដើម្បីបង្កលក្ខណៈងាយស្រួលទាំងមុនពេលទៅ អំឡុងពេលនៅកូរ៉េ និងត្រលប់ មកកម្ពុជាវិញ។

ឯកឧត្តមអភិបាលក្រុងយូងយូបានលើកសរសើរពីពលករខ្មែរដែលធ្វើបម្រើការងារនៅកូរ៉េគឺមានភាពឧស្សា ហ៍ព្យាយាម និងស្មោះត្រង់ ដែលធ្វើឱ្យក្រុមហ៊ុន ឧស្សាហកម្មនានា ត្រូវការពលកម្មពីប្រទេសកម្ពុជាជាច្រើនទាំង ការងារតាមរដូវ និងរយៈពេលវែង។ ឯកឧត្តមបានសង្កេតឃើញថា មានក្រុមហ៊ុនកូរ៉េជាច្រើនមកបណ្តាក់ទុនរកស៊ី នៅកម្ពុជា ដូចជាគ្រឿងបន្លំ គ្រឿងបន្លាស់រថយន្តជាដើម។ ឯកឧត្តមក៏បានទៅទស្សនកិច្ច និងធ្វើបទបង្ហាញនៅ សាលាពហុបច្ចេកវិទ្យាកម្ពុជាដែលជាកន្លែងបណ្តុះបណ្តាលធនធានមនុស្សមុននឹងទៅធ្វើការនៅកូរ៉េ ព្រមទាំងបាន ជួបសម្តែងការគ្រួសម និងពិភាក្សាការងារជាមួយឯកឧត្តមអភិបាលរាជធានីភ្នំពេញផងដែរ។ ឯកឧត្តមក៏បានគោរព អញ្ជើញលោកជំទាវកិត្តិសង្គបណ្ឌិត ដឹកនាំគណៈប្រតិភូទៅបំពេញទស្សនកិច្ចនៅទីក្រុងយូងយូបន្ថែមទៀត ដើម្បី សិក្សាស្វែងយល់បន្ថែមពីវិស័យដែលលេចធ្លោរនៅទីក្រុងយូងយូ ដូចជា មជ្ឈមណ្ឌលវប្បធម៌ប្រវត្តិសាស្ត្រ ទេសចរណ៍ កសិកម្ម ឧស្សាហកម្ម និងវិស្វកម្ម ជាដើម។

រដ្ឋសភាស្នើនាគីកូរ៉េបន្តយកចិត្តទុកដាក់ចំពោះពលករកម្ពុជា

<https://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/261947-2022-10-19-08-45-32.html> 2022-10-19 03:45pm

(ភ្នំពេញ)៖ លោកស្រី យួន សុដារី អនុប្រធានទី២នៃរដ្ឋសភា ក្នុងពេលពិភាក្សាការងារជាមួយលោក ជូណាក់យ៉ាង (Joo Nak-young) អភិបាលក្រុងយូងយូ បានថ្លែងអំណរគុណដល់សាធារណរដ្ឋកូរ៉េដែលបានបង្ក លក្ខណៈងាយស្រួលដល់ពលករខ្មែរដែលទៅបម្រើការងារនៅកូរ៉េ និងបានស្នើឱ្យភាគីកូរ៉េបន្តការយកចិត្តទុកដាក់ ចំពោះពលករកម្ពុជាតទៅទៀត។ គួរជម្រាបថា កិច្ចពិភាក្សារវាងលោកស្រី យួន សុដារី និងគណៈប្រតិភូទីក្រុងយូង យូនៃសាធារណរដ្ឋកូរ៉េនេះ បានធ្វើឡើងនៅថ្ងៃទី១៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ នៅវិមានរដ្ឋសភា។ នាឱកាសនោះ លោក ស្រី យួន សុដារី បានថ្លែងអំណរគុណដល់សាធារណរដ្ឋកូរ៉េ ដែលបានបង្កលក្ខណៈងាយស្រួលប្រកបដោយភាព យកចិត្តទុកដាក់ដល់ពលករខ្មែរដែលទៅបម្រើការងារនៅកូរ៉េ។ លោកស្រីបានសង្កេតឃើញថា ដោយសារការយក ចិត្តទុកដាក់ផ្សេងៗ រួមមាន ការថែទាំសុខភាព ការបំពាក់បំប៉នចំណេះជំនាញបន្ថែម ជាមួយនឹងប្រាក់កំរៃពលកម្ម សមរម្យនេះ បានធ្វើឱ្យពលករខ្មែរអាចបន្តអាណត្តិការងាររបស់គេនៅប្រទេសកូរ៉េ និងបានជួយឱ្យជីវភាពគ្រួសារ របស់គេកាន់តែប្រសើរឡើង។

លោកស្រីអនុប្រធានទី២បានបន្ថែមថា អតីតពលករខ្មែរនៅកូរ៉េមួយចំនួនបានប្រែក្លាយជីវភាពរស់នៅសព្វ ថ្ងៃកាន់តែធូរធាប្រសើរឡើង ដោយសារវិជ្ជាជីវៈ បច្ចេកវិទ្យាថ្មីៗ និងភាពច្នៃប្រឌិតដែលបានរស់នៅរៀនសូត្រអំឡុង ពេលបំពេញការងារនៅកូរ៉េ ព្រមទាំងបានរួមចំណែកដល់ការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ចសង្គមរបស់កម្ពុជាផងដែរ។ ចំពោះ ទំនាក់ទំនងរវាងប្រជាជននិងប្រជាជននៃប្រទេសទាំងពីរនោះ លោកស្រីបានលើកឡើងថា ពលករដែលទៅធ្វើការ

នៅប្រទេសកូរ៉េនេះ គឺបានរួមចំណែកយ៉ាងសំខាន់ដល់សេដ្ឋកិច្ចកូរ៉េ ហើយទាក់ទងទៅនឹងស្ត្រីខ្មែរដែលបានរៀបការ ជាមួយស្វាមីកូរ៉េនោះ គឺជាការផ្តល់តម្លៃជាគ្រួសារត្រូវបានផ្សារភ្ជាប់ទំនាក់ទំនងរវាងកម្ពុជា និងកូរ៉េកាន់តែជិតស្និទ្ធ លោកស្រីក៏បានគាំទ្រចំពោះគ្រួសារបែបចំរុះនេះផងដែរ។

លោក ជូ ណាក់យ៉ាង បានជម្រាបជូនថា នៅប្រទេសកូរ៉េ អត្រាមនុស្សកើតថយចុះ រីឯអត្រាមនុស្សចាស់ កើនឡើង ដែលធ្វើឱ្យប្រទេសកូរ៉េកំពុងជួបវិបត្តិខ្វះកម្លាំងពលកម្ម រួមទាំងកម្លាំងពលកម្មក្នុងទីក្រុងយូធីងយូផងដែរ។ អំឡុងពេលនៃដំណើរទស្សនកិច្ចនាពេលនេះ លោកបានធ្វើការងារជាច្រើនជាមួយក្រសួងការងារនិងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈកម្ពុជាពាក់ព័ន្ធនឹងការបញ្ជូនពលករទៅបម្រើការងារនៅកូរ៉េ ដើម្បីបង្កលក្ខណៈងាយស្រួលទាំងមុនពេលទៅ អំឡុងពេលនៅកូរ៉េ និងត្រលប់មកកម្ពុជាវិញ។ លោកអភិបាលក្រុងយូធីងយូបានលើកសរសើរពីពលករខ្មែរដែលធ្វើ បម្រើការងារនៅកូរ៉េគឺមានភាពឧស្សាហ៍ព្យាយាម និងស្មោះត្រង់ ដែលធ្វើឱ្យក្រុមហ៊ុនឧស្សាហកម្មនានាត្រូវការពល កម្មពីប្រទេសកម្ពុជាជាច្រើនទាំងការងារតាមរដូវ និងរយៈពេលវែង។

**អាជ្ញាធរក្រុងមួយរបស់កូរ៉េ
បង្ហាញចេតនាទទួលយកពលករកម្ពុជាបន្ថែម ខណៈកម្លាំងពលកម្មធ្លាក់ចុះ**

<https://www.btv.com.kh/article/16362> 2022/10/19 03:50:46 pm

ភ្នំពេញ៖ លោក ជូ ណាក់យ៉ាង (Joo Nak-young) អភិបាលក្រុងយូធីងយូ នៃសាធារណរដ្ឋកូរ៉េ បានលើក ឡើងថា ប្រទេសកូរ៉េអត្រាកំណើត របស់ពលរដ្ឋមានការថយចុះ ហើយមនុស្សចាស់មានការកើនឡើង ដែលធ្វើឱ្យ ខ្វះខាតកម្លាំងពលកម្ម ខណៈភាគីកូរ៉េ កំពុងពិភាក្សាជាមួយក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈកម្ពុជា លើ ការងារបញ្ជូនពលកររបន្ថែម ។

ក្នុងជំនួបជាមួយលោកជំទាវកិត្តិសង្គហបណ្ឌិត យួន សុដារី អនុប្រធានទី២ នៃរដ្ឋសភាជាតិ នៅថ្ងៃទី១៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ លោក ជូ ណាក់យ៉ាង បានឲ្យដឹងថា ចំណងទាក់ទងទ្វេភាគី កូរ៉េ-កម្ពុជា មានកិច្ចសហ ប្រតិបត្តិការទៅលើវិស័យជាច្រើន និងពិតជាមានការរីកចម្រើន រួមមានការទូត វប្បធម៌ ទេសចរណ៍ ឧស្សាហកម្ម ពាណិជ្ជកម្មជាដើម ។ លោកបន្តថា នៅប្រទេសកូរ៉េ អត្រាមនុស្សកើតថយចុះ រីឯអត្រាមនុស្សចាស់កើនឡើង ដែល ធ្វើឱ្យប្រទេសកូរ៉េកំពុងជួបវិបត្តិខ្វះកម្លាំងពលកម្ម ហើយទីក្រុងយូធីងយូ ក៏ជួបបានបញ្ហានេះដែរ ។ អំឡុងពេលនៃ ដំណើរទស្សនកិច្ចនៅកម្ពុជា ប្រតិភូក្រុងយូធីងយូ បានធ្វើការងារជាច្រើនជាមួយក្រសួងការងារកម្ពុជា ពាក់ព័ន្ធការ បញ្ជូនពលករទៅបម្រើការងារនៅកូរ៉េ ដើម្បីបង្កលក្ខណៈងាយស្រួលទាំងមុនពេលទៅ អំឡុងពេលនៅកូរ៉េ និងត្រលប់ មកកម្ពុជាវិញ ។ លោកអភិបាលក្រុងថា ពលករខ្មែរធ្វើបម្រើការងារនៅកូរ៉េ គឺមានភាពឧស្សាហ៍ព្យាយាម និងស្មោះ ត្រង់ ដែលធ្វើឱ្យក្រុមហ៊ុន ឧស្សាហកម្មនានា ត្រូវការពលកម្មពីប្រទេសកម្ពុជាជាច្រើនទាំងការងារតាមរដូវ និងរយៈ ពេលវែង ។

ក្នុងឱកាសនោះលោកជំទាវកិត្តិសង្គហបណ្ឌិត បានថ្លែងអំណរគុណយ៉ាងជ្រាលជ្រៅ ដល់សាធារណរដ្ឋកូរ៉េ ដែលបានបង្កលក្ខណៈងាយស្រួលប្រកបដោយភាពយកចិត្តទុកដាក់ដល់ពលករខ្មែរដែលទៅបម្រើការងារនៅកូរ៉េ។ លោកជំទាវបន្តថា ពលករខ្មែរមានការយកចិត្តទុកដាក់ផ្សេងៗ រួមមានការថែទាំសុខភាព ការបំពាក់បំប៉នចំណេះ ជំនាញបន្ថែម ជាមួយនឹងប្រាក់កម្រៃពលកម្មសមរម្យ បានធ្វើឱ្យពលករខ្មែរ អាចបន្តអាណត្តិការងាររបស់គេ នៅ ប្រទេសកូរ៉េ និងបានជួយឱ្យជីវភាពគ្រួសាររបស់គេកាន់តែប្រសើរឡើង ។ លោកជំទាវ យួន សុដារី បានបន្ថែមថា អតីតពលករខ្មែរនៅកូរ៉េមួយចំនួន បានប្រែក្លាយជីវភាពរស់នៅសព្វថ្ងៃកាន់តែប្រសើរឡើង ដោយសារវិជ្ជាជីវៈ ប ច្ចេកវិទ្យាថ្មីៗ និងភាពច្នៃប្រឌិតដែលបានរស់នៅរៀនសូត្រ អំឡុងពេលបំពេញការងារនៅទីនោះ ព្រមទាំងបានរួម ចំណែកដល់ការអភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ចសង្គមរបស់កម្ពុជាផងដែរ ។ អត្ថបទ ៖ បាន សុខរិទ្ធ

ថ្ងៃទី២១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

លោក ស ខេង

អំពាវនាវឱ្យសមត្ថកិច្ចបន្តរួមគ្នាទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបទល្មើសផ្សេងៗនៅកម្ពុជា

<https://www.postkhmer.com/national/2022-10-19-1747-242476.html> រ៉ែន ដារ៉ា | Publication date 19 October 2022 | 17:47 ICT

ភ្នំពេញ: លោកឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី ស ខេង រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃបន្តអំពាវនាវឱ្យគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធរួមគ្នាទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបទល្មើសផ្សេងៗដែលកើតមាននៅកម្ពុជា ក្រោយពីថ្មីៗនេះ កម្ពុជាបានក្លាយជាប្រទេសរងគ្រោះដោយសារជនល្មើសយកធ្វើជាកន្លែងប្រព្រឹត្តបទល្មើសនិងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែន ដូចជាបទល្មើសគ្រឿងញៀន ជួយដូរមនុស្ស និងល្បែងអនឡាញខុសច្បាប់ជាដើម។ លោក ស ខេង បានបញ្ជាក់បែបនេះក្នុងពេលធ្វើជាអធិបតីសម្ភោធដាក់ឱ្យប្រើជាផ្លូវការអគារទំនើបហ្វឹកហាត់បាញ់គ្រាប់ពិតអាវុធខ្លីនេះ ស្ថិតនៅបណ្ឌិត្យសកានគរចាលកម្ពុជា ក្នុងឃុំដីឥដ្ឋ ស្រុកកៀនស្វាយ ខេត្តកណ្តាល នៅថ្ងៃទី១៩ ខែតុលា។ លោកបានថ្លែងថា ក្នុងស្ថានភាពបច្ចុប្បន្ននេះ រាជរដ្ឋាភិបាលក៏ដូចជាក្រសួងមហាផ្ទៃបានបន្តប្តេជ្ញាចិត្តខ្ពស់ប្រកបដោយឆន្ទៈមោះមុត និងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាធរមាន ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងអំពើឃោរឃៅ ជំរិតទារប្រាក់ តាមប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យា បទល្មើសគ្រឿងញៀន បទល្មើសសម្ភាគប្រាក់ ល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ ឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែន ព្រមទាំងបន្តការគាំពារ ជួយសង្គ្រោះទាំងប្រជាជនកម្ពុជា និងបរទេសដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរមនុស្ស។

លោកបានឱ្យដឹងថា ការកើនឡើងនូវបទល្មើសទាំងនេះ បានជះឥទ្ធិពលអវិជ្ជមាននិងភាពអសកម្មមួយចំនួនដល់សង្គមកម្ពុជា។ ជាពិសេសប៉ះពាល់ដល់កំណើនសេដ្ឋកិច្ចជាតិនិងការធ្លាក់ចុះនូវកិត្យានុភាពរបស់កម្ពុជានៅក្នុងឆាកអន្តរជាតិដែលទាក់ទងដល់កិត្តិយស និងមុខមាត់របស់កម្ពុជា។ លោកបន្តថា៖ «ខ្ញុំសូមបញ្ជាក់បន្តិចថា កម្ពុជាជាប្រទេសដែលរងគ្រោះ ដោយសារគេយកធ្វើជាកន្លែងប្រព្រឹត្តបទល្មើសឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនមួយចំនួន ឧទាហរណ៍ថា បទល្មើសគ្រឿងញៀន។ យើងមិនមែនជាប្រទេសប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀននេះទាំងស្រុងនូវចំនួនគ្រឿងញៀនដែលបាននាំចូលនោះទេ។ ប៉ុន្តែយើងបានក្លាយទៅជាកន្លែងដែលផលិតនូវសារធាតុញៀនផ្សំ ដែលជាផលិតផលពាក់កណ្តាលសម្រេចត្រូវបានគេនាំចូលមកកម្ពុជា»។ លោករំលឹកថា នៅពេលដែលជនល្មើសនាំចូលនូវផលិតផលសារធាតុគីមីផ្សំទាំងឡាយ ជនល្មើសបានចាប់ផ្តើមលួចលាក់យកកម្ពុជាធ្វើការផលិត រួចហើយក៏នាំចេញទៅប្រទេសទី៣ទៀត ហើយក្នុងនោះក៏មានគ្រឿងញៀនមួយផ្នែកបានចែកចាយនៅកម្ពុជាផងដែរ។

លោកបញ្ជាក់ថា៖ «ឥឡូវនេះយើងចាំបាច់ត្រូវមានការប្តេជ្ញាចិត្តប្រកបដោយឆន្ទៈខ្ពស់ ក្នុងការទប់ស្កាត់ បង្ក្រាបនូវបទល្មើសនេះឱ្យខាងតែបាន។ ចំពោះផលលំបាកនៃសង្គមរបស់យើងវានឹងកើតមាននៅពេលខាងមុខ បើសិនជាយើងមិនបានយកចិត្តទុកដាក់បង្ក្រាបនិងដោះស្រាយបញ្ហានេះពីឥឡូវទៅ»។ លោក ស ខេង បញ្ជាក់ថា ផលលំបាករបស់កម្ពុជានាពេលខាងមុខនោះ គឺប៉ះពាល់ដំបូងបំផុតធនធានមនុស្ស ដោយមនុស្សពេញវ័យនឹងក្លាយទៅជាអ្នកសេពគ្រឿងញៀនដែលបានបំផ្លាញនូវប្រព័ន្ធសរសៃប្រសាទរបស់ពួកគេ។ ទន្ទឹមនឹងនេះ បញ្ហាសន្តិសុខសណ្តាប់ធ្នាប់ ចោរលួច ចោរប្លន់ អំពើឃោរឃៅឧក្រិដ្ឋកម្មផ្សេងៗ នឹងកើតមានឡើង។ លោកបានថ្លែងថា៖ «បញ្ហានេះចាំបាច់ត្រូវឱ្យមានការគាំទ្រនិងការចូលរួមទាំងអស់គ្នានៅក្នុងសង្គមកម្ពុជាទាំងប្រជាពលរដ្ឋ ទាំងមន្ត្រីរាជការគ្រប់ផ្នែក។ អ្នកពាក់ព័ន្ធនៅក្នុងសង្គមកម្ពុជាចាំបាច់ត្រូវតែរួមគ្នាដើម្បីកម្ចាត់បញ្ហាគ្រឿងញៀននេះ។ នេះជាកិច្ចការដែលយើងចាប់អារម្មណ៍ ហើយកំពុងតែធ្វើការងារនេះ»។

បើតាមលោក ស ខេង គិតពីថ្ងៃទី ១ ខែមករា ដល់ថ្ងៃទី ២០ ខែសីហា ឆ្នាំ ២០២២ អាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានរកឃើញនិងជួយសង្គ្រោះជនបរទេស ដែលប្រកាសថាជាជនរងគ្រោះបានចំនួន៨៧ករណី ស្មើនឹង

ប្រមាណ ៨៦៥ នាក់ ព្រមទាំងបានកសាងសំណុំរឿងបញ្ជូនទៅតុលាការចំនួន ១៧ ករណី ជនសង្ស័យសរុបចំនួន ៦០ នាក់។ ចំណែកនៅសប្តាហ៍ទី៤ ខែសីហាឆ្នាំ ២០២២ អាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានបើកកិច្ចប្រតិបត្តិការ ជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះសរុបចំនួន ៧ ករណីទៀត ដោយបានសង្គ្រោះជនរងគ្រោះសរុបចំនួន ២៥ នាក់ (មាន ៦ សញ្ជាតិ) និងឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យសរុបចំនួន ២៣ នាក់ (មាន ៤ សញ្ជាតិ) នៅក្នុងខេត្តព្រះសីហនុ ខេត្តពោធិ៍ សាត់ ខេត្តស្វាយរៀង និងខេត្តឧត្តរមានជ័យ។ លោកបញ្ជាក់ថា ក្រៅពីនេះមានករណីសេសសល់បន្ថែមទៀតដែល អាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចកម្ពុជាកំពុងបន្តស្រាវជ្រាវ ដើម្បីសង្គ្រោះ និងបង្ក្រាបផងដែរ។

លោកបានបន្ថែមថា ផ្អែកតាមលទ្ធផលនៃការស្រាវជ្រាវនិងសួរចម្លើយរកឃើញថា ពលរដ្ឋបរទេសទាំងនោះ មួយចំនួនធំត្រូវបានក្រុមឧក្រិដ្ឋជន ដែលមានមេខ្លោងនៅប្រទេសរបស់ខ្លួន និងមានបក្ខពួកនៅកម្ពុជាប្រើប្រាស់ បណ្តាញទំនាក់ទំនងសង្គមធ្វើការចោទឱ្យឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលមកកម្ពុជា ក្រោមការសន្យាផ្តល់ការងារ ដែល ទទួលបានប្រាក់ឈ្នួលខ្ពស់។ ក៏ប៉ុន្តែជាក់ស្តែងជនទាំងនោះត្រូវបានចាត់ឱ្យបម្រើការងារល្បែងស៊ីសង់អនឡាញខុស ច្បាប់ ហើយបានក្លាយជាជនរងគ្រោះនៃអំពើជួញដូរមនុស្ស និងរត់ពន្ធមនុស្ស។ លោកបន្តថា ជនរងគ្រោះ ត្រូវបាន ក្រុមឧក្រិដ្ឋជនជួញដូរ ឬផ្ទេរបន្តពីក្រុមហ៊ុនមួយទៅក្រុមហ៊ុនមួយឬពីក្រុមមួយទៅក្រុមមួយ ដោយពុំមានការព្រម ព្រៀងពីសាមីខ្លួន ហើយករណីខ្លះទៀតត្រូវទទួលរងនូវអំពើហិង្សា និងការគំរាមកំហែងផ្សេងៗប្រសិនមិនអនុវត្ត តាមការបង្គាប់បញ្ជាពីក្រុមឧក្រិដ្ឋជនទេនោះ។

**បន្ទាបករណីជួញដូរមនុស្សនៅប្រទេសឡាវ,
ឃាត់ខ្លួនជនជាតិខ្មែរ២នាក់ និងចិន១៦នាក់ នៅស្រុកឆែប ខេត្តព្រះវិហារ**

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/262202-2022-10-20-06-11-12.html> 2022-10-20
01:11pm

(ព្រះវិហារ)៖ បុរសជនជាតិខ្មែរជាអ្នកបើកបររថយន្តម្នាក់ និងជនជាតិចិនប្រុសស្រីចំនួន១៦នាក់ទៀត ត្រូវ បានកម្លាំងសមត្ថកិច្ចចម្រុះឃាត់ខ្លួនខណៈដែលពួកគេបម្រុងធ្វើសកម្មភាពលួចឆ្លងដែនខុសច្បាប់ទៅប្រទេសឡាវ។ ប្រតិបត្តិការឃាត់ខ្លួនជនជាតិចិន ដែលលួចឆ្លងដែនខុសច្បាប់ទៅប្រទេសឡាវនេះ បានធ្វើឡើងនៅវេលាម៉ោង ៩៖ ៣០នាទី ព្រលប់ថ្ងៃទី១៨ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ស្ថិតនៅភូមិកំពង់ស្រឡៅ ឃុំកំពង់ស្រឡៅមួយ ស្រុកឆែប ខេត្តព្រះ វិហារ។

សមត្ថកិច្ចប្រចាំការនៅច្រកព្រំដែនកំពង់ស្រឡៅបានថ្លែងថា ដោយមានការសង្ស័យថាមានជនជាតិចិនលួច ឆ្លងដែនខុសច្បាប់ កម្លាំងចម្រុះរួមមាន កម្លាំងផ្នែកសឹករងស្រុកឆែប និងកម្លាំងនគរបាលស្រុក បានធ្វើសកម្មភាព ល្បាត ក្នុងភូមិសាស្ត្រ ភូមិកំពង់ស្រឡៅ និងបានឃាត់រថយន្តមួយគ្រឿងម៉ាកសាំងយ៉ុងពាក់ស្លាកលេខ សៀមរាប 2A-9240 បើកបរដោយឈ្មោះជា រតនា ភេទប្រុស អាយុ២៧ឆ្នាំ រស់នៅភូមិកំពង់ស្រឡៅ ឃុំកំពង់ស្រឡៅមួយ ស្រុកឆែប ខេត្តព្រះវិហារ ដោយក្នុងរថយន្តមានជនជាតិចិន១៦នាក់ (ស្រី១នាក់) ដែលបម្រុងធ្វើសកម្មភាពលួចឆ្លង ដែនទៅប្រទេសឡាវ ដែលមានឈ្មោះ បូរី ជាមេខ្លោងជួញដូរជនជាតិចិនខុសច្បាប់។ ក្នុងប្រតិបត្តិការនេះសមត្ថកិច្ច បានឃាត់រថយន្តសាំងយ៉ុងខាងលើ១គ្រឿង ប៉ុន្តែមានរថយន្តចំនួន៤គ្រឿងផ្សេងទៀត បានមករារាំងក្នុងប្រតិបត្តិការ នេះ រថយន្តទាំង៤គ្រឿងនោះរួមមាន៖

- * ទី១៖ រថយន្តសាំងយ៉ុង, ទី២៖ រថយន្តកាមរីហើម, ទី៣៖ រថយន្តសីណា, ទី៤៖ រថយន្តកាមរីបាឡែន។
- ប៉ុន្តែសមត្ថកិច្ចបានឃាត់រថយន្តបាឡែនមួយគ្រឿង ពាក់ស្លាកលេខភ្នំពេញ 2AB-7930 រថយន្តទាំង៤គ្រឿងខាង លើ កម្លាំងសមត្ថកិច្ចឃាត់បានមួយគ្រឿង ម៉ាកកាមរីបាឡែន ដែលបើកបរដោយឈ្មោះ បូរី រស់នៅក្នុងភូមិកំពង់ ស្រឡៅ រួមនឹងទូរស័ព្ទមួយគ្រឿង ក្រោយបង្កភាពឡឡាក្នុងបន្ទាយស្របពេលកម្លាំងកំពុងតែធ្វើការ។ បច្ចុប្បន្នជន

ជាតិចិនទាំង១៦នាក់ និងជនជាតិខ្មែរពីរនាក់ រួមនឹងវត្តតាងត្រូវបានសម្រុកកិច្ចការសាងសំណុំរឿងបញ្ជូនទៅចាត់ការតាមច្បាប់។

សមត្ថកិច្ចប្រឆាំងបទល្មើសសាមញ្ញ
ឃាត់ខ្លួនមេការងារនាវាដោះសារីងគ្រោះ៨នាក់ក្នុងនោះមានភេទស្រី
ជារងគ្រោះនៃបទល្មើសព្រហ្មទណ្ឌប្រឆាំងនឹងសិទ្ធិស្ត្រី

<https://gdlf-kh.com/2022/10/21/> Pich Ponlue កំពង់ស្ពឺ

កំពង់ស្ពឺ ៖ នៅថ្ងៃពុធ ទី១៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ វេលាម៉ោង ៣:៣០នាទី ក្រោយពីបានទទួលបណ្តឹងបរិហារពីប្រជាពលរដ្ឋដែលរស់នៅក្បែរ អាហារដ្ឋានផ្ទះសំណាក់ យីហោម្នប់ពោធិ៍រលេចធំ ថាមានករណីសញ្ជាតិកម្មនៅទីនោះ(ស្ត្រីរកស៊ីសេវាផ្លូវភេទ)។

កំលាំងការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជន បានការបញ្ជាដឹកនាំពីលោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ សម សាមួន ស្នងការនគរបាលខេត្តកំពង់ស្ពឺ និងបានការសម្របសម្រួលនីតិវិធីពីតំណាងអយ្យការលោក វ៉ែន នរិទ្ធ ព្រះរាជអាជ្ញារង លោកស្រី ឧត្តមសេនីយ៍ត្រី ជិន សុគន្ធា ស្នងការរង លោកស្រី មួន មណ្ឌិត នាយការិយាល័យ បានចុះទៅពិនិត្យនិងស្រាវជ្រាវជាក់ស្តែងនៅគោលដៅទីតាំងរាយការណ៍ខាងលើ ជារួមក្រោមកិច្ចការត្រួតពិនិត្យសមត្ថកិច្ចបានពិនិត្យរកឃើញថា មានកសិករមួយចំនួនបញ្ជាក់ថាទីតាំងខាងលើពិតជាមានការផ្តល់ឱ្យមានការប្រព្រឹត្តទាក់ទងនូវបទល្មើសសញ្ជាតិកម្ម (ទីតាំងអាហារដ្ឋាន ផ្ទះសំណាក់ ម្នប់ពោធិ៍រលេចធំ ស្ថិតភូមិព្រៃក្តី សង្កាត់ស្វាយក្រវ៉ាន ក្រុងច្បារមន ខេត្តកំពង់ស្ពឺ)។ ក្នុងប្រតិបត្តិការសមត្ថកិច្ចបានឃាត់ខ្លួនមនុស្ស២នាក់ជាអ្នកគ្រប់គ្រង(មេការ) ក្នុងនោះមាន៖

- 1_ឈ្មោះ ល.ស.ខ ភេទស្រី ៣៧ឆ្នាំ ជាមេការ
- 2_ឈ្មោះ យ.ផ ភេទស្រី ៣១ឆ្នាំ ជាមេការបានសង្គ្រោះនារីរងគ្រោះចំនួន៨នាក់ ក្នុងនោះជាអនីតិជន ចំនួន៦នាក់។

អ្នកទាំង១០នាក់បាននាំយកមកធ្វើការសាកសួរបំភ្លឺនិងស្រង់ចម្លើយនៅស្នងការដ្ឋាននគរបាលខេត្តកំពង់ស្ពឺ មេការម្នាក់ឈ្មោះល.ស.ខ បានសារភាព ទីតាំងខាងលើពិតជាមានការអនុញ្ញាតអោយនារីអាចផ្តល់សេវាផ្លូវភេទជូនភ្ញៀវ និងអាចយកទៅក្រៅបានទៀតផង ក្នុងករណីទៅក្រៅគឺខ្លួនបានកាតយពីនារីៗ ដែលចេញទៅរួមភេទ ពិតប្រាកដមែន។ បច្ចុប្បន្នជំនាញបានកសាងសំណុំរឿងនិងបញ្ជូនជនរងគ្រោះទៅរកកិច្ចការជួយសង្គ្រោះ និងមុខរបររឹងមេការទាំង២ បញ្ជូនទៅអយ្យការចំណាត់ការនីតិវិធីបន្ត។

សមត្ថកិច្ចខេត្តបាត់ដំបងបន្តចុះត្រួតពិនិត្យពលរដ្ឋឆ្លងដែន និងមេឃ្លាំងនាំពលករចេញចូល
ខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ

<https://gdlf-kh.com/2022/10/20/-43/> 20/10/2022 Vicheka បាត់ដំបង

ខេត្តបាត់ដំបង៖ នៅវេលាម៉ោង១៤និង៥៥នាទី ថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ ១០រោច ខែអស្សុជ ឆ្នាំខាលចត្វាស័ក ព.ស ២៥៦៦ ត្រូវនឹងថ្ងៃទី២០ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ដោយអនុវត្តតាមបទបញ្ជារបស់ឧត្តមសេនីយ៍ទោ សាត គឹមសាន ស្នងការនគរបាលខេត្តបាត់ដំបង ជាប់ជាប្រចាំស្តីពីការការពារសន្តិសុខតាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែន កម្ពុជា-ថៃ និងត្រួតពិនិត្យពលរដ្ឋឆ្លងដែន និងមេឃ្លាំងនាំពលករចេញចូលខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ និងលោកវរសេនីយ៍ឯក ហាត ឡែង រដ្ឋមន្ត្រីស្នងការរងផែនការងារវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក ក្រោមការបញ្ជាផ្ទាល់របស់លោកវរសេនីយ៍ឯក ម៉ង់ ស៊ី មេបញ្ជាការវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក លេខ៨១៧ បានចាត់កម្លាំងប៉ុស្តិ៍គីឡូ១៣ ចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក ម៉ុង ម៉េត (នាយប៉ុស្តិ៍) សហការជាមួយកម្លាំង

យោធាផ្នែកសឹករងសំពៅលូនចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ត្រី ជា យ៉ាន (មេបញ្ជាការកងអនុសេនាតូច) កម្លាំងយោធាវរសេនាតូច៥៣៣ចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំ ដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក ឯក អំផន (មេបញ្ជាការកងអនុសេនាធំ) បានទទួលប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់ចូលមកប្រទេសកម្ពុជាវិញ ត្រង់ភូមិសាស្ត្រ ភូមិពោធិ៍ជ្រៃ ឃុំសិរីមានជ័យ ស្រុកសំពៅលូន ខេត្តបាត់ដំបង ចំនួន១លើក សរុបចំនួន៨នាក់ ស្រី៥នាក់ ។

ប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់មកវិញទាំងអស់ ត្រូវបានអប់រំណែនាំ និងប្រគល់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់ ឱ្យទៅក្រុមគ្រូពេទ្យ នៃមន្ទីរពេទ្យបង្អែកស្រុកសំពៅលូនធ្វើពិនិត្យ និងស្នែនប័ណ្ណចាក់វ៉ាក់សាំងចេញត្រឹមត្រូវទាំងអស់ មុននឹងអនុញ្ញាតឱ្យត្រឡប់ទៅមូលដ្ឋានរៀងៗខ្លួន។

ថ្ងៃទី២៤ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង

អញ្ជើញដឹកនាំកិច្ចប្រជុំមូលសរុប និងដឹកនាំសេចក្តីយុទ្ធនាការបង្ក្រាបល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់ ការប្រយុទ្ធប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការត្រួតពិនិត្យហត្ថពលកម្មបរទេស

<https://gntimes.com/news/6541> ថ្ងៃទី២១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

ភ្នំពេញ៖ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ នៅព្រឹក ថ្ងៃទី ២១ ខែតុលា ឆ្នាំ ២០២២ នេះ បានអញ្ជើញដឹកនាំកិច្ចប្រជុំមូលសរុប និងដឹកនាំសេចក្តីយុទ្ធនាការបង្ក្រាបល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់ ការប្រយុទ្ធប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការត្រួតពិនិត្យហត្ថពលកម្មបរទេស ដោយមានការអញ្ជើញចូលរួមពីសំណាក់ រដ្ឋលេខាធិការ អនុរដ្ឋលេខាធិការ អគ្គនាយកដ្ឋានអនុលេខាធិការជាតិ អគ្គលេខាធិការដ្ឋាន ក្រសួងមហាផ្ទៃ និងមន្ត្រីជំនាញពាក់ព័ន្ធជាច្រើនរូបទៀត ។

សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានថ្លែងមតិស្វាគមន៍ចំពោះមន្ត្រីពាក់ព័ន្ធដែលអញ្ជើញចូលរួមកិច្ចប្រជុំនាថ្ងៃនេះ ដើម្បីស្តាប់របាយការណ៍របស់អគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍លើការងារអធិការកិច្ច និងការងារជាច្រើនទៀតលើការងារត្រួតពិនិត្យជនបរទេសដែលស្នាក់នៅ និងធ្វើការ នៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ។ សម្រាប់កិច្ចការងារអធិការកិច្ចរបស់អគ្គនាយកដ្ឋាន អន្តោប្រវេសន៍ ត្រូវបន្តកិច្ចសហការជាមួយសមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធនៅក្នុងមូលដ្ឋាន និងក្រុមហ៊ុនរោងចក្រ សហគ្រាស អ្នកវិនិយោគគិននានា ហើយការងារនេះផងដែរ ពិតជាបានរួមចំណែក ក្នុងការពង្រឹងការងាររក្សាសន្តិសុខ ក្នុងកិច្ចប្រជុំពុលអាស៊ានដែលគ្រោងនឹងធ្វើឡើងនាពេលខាងមុខនេះ ។

នាឱកាសនោះដែរ នាយឧត្តមសេនីយ៍ គៀត ចន្ទីថាវិទូ អគ្គនាយក នៃអគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍បានធ្វើសេចក្តីរាយការណ៍សង្ខេបជុំវិញលទ្ធផលការងារអធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មបរទេសគិតចាប់ពីខែ មករា ដល់ខែ តុលា ឆ្នាំ ២០២២ ជូនសម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង និងអង្គប្រជុំទាំងមូល ។ លោកបានមានប្រសាសន៍លើកឡើងថា ក្រោមការអនុវត្តប្រកាសអន្តរក្រសួងស្តីពីអធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មបរទេសក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា អគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍ បានសហការជាមួយអគ្គនាយកដ្ឋានការងារនៃក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ បានចុះធ្វើអធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មជារៀងរាល់ឆ្នាំ ដោយបានរៀបចំក្រុមការងារចុះអធិការកិច្ច នៅតាមបណ្តាក្រុមហ៊ុនរោងចក្រ សហគ្រាស និងគ្រឹះស្ថានឯកជននានាទូទាំងប្រទេស ។ លោកបានបន្ថែមទៀតថា ជាលទ្ធផលការងារអធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មបរទេស គិតចាប់ពីខែមករា ដល់ខែ តុលា ឆ្នាំ ២០២២ បានចុះត្រួតពិនិត្យគោលដៅចំនួន ៣.០៨០គោលដៅ ត្រួតពិនិត្យពលករបរទេស ចំនួន ៣០.៨៣៤នាក់ ព្រមទាំងបានផ្អាកពិន័យជនបរទេសគ្មានប័ណ្ណការងារចំនួន ២.៤១៦នាក់ ។

ក្រោយបានស្តាប់របាយការណ៍សង្ខេបរួចហើយនោះ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានបង្ហាញការគាំទ្រ និងលើកទឹកចិត្តដល់ក្រុមការងារឱ្យបន្តអនុវត្តផែនការនេះឱ្យបានហ្មត់ចត់ស្របតាមវិជ្ជាជីវៈ ការទទួលខុសត្រូវ និង មានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់ដើម្បីឱ្យឈានដល់គោលដៅដែលយើងចង់បាន ។

សមត្ថកិច្ចជំនាញនិងស្រាវជ្រាវ

លើព័ត៌មានតែវ៉ាន់ដែលផ្សាយថា មានករណីប៉ុនប៉ងជួញដូរសរីរាង្គមនុស្សនៅកម្ពុជា

<https://www.postkhmer.com/national/2022-10-20-1925-242550.html> សំបាន ច័ន្ទជារ៉ា | Publication date 20 October 2022 | 19:25 ICT

ភ្នំពេញ: សមត្ថកិច្ចជំនាញក្រសួងមហាផ្ទៃ និងស្រាវជ្រាវលើព័ត៌មាន ដែលត្រូវបានចុះផ្សាយនៅលើទំព័រ កាសែតតែវ៉ាន់ដែលអះអាងថា មានករណីប៉ុនប៉ងជួញដូរសរីរាង្គមនុស្សនៅកម្ពុជា។

លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍ នៃគណៈកម្មាធិការជាតិ ប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស បានថ្លែងនៅថ្ងៃទី ២០ តុលាថា មន្ត្រីជំនាញនិងស្រាវជ្រាវចំពោះព័ត៌មានដែល ផ្សាយថា មានករណីជួញដូរសរីរាង្គមនុស្ស នៅលើទឹកដីកម្ពុជា ដោយជនជាតិចិនតែវ៉ាន់ ខណៈកម្ពុជាមិនដែល ទទួលបានព័ត៌មានពីភាគីកោះតៃវ៉ាន់ឡើយជុំវិញករណីនេះ។ លោកស្រីបន្តថា ខាងភាគីកម្ពុជា មិនបានទទួលព័ត៌ មាន និងរបាយការណ៍ជុំវិញករណីជួញដូរសរីរាង្គមនុស្សដោយជនជាតិចិនតៃវ៉ាន់ក្នុងទឹកដីកម្ពុជាឡើយ ដោយហេតុ កម្ពុជាមិនមានកិច្ចសហការណាមួយទេភាគីជាមួយនឹងកោះតៃវ៉ាន់នោះទេ។ លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង បញ្ជាក់ថា៖ « ក្នុងករណីតៃវ៉ាន់នេះ យើងមិនបានដឹងព័ត៌មានលម្អិតណាមួយឡើយ ព្រោះកម្ពុជាចាត់ទុកតៃវ៉ាន់គឺជាចិន ដូច្នេះ យើងមិនបានដឹងថា មានករណីជួញដូរសរីរាង្គមនុស្សនេះឡើយ។ និយាយដោយស្មោះត្រង់ទៅ យើងមិនដែលបាន ទាក់ទងគ្នាតែម្តងជាមួយតៃវ៉ាន់ »។

ការឆ្លើយតបបែបនេះ ធ្វើឡើងក្រោយមានការចេញផ្សាយដោយកាសែតតៃវ៉ាន់ Taiwan News ថា កាលពី ថ្ងៃ ទី ១៩ ខែតុលា ឆ្នាំ ២០២២ នាយកដ្ឋានប៉ូលីសស្រុក Taoyuan នៃទីក្រុង Chungli បានចាប់ខ្លួន បុរសជន ជាតិចិនតៃវ៉ាន់ ៣ រូប ពាក់ព័ន្ធករណីជួញដូរសរីរាង្គមនុស្សនៅលើទឹកដីកម្ពុជា។ កាសែតតៃវ៉ាន់នេះ បានយោងតាម ប្រភពរាយការណ៍ពីទីភ្នាក់ងារព័ត៌មាន ETtoday ដែលគូសបញ្ជាក់ថា ក្រុមការងារពិសេសនៃស្រុក Taoyuan បាន ប្រទះឃើញនូវភស្តុតាងពីទូរស័ព្ទដៃជនរងគ្រោះដែលរៀបរាប់ថា ខ្លួន ត្រូវបានគេបោកបញ្ឆោតទៅប្រទេសកម្ពុជា ដើម្បីយកសរីរាង្គជួញដូរ។ គេបានប្រទះឃើញមានការប្រើពាក្យ «រុះរើគ្រឿងក្នុង ១ ចប់» ដែលមានន័យថា បេះដូង , ថ្លើម, តម្រងនោម និងកែវភ្នែក អាចត្រូវបានយកចេញពីរាងកាយ។ ក្រោយការអង្កេតលើទូរស័ព្ទ ប៉ូលីសបាន សង្ស័យថា កិច្ចសន្ទនាតាមទូរស័ព្ទនោះនិយាយពីការ បោកបញ្ឆោតយកទៅលក់សរីរាង្គនៅកម្ពុជា។ កាសែតដដែល ផ្សាយទៀតថា ជនរងគ្រោះព្រមសារភាពប្រាប់ប៉ូលីសថា លោកត្រូវបានក្រុមឧក្រិដ្ឋជនចោក យកទៅលក់នៅកម្ពុ ជាតាមរយៈការសន្យាថា នឹងរកការងារផ្នែករដ្ឋបាលមានប្រាក់ខែខ្ពស់ចន្លោះពី ៦ ម៉ឺន ទៅ ៧ ម៉ឺនដុល្លារតៃវ៉ាន់ក្នុង ១ ខែ។ ទោះយ៉ាងណា ការជួញដូរសរីរាង្គករណីនេះបានបរាជ័យក្រោយឈ្នួញជាអ្នកទិញ បដិសេធមិនព្រមចុះកិច្ច សន្យាទិញ-លក់ ហើយធ្លៀតក្នុងស្ថានភាពរីករនេះ បុរសជនរងគ្រោះ បានគេចខ្លួនទៅកាន់កោះតៃវ៉ាន់វិញ។

សម្រាប់បញ្ហានេះលោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង បានរៀបរាប់ថា ខាងភាគីកម្ពុជា មិនដែលបានទទួលព័ត៌មានទាំង នេះឡើយ ព្រោះកម្ពុជាចាត់ទុកតៃវ៉ាន់ ជាផ្នែកមួយរបស់ចិន ហើយក្នុងបេសកកម្មប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស នេះ កម្ពុជាធ្វើការសហការជាមួយភាគីប្រទេសចិន។ ទោះយ៉ាងណា លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង បញ្ជាក់ថា មន្ត្រីពាក់ ព័ន្ធនឹងធ្វើការស្រាវជ្រាវពីករណីនេះ បើសិនជាកើតមានពិតប្រាកដ នោះស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធនឹងចាត់វិធានការជាក់ជាមិ នខាន មិនទុកឱ្យកើតមានតទៅទៀតឡើយ ព្រោះគណៈកម្មការជំនាញធ្វើការទៅតាមការប្តឹងផ្តល់ពីសំណាក់ភាគី

ណាមួយ ឬគ្រួសារជនរងគ្រោះ។ លោកស្រី ដូ ប៊ុនអេង បញ្ជាក់ថា៖ «ក្នុងករណីនេះ យើងមិនហ៊ានប្រាកដថាមាន ឬមិនមានឡើយ តែយើងនឹងធ្វើការស្រាវជ្រាវបន្តទៀត »។ លោកស្រីបន្ថែមថា ក្នុងដំណាក់កាលបេសកកម្មនេះ ម ត្រីជំនាញមិនទាន់អាចធ្វើការបានគ្រប់ជ្រុងជ្រោយឡើយ តែនៅមានចន្លោះ ព្រោះបទល្មើសនេះ វាស្មុគស្មាញខ្លាំង ពេក តែមន្ត្រីពាក់ព័ន្ធកំពុងតែខិតខំចាត់វិធានការ។

លោក អំ សំអាត នាយករងទទួលបន្ទុកកម្មវិធីឃ្លាំមើលនៃអង្គការសិទ្ធិមនុស្សលីកាដូថ្លែងថា បញ្ហាជួញដូរ សរីរាង្គនេះជាផ្នែកមួយនៃអំពើជួញដូរមនុស្ស បើទោះបីជាមួយរយៈពេលក្រោយនេះ រដ្ឋាភិបាលបានខិតខំដោះស្រាយ និងទប់ស្កាត់ជាបន្ទាន់នូវបទល្មើសជួញដូរមនុស្សនេះក្តី ក៏អាចនៅមានចន្លោះប្រហោងជាមួយកោះតៃវ៉ាន់ដែរ ព្រោះ កម្ពុជាជាប្រទេសគោរព «គោលការណ៍ចិនតៃ ១» ដែលជាកត្តារារាំងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការកម្ពុជានិងតៃវ៉ាន់លើបទ ល្មើសជួញដូរមនុស្សនេះ។ ទោះជាយ៉ាងណាក្តី លោក អំ សំអាត បានអំពាវនាវឱ្យរដ្ឋាភិបាលពង្រឹងការអនុវត្តច្បាប់ ផ្ទៃក្នុង លុបបំបាត់អំពើពុករលួយ និងពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាមួយប្រទេសជិតខាង តំបន់ និងអន្តរជាតិ ក្នុង ការងារទប់ស្កាត់បទល្មើសជួញដូរមនុស្សនេះឱ្យទទួលបានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់។

**១០ខែ អាជ្ញាធរ ផែនការពិន័យជនបរទេស
គ្មានបណ្ណការងារខាង ២ពាន់នាក់ គិតជាទឹកប្រាក់ខាង ១ពាន់លានរៀល**

<https://dap-news.com/national/2022/10/21/286985/> ByPH104Posted on October 21, 2022

ភ្នំពេញ ៖ រយៈពេល ១០ខែ ចាប់ពីខែមករា ដល់ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២នេះ អាជ្ញាធរត្រួតពិនិត្យគោលដៅចំនួន ៣ ០៨០គោលដៅ ក្នុងនោះ ត្រួតពិនិត្យពលករបរទេសចំនួន៣០ ៨៣៤នាក់ ហើយផាកពិន័យជនបរទេស គ្មានប ណ្ណការងារចំនួន ២ ៤១៦នាក់ គិតជាទឹកប្រាក់ប្រមាណ ១ ២០៨លានរៀល។

ក្នុងកិច្ចប្រជុំស្តីពីការ ត្រួតពិនិត្យហត្ថពលកម្មបរទេស ក្រោមអធិបតីភាព សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ នាថ្ងៃ២១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២នេះ នៅទីស្តីការក្រសួងមហាផ្ទៃ នាយ ឧត្តមសេនីយ៍ តៀន ច័ន្ទថារិទ្ធ អគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍ ថា «ចាប់ពីខែមករា ដល់ខែតុលានេះ អគ្គនាយកដ្ឋាន បានសហការជាមួយអគ្គនាយកដ្ឋានការងារ នៃក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ ចុះត្រួតពិនិត្យគោលដៅ ៣.០៨០គោលដៅ ត្រួតពិនិត្យពលករបរទេស៣០.៨៣៤នាក់ ផាកពិន័យជនបរទេស គ្មានបណ្ណការងារ២.៤១៦ នាក់ គិតជាទឹកប្រាក់ ប្រមាណ១.២០៨លានរៀល»។

ជនជាតិតៃវ៉ាន់ ៣នាក់ ត្រូវចាប់ខ្លួនក្នុងករណីលក់សរីរាង្គមនុស្សពាក់ព័ន្ធនឹងកម្ពុជា

<https://www.rfi.fr/km//20221021-?ref=tqi> ចុះផ្សាយនៅថ្ងៃ៖ 21/10/2022 - 07:54

អាជ្ញាធរតៃវ៉ាន់ បានចាប់ខ្លួនជនជាតិតៃវ៉ាន់ ៣នាក់ ដែលជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងករណីជួញដូរសរីរាង្គកាយមនុស្ស តាមរយៈការល្អងជនរងគ្រោះមកធ្វើការក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ នេះបើតាមការចុះផ្សាយរបស់សារព័ត៌មានតៃវ៉ាន់ (Taiwan News) ក្នុងសប្តាហ៍នេះ ក្នុងពេលអាជ្ញាធរកម្ពុជា កំពុងចេញយុទ្ធនាការប្រយុទ្ធប្រឆាំងគ្រប់ទម្រង់នៃការ ជួញដូរមនុស្ស និងការត្រួតពិនិត្យជនបរទេសនៅកម្ពុជា។

អាជ្ញាធរតៃវ៉ាន់ បានឱ្យដឹងថា ជនជាតិតៃវ៉ាន់ ៣នាក់ ដែលត្រូវបានចាប់ខ្លួន ត្រូវបានតុលាការក្នុងក្រុង Taoyuan កាលពីថ្ងៃទី ១៩ខែតុលា ចោទប្រកាន់ពីបទល្មើសបោកប្រាស់ជនរងគ្រោះ ដោយសន្យាថា នឹងផ្តល់ ការងារ នៅប្រទេសកម្ពុជា ដែលមានប្រាក់ខែខ្ពស់ខ្លាំង ៦ទៅ៧ម៉ឺនដុល្លារតៃវ៉ាន់ ឬ ជិតប្រមាណជិត ២ពាន់ដុល្លារអា មេរិក ក្នុងមួយខែ។ ប៉ុន្តែដើម្បីទទួលបានការងារនោះ ពួកគេបានតម្រូវឱ្យជនរងគ្រោះ ទៅពិនិត្យសុខភាព ឱ្យបាន

ទៀងទាត់ ដោយតម្រូវឱ្យថតកាំរស្មី X-rays។ នេះបើតាមការចុះផ្សាយរបស់សារព័ត៌មានតៃវ៉ាន់ Taiwan News នៅថ្ងៃទី ២០ ខែតុលា។

តាមការចុះផ្សាយដោយយោងលើសម្រង់ប្រភពពីរដ្ឋអាជ្ញាក្រុង Taoyuan បានឱ្យដឹងបន្ថែមថា ក្រោយពី បានឱ្យជនរងគ្រោះទៅពិនិត្យ X-rays ហើយ ជនសង្ស័យទាំងនោះ បានបង្ខំឱ្យជនរងគ្រោះវះកាត់យកសរីរាង្គមួយ ចំនួនចេញ ក្នុងហេតុផលថា ជនរងគ្រោះមានសុខភាពមិនល្អ បើមិនវះកាត់ចេញ អាចបណ្តាលឱ្យមានជំងឺឆ្លង។ ដូច្នេះហើយ ជនរងគ្រោះទាំងនោះ ក៏ត្រូវបានក្រុមឈ្មួញវះកាត់យកបេះដូង តម្រង់នោម និងថ្លើមជាដើមចេញពីរាង កាយ ហើយយកទៅលក់ បានក្នុងតម្លៃដំបូងប្រមាណ ១លានដុល្លារតៃវ៉ាន់ ឬ ប្រមាណ ១សែនដុល្លារអាមេរិក។

គួរជម្រាបជូនថា ករណីជួញដូរសរីរាង្គមនុស្ស ឬ ជួញដូរមនុស្ស ក្នុងរូបភាពឱ្យមកធ្វើការនៅកម្ពុជានេះ កាន់តែលេចឡើងស្របពេលដែលប្រមុខរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា បានបើកយុទ្ធនាការប្រយុទ្ធប្រឆាំងគ្រប់ទម្រង់នៃអំពើ ជួញដូរមនុស្ស បង្ក្រាបល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ ព្រមទាំងយុទ្ធនាការត្រួតពិនិត្យជនបរទេស និងហត្ថពល កម្មបរទេស។

របាយការណ៍របស់គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ពីថ្ងៃទី ១៨ ខែសីហា ដល់ដើម ខែតុលានេះ បានបង្ហាញថា ក្នុងរយៈពេលជាង ៥០ថ្ងៃនៃយុទ្ធនាការ អាជ្ញាធរ បានរកឃើញថា មានជនរងគ្រោះ ១១៨នាក់ មកពី ៥ប្រជាជាតិ បានរងគ្រោះដោយការបង្ខំដំរិះទារប្រាក់ ការធ្វើទារុណកម្ម អំពើជួញដូរមនុស្ស សញ្ជារកម្ម និងល្បែងអនឡាញជាដើម។ ហើយក៏មានជនជាតិខ្មែរ និងបរទេស ៦៧នាក់ ត្រូវបានអាជ្ញាធរកសាង សំណុំរឿងបញ្ជូនទៅតុលាការ។

យាន់ខ្លួនជនជាតិចិន និងភូមាជិត២០នាក់ ដែលបម្រុងឆ្លងដែនខុសច្បាប់

https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1620616.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelegram ព្រះវិហារ២១ ខែ តុលា ឆ្នាំ ២០២២ ម៉ោង ១៤:៥៩

ខេត្តព្រះវិហារ ៖ សមត្ថកិច្ចបានឃាត់ខ្លួនជនជាតិចិនចំនួន១៥នាក់ និងជនជាតិភូមាម្នាក់ ចេញពីខេត្តព្រះ សីហនុ ហើយបម្រុងឆ្លងដែនចេញពីទឹកដីកម្ពុជា ចូលទៅប្រទេសឡាវ ដែលហេតុការណ៍នេះបានកើតឡើងកាលពី យប់ថ្ងៃទី១៨ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២កន្លងទៅនេះ នៅចំណុចកំពង់ស្រឡៅ ស្ថិតក្នុងឃុំកំពង់ស្រឡៅមួយស្រុកឆែប ខេត្តព្រះវិហារ ។

បើតាមការបញ្ជាក់ពីលោកឧត្តមសេនីយ៍ត្រី ឆយ បូរិន ស្នងការរងទទួលផែនសេនាធិការ នៃស្នងការដ្ឋាន នគរបាលខេត្តព្រះវិហារ បានឱ្យដឹងថា កាលពីវេលាម៉ោង១៩និង៣០នាទីយប់ ថ្ងៃទី១៨ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ កន្លងទៅនេះ កម្លាំងអធិការដ្ឋាននគរបាលស្រុកឆែប បានដឹកនាំកម្លាំងឃាត់រថយន្តមួយគ្រឿងម៉ាកសាំយ៉ុង ពណ៌ ទឹកប្រាក់ ពាក់ស្លាកលេខ សៀមរាប2A-9240 នៅចំណុចកូមិកំពង់ស្រឡៅ ឃុំកំពង់ស្រឡៅមួយ ស្រុកឆែប ខេត្ត ព្រះវិហារ និងបានរកឃើញជនជាតិចិន និងជនជាតិភូមា សរុបចំនួន១៦នាក់ និងបានសួរនាំពិនិត្យឃើញថា ជន ជាតិចិន និងភូមាទាំង១៦នាក់នោះពុំមានឯកសារសម្គាល់អត្តសញ្ញាណនោះទេ។

ប្រភពដដែលបន្តថា ជនជាតិចិននិងជនជាតិភូមា ទាំង១៦នាក់ខាងលើនេះ រួមមាន ៖ ១-ឈ្មោះ XI YIN ភេទប្រុស អាយុ២៣ឆ្នាំ សញ្ជាតិចិន (ពុំមានកាន់លិខិតឆ្លងដែន)។ ២-ឈ្មោះ WANG HI LIN ភេទប្រុស អាយុ ២៤ឆ្នាំ សញ្ជាតិចិន (ពុំមានកាន់លិខិតឆ្លងដែន)។ ៣-ឈ្មោះ CHENG SI TONG ភេទប្រុស អាយុ៣២ឆ្នាំ សញ្ជាតិ ចិន (ពុំមានកាន់លិខិតឆ្លងដែន)។ ៤-ឈ្មោះ ZHANG DI ភេទប្រុស អាយុ២០ឆ្នាំ សញ្ជាតិចិន (ពុំមានកាន់ លិខិតឆ្លងដែន)។ ៥-ឈ្មោះ LIANG SHUN DONG ភេទប្រុស អាយុ២៦ឆ្នាំ សញ្ជាតិចិន (ពុំមានកាន់

លិខិតឆ្លងដែន)។ ៦-ឈ្មោះ: ZHANG ENZE ភេទប្រុស អាយុ២៦ឆ្នាំ សញ្ជាតិចិន (ពុំមានកាន់លិខិតឆ្លងដែន)។ ៧-ឈ្មោះ: TANG ANXIANG ភេទប្រុស អាយុ៤១ឆ្នាំ សញ្ជាតិចិន (ពុំមានកាន់លិខិតឆ្លងដែន)។ ៨-ឈ្មោះ: SU PENG ភេទប្រុស អាយុ២០ឆ្នាំ សញ្ជាតិចិន (ពុំមានកាន់លិខិតឆ្លងដែន)។ ៩-ឈ្មោះ: ZHANG JIAHUAN ភេទស្រី អាយុ២១ឆ្នាំ ជនជាតិភូមា (ពុំមានកាន់លិខិតឆ្លងដែន)។ ១០- ឈ្មោះ: TANG ZIYANG ភេទប្រុស អាយុ២៦ឆ្នាំ សញ្ជាតិចិន ពុំមានកាន់លិខិតឆ្លងដែន)។ ១១- ឈ្មោះ: LIN SIWEN ភេទប្រុស អាយុ២៩ឆ្នាំ សញ្ជាតិចិន (ពុំមានកាន់លិខិតឆ្លងដែន)។ ១២- ឈ្មោះ: DAI HONGYUN ភេទប្រុស អាយុ២៤ឆ្នាំ សញ្ជាតិចិន (ពុំមានកាន់លិខិតឆ្លងដែន)។ ១៣-ឈ្មោះ: CHEN ZHU ភេទប្រុស អាយុ២២ឆ្នាំ សញ្ជាតិចិន (ពុំមានកាន់លិខិតឆ្លងដែន)។ ១៤-ឈ្មោះ: SU ZHIQIANG ភេទប្រុស អាយុ ២៤ឆ្នាំ សញ្ជាតិចិន (ពុំមានកាន់លិខិតឆ្លងដែន)។ ១៥- ឈ្មោះ: SONG YIFEI ភេទប្រុស អាយុ២១ឆ្នាំ សញ្ជាតិចិន (ពុំមានកាន់លិខិតឆ្លងដែន) និង១៦- ឈ្មោះ: GONG JIANLANG ភេទប្រុស អាយុ២១ឆ្នាំ សញ្ជាតិចិន (ពុំមានកាន់លិខិតឆ្លងដែន)។ សមត្ថកិច្ចបញ្ជាក់ថា ក្នុងពេលបង្ក្រាបបានការឆ្លងដែនខុសច្បាប់នោះ ក៏បានឃាត់បុរសអ្នកបើកបរជាជនជាតិខ្មែរម្នាក់ផងដែរ ប៉ុន្តែពុំបានបញ្ជាក់អត្តសញ្ញាណនោះទេ។

លោក ឆយ បូរិន បន្តថា ជនជាតិចិនចំនួន១៥នាក់ និងភូមាម្នាក់ ក្នុងនោះស្រី២នាក់ ដែលបម្រុងឆ្លងដែនចេញពីកម្ពុជាចូលប្រទេសឡាវខាងលើនេះ បច្ចុប្បន្នកំពុងបំពេញនីតិវិធី ដើម្បីត្រៀមបញ្ជូនទៅកាន់ស្នាក់ការបណ្តេញចេញនៅឯខេត្តសៀមរាប ឆាប់ៗនេះ។ ដោយឡែកជនសង្ស័យ២នាក់ជនជាតិខ្មែរ និងជាអ្នកលើកបរថយន្តស៊ីលីយ៉ូលដឹកជនជាតិចិន ត្រូវបានសម្របសម្រួលដោះលែងវិញហើយ។

**ម្សិលមិញសមត្ថកិច្ចកម្ពុជា
បន្តទទួលបានបណ្តឹង១១៥ទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនបរទេស ៤៦នាក់**

<https://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/262365-2022-10-21-07-16-38.html> 2022-10-21 02:16pm

(ភ្នំពេញ)៖ គិតចាប់ពីម៉ោង ៣:០០ នាថ្ងៃទី១៧ ដល់វេលាម៉ោង ៣:០០ ថ្ងៃទី២០ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ម្សិលមិញនេះ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលសំណើចំនួន ១៥ករណីទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនបរទេសចំនួន ៤៦នាក់។ នេះបើតាមនាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្ត រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្ត បានឱ្យដឹងថា សំណើទាំង១៥ករណី រួមមាន៖ ស្នើឱ្យសង្គ្រោះជនជាតិចិនចំនួន១៨នាក់ (ចិនតៃវ៉ាន់២នាក់), ជនជាតិម៉ាឡេស៊ីចំនួន៣នាក់, ឥណ្ឌូនេស៊ី១នាក់ និងវៀតណាម ២៤នាក់។ បើតាមអ្នកនាំពាក្យ បច្ចុប្បន្នភាពស្រាវជ្រាវ តាមបញ្ជីតាមដាន គិតត្រឹមថ្ងៃទី២០ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ រួមមាន៖

- ១៖ សំណើក្នុងបញ្ជីតាមដានរបស់សម្តេចក្រឡាហោម សរុប ៤៩៦ករណី មានមនុស្ស ១៣១០នាក់។
- ២៖ ស្រាវជ្រាវអង្កេតបឋមបាន ២៦៣សំណុំរឿង សំណើបិទសំណុំរឿង ១៣៧សំណើ (រកឃើញមនុស្ស ៦០៨នាក់, ឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យ ៨២នាក់, បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)។
- ៣៖ កំពុងបើកប្រតិបត្តិការស្រាវជ្រាវសើបអង្កេត ៩៦សំណើ។

សូមបញ្ជាក់ថា សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានចេញលិខិតមួយអំពាវនាវដល់សាធារណជនជាតិ-អន្តរជាតិ ស្ថានតំណាងបរទេសប្រចាំកម្ពុជា និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៃបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ បន្តសហការផ្តល់ព័ត៌មានពាក់

ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនផ្សេងទៀត ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបានទាន់ពេលវេលា ប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏បានបន្តប្តេជ្ញាចិត្តប្រកប ដោយឆន្ទៈមោះមុត ក្នុងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាធរមាន ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើឃោរឃៅ-ជំរិតទារប្រាក់ តាមប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យា បទល្មើសគ្រឿងញៀន បទល្មើសសម្ភាគ ប្រាក់ ល្បែងស៊ីសង់អនឡាញខុសច្បាប់ ព្រមទាំងបន្តផ្តល់ការគាំពារ និងជួយសង្គ្រោះ ទាំងពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលរង គ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅឯបរទេស និងសង្គ្រោះជនបរទេសដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅកម្ពុជានេះ។

ថ្ងៃទី២៥ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

ក្រសួងមហាផ្ទៃ និង ក្រសួងការងារ និង បណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ អំពាវនាវគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធផ្តល់ការគាំទ្រ និងផ្តល់កិច្ចសហការ ជាមួយក្រុមការងារអធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មបរទេស

<https://cen.com.kh/archives/555922.html> Posted ByPen Srey NeatOctober 22, 2022

ភ្នំនាញ ៖ នៅថ្ងៃទី ២១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ក្រសួងមហាផ្ទៃ និងក្រសួងការងារបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ បានចេញសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានរួមគ្នា ដោយបានអំពាវនាវគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធផ្តល់ការគាំទ្រ និងផ្តល់កិច្ចសហការ ជាមួយក្រុមការងារអធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មបរទេស ក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ដើម្បីធានាដល់ការអនុវត្តច្បាប់ លិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តិ ឱ្យទទួលបានលទ្ធផលល្អប្រសើរ។ ស្របពេលដែលកិច្ចប្រតិបត្តិការបង្ក្រាបការជួញដូរ មនុស្សគ្រប់ទម្រង់កិច្ចប្រតិបត្តិការបង្ក្រាបល្បែង ស៊ីសង់ខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ តាមគោលការណ៍របស់រាជរដ្ឋា ភិបាល វិធានការនានារបស់គណៈកម្មាធិការជាតិ ប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស និងដោយយោងតាមច្បាប់ស្តីពី ការងារ ច្បាប់ស្តីពីអន្តរប្រវេសន៍ ច្បាប់ និង លិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តិពាក់ព័ន្ធ និងផ្នែកតាមស្ថានភាពជាក់ស្តែង ក្រសួងមហាផ្ទៃ និង ក្រសួងការងារ និង បណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ បានចេញប្រកាសអន្តរក្រសួងលេខ ៥១៧៥ ប្រក ចុះថ្ងៃទី ១៦ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ ស្តីពីការបង្កើតគណៈកម្មការអន្តរក្រសួង ពិនិត្យ តាមដាន និងជំរុញការងារ អធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មបរទេស ហើយគណៈកម្មការអន្តរក្រសួងនេះ បានដាក់ចេញនូវផែនការអនុវត្តការងារ អធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មបរទេស ក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា លេខ០០៥ ផ.ក/អ.អ ចុះថ្ងៃទី១៨ ខែតុលា ឆ្នាំ ២០២២ ។

ដើម្បីគណៈកម្មការអន្តរក្រសួងនេះអនុវត្តផែនការអនុវត្តរបស់ខ្លួនទទួលបានជោគជ័យ ក្រសួង មហាផ្ទៃ និង ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ សូមអំពាវនាវដល់គ្រប់ក្រសួង-ស្ថាប័នថ្នាក់ជាតិ រដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោម ជាតិ សមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធ គ្រឹះស្ថាន រោងចក្រ សហគ្រាស ទីតាំង ដែលមានប្រើប្រាស់ ហត្ថពលកម្មបរទេស ព្រម ទាំងស្ថានតំណាងបរទេសប្រចាំព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ដែលមានការពាក់ព័ន្ធ សូមផ្តល់ការគាំទ្រ និងចូលរួមសហ ការក្នុងកិច្ចប្រតិបត្តិការរបស់ក្រុមការងារអន្តរក្រសួងនេះ ដើម្បីធានាដល់ការ អនុវត្តច្បាប់ លិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តិ ឱ្យ ទទួលបានលទ្ធផលល្អប្រសើរ ។

នាព្រឹកថ្ងៃសុក្រ ទី២១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២នេះ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រី ក្រសួងមហាផ្ទៃ បានអញ្ជើញដឹកនាំកិច្ចប្រជុំស្តីពីការត្រួតពិនិត្យហត្ថពលកម្មបរទេស នៅទីស្តីការក្រសួងមហាផ្ទៃ។ កិច្ចប្រជុំនេះ មានការអញ្ជើញចូលរួមពីឯកឧត្តម រដ្ឋលេខាធិការទទួលបន្ទុកអន្តរប្រវេសន៍ លោកជំទាវរដ្ឋ លេខាធិការ និងជាប្រធានគណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ឯកឧត្តម នាយឧត្តមសេនីយ៍ អគ្គនាយក និងអគ្គនាយករងអន្តរប្រវេសន៍ ឯកឧត្តម អគ្គលេខាធិការ ឯកឧត្តម អគ្គនាយករដ្ឋបាល ឯកឧត្តម អគ្គ ស្នងការរងនគរបាលជាតិ និងមន្ត្រីពាក់ព័ន្ធមួយចំនួនទៀត។ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី បាន គូសបញ្ជាក់ថាកិច្ចប្រជុំនៅថ្ងៃនេះគឺដើម្បីស្តាប់របាយការណ៍របស់ឯកឧត្តម អគ្គនាយកអន្តរប្រវេសន៍ ពាក់ព័ន្ធនឹង

ការធ្វើអធិការកិច្ចជនបរទេស ដែលកំពុងស្នាក់នៅ និងធ្វើការនៅកម្ពុជា។ សម្តេច បានមានប្រសាសន៍ថាបន្ទាប់ពី បញ្ចប់កិច្ចប្រជុំនេះ ក្រសួងមហាផ្ទៃនឹងចេញសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានមួយជូនសាធារណៈឱ្យបានជ្រាប។

យោងតាមរបាយការណ៍ ឯកឧត្តម នាយឧត្តមសេនីយ៍ គៀត ចន្ទថារិទ្ធ អគ្គនាយក នៃអគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍ ចាប់ពីខែមករា ដល់ខែតុលានេះ អគ្គនាយកដ្ឋាន បានសហការជាមួយអគ្គនាយកដ្ឋានការងារនៃក្រសួង ការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ ចុះត្រួតពិនិត្យគោលដៅ៣.០៨០គោលដៅ ត្រួតពិនិត្យពលកររទេស ៣០.៨៣៤នាក់ ដាក់ពិន័យជនបរទេសគ្មានប័ណ្ណការងារ២.៤១៦នាក់ គិតជាទឹកប្រាក់ប្រមាណ១.២០៨លាន រៀល ។ រក្សាសិទ្ធិដោយ ៖ សុទ្ធវី

១០ ខែឆ្នាំនេះ ក្រុមការងារ ត្រួតពិនិត្យ ពលកររទេសជាង ៣ ម៉ឺននាក់ និងដាក់ពិន័យអ្នកគ្មានប័ណ្ណការងារជាង ២៤០០ នាក់

<https://www.kampuchearthmey.com/local-news/400578> ថ្ងៃសៅរ៍ ២២ តុលា ២០២២ដោយ Inn Pisey

នៅក្នុងរយៈពេល ១០ ខែ ឆ្នាំ ២០២២ នេះ ក្រុមការងារអធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មបរទេស បានចុះត្រួតពិនិត្យ គោលដៅជាង ៣ ពាន់គោលដៅ ត្រួតពិនិត្យពលកររទេសជាង ៣ ម៉ឺននាក់ ព្រមទាំងដាក់ពិន័យជនបរទេស គ្មានប័ណ្ណការងារជាង ២៤០០ នាក់។

នាយឧត្តមសេនីយ៍ គៀត ចន្ទថារិទ្ធ អគ្គនាយក នៃអគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍ បានមានប្រសាសន៍នៅ ក្នុងកិច្ចប្រជុំស្តីពីការត្រួតពិនិត្យហត្ថពលកម្មបរទេសកាលពីថ្ងៃទី ២១ តុលា ក្រោមអធិបតីភាព សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ ឲ្យដឹងថា ក្រោមការអនុវត្តប្រកាសអន្តរក្រសួងស្តីពីអធិការកិច្ច ហត្ថពលកម្មបរទេសក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា អគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍ បានសហការជាមួយអគ្គនាយក ដ្ឋានការងារ នៃក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ ចុះធ្វើអធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មជារៀងរាល់ឆ្នាំ ដោយបាន រៀបចំក្រុមការងារចុះអធិការកិច្ចតាមបណ្តាក្រុមហ៊ុន រោងចក្រ សហគ្រាស និងគ្រឹះស្ថានឯកជននានាទូទាំង ប្រទេស។ នាយឧត្តមសេនីយ៍បានបន្តទៀតថា ជាលទ្ធផលការងារអធិការកិច្ចហត្ថពលកម្មបរទេស គិតចាប់ពីខែមក រា ដល់ខែតុលា ឆ្នាំ ២០២២ បានចុះត្រួតពិនិត្យគោលដៅចំនួន ៣.០៨០ គោលដៅ ត្រួតពិនិត្យពលកររទេស ចំនួន ៣០.៨៣៤ នាក់ ព្រមទាំងដាក់ពិន័យជនបរទេសគ្មានប័ណ្ណការងារចំនួន ២.៤១៦ នាក់។

សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានណែនាំដល់ក្រុមការងារអធិការកិច្ចរបស់អគ្គនាយកដ្ឋាន អន្តោប្រវេសន៍ ត្រូវបន្តកិច្ចសហការជាមួយសមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធនៅក្នុងមូលដ្ឋាន និងក្រុមហ៊ុនរោងចក្រ សហគ្រាស អ្នកវិនិយោគិន នានា ព្រោះថាការងារនេះ ពិតជាបានរួមចំណែកក្នុងការពង្រឹងការងាររក្សាសន្តិសុខក្នុងកិច្ចប្រជុំកំពូលអាស៊ានដែល គ្រោងនឹងធ្វើឡើងនាពេលខាងមុខនេះ។ ជាមួយគ្នានេះដែរ សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានបង្ហាញការគាំទ្រ និង លើកទឹកចិត្តដល់ក្រុមការងារ បន្តអនុវត្តផែនការត្រួតពិនិត្យពលកររទេសនេះឲ្យបានហ្មត់ចត់ ស្របតាមវិជ្ជាជីវៈ ការទទួលខុសត្រូវ និងមានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់ ដើម្បីឲ្យឈានដល់គោលដៅដែលយើងចង់បាន។

ថ្ងៃក្នុងសន្និសីទសារព័ត៌មានស្តីពី “សមិទ្ធផលសម្រេចបានរយៈពេល ៥ ឆ្នាំ របស់ក្រសួងមហាផ្ទៃនៅអង្គ ភាពអ្នកនាំពាក្យរាជរដ្ឋាភិបាល ព្រឹកថ្ងៃទី ១៤ តុលា នាទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី លោក ខៀវ សុភក្តិ រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ មានប្រសាសន៍ថា រយៈពេល ៥ ឆ្នាំចុងក្រោយនេះ ពេលចាប់ពីឆ្នាំ ២០១៨ មក ដល់ឆ្នាំ ២០២២ នេះ កម្ពុជា បានបណ្តេញជនបរទេសខុសច្បាប់ឲ្យវិលត្រឡប់ទៅប្រទេសវិញប្រមាណជាង ១ ម៉ឺន នាក់ ខណៈនាពេលខាងមុខនេះ យើងនឹងបណ្តេញជនបរទេសខុសច្បាប់ប្រមាណជាង ១ ពាន់នាក់បន្ថែមទៀត

ចេញពីប្រទេសកម្ពុជា ដើម្បីថែរក្សាសន្តិសុខ និងសណ្តាប់ធ្នាប់ជូនសាធារណៈ។ លោក ខៀវ សុភក្តិ បញ្ជាក់ថា ក្នុង ការគ្រប់គ្រងជនបរទេសនេះដែរ ក្រសួងមហាផ្ទៃ បានកំណត់យុទ្ធសាស្ត្រសំខាន់ៗចំនួន ៣ ក្នុងនោះរួមមាន ទី១- ទប់ស្កាត់ម៉ឺងម៉ាត់មិនឲ្យកំណើនបន្ថែមនូវជនបរទេសស្នាក់នៅបែបអន្តោប្រវេសន៍ ដោយផ្ដើមចេញពីការចុះធ្វើ ជំនឿស្ថិតិជនបរទេសអន្តោប្រវេសន៍ឡើងវិញ។ ទី២-យកចិត្តទុកដាក់ជំរុញការដោះស្រាយបញ្ហាជនបរទេសដែល មានវត្តមាននៅក្នុងប្រទេសឲ្យស្ថិតនៅក្រោមដំបូលច្បាប់។ ទី៣-គ្រប់គ្រងឲ្យបានហ្មត់ចត់ចំពោះការស្នាក់នៅរបស់ ជនបរទេសមិនមែនអន្តោប្រវេសន៍គ្រប់ប្រភេទ។ អត្ថបទ ៖ សំអឿន

ជនជាតិម៉ាឡេស៊ី ១០នាក់ផ្សេងទៀត ដែលធ្លាក់ខ្លួនក្នុងក្រុមបោកប្រាស់ការងារក្នុងប្រទេសកម្ពុជា
ម៉ាឡេស៊ី ១០នាក់ផ្សេងទៀតនាំមកកម្ពុជារបស់អាកាសយានដ្ឋានអន្តរជាតិកូឡាឡាំពួរទី ២

<https://www.khmertimeskh.com/501172983//?p=1172983> Khmer Times October 23, 2022

ជនជាតិម៉ាឡេស៊ី ១០នាក់ផ្សេងទៀត ដែលធ្លាក់ខ្លួនក្នុងក្រុមបោកប្រាស់ការងារក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ត្រូវបាន ជួយសង្គ្រោះ និងនាំមកកម្ពុជារបស់អាកាសយានដ្ឋានអន្តរជាតិកូឡាឡាំពួរទី ២ លោក Wisma Putra នៅក្នុងសេចក្តីថ្លែងការណ៍មួយកាលពី ម្សិលមិញបាននិយាយថា ពួកគេទាំង ១០ នាក់បានមកដល់អាកាសយានដ្ឋានអន្តរជាតិកូឡាឡាំពួរទី ២ (KLIA2) នៅម៉ោង ១១ និង៥០ នាទីយប់តាមយន្តហោះ Air Asia AK535 ហើយត្រូវបានប្រគល់ឱ្យនគរបាលដើម្បីជួយ សម្រួលដល់ការស៊ើបអង្កេតលើករណីបោកប្រាស់ការងារ។ គិតត្រឹមថ្ងៃម្សិលមិញ ប្រជាជនម៉ាឡេស៊ី ៣១៣ នាក់ដែល បានក្លាយជាជនរងគ្រោះនៃក្រុមបោកប្រាស់ការងារត្រូវបានជួយសង្គ្រោះពីប្រទេសកម្ពុជា ឡាវ មីយ៉ាន់ម៉ា និងថៃ។

មនុស្ស ចំនួន២៥៥ នាក់ក្នុងចំណោមពួកគេសរុប ត្រូវបាននាំមកកម្ពុជារបស់អាកាសយានដ្ឋានអន្តរជាតិកូឡាឡាំពួរទី ២ កំពុងស្ថិតនៅក្នុងមន្ទីរឃុំឃាំងនៅក្នុងប្រទេសពាក់ព័ន្ធ ដើម្បីរង់ចាំការនិរទេស។ ជាមួយគ្នានេះ អាជ្ញាធរកម្ពុជាបាន ជំរុញឱ្យសមភាគីម៉ាឡេស៊ីរបស់ពួកគេ បើកការបង្ក្រាបទ្រង់ទ្រាយធំមួយលើក្រុមជ្រើសរើសពលកររបស់ពួកគេនៅ ក្នុងប្រទេសម៉ាឡេស៊ី ដើម្បីទប់ស្កាត់លំហូរនៃពលករដែលងាយរងគ្រោះមកកម្ពុជា។ មន្ត្រីនគរបាលដែលដឹងពី ប្រតិបត្តិការបោកប្រាស់ បានប្រាប់ខ្មែរថាមស៍ថា “យើងបន្តជំរុញឱ្យរឿងនេះ ប៉ុន្តែប្រទេសម៉ាឡេស៊ីហាក់បីដូចជាមិនទាន់ មានវិធានការអ្វីនៅឡើយ ដើម្បីប្រឆាំងនឹងការជ្រើសរើសយុវជនម៉ាឡេស៊ី និងសូម្បីតែក្នុងជំងឺឱ្យធ្វើការក្នុង ការងារបោកប្រាស់នេះនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា និងកន្លែងផ្សេងទៀត។ ពួកគេគួរតែចាត់វិធានការ ព្រោះព័ត៌មានដែល អាចអនុវត្តបានគ្រប់គ្រាន់នឹងត្រូវបានប្រមូលពីជនជាតិម៉ាឡេស៊ី ដែលត្រូវបាននិរទេសចេញពីប្រទេសកម្ពុជារួច ហើយ»។ ពួកគេបានអះអាងថា មានជនជាតិម៉ាឡេស៊ីជាច្រើននៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ដែលមិនចង់ត្រឡប់មក ប្រទេសកំណើត និងជៀសវាងការឃុំខ្លួន ដូចដែលធ្លាប់ត្រូវបានឃុំខ្លួន ពួកគេនឹងត្រូវនិរទេសពិតប្រាកដ។

វៀតណាមថា ពលរដ្ឋខ្លួនរាប់រយនាក់

ដែលត្រូវបានបោកបញ្ឆោតនៃការងារខុសច្បាប់ក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ត្រូវបានជួយសង្គ្រោះ

<https://www.khmertimeskh.com/501173068//?p=1173068> Khmer Times October 23, 2022

អ្នកនាំពាក្យក្រសួងការបរទេសវៀតណាមលោកស្រី Le Thi Thu Hang បាននិយាយនៅក្នុងសន្និសីទ កាសែតទៀងទាត់របស់ក្រសួងការបរទេសកាលពីថ្ងៃទី២០ ខែតុលា ថា ពលរដ្ឋវៀតណាមរាប់រយនាក់ដែលត្រូវបាន បោកបញ្ឆោតមកធ្វើការខុសច្បាប់នៅកម្ពុជាត្រូវបានជួយសង្គ្រោះក្នុងរយៈពេលប៉ុន្មានខែកន្លងមកនេះ។ អ្នកនាំពាក្យ រូបនេះបន្តថា ករណីដែលពលរដ្ឋវៀតណាមចាញ់បោកការងារខុសច្បាប់ និងត្រូវបានបង្ខាំងខ្លួននៅកម្ពុជា ដែលសារ ព័ត៌មានបានរាយការណ៍ បានកើតឡើងនៅតំបន់ក្រោមការចោទប្រកាន់របស់អគ្គកុងស៊ុលវៀតណាមប្រចាំខេត្តបាត់

ដំបង។ លោកស្រី Hang បាននិយាយថា ស្ថានអគ្គកុងស៊ុលបានសម្របសម្រួលជាមួយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋានកម្ពុជា ដើម្បីចាត់វិធានការជួយសង្គ្រោះពលរដ្ឋវៀតណាម ដែលគេបោកប្រាស់ឱ្យធ្វើការខុសច្បាប់ នៅតាមតំបន់នានាជាប់ ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ។

យោងតាមលោកស្រី ស្ថានអគ្គកុងស៊ុលបានជួយសង្គ្រោះ និងធ្វើមាតុភូមិនិវត្តន៍ពលរដ្ឋវៀតណាមប្រហែល ១០០នាក់ នៅចន្លោះខែកក្កដាដល់ខែកញ្ញាឆ្នាំនេះ។ ចាប់តាំងពីចុងខែកញ្ញាមក ស្ថានអគ្គកុងស៊ុលក៏បានសម្រប សម្រួលជាមួយរដ្ឋបាលមូលដ្ឋាន ដើម្បីដោះលែងពលរដ្ឋចំនួន ១៧១នាក់ផ្សេងទៀតផងដែរ។ បន្ទាប់ពីបានជួយ សង្គ្រោះពលករពីថៃកែខុសច្បាប់ ស្ថានអគ្គកុងស៊ុលបានបញ្ជូនមន្ត្រីទៅជួបពួកគេ និងដាក់ចេញនូវវិធានការការពារ ប្រជាពលរដ្ឋ ដូចជាការផ្តល់សម្ភារចាំបាច់ និងដំណើរការធ្វើមាតុភូមិនិវត្តន៍ជាដើម។

អ្នកនាំពាក្យរូបនេះ បានបន្ថែមថា នាយកដ្ឋានកុងស៊ុល ស្ថិតក្រោមក្រសួងការបរទេស ក៏កំពុងធ្វើការជាមួយ ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ និងអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន ដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់អត្តសញ្ញាណពលរដ្ឋដែលត្រូវបានជួយសង្គ្រោះ និងទទួលពួក គេត្រឡប់ពីកម្ពុជាវិញ។ អ្នកនាំពាក្យបាននិយាយថា នាពេលខាងមុខ ទីភ្នាក់ងារវៀតណាម (ក្រសួងការបរទេស និងបេសកកម្មតំណាងនៅកម្ពុជា) នឹងបន្តសហការជាមួយអាជ្ញាធរកម្ពុជា និងស្នើឱ្យភាគីកម្ពុជា ពង្រឹងការចុះត្រួត ពិនិត្យតំបន់ខាងលើ ដើម្បីជួយសង្គ្រោះពលរដ្ឋវៀតណាមណាដែលគេបោកបញ្ឆោតឱ្យធ្វើការងារខុសច្បាប់ ខណៈ កំពុងចាត់វិធានការការពារពលរដ្ឋ ដើម្បីធានាសិទ្ធិ និងផលប្រយោជន៍ស្របច្បាប់របស់ពលរដ្ឋវៀតណាម។ VNA

កម្លាំងគណៈបញ្ជាការរដ្ឋបាលស្រុកឆែប បញ្ជូន

មេខ្យល់២នាក់ ទៅតុលាការ ករណីសំខាន់បរទេសចំនួន១៦នាក់ ឆ្លងដែនទៅប្រទេសឡាវ

<https://cen.com.kh/archives/556497.html> Posted By Pen Srey Neat October 23, 2022

ព្រះវិហារ ៖ កម្លាំងគណៈបញ្ជាការរដ្ឋបាលស្រុកឆែប បានកសាងសំណុំរឿង បញ្ជូនជនសង្ស័យមេខ្យល់ ទាំង២នាក់ និងវត្តតាងទៅកាន់ អយ្យការអមសាលាដំបូងខេត្តព្រះវិហារ ចាត់ការតាមនីតិវិធីច្បាប់។

សូមរំលឹកផងដែរថា នៅថ្ងៃទី១៨ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ វេលាម៉ោង១៩និង៣០នាទី កម្លាំងគណៈបញ្ជាការ រដ្ឋបាលស្រុកឆែប បានធ្វើការឃាត់ខ្លួនជនបរទេសចំនួន១៦នាក់ ស្នាក់នៅដោយខុសច្បាប់បម្រុងឆ្លងដែនទៅ ប្រទេសឡាវ ។ ជនបរទេសទាំង១៦នាក់ មានជនជាតិចិន ចំនួន១៥នាក់(ស្រី០នាក់) និងជនជាតិមីយ៉ាន់ម៉ា ចំនួន០១នាក់(ស្រី) ។ ជនបរទេសខាងលើ ត្រូវបាននាំខ្លួនមកស្នងការដ្ឋាននគរបាលខេត្តព្រះវិហារ ដើម្បីរៀបចំ សំណុំរឿងបញ្ជូនបន្តទៅស្នាក់ការត្រៀមបណ្តេញចេញ ខេត្តសៀមរាប អនុវត្តនីតិវិធីបន្ត ។

ដោយឡែក មេខ្យល់ត្រៀមនាំជនបរទេសចេញចំនួន០២នាក់ ឈ្មោះ ជា វត្តនា ភេទប្រុស អាយុ២៧ឆ្នាំ មុខ របរកសិករ នៅស្រុកឆែប ខេត្តព្រះវិហារ និងឈ្មោះ អៀវ បូរី ភេទប្រុស អាយុ២៧ឆ្នាំ មុខរបរអ្នករត់តាក់ស៊ី នៅស្រុក ឆែប ខេត្តព្រះវិហារ ត្រូវសមត្ថកិច្ចឃាត់ខ្លួន និងដកហូតរថយន្តចំនួន២គ្រឿង ។ រក្សាសិទ្ធិដោយ ៖ សុទ្ធីលី

ជនបរទេសចំនួន២៦៣នាក់

បន្ថែមទៀត ត្រូវបានបណ្តេញចេញពីកម្ពុជាភាគច្រើនជាជនជាតិវៀតណាម

<https://www.kampuchearthmey.com/local-news/401056> ថ្ងៃអាទិត្យ ២៣ តុលា ២០២២ដោយ vann sokunthea

ជនបរទេសចំនួន២៦៣នាក់បន្ថែមទៀត ត្រូវបានអគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍បណ្តេញចេញពីប្រទេស កម្ពុជាអនុលោមតាមច្បាប់ស្តីពីអន្តោប្រវេសន៍។ ក្នុងចំណោមនោះ គឺភាគច្រើនជាជនជាតិវៀតណាម។

អ្នកនាំពាក្យអគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍បានឱ្យដឹងនៅក្នុងសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានចុះថ្ងៃទី ២២ ខែតុលា ថា នៅថ្ងៃទី២០-២២ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ អគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍ បានធ្វើការបណ្តេញជនបរទេសចំនួន

២៦៣នាក់ មាន០៤សញ្ជាតិ ក្នុងនោះ ជនជាតិបង់ក្លាដេសចំនួន០២នាក់ ជនជាតិថៃចំនួន១៦នាក់ ជនជាតិចិនចំនួន៧៤នាក់(តៃវ៉ាន់០៩នាក់) និងជនជាតិវៀតណាមចំនួន១៧១នាក់ ចេញពីព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា អនុលោមតាមច្បាប់ស្តីពីអន្តោប្រវេសន៍ តាមប៉ុស្តិ៍នគរបាលច្រកទ្វារអាកាសយានដ្ឋានអន្តរជាតិភ្នំពេញ និងប៉ុស្តិ៍នគរបាលច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិប៉ោយប៉ែត និងត្រពាំងផ្លុង។ អ្នកនាំពាក្យបានបន្តថា ជនបរទេសចំនួន២៦៣នាក់ខាងលើ ត្រូវបានសមត្ថកិច្ចធ្វើការឃាត់ខ្លួនពាក់ព័ន្ធបទល្មើសលួចឆ្លងដែនខុសច្បាប់ គ្មានលិខិតឆ្លងដែន និងលួចស្នាក់នៅធ្វើការងារខុសច្បាប់ ដែលល្មើសនឹងច្បាប់ស្តីពីអន្តោប្រវេសន៍ ដោយត្រូវធ្វើការបណ្តេញចេញតាមប្រកាសរបស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ និងហាមឃាត់ការចូលប្រទេសកម្ពុជា រយៈពេល០៣ឆ្នាំ។

គួរបញ្ជាក់ថា កាលពីថ្ងៃទី១១-១២ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ អគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍ក៏បានធ្វើការបណ្តេញជនបរទេសចំនួន ១៥៧នាក់ ស្រី២៦នាក់ មាន០២សញ្ជាតិ ក្នុងនោះ ជនជាតិវៀតណាម ចំនួន១៥៣នាក់ ស្រី២៦នាក់ និងជនជាតិចិនចំនួន០៤នាក់ ភេទប្រុស ចេញពីព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា អនុលោមតាមច្បាប់ស្តីពីអន្តោប្រវេសន៍ តាមប៉ុស្តិ៍នគរបាលច្រកទ្វារអាកាសយានដ្ឋានអន្តរជាតិភ្នំពេញ និងច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិត្រពាំងផ្លុងផងដែរ។ ដោយ៖ សំអឿន

សមត្ថកិច្ចខេត្តបាត់ដំបងបន្តចុះត្រួតពិនិត្យ

ពលរដ្ឋឆ្លងដែន និងមេឃ្យល់នាំពលករចេញចូលខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ

<https://gdlf-kh.com/2022/10/23/-45/> 23/10/2022 Vicheka បាត់ដំបង

ខេត្តបាត់ដំបង៖ នៅថ្ងៃអាទិត្យ ១៣រោច ខែអស្សុជ ឆ្នាំខាល ចត្វាស័ក ព.ស. ២៥៦៦ ត្រូវនឹងថ្ងៃទី២៣ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ដោយអនុវត្តតាមបទបញ្ជារបស់ លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោ សាត គឹមសាន ស្នងការនគរបាលខេត្តបាត់ដំបង ជាប់ជាប្រចាំស្តីពីការការពារសន្តិសុខតាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែន កម្ពុជា-ថៃ និងត្រួតពិនិត្យពលរដ្ឋឆ្លងដែន និងមេឃ្យល់នាំពលករចេញចូលខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ និងលោកវរសេនីយ៍ឯក ហាត ឡឿឡ ស្នងការរងដែនការងារវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក ក្រោមការបញ្ជាផ្ទាល់របស់លោកវរសេនីយ៍ឯក ម៉ង់ ស៊ី មេបញ្ជាការវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក លេខ៨១៧ បានចាត់កម្លាំងប៉ុស្តិ៍គីឡូ១៣ចំនួន០៣ នាក់ ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក ម៉ុង ម៉េត (នាយប៉ុស្តិ៍) សហការជាមួយកម្លាំងយោធាផ្នែកសឹករងសំពៅលូនចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ត្រី ជា យ៉ាន (មេបញ្ជាការកងអនុសេនាតូច) កម្លាំងយោធាវរសេនាតូច៥៣៣ ចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំ ដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក ឯក អាំផន (មេបញ្ជាការកងអនុសេនាធំ) បានទទួលប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់ចូលមកប្រទេសកម្ពុជាវិញ ត្រង់ភូមិសាស្ត្រ ភូមិពោធិ៍ជ្រៃ ឃុំសិរីមានជ័យ ស្រុកសំពៅលូន ខេត្តបាត់ដំបង ចំនួន២លើក សរុបចំនួន២៣នាក់ ស្រី៧នាក់ ក្មេង៣នាក់ក្មេងស្រី១នាក់ ។

ប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់មកវិញទាំងអស់ ត្រូវបានអប់រំណែនាំ និងប្រគល់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់ឱ្យទៅក្រុមគ្រូពេទ្យនៃមន្ទីរពេទ្យបង្អែកស្រុកសំពៅលូនធ្វើពិនិត្យ និងស្តែនប័ណ្ណចាក់វ៉ាក់សាំងចេញត្រឹមត្រូវទាំងអស់ មុននឹងអនុញ្ញាតឱ្យត្រឡប់ទៅមូលដ្ឋានរៀងៗខ្លួន។

ថ្ងៃទី២៦ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

ជនជាតិវៀតណាមជាង៦០០នាក់ បានធ្វើមាតុភូមិនិវត្តន៍ពីកម្ពុជា

<https://www.khmertimeskh.com/501173639//?p=1173639> Khmer Times October 24, 2022

យោងតាមស្ថានអគ្គកុងស៊ុលវៀតណាមនៅកម្ពុជា គិតមកទល់ពេលនេះ ពលរដ្ឋវៀតណាមជាង ៦០០នាក់ បានត្រឡប់ទៅផ្ទះវិញហើយ បន្ទាប់ពីបានរត់គេចខ្លួន ឬត្រូវបានជួយសង្គ្រោះពីតាំងខុសច្បាប់នៅក្នុងប្រទេសជិតខាង។ នៅក្នុងការធ្វើមាតុភូមិនិវត្តន៍ចុងក្រោយនេះ ស្ថានអគ្គកុងស៊ុលវៀតណាមនៅកម្ពុជា បានសម្របសម្រួលជាមួយអាជ្ញាធរកម្ពុជា ក្នុងការបញ្ជូនពលរដ្ឋវៀតណាមចំនួន ១៧១នាក់ ដែលត្រូវបានជួយសង្គ្រោះពីក្រុមហ៊ុនល្បែងស៊ីសង់ក្នុងខេត្តឧត្តរមានជ័យ។ ពលរដ្ឋវៀតណាម ដែលត្រូវបានបង្ខំឱ្យធ្វើការឱ្យក្រុមហ៊ុនលេងល្បែងអនឡាញមួយកន្លែង ក្នុងក្រុងសំរោង ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ត្រូវបានអាជ្ញាធរកម្ពុជា ជួយសង្គ្រោះពីថ្ងៃទី១១ ដល់ថ្ងៃទី១៧ ខែតុលា តាមសំណើរបស់ស្ថានអគ្គកុងស៊ុលវៀតណាមនៅខេត្តបាត់ដំបង។

កាលពីថ្ងៃសៅរ៍ បន្ទាប់ពីទទួលបានពលរដ្ឋវៀតណាមដែលត្រូវបានជួយសង្គ្រោះរួចមក អាជ្ញាធរនៅច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិ Xa Mat បានសម្របសម្រួលជាមួយនគរបាលខេត្តជាប់ព្រំដែនវៀតណាម Tay Ninh ដើម្បីពិនិត្យ និងផ្ទៀងផ្ទាត់អត្តសញ្ញាណរបស់ពួកគេ និងបំពេញនីតិវិធីផ្សេងទៀត មុនពេលបញ្ជូនពួកគេទៅកាន់មូលដ្ឋានរៀងៗខ្លួន។ ចុងក្រោយនេះ ច្រកព្រំដែនក្នុងខេត្ត Tay Ninh Long An និង An Giang បានទទួលពលរដ្ឋ និងកម្មករជាច្រើននាក់ដែលត្រូវបានជួយសង្គ្រោះពីក្រុមហ៊ុន និងកាស៊ីណូធុរកិច្ចនៅកម្ពុជា។ ពួកគេទាំងនេះភាគច្រើនត្រូវបានបញ្ជាតមកកម្ពុជា ហើយបង្ខំឱ្យបោកប្រាស់ជនជាតិវៀតណាមតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ។ *VNExpress*

ជនជាតិមីយ៉ាន់ម៉ាជិត៥០នាក់ឆ្លងដែនខុសច្បាប់ចូលមកការងារធ្វើ ត្រូវថែទាំចាប់ខ្លួន

https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1622118.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelegram ២៤ ខែ តុលា ឆ្នាំ ២០២២ ម៉ោង ១៥:៤៣

ថៃ ៖ ក្រុមយាមល្អិតថៃបានចាប់ខ្លួនជនជាតិមីយ៉ាន់ម៉ាចំនួន២ក្រុម មានគ្នាសរុប ៤៥នាក់ បន្ទាប់ពីពួកគេឆ្លងព្រំដែនខុសច្បាប់ចូលក្នុងស្រុក Muang កាលពីថ្ងៃអាទិត្យ ទី ២៣ តុលា ដើម្បីស្វែងរកការងារធ្វើ។ នេះបើយោងតាមការចុះផ្សាយរបស់កាសែត Bangkok Post នៅថ្ងៃចន្ទ ទី ២៤ តុលានេះ។

ប៉ូលីសថៃនិយាយថា អ្នកស្វែងរកការងារទាំងនោះត្រូវបានចាប់ខ្លួននៅម៉ោងប្រហែល ៥ល្ងាច នៅជិតច្រកព្រំដែន Ban Phu Nam Ron Border Crossing Station និងនៅម៉ោងប្រហែល ៩កន្លះយប់ ក្បែរច្រក Ban Pratudan។ អ្នកទាំងនោះប្រាប់មន្ត្រីថៃថាពួកគេមកពីទីក្រុង Nay Pyi Daw, Dawei, Bago, Yangon, Magway និង Maylamine ក្នុងប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា។ ពួកគេឆ្លងព្រំដែនតាមចក្រធម្មជាតិចូលក្នុងប្រទេសថៃតាមច្រកព្រំដែន Ban Phu Nam Ron ដោយរង់ចាំអ្នកនាំផ្លូវដែលបានសន្យាផ្តល់ការងារឱ្យពួកគេនៅក្នុងខេត្ត Samut Prakan, Pathum Thani, Chon Buri និងខេត្ត Saraburi។ ជនទាំងនោះនឹងត្រូវបង់ប្រាក់ពី ១៨.០០០ ទៅ ២៥.០០០ បាតក្នុងម្នាក់ៗដល់មេឡល់ នៅពេលទៅដល់គោលដៅរបស់ពួកគេ។ ជនជាតិមីយ៉ាន់ម៉ាទាំងនោះត្រូវបានបញ្ជូនខ្លួនទៅកាន់អធិការរដ្ឋានស្រុក Muang ដើម្បីចាត់ការតាមផ្លូវច្បាប់។ (យោងតាមប្រភព៖ Bangkok Post)

មហិទ្ធិការ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា

បន្តទទួលបានបណ្តឹង ១១រៀង ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនបរទេស ១៦នាក់

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/262826-2022-10-24-10-44-22.html> 2022-10-24
05:44pm

(ភ្នំពេញ)៖ គិតចាប់ពីម៉ោង ៣:០០ នាថ្ងៃទី២២ ដល់ម៉ោង ៣:០០ ថ្ងៃទី២៣ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលសំណើចំនួន ១១ករណីទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនបរទេសចំនួន ១៦នាក់។ នេះបើតាម នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្ត រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្ត បានឱ្យដឹងថា សំណើទាំង ១១ករណី រួមមាន៖ ស្នើឱ្យសង្គ្រោះជនជាតិឥណ្ឌា ៥នាក់, ចិន ១០នាក់, និងវៀតណាម ១នាក់។ បើតាមអ្នកនាំពាក្យ បច្ចុប្បន្នភាពស្រាវជ្រាវតាមបញ្ជីតាមដាន គិតត្រឹមថ្ងៃទី២៣ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ រួមមាន៖

- ១៖ សំណើក្នុងបញ្ជីតាមដានរបស់សម្តេចក្រឡាហោម សរុប ៥០៩ករណី មានមនុស្ស ១៣៣៩នាក់។
- ២៖ បានស្រាវជ្រាវអង្កេត រកឃើញ ២៦៦សំណើ និងបិទសំណុំរឿង ១៣៧សំណើ (រកឃើញមនុស្ស ៦១៣នាក់, ឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យ ៨២នាក់, បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)។
- ៣៖ កំពុងបើកប្រតិបត្តិការស្រាវជ្រាវសើបអង្កេត ១០៦សំណើ។

សូមបញ្ជាក់ថា សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានចេញលិខិតមួយអំពាវនាវដល់សាធារណជនជាតិ-អន្តរជាតិ ស្ថានតំណាងបរទេសប្រចាំកម្ពុជា និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៃបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ បន្តសហការផ្តល់ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនផ្សេងទៀត ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបានទាន់ពេលវេលាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏បានបន្តប្តេជ្ញាចិត្តប្រកប ដោយឆន្ទៈមោះមុត ក្នុងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាធរមាន ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើចោក-ជំរិតទារប្រាក់ តាមប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យា បទល្មើសគ្រឿងញៀន បទល្មើសសម្ងាត់ប្រាក់ ល្បែងស៊ីសងអនឡាញខុសច្បាប់ ព្រមទាំងបន្តផ្តល់ការគាំពារ និងជួយសង្គ្រោះ ទាំងពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅឯបរទេស និងសង្គ្រោះជនបរទេសដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅកម្ពុជានេះ។

សមត្ថកិច្ចខេត្តបាត់ដំបងបន្តចុះត្រួតពិនិត្យ

ពលរដ្ឋឆ្លងដែន និងមេឃ្យល់នាំពលករចេញចូលខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ

<https://gdlf-kh.com/2022/10/24/-44/> Vicheka ខេត្តបាត់ដំបង

ខេត្តបាត់ដំបង៖ នៅថ្ងៃចន្ទ ១៤រោច ខែអស្សុជ ឆ្នាំខាល ចត្វាស័ក ព.ស. ២៥៦៦ ត្រូវនឹងថ្ងៃទី២៤ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ដោយអនុវត្តតាមបទបញ្ជារបស់ ឯកឧត្តមឧត្តមសេនីយ៍ទោ សាត គឹមសាន ស្នងការនគរបាលខេត្តបាត់ដំបង ជាប់ជាប្រចាំ ស្តីពីការការពារសន្តិសុខតាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ និងត្រួតពិនិត្យពលរដ្ឋឆ្លងដែន និងមេឃ្យល់នាំពលករចេញចូលខុសច្បាប់តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ និងលោកវរសេនីយ៍ឯក ហាត ឡែ ឡែ ស្នងការរងដែនការងារវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក ក្រោមការបញ្ជាផ្ទាល់របស់លោកវរសេនីយ៍ឯក ម៉ង់ ស៊ីមេបញ្ជាការវរសេនាតូចនគរបាលការពារព្រំដែនគោក លេខ៨១៧ បានចាត់កម្លាំងប៉ុស្តិ៍គីឡូ១៣ ចំនួន ០៣នាក់ ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក ម៉ឹង ម៉េត (នាយប៉ុស្តិ៍) សហការជាមួយកម្លាំងយោធាផ្នែកសឹករងសំពៅលូនចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ត្រី ជា យ៉ាន (មេបញ្ជាការកងអនុសេនាតូច) កម្លាំងយោធាវរសេនាតូច៥៣៣ ចំនួន០៣នាក់ ដឹកនាំ ដោយលោកអនុសេនីយ៍ឯក ឯក អំផន (មេបញ្ជាការកងអនុ

សេនាធំ) បានទទួលប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់ចូលមកប្រទេសកម្ពុជាវិញ ត្រង់ភូមិសាស្ត្រ ភូមិពោធិ៍ជ្រៃ ឃុំសិរី មានជ័យ ស្រុកសំពៅលូន ខេត្តបាត់ដំបង ចំនួន២លើក សរុបចំនួន១៥នាក់ ស្រី៨នាក់ ក្មេង២នាក់ ក្មេងស្រី ១នាក់។

ប្រជាពលរដ្ឋដែលវិលត្រឡប់មកវិញទាំងអស់ ត្រូវបានអប់រំណែនាំ និងប្រគល់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់ឱ្យ ទៅក្រុមគ្រូពេទ្យនៃមន្ទីរពេទ្យបង្អែកស្រុកសំពៅលូនធ្វើពិនិត្យ និងស្នែនប័ណ្ណចាក់វ៉ាក់សាំងចេញត្រឹមត្រូវទាំងអស់ មុននឹងអនុញ្ញាតឱ្យត្រឡប់ទៅមូលដ្ឋានរៀងៗខ្លួន។

ម្ចាស់ថយន្តជនជាតិចិន៤នាក់ លួចឆ្លងដែនទៅឡាវ

https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1622705.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelegram ព្រះវិហារ២៥ ខែ តុលា ឆ្នាំ ២០២២ ម៉ោង ១៤:២១

ខេត្តព្រះវិហារ ៖ ម្ចាស់ថយន្តជាជនជាតិខ្មែរម្នាក់ និងជនជាតិចិនចំនួន៤នាក់ ភេទប្រុសទាំងអស់ ត្រូវបាន ចាប់ខ្លួន ខណៈពេលដែលពួកគេកំពុងធ្វើសកម្មភាពលួចឆ្លងដែនខុសច្បាប់ទៅប្រទេសឡាវ ។ នេះជាករណីលើកទី ២ហើយ ដែលមានការប៉ុនប៉ងលួចឆ្លងដែនខុសច្បាប់ទៅឡាវ ដែលលើកទី១មានជនជាតិចិន និងភូមាចំនួន១៦ នាក់ត្រូវចាប់ខ្លួន ។

ប្រតិបត្តិការថ្មីខាងលើនេះ បានធ្វើឡើងកាលពីវេលាម៉ោង៥ និង៣០នាទីព្រឹក ថ្ងៃទី២៣ ខែតុលា ឆ្នាំ ២០២២ ដែលស្ថិតនៅភូមិកំពង់ស្រឡៅ ឃុំកំពង់ស្រឡៅមួយ ស្រុកឆែប ខេត្តព្រះវិហារ ។ តាមប្រភពព័ត៌មានបាន ឱ្យដឹងថា ដោយមានការបញ្ជាផ្ទាល់ពីលោកវរសេនីយ៍ឯក ពៅ ហន មេបញ្ជាការរងតំបន់ប្រតិបត្តិការសឹករងខេត្តព្រះ វិហារ និងជាមេបញ្ជាការទិសស្រុកឆែបថា ដោយមានការសង្ស័យថា មានជនជាតិចិនលួចឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ។ លោកបានដាក់បទបញ្ជាឱ្យកម្លាំងផ្នែកសឹករងឆែប ដឹកនាំដោយលោកអនុសេនីយ៍ទៅ រស់ សារុន និងលោកអនុ សេនីយ៍ឯក ប៊ុន ថា បានចុះធ្វើសកម្មភាពល្បាតក្នុងភូមិសាស្ត្រភូមិកំពង់ស្រឡៅ បានឃាត់ថយន្តមួយគ្រឿងម៉ាក ហាយឡែនខ័រ ពាក់ផ្លាកលេខភ្នំពេញ ២AY៤៩៧១ នៅចំណុចWA(15382 68318) បើកបរដោយឈ្មោះ ម៉ែន ចលនា ភេទប្រុស អាយុ៣៤ឆ្នាំ រស់នៅភូមិដងទង់ ឃុំដំបូកខ្ពស់ ស្រុកអង្គរជ័យ ខេត្តកំពត ។ ពេលឃាត់ ក្នុងថយ ន្តនោះមានជនជាតិចិន៤នាក់ ដែលបានធ្វើសកម្មភាពលួចឆ្លងដែនទៅប្រទេសឡាវដោយខុសច្បាប់ ។

តាមចម្លើយសារភាពរបស់ម្ចាស់ថយន្តបានឱ្យដឹងថា ឈ្មោះ សាន រ៉េត ជាមេខ្លោងក្នុងការជួញដូរជនជាតិ ចិនឆ្លងដែនខុសច្បាប់ ។ បច្ចុប្បន្ន ម្ចាស់ថយន្ត និងជនជាតិចិន៤នាក់ បានធ្វើកំណត់ហេតុផ្ទេរ ប្រគល់ជូនស្នង ការដ្ឋាននគរបាលខេត្តព្រះវិហារ ចាត់ការតាមនីតិវិធី ។

មរិលមិញ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា បន្តទទួលបានបណ្តឹង៥ទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្រ្គោះជនបរទេស

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/263099-2022-10-25-09-38-54.html> 2022-10-25 04:38pm

(ភ្នំពេញ)៖ គិតចាប់ពីម៉ោង ៣:០០ នាថ្ងៃទី២៣ ដល់វេលាម៉ោង ៣:០០ ថ្ងៃទី២៤ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលសំណើចំនួន ០៥ករណីទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្រ្គោះជនបរទេសចំនួន ១០នាក់។ នេះបើតាម នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភ័ក្ត រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តា ញព័ត៌មាន Fresh News។ នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភ័ក្ត បានឱ្យដឹងថា សំណើទាំង ០៥ករណី រួមមាន៣

សញ្ញាតិ៖ ស្នើឱ្យសង្គ្រោះជនជាតិឥណ្ឌា ៥នាក់, ចិន ០៤នាក់, និងម៉ាឡេស៊ី ១នាក់។ បើតាមអ្នកនាំពាក្យ បច្ចុប្បន្ន ភាពស្រាវជ្រាវ តាមបញ្ជីតាមដាន គិតត្រឹមថ្ងៃទី២៤ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ រួមមាន៖

១៖ សំណើក្នុងបញ្ជីតាមដានរបស់សម្តេចក្រឡាហោម ស វុប ៥១៤ករណី មានមនុស្ស ១,៣៤៦នាក់។

២៖ បានស្រាវជ្រាវអង្កេត រកឃើញ ២៦៨សំណើ និងបិទសំណុំរឿង ១៣៧សំណើ (រកឃើញមនុស្ស ៦២៥នាក់, ឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យ ៨២នាក់, បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)។

៣៖ កំពុងបើកប្រតិបត្តិការស្រាវជ្រាវស៊ើបអង្កេត ១០៩សំណើ។

សូមបញ្ជាក់ថា សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានចេញលិខិតមួយអំពាវនាវដល់សាធារណជនជាតិ-អន្តរជាតិ ស្ថានតំណាងបរទេសប្រចាំកម្ពុជា និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៃបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ បន្តសហការផ្តល់ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនផ្សេងទៀត ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបានទាន់ពេលវេលាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏បានបន្តប្តេជ្ញាចិត្តប្រកប ដោយឆន្ទៈមោះមុត ក្នុងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាធរមាន ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើឃោរឃៅ-ជំរិតទារប្រាក់ តាមប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យា បទល្មើសគ្រឿងញៀន បទល្មើសសម្ងាត់ប្រាក់ ល្បែងស៊ីសងអនឡាញខុសច្បាប់ ព្រមទាំងបន្តផ្តល់ការគាំពារ និងជួយសង្គ្រោះ ទាំងពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅឯបរទេស និងសង្គ្រោះជនបរទេសដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅកម្ពុជានេះ។

ថ្ងៃទី២៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

គណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ខេត្តសៀមរាប បើកកិច្ចប្រជុំរៀបចំផែនការសកម្មភាពរបស់ ក្រុមការងារ នៃគណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សប្រចាំខែតុលា

<https://www.information.gov.kh/articles/89777> APP ខេត្តសៀមរាប ថ្ងៃទី២៥ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

នាព្រឹកថ្ងៃទី២៥ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២នេះ លេខាធិការដ្ឋាន នៃគណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សខេត្តសៀមរាប (គ.ខ.ប.ជ) បានបើកកិច្ចប្រជុំប្រចាំខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ក្រោមកិច្ចដឹកនាំរបស់លោកស្រី យូ សុភា អភិបាលរងខេត្ត និងជាប្រធានលេខាធិការដ្ឋាន គ.ខ.ប.ជ ខេត្តសៀមរាប ដោយមានការអញ្ជើញចូលរួមពីលោក លោកស្រីសមាជិក សមាជិកា លេខាធិការដ្ឋាន គ.ខ.ប.ជ មន្ទីរ អង្គភាពពាក់ព័ន្ធ តំណាងអង្គការដៃគូពាក់ព័ន្ធ និងមន្ត្រីលេខាធិការដ្ឋានគ.ខ.ប.ជ ចូលរួមផងដែរ។

បន្ទាប់ពីពិនិត្យលើរបាយការណ៍សកម្មភាពរយៈពេល ៩ខែ ការពិនិត្យ និងពិភាក្សាលើបញ្ហាប្រឈម ពាក់ព័ន្ធនឹងការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស និងលើកទិសដៅការងារបន្ត របស់គណៈកម្មាធិការខេត្តប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សរួចមក លោកស្រីយូ សុភា បានមានប្រសាសន៍កោតសរសើរដល់ស្មារតីទទួលខុសត្រូវ និងការខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់មន្ត្រីបង្គោលនៃក្រុមការងារ និងសមាជិកនៃលេខាធិការដ្ឋាន (គ.ខ.ប.ជ) ដែលបានចូលរួមយ៉ាងសកម្មក្នុងការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស និងការទប់ស្កាត់ការធ្វើចំណាកស្រុកមិនស្របច្បាប់ រហូតឈានដល់ការចាប់ខ្លួនមេខ្យល់ ព្រមទាំងជួយសង្គ្រោះជនរងគ្រោះបានជាបន្តបន្ទាប់។

លោកស្រីប្រធាន ក៏បានបញ្ជាក់ដែរថា លេខាធិការដ្ឋាននៃគណៈកម្មាធិការ គ.ខ.ប.ជ ជាសេនាធិការ បានដើរតួនាទីជាយន្តការថ្នាក់ខេត្ត ដើម្បីប្រឆាំង និងបង្ក្រាបនូវអំពើជួញដូរមនុស្សនៅក្នុងខេត្ត ព្រមទាំងមានកិច្ចសហ

ការល្អជាមួយអង្គការដៃគូ ដែលមានជំនាញបច្ចេកទេស ក្នុងការពង្រឹងសមត្ថភាព មន្ត្រីអនុវត្តច្បាប់ និងអ្នកពាក់ព័ន្ធ ផងដែរ។ លោកស្រី យូ សុភា បានបន្តថា ការងារដែលលេខាធិការដ្ឋាននៃគណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សខេត្តសៀមរាប បានអនុវត្តកន្លងគឺមានដូចជា៖ ការអប់រំផ្សព្វផ្សាយគ្រប់រូបភាពដល់ប្រជាពលរដ្ឋ អំពីច្បាប់ លិខិតបទដ្ឋានគតិយុត្តិ ឧបាយកលជនល្មើស ការធ្វើចំណាកស្រុកដោយសុវត្ថិភាព កិច្ចការពារជនរងគ្រោះ បាន ផ្តល់ការយល់ដឹងដល់ប្រជាពលរដ្ឋគ្រប់មជ្ឈដ្ឋានដោយផ្ទាល់ និងការផ្សព្វផ្សាយការអនុវត្តគោលនយោបាយ ភូមិ-ឃុំ មានសុវត្ថិភាព ព្រមទាំងមានការអនុវត្តច្បាប់របស់កម្លាំងសមត្ថកិច្ច និងតុលាការ ក្នុងការបង្ក្រាបបទល្មើសពាក់ព័ន្ធ អំពើជួញដូរ មនុស្ស ការជួយដល់ជនរងគ្រោះ និងការផ្តន្ទាទោសជនល្មើសមានភាពល្អប្រសើរ។

លោកស្រីយូ សុភា បានណែនាំដល់មន្ត្រីបង្គោលនៃក្រុមការងារទាំងអស់របស់គណៈកម្មាធិការខេត្តប្រយុទ្ធ ប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស និងក្រុមការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សក្រុង-ស្រុក បន្តពិភាក្សា ដើម្បីស្វែងរក ធាតុចូលក្នុងផែនការសកម្មភាពបន្ត របស់គណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស សម្រាប់បន្តអនុវត្តឲ្យ ទទួលបានលទ្ធផលល្អប្រសើរថែមទៀត។ ហើយត្រូវបន្ត តាមដាន និងត្រួតពិនិត្យជាប្រចាំរាល់បទល្មើសជួញដូរ មនុស្ស ការធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទ អំពើហិង្សាទាក់ទងនឹងយេនឌ័រក្នុងទំនើង អ្នកប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀន និងការប្រើ ប្រាស់ពលកម្មកុមារ ក្នុងវិស័យសេដ្ឋកិច្ច ពិសេសនៅតាមសហគ្រាសសិប្បកម្មឡឥដ្ឋ។

បន្តពង្រឹងកិច្ចសហការឱ្យបានទូលំទូលាយ ទាំងក្នុង និងក្រៅប្រទេសជាមួយមន្ទីរ អង្គការ អង្គការដៃគូជាតិ អន្តរជាតិ ឆ្ពោះទៅគោលដៅរួម គឺការបង្ការ ទប់ស្កាត់ ការការពារ និងបង្ក្រាបដើម្បីឈានទៅលុបបំបាត់អំពើជួញដូរ មនុស្សគ្រប់រូបភាព រៀបចំវគ្គបណ្តុះបណ្តាលពង្រឹងសមត្ថភាពសមាជិក ក្រុង ស្រុក ទាំង១២ អ្នកពាក់ព័ន្ធ និងមន្ត្រី នគរបាលយុត្តិធម៌អំពីការកំណត់អត្តសញ្ញាណជនរងគ្រោះ និងច្បាប់ពាក់ព័ន្ធ ហើយត្រូវជំរុញឱ្យក្រុង-ស្រុក ឃុំ- សង្កាត់ គ្រោងផែនការសកម្មភាព ដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងកម្មវិធីវិនិយោគពាណិជ្ជកម្ម និងគ្រោងកញ្ចប់ថវិការសវាសង្គម លើសកម្មភាពប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស, ត្រូវត្រៀមរៀបចំកិច្ចប្រជុំយុត្តិធម៌ព្រហ្មទណ្ឌជាមួយមន្ត្រីនគរបាល យុត្តិធម៌ ដែលដឹកនាំដោយអយ្យសាលាដំបូងខេត្ត ព្រមទាំងបន្តពង្រឹងការងារបង្ការ ទប់ស្កាត់ តាមរយៈការងារ ផ្សព្វផ្សាយអប់រំតាមគ្រប់រូបភាព និងប្រើគ្រប់លទ្ធភាព និងធនធាន ដើម្បីលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងជាសកល អំពីការ ជួញដូរមនុស្ស ការធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទ កិច្ចការពារកុមារពីការរំលោភបំពានផ្សេងៗ ក្នុងការកេងប្រវ័ញ្ចកម្លាំងពលកម្ម ទំនាក់ទំនងរវាងទេសន្តប្រវេសន៍ និងអំពើជួញដូរមនុស្ស និងបទល្មើសពាក់ព័ន្ធដទៃទៀត ឱ្យបានដល់ប្រជាពលរដ្ឋ ជាពិសេសស្រទាប់យុវវ័យ ក្នុងសាលារៀន និងក្រៅសាលារៀន និងជន ដែលងាយរងគ្រោះផងដែរ។

ក្រុមឈ្មួញកំពុងនាំទំនិញគេបណ្ត

និងនាំមនុស្សចូលទៅឡាវ ដោយខុសច្បាប់តាមច្រកកំពង់ក្រឡៅ គ្មានសមត្ថកិច្ចបង្ក្រាប

<https://cen.com.kh/archives/558449.html> Posted ByPen Srey NeatOctober 25, 2022

ព្រះវិហារ : បើតាមប្រជាពលរដ្ឋបានឱ្យប្រាប់ថា៖សព្វថ្ងៃពួកគាត់តែងតែឃើញសកម្មភាពក្រុមឈ្មួញរកស៊ី ខុសច្បាប់ នៅព្រំដែនកម្ពុជា-ឡាវក្នុងមួយរយៈពេលប៉ុន្មានថ្ងៃចុងក្រោយនេះ កំពុងកកើតឡើងវិញនូវបទល្មើសដូច ជានាំទំនិញនិងមនុស្សឆ្លងដែន សម្រុកយ៉ាងគំហក ទាំងផ្លូវទឹកនិងផ្លូវគោកស្ថិតនៅចំណុចភូមិសាស្ត្រច្រកកំពង់ ក្រឡៅ/ឃុំកំពង់ក្រឡៅ ស្រុកឆែប ខេត្តព្រះវិហារ មិនឃើញមានកម្លាំងសមត្ថកិច្ចជំនាញប្រឆាំងពាក់ព័ន្ធណាចុះបង្ក្រាប នោះទេ ហាក់ដូចជាមានសភាពស្ងប់ស្ងាត់ល្អណាស់។

ប្រភពពីប្រជាពលរដ្ឋដែលបានឱ្យដឹងទៀតថា៖បទល្មើសលួចនាំទំនិញ និងមនុស្សឆ្លងដែនខុសច្បាប់នេះ រួមមានដូចជា៖នាំជនជាតិចិន ឆ្លងទៅឡាវ និងនាំស៊ីម៉ង់ត៍ពីប្រទេស-ឡាវ តាមទូក កាណូតចូលមកកម្ពុជា ហើយ និងនាំបារី និងប្រេងពីឡាវចូលមកកម្ពុជាដោយសេរី តាមច្រកកំពង់ក្រឡៅនេះ គ្មានឃើញសមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធណា

ទប់ស្កាត់និងបង្ក្រាបឡើយ។ ហើយការនាំទំនិញរបស់ឈ្មួញដឹកតាមទូកឬកាណូតមិនថាពេលយប់ ថ្ងៃឡើយ ខណៈពេលមកដល់គោលដៅគឺគេលើទំនិញទាំងអស់ដូចជា ស៊ីម៉ង់ត៍និងទំនិញផ្សេងៗទៀត ដាក់លើរថយន្តយ៉ាងប្រញាប់ប្រញាល់បំផុត ដោយមិនបង្កង់យូរឡើយ។

ចំពោះករណីដឹកទំនិញគេចពន្ធនិងនាំមនុស្សឆ្លងដែនតាមច្រកកំពង់ក្រឡៅ យ៉ាងអនាធិបតេយ្យបែបនេះ មិនមានការបង្ក្រាបនោះ ប្រជាពលរដ្ឋដាក់ការសង្ស័យថា នេះហែលជាក្រុមឈ្មួញ ទាំងនោះសែនត្រូវទទួលបាននូវលាភសក្ការៈ អ្វីមួយដែលជាប្រយោជន៍សម្រាប់ខ្លួន បានជាបើកភ្នែកម្ខាង បិទភ្នែកម្ខាង មើលមិនឃើញអ្វីទាំងអស់បែបនេះ។ **ប្រជាពលរដ្ឋនិងអ្នកឃ្នាំមើលបានកំពុងតាមដានការណីនាំជនជាតិចិនឆ្លងចូលទៅឡៅ និងដឹកទំនិញគេចពន្ធគ្រប់ប្រភេទពីឡៅ មកកម្ពុជាមិនថា ពេលយប់ឬថ្ងៃបែបនេះ ថាតើលោកអភិបាលខេត្ត និងលោកឧត្តមសេនីយ៍ទោស្នងការនគរបាលព្រះវិហារ បានដឹងទេនិងមានចំណាត់ការបែបណាដែរ យាមផ្លូវច្បាប់លើក្រុមឈ្មួញទាំងនោះ។ រក្សាសិទ្ធិដោយ : មួង សុវណ្ណារិទ្ធ**

រឿងរ៉ាវរៀតណាម២០០នាក់សម្រុកចេញតាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិបារិត

https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1623238.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelegram ស្វាយរៀង២៦ ខែ តុលា ឆ្នាំ ២០២២ ម៉ោង ១០:៤៩

ខេត្តស្វាយរៀង ៖ **ករណីជនជាតិរៀតណាមស្រី-ប្រុសប្រមាណ២០០នាក់ បាននាំគ្នាសម្រុកចេញតាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិបារិត ដើម្បីឆ្លងដែនទៅប្រទេសរៀតណាមវិញ ដោយសមត្ថកិច្ចដាក់ការសង្ស័យថា ជាអំពើជួញដូរមនុស្ស ពេលមានអាជ្ញាធរចុះពិភាក្សាតាមកាស៊ីណូក្នុងក្រុងបារិតត្រូវថៅកែដឹកចេញ ដើម្បីគេចពីការដាក់ពិន័យពីសមត្ថកិច្ច និងសង្ស័យជនជាតិរៀតណាមទាំងនោះ ចូលមកធ្វើការនៅក្នុងកាស៊ីណូដោយខុសច្បាប់ ឬថៅកែកាស៊ីណូប្រើល្បិចគ្មានប្រាក់បើកឲ្យបុគ្គលិកធ្វើចលាចលឱ្យបុគ្គលិកជាជនជាតិរៀតណាមរត់ចេញ ធ្វើឱ្យផ្តើមដល់មហាជន ក៏ដូចជា អាជ្ញាធរនិងសមត្ថកិច្ចតែម្តង ហើយគិតដល់វេលាម៉ោង៤និង១៤នាទីរសៀលថ្ងៃទី២៥ តុលា សមត្ថកិច្ចនៅមិនទាន់បញ្ជាក់ពីមូលហេតុចេញនេះទេ ។**

បើតាមសមត្ថកិច្ចក្រុងបារិតបានឲ្យដឹងថា ករណីផ្ទុះចលាចលនេះកើតឡើងនៅវេលាម៉ោង៤និង០០នាទី ព្រឹកថ្ងៃទី២៥ តុលា ស្ថិតនៅចំណុចខាងមុខកាស៊ីណូយីងក្រោណ ក្បែរច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិបារិត សង្កាត់បារិត ក្រុងបារិត ។ ប្រភពបន្តថា មុនពេលកើតហេតុ គេឃើញរថយន្តក្រុងមួយគ្រឿងដឹកជនជាតិរៀតណាមប្រមាណជា ៥០នាក់បម្រុងចេញពីក្រុងបារិត ឆ្ពោះទៅរាជធានីភ្នំពេញ ខណៈរថយន្តចេញមកដល់លើផ្លូវជាតិលេខ១ ស្រាប់តែមានជនជាតិរៀតណាមប្រមាណ១៥នាក់បានស្នាក់រថយន្ត ហើយយកដុំថ្ម គប់រថយន្តបង្ខំឲ្យរថយន្តឈប់អ្នកនៅក្នុងរថយន្តបាននាំគ្នាវាយកញ្ចក់រថយន្តលោតចុះតាមបង្អួចខ្លះចំតាមទ្វារបង្អួចភ្ញាក់ផ្អើលតែម្តង ។ ប្រភពបន្តទៀតថា ដោយកាលពីវេលាម៉ោង០៣ និង១៥នាទីយប់ទៀបភ្លឺ មានរថយន្តក្រុងចំនួន២គ្រឿងបានដឹកជនជាតិរៀតណាមចេញពីកាស៊ីណូ មុំកាស៊ីណូយីងក្រោណ និងកាស៊ី មុំកបាយ ក្រុងបារិតប្រមាណ១០០នាក់ឆ្ពោះទៅរាជធានីភ្នំពេញ លុះដល់ចំណុចសព្វនាទី២ ស្ថិតនៅភូមិទន្លេង ឃុំម៉ាងថ្កោល ស្រុកស្វាយទាប គឺជនជាតិរៀតណាមទាំងនោះ បានក៏យនាំគ្នាគោះរថយន្តឲ្យឈប់រួចនាំគ្នាចុះពីរថយន្តរត់គេចខ្លួនផងដែរ។

ចំណែកប្រភពមួយទៀតបានបង្ហាញឲ្យដឹងថា កាលពីយប់ទៀបភ្លឺថ្ងៃទី២៤ តុលា ២០២២ មានករណីចាប់បង្ខំមនុស្សខុសច្បាប់ នៅក្នុងអគារមួយខាងក្រោយកាស៊ីណូយីងក្រោណ ស្ថិតនៅភូមិបារិតកណ្តាលសង្កាត់បារិត ក្រុងបារិត ដោយជនរងគ្រោះជាជនជាតិរៀតណាមចំនួន០៣នាក់ បានលោតចុះពីលើអគារ បណ្តាលឲ្យស្លាប់ម្នាក់ និងរងរបួសធ្ងន់០២នាក់ ត្រូវបានគេនាំគេចខ្លួនបាត់ ។ ចំណែកស.ក.ស.ពជនរងគ្រោះម្នាក់ ត្រូវសមត្ថកិច្ចដឹកយក

ចេញពីកន្លែងកើតហេតុ ក៏ប៉ុន្តែមិនអនុញ្ញាតឲ្យអ្នកសារព័ត៌មានចូលទៅជិតថតយករូបភាពទេ និងប្រាប់ថា សមត្ថកិច្ចកំពុងធ្វើការ។ ប្រភពពីសមត្ថកិច្ចម្នាក់សុំមិនបញ្ចេញឈ្មោះបាននិយាយថា ករណីជនជាតិវៀតណាមផ្អើលនាំគ្នា រត់ចេញពីកាស៊ីណូសង្ស័យថា ការចាប់មនុស្សបង្ខាំង ដើម្បីជួញដូរ ហើយបែកធ្លាយ ហើយពេលថៅកែ ដឹកពួកគេ ចេញទាំងយប់ ទើបជនជាតិវៀតណាមទាំងនោះភ័យ នាំគ្នា វាយកញ្ចក់រថយន្តលោតចុះគេចខ្លួនតែម្តង។ ប្រភព បន្តថា ចុងក្រោយសមត្ថកិច្ចដាក់ការសង្ស័យថា អាចមាន២ករណីទី១ ជាករណីជួញដូរមនុស្សដោយខុសច្បាប់ ដោយជនជាតិវៀតណាមជាង២០០នាក់ត្រូវបានគេដឹកតាមរថយន្តទាំងយប់ ឆ្ពោះទៅរាជធានីភ្នំពេញ ឬដឹកទៅ ក្រុងព្រះសីហនុ (ត្រូវថៅកែលក់បន្ត)។ ទី២ សង្ស័យជនជាតិវៀតណាមទាំងនេះចលមកធ្វើការដោយខុសច្បាប់ ហើយប៉ុន្មានសប្តាហ៍នេះ អាជ្ញាធរខេត្តស្វាយរៀងដឹកនាំកម្លាំងសមត្ថកិច្ចចម្រុះនៅក្រុងបារិតចុះត្រួតពិនិត្យ តាមកា ស៊ីណូ ក្នុងក្រុងបារិត ធ្វើឲ្យថៅកែរកាស៊ីណូដែលមានបុគ្គលិកជាជនជាតិវៀតណាមធ្វើការដោយខុសច្បាប់នោះក៏ ដឹកជនជាតិវៀតណាមទាំងនោះយកទៅលាក់កន្លែងណាមួយដឹកទៅភ្នំពេញឬទៅក្រុងព្រះសីហនុ។

ប្រភពបានបញ្ជាក់ថា នេះគ្រាន់តែ ធ្វើការសង្ស័យ និងសន្និដ្ឋានក្រៅផ្លូវការទេ ដោយសមត្ថកិច្ចកំពុងធ្វើការ ស្រាវជ្រាវនិងស៊ើបអង្កេត។ ចំពោះជនជាតិវៀតណាមប្រមាណជាង២០០នាក់ បានសម្រុកចេញទៅប្រទេសវៀត ណាមវិញ តាមច្រកទ្វារព្រំដែនអន្តរជាតិបារិត ក្រុងបារិត នៅវេលាម៉ោង៧ និង០០នាទីព្រឹកដល់ម៉ោង៩ និង០០ នាទីព្រឹកថ្ងៃទី២៥ តុលា ២០២២ អស់ហើយ។ ហើយមិនទាន់ដឹងថា តើជនជាតិវៀតណាមទាំងនោះរត់ចេញពីកា ស៊ីណូមួយណាក៏ពុំទាន់ដឹងដែរ។

ទាក់ទិនករណីនេះដែរ លោក ម៉ែន អេង អភិបាលរងខេត្តស្វាយរៀងបានមានប្រសាសន៍តាមទូរស័ព្ទថា លោកមិនទាន់ទទួលព័ត៌មានពីសមត្ថកិច្ចនៅក្រុងបារិតនៅឡើយ ដោយសមត្ថកិច្ចកំពុងធ្វើការ ។

រថយន្តក្រឡាចនៅស្រុកអារញ្ញ មានពលករខ្មែរម្នាក់ស្លាប់ ៨ នាក់ និងស្លាប់ ១ នាក់

<https://www.kampuchearthmey.com/traffic/403148> ថ្ងៃពុធ ២៦ តុលា ២០២២ដោយ Inn Pisey

ប្រទេសថៃ ៖ យ៉ាងហោចណាស់ក៏មានពលករខ្មែរម្នាក់ដែរ ដែលបានស្លាប់ភ្លាមៗ ក្នុងចំណោមពលករខ្មែរ រងរបួសធ្ងន់-ស្រាល ទាំង ៨ នាក់ បន្ទាប់ពីមានករណីក្រឡាចរថយន្តមួយគ្រឿង ទៅក្នុងប្រឡាយ នាស្រុកអារញ្ញ ប្រាថេត។

យោងតាមការផ្សាយរបស់គេហទំព័រមួយចំនួនក្នុងប្រទេសថៃបានបញ្ជាក់ថា កាលពីវេលាម៉ោង ៧ និង ៥០ នាទីយប់ ថ្ងៃទី ២៥ ខែតុលា ឆ្នាំ ២០២២ មានករណីគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍មួយបានកើតឡើងដោយខ្លួនឯង នៅ ត្រង់ចំណុច បានខ្ពង់រូ ឃុំខ្ពង់ថាប៉ាន់ថន ស្រុកអារញ្ញប្រាថេត ខេត្តស្រះកែវ។ នៅក្នុងហេតុការណ៍នេះគេសង្កេត ឃើញថា អ្នកបើកបររថយន្តដែលជាជនជាតិថៃ ត្រូវបានរថយន្តកៀបជាប់ ដែលតម្រូវឲ្យសមត្ថកិច្ចប្រើប្រាស់ ឧបករណ៍ ដើម្បីកាត់ត្រូវរថយន្តយកមនុស្សចេញ ព្រមទាំងមានស្នាមរបួសយ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរផងដែរ។ ដោយឡែកអ្នកជិះ ខាងក្រោយចំនួន ៨ នាក់ សុទ្ធសឹងជាពលករខ្មែរបម្រុងចូលទៅធ្វើការក្នុងប្រទេសថៃ បានរបួសធ្ងន់ ៧ នាក់ និង ស្លាប់មនុស្សប្រុសម្នាក់ ដោយសារតែក្បាលមានការប៉ះទង្គិចខ្លាំងបណ្តាលឲ្យបែក។

សមត្ថកិច្ចបានអះអាងថា នេះគឺជាការលួចដឹកពលករខ្មែរខុសច្បាប់ចូលទៅក្នុងប្រទេសថៃ ដោយគ្មានការ អនុញ្ញាត ដូច្នេះត្រូវប្រើល្បឿនលឿន ក្នុងគោលបំណងគេចឲ្យផុតពីភ្នែកសមត្ថកិច្ច ហើយក៏មានការជ្រុលចង្អុតធ្លាក់ ផ្លូវបែបនេះ។ បច្ចុប្បន្នពលករខ្មែរទាំងអស់ ត្រូវបានបញ្ជូនទៅកាន់មន្ទីរពេទ្យស្រុកអារញ្ញហើយ។ សោ និយមវត្ថុ

កម្ពុជា កំដៅប្រទេសជប៉ុន
មិនចង់ឃើញឡើយ «ការជួញដូរមនុស្ស» កើតមានលើទឹកដីរបស់ខ្លួន!

<https://www.kampuchearthmeay.com/commentary/403421> ថ្ងៃពុធ ២៦ តុលា ២០២២ ដោយ sopheak khoun

កាលពីថ្ងៃទី ២៥ ខែតុលា ឆ្នាំ ២០២២ សារព័ត៌មានបារាំង ដែលសរសេរជាភាសាអង់គ្លេសឈ្មោះថា Worldcrunch បានចេញផ្សាយអត្ថបទមួយ និងយាយអំពីបញ្ហាដែលកម្ពុជាក្លាយជាមណ្ឌល នៃការធានាតាមអនឡាញថ្មីនៅក្នុងតំបន់អាស៊ី។ អត្ថបទនេះ បានអត្ថាធិប្បាយបែបវិភាគ និងវាយប្រហារមកលើរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ដោយថា កម្ពុជា ហាក់ដូចជាមិនយកចិត្តទុក ឬបើកដៃឲ្យមានការ«ធានា ការជួញដូរមនុស្ស»នៅក្នុងទឹកដីរបស់ខ្លួនអីចឹង។ ប៉ុន្តែ អាជ្ញាធរកម្ពុជាទាំងថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់មូលដ្ឋាន បាន និងកំពុងតែបង្ក្រាបយ៉ាងដុតដៃដុតជើង ចំពោះករណីទាំងធានាតាមអនឡាញ និងការជួញដូរមនុស្សគ្រប់ទម្រង់។

ជាក់ស្តែង កន្លងទៅថ្មីៗនេះ អាជ្ញាធរកម្ពុជា បង្ក្រាបបានជាបន្តបន្ទាប់ នូវបទល្មើសជួញដូរមនុស្ស ការបង្ខំ មនុស្សឲ្យធ្វើការទាំងបង្ខំ ក៏ដូចជាការធានាតាមប្រព័ន្ធអនឡាញនៅទូទាំងប្រទេស ជាពិសេស នៅក្នុងខេត្តព្រះសីហនុ។ ជាលទ្ធផល ជនល្មើសដែលភាគច្រើនជាជនជាតិចិនរាប់រយនាក់ ត្រូវបានចាប់ខ្លួន និងកាត់ទោសទៅតាមច្បាប់របស់កម្ពុជា ហើយពួកគេខ្លះ ត្រូវបានបណ្តេញចេញពីប្រទេសកម្ពុជា និងត្រូវបានកាត់ឈ្មោះចូលទៅក្នុងបញ្ជីខ្មៅ ហាមមិនឲ្យជាន់ទឹកដីកម្ពុជាទៀតឡើយ។ ទាំងនេះ គឺជាការខិតខំប្រឹងប្រែងជាក់ស្តែងរបស់អាជ្ញាធរកម្ពុជា ដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងបញ្ហាអសកម្មក្នុងសង្គមទាំងនេះ។

ប៉ុន្តែ ការខិតខំប្រឹងប្រែងទាំងនេះ មិនត្រូវបានបរទេសខ្លះ និងសារព័ត៌មានអន្តរជាតិខ្លះ មើលឃើញឡើយ។ ផ្ទុយទៅវិញ ក្រោមខ្សែបន្ទាត់នយោបាយ ពួកគេគ្មានអ្វីក្រៅពីសរសេរ និងផ្សព្វផ្សាយពីរឿងអាក្រក់ៗ អសកម្ម អវិជ្ជមានខ្លះៗរបស់កម្ពុជា យកទៅពង្រីក ទៅបន្លាយឲ្យក្លាយជារឿងធំ ដើម្បីធ្វើយ៉ាងណាបំបាក់មុខមាត់កម្ពុជានៅលើឆាកអន្តរជាតិ។ ប៉ុន្តែ សម្រាប់កម្ពុជា ទាំងអស់នេះ គឺជារឿងធម្មតា។ រឿងធម្មតា ក៏ព្រោះថា វាមិនមែនជាលើកទី ១ ហើយក៏ប្រហែលជាមិន មែនជារឿងលើកចុងក្រោយដែរ ដែលកម្ពុជា បានក្លាយជាផ្ទាំងស៊ីបនៃការវាយប្រហារគ្រប់ទិសពីសារព័ត៌មានបរទេសនោះ។

ជាការពិត កម្ពុជា ជាប្រទេសកំពុងអភិវឌ្ឍ ហើយក៏កំពុងតែស្រែកឃ្លាននូវការរីកចម្រើនលើគ្រប់វិស័យ ដើម្បីសុខុមាលភាពរបស់ប្រជាជន។ ការណ៍នេះ កម្ពុជា ត្រូវការការវិនិយោគដោយផ្ទាល់ពីបរទេសជាចាំបាច់ ដោយមិនរើសមុខឡើយ ពោល គឺបរទេសណាក៏ដោយ ក៏កម្ពុជា ត្រូវការ និងចង់រាប់អានជាមិត្តភក្តិទាំងអស់ ក្នុងន័យទទួលបានទាំងជំនួយ និងការវិនិយោគដែលជាកាតាលីករដ៏សំខាន់ជំរុញខ្សៀនសេដ្ឋកិច្ចជាតិ។

ជាក់ស្តែងស្រាប់ ដូចនៅក្នុងខេត្តព្រះសីហនុ ដែលមានអ្នកវិនិយោគជនជាតិចិនជាច្រើន បានសម្រុកចូលមកវិនិយោគ ហើយជាផ្ទៃផ្ទាល់ សំណង់អាគារពាណិជ្ជកម្មជាច្រើន មានទាំងសណ្ឋាគារ កាស៊ីណូ ក្រុមហ៊ុន រោងចក្រ ផ្សារទំនើប។ល។ បានរីកដុះដាលឡើងដូចផ្សិត។

បើតាមរបាយការណ៍របស់ខេត្តព្រះសីហនុ គឺវិស័យសំណង់នៅក្នុងខេត្តជាប់មាត់សមុទ្រមួយនេះ មានការរីកចម្រើនខ្លាំងមែនទែន បន្ទាប់ពីមានវត្តមានអ្នកវិនិយោគចិន។ បើគិតចាប់តាំងពីឆ្នាំ ២០១៧ រហូតដល់ចុងឆ្នាំ ២០២១ ខេត្តព្រះសីហនុ មានសំណង់សរុបចំនួន ១ ៦៦១ គម្រោង សរុបទុនវិនិយោគ មានប្រមាណជាង ៨ ៤០០ លានដុល្លារអាមេរិក។ សំណង់អគារខ្ពស់ចាប់ពី ៥ ជាន់ ដល់ ៥៣ ជាន់ គឺមានចំនួន ៦២០ គម្រោង។

សួរថា តើការរីកចម្រើនទាំងអស់នេះ ផ្តល់ប្រយោជន៍ទៅអ្នកណាខ្លាំងជាងគេ? ប្រាកដណាស់ គឺជាប្រជាពលរដ្ឋមូលដ្ឋាន និងមួយផ្នែក ជួយដល់សេដ្ឋកិច្ចជាតិ។ ប្រជាពលរដ្ឋខេត្តព្រះសីហនុនៅពេលនេះ គឺខុសពីមុន

ឆ្ងាយណាស់ នោះ គឺត្រង់ ថា ពួកគេមានជីវភាពរស់នៅធូរធារ មានការងារធ្វើ និងមានអាជីវកម្មក្នុងដៃស្ទើរតែគ្រប់ៗ គ្នា។ ពួកគេមួយចំនួនធំ បានរកស៊ីផ្នែកអចលនទ្រព្យជាមួយអ្នកវិនិយោគចិន ដែលផ្តល់ប្រាក់ចំណូលយ៉ាងក្រាស់ ក្រៃល ខណៈមួយចំនួនបើកហាងលក់ដូរផ្សេងៗ និងមួយចំនួនទៀត បានធ្វើការងារនៅក្នុងក្រុមហ៊ុនចិនតែម្តង។

និយាយជារួម វត្តមាននៃអ្នកវិនិយោគចិននេះ គឺជួយដល់សេដ្ឋកិច្ចជាតិ ជំរុញការអភិវឌ្ឍនៅមូលដ្ឋាន និងផ្តល់ការងារជាច្រើនដល់ប្រជាពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលវាខុសពីការសរសេរវាយតម្លៃរបស់សារព័ត៌មានបារាំង Worldcrunch ថា ក្រុមគ្រួសារសម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន និងមន្ត្រីជាន់ខ្ពស់ទទួលបានផលប្រយោជន៍ច្រើនពីបញ្ហានេះ។ ពិតហើយ មិនថាប្រទេសណា ឬប្រទេសណាទេ គឺគ្មានឡើយការទទួលបាននូវអ្នកវិនិយោគល្អៗទាំងអស់នោះ។ យ៉ាងណា មិញកម្ពុជា ក៏ដូចគ្នា។ កម្ពុជាបានរងគ្រោះព្រោះអ្នកវិនិយោគខ្លះ បានប្រព្រឹត្តបទល្មើស ជួញដូរមនុស្ស បង្ខាំង មនុស្សឲ្យធ្វើការដោយខុសច្បាប់ ការធានា ការជំរិតទារប្រាក់តាមប្រព័ន្ធអនឡាញ និងឧក្រិដ្ឋកម្មគ្រឿងញៀនជា ដើម។ កម្ពុជា ទទួលស្គាល់នៃការកើតមានបទល្មើសទាំងអស់នេះ ប៉ុន្តែ មិនមែន មានតែកម្ពុជាឯណា តើប្រទេស នានាលើលោកនេះណាខ្លះដែលមិនធ្លាប់ជួបបញ្ហាទាំងអស់នេះនោះ?

ហេតុអ្វីបានជាមើលមកកម្ពុជាតែក្នុងក្រសែភ្នែកមិនល្អយ៉ាងនេះ? ចុះប្រទេសគេផ្សេង? និយាយឲ្យខ្លី និង ស្រួលយល់ទៅ គឺកម្ពុជា ក៏ដូចប្រទេសដទៃលើលោកដែរ មិនចង់ឃើញឡើយការកើតមានការជួញដូរមនុស្ស ការ បង្ខាំងមនុស្សឲ្យធ្វើការដោយខុសច្បាប់ ការធានា ការជំរិតទារប្រាក់តាមប្រព័ន្ធអនឡាញ និងឧក្រិដ្ឋកម្មគ្រឿង ញៀននៅក្នុងប្រទេសរបស់ខ្លួន។

ថ្ងៃទី២៨ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

សំណុំរឿងជួញដូរមនុស្ស

ដែលកើតមាននៅកម្ពុជាត្រូវបានលើកបញ្ហាជាថ្មីនៅក្នុងទំព័រការសិក្សាបទល្មើស

<https://www.rfi.fr/km//20221025-> ចុះផ្សាយនៅថ្ងៃ៖ 25/10/2022 - 07:59

សារព័ត៌មានបរទេស Worldcrunch នៅថ្ងៃទី២៥តុលានេះ បានចុះផ្សាយអត្ថបទក្រោមចំណងជើងថា « កម្ពុជាបានក្លាយជាមណ្ឌលនៃការធានាតាមប្រព័ន្ធអនឡាញប្រចាំអាស៊ី »។ សារព័ត៌មានមួយនេះក៏រាប់បញ្ចូលផង ដែរ ការធ្វើពលកម្មដោយបង្ខំ និងការជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជាដែលប្រទេសចិននៅពីក្រោយ។ ប៉ុន្តែយ៉ាងណាមិញ អ្នកនាំពាក្យរដ្ឋាភិបាលអះអាងថា មិនចម្លែកចិត្តជាមួយនឹងការចុះផ្សាយនេះឡើយដោយសំអាងថា រដ្ឋាភិបាលកំពុង សកម្មក្នុងការស្តារបញ្ហានេះនិងបានចាត់ទុកថា ការរំលេចបញ្ហាផ្សេងៗទៅជាមួយដើម្បីតែបន្ទុះបង្ហាប់កម្ពុជានៅលើ ឆាកអន្តរជាតិតែប៉ុណ្ណោះ។

កម្ពុជាត្រូវបានចុះផ្សាយក្នុងអត្ថបទព័ត៌មានជាច្រើនក្នុងឆ្នាំនេះពាក់ព័ន្ធករណីធានាតាមប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិត ការធ្វើពលកម្មដោយបង្ខំ និងការជួញដូរមនុស្ស។ នេះជាកំណត់សម្គាល់ដែលបានលើកឡើង នៅក្នុងអត្ថបទ ព័ត៌មាន Worldcrunch ចុះផ្សាយនៅថ្ងៃអង្គារទី២៥តុលានេះ ដោយមានចំណងជើងថា «របៀបដែលកម្ពុជា ក្លាយ ជាមណ្ឌលនៃការធានាតាមប្រព័ន្ធអនឡាញប្រចាំអាស៊ី » បើតាមសារព័ត៌មានដដែល ហេតុផលចម្បងដែលនាំឲ្យ កើតមានរូបភាពនេះ គឺដើម្បីផលចំណេញសេដ្ឋកិច្ចសម្រាប់ប្រទេសកំពុងអភិវឌ្ឍដូចកម្ពុជា ហើយកម្ពុជាបានលក់ អចលនទ្រព្យទៅជនជាតិចិនសម្រាប់ប្រើប្រាស់ជាទីតាំងប្រព្រឹត្តបទល្មើស និងបានចាត់ទុកគម្រោងផ្លូវមួយខ្សែក្រវ៉ា ត់មួយរបស់ចិនដែលនាំមកជាមួយលំហូរអាជីវកម្មផ្លូវភេទ ល្បែងស៊ីសង គ្រឿងញៀនពីសំណាក់ជនជាតិចិន ចូល ក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ Worldcrunch ក៏បានបញ្ជាក់នៅក្នុងសំណើរបស់ខ្លួនទៀតថា ការរីកដុះដាលនៃបទល្មើសដូច

បានរៀបរាប់ខាងលើក្រុមគ្រួសារលោកនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន សែន និងមន្ត្រីមួយចំនួនទៀតជាអ្នកទទួលផល ចំណេញពីបទល្មើសទាំងនេះ ទើបនាំឲ្យបទល្មើសរីកដុះដាលនៅក្នុងប្រទេស។

លោក ផែ ស៊ីផាន អ្នកនាំពាក្យរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា បានការពារគម្រោងផ្លូវមួយខ្សែក្រវ៉ាត់មួយរបស់ចិនដែល សារព័ត៌មាន Worldcrunch ទាញភ្ជាប់នឹងភាពអសកម្មដែលកំពុងតែកើតមាននៅកម្ពុជា។ ផ្ទុយទៅវិញគម្រោងនេះ ជាគម្រោងអន្តរជាតិដ៏ធំមហិមាហើយកម្ពុជាទទួលបានផលពីនេះយ៉ាងច្រើនសន្ធឹក ហើយការទាញភ្ជាប់ក្រុមគ្រួសារ នាយករដ្ឋមន្ត្រីទៅជាមួយមានទិសដៅក្នុងវាយប្រហារផ្នែកនយោបាយប៉ុណ្ណោះ។ បើតាមលោក ផែ ស៊ីផាន អាជ្ញាធរ កម្ពុជាកំពុងរុលទៅមុខក្នុងការទប់ស្កាត់ការប្រើប្រាស់កម្ពុជាជាទីតាំងជួញដូរមនុស្សនិងទប់ស្កាត់បញ្ហាមួយចំនួន ទៀត។

យោងតាមវីដេអូឯកសារផលិតដោយ Aljazeera នៅខែកក្កដាឆ្នាំ២០២២ តំបន់សេដ្ឋកិច្ចពិសេស នៅភាគ ខាងលិចខេត្តពោធិ៍សាត់ តាមការពិត ត្រូវបានជួលសម្រាប់ជនបរទេស ដើម្បីជាទីតាំងនៃ ការចោទតាមប្រព័ន្ធអ៊ីន ធឺណិត។ ជុំវិញការចុះផ្សាយរបស់បណ្តាសារព័ត៌មានបរទេសលោក ហ៊ុន សែន ធ្លាប់និយាយនៅចំពោះមុខ ឯកអគ្គរដ្ឋទូតសហភាពអឺរ៉ុបប្រចាំកម្ពុជាថា រូបភាពរបស់កម្ពុជា មានពីរ គឺកម្ពុជាពិត និងកម្ពុជានៅលើបណ្តាញសារ ព័ត៌មាន។

ប៉ូលីសស្រឡាត់កាំង គ្រាន់ស្ទើរដាច់ថ្នារ ខណៈ

ឃើញថែមស្រឡាត់កាំង បានបង្កប់ខ្លួននៅបាតទ្រុងរថយន្តក្រីករលេខ១១៩

<https://cen.com.kh/archives/560390.html> Posted ByLeng KhunOctober 27, 2022

ប៉ូលីសស្រឡាត់កាំង នៅពេលបានរកឃើញជនអន្តោប្រវេសន៍ខុសច្បាប់ពីរនាក់ ជាស្ត្រីជនជាតិកូម៉ា បាន បង្កប់ខ្លួននៅបាតទ្រុងរថយន្តក្រីករលេខ១១៩ ស្ថិតនៅខេត្តតាក ភាគខាងជើងប្រទេសថៃ កាលពីថ្ងៃទី១៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២។ ប៉ូលីសបាននិយាយថា “បារកម្ម” បានជូនដំណឹងដល់ប៉ូលីសថា បុរសជនជាតិថៃពីរនាក់ បានកំពុងបើករថយន្តក្រីករលេខ Isuzu ពណ៌ស ពាក់ស្លាក Bangkok កំពុងដឹកជនអន្តោប្រវេសន៍ខុសច្បាប់ ដែល ទើបតែលួចឆ្លងព្រំដែនពីមីយ៉ាន់ម៉ា ចូលមកប្រទេសថៃ។

ខណៈកំពុងរង់ចាំត្រួតពិនិត្យនៅគោលដៅ ប៉ូលីសក៏បានប្រទះឃើញរថយន្តខាងលើឆ្លងកាត់ប៉ុស្តិ៍ត្រួតពិនិត្យ។ ក្នុងរថយន្ត គេបានរកឃើញបុរស២នាក់ ជាអ្នកបើកបរ និងអ្នករួមដំណើរជាមួយ ។ ដំបូង មន្ត្រីមិនអាចរក ឃើញអ្វីខុសប្រក្រតី ហើយស្ទើរតែអនុញ្ញាតឲ្យពួកគេបើករថយន្តចាកចេញ។ ទោះបីយ៉ាងណា ដោយទុកចិត្តចារ កម្ម ប៉ូលីសបានធ្វើការស្រាវជ្រាវយ៉ាងហ្មត់ចត់ ដោយបានលើកកំរាលក្រហម ហើយក៏មានការសង្ស័យតែម្តង ខណៈឃើញស្នាមកាត់ទ្រុងនៅផ្នែកខាងមុខ។ បន្ទាប់មក ប៉ូលីសក៏បានទៅបើកគម្របនោះ ក៏ប្រទះឃើញស្ត្រីជន ជាតិកូម៉ាវ័យក្មេងពីរនាក់ពាក់ម៉ាស់មុខ កំពុងដេកនៅក្នុងនោះ។ ហើយស្ត្រីវ័យក្មេងទាំងពីរនាក់នោះ ក៏ពុំត្រូវបានរក ឃើញមានឯកសារអន្តោប្រវេសន៍ណាមួយបានទេ។ មិនចាំយូរ ប៉ូលីសបានចាប់ខ្លួនបុរសថៃទាំងពីរនាក់ ដែលបាន សារភាពថា ពួកគេបានរត់ពន្ធស្ត្រីជនជាតិកូម៉ាចូលប្រទេសថៃ ដើម្បីស្វែងរកការងារធ្វើ។

គួរបញ្ជាក់ថា ប្រទេសផ្សេងទៀត អាចចាត់ទុកប្រជាជនកូម៉ា ដែលរត់ចេញពីភាពចលាចលនៅក្នុងប្រទេស មីយ៉ាន់ម៉ា ជាជនភៀសខ្លួន។ តែទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ប្រទេសថៃជាធម្មតាមិនទទួលស្គាល់ពួកគេធ្វើបែបនេះ ទេ ដែលនាំឱ្យប្រជាជនកូម៉ាជាច្រើនឆ្លងដែនខុសច្បាប់របស់ប្រទេសថៃ ដើម្បីស្វែងរកឱកាសកាន់តែច្រើន។ រក្សា សិទ្ធិដោយ៖ លីម ហុង

ត្រីមខែ ២០២២ ជនជាតិវៀតណាម ជាង ៨០០នាក់ បានចាកចេញពីកម្ពុជា វិលត្រលប់ទៅប្រទេសវិញ

<https://www.kampuchearthmey.com/global-news/404366> ថ្ងៃសុក្រ ២៨ តុលា ២០២២ដោយ Sok Sovann

ក្នុងរយៈពេលត្រីមខែ ២០២២ ពលករវៀតណាមជាង ៨០០នាក់ បានចាកចេញពីកម្ពុជា វិលត្រលប់ទៅប្រទេសរបស់ពួកគេវិញ តាមច្រកព្រំដែនក្នុងខេត្ត Tay Ninh ភាគខាងត្បូងចាប់តាំងពីថ្ងៃអង្គារទី២៥ខែតុលាមក។ លោក Le Hong Vuong ប្រធានកងកម្លាំងការពារព្រំដែន Tay Ninh បានថ្លែងកាលពីថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ទី២៧ខែតុលាថា ចំនួនពលករដែលចេញពីកម្ពុជា ត្រលប់ទៅ វៀតណាម វិញ បានកើនឡើងយ៉ាងខ្លាំង។ លោកបន្ថែមថា ពួកគេភាគច្រើនធ្វើការនៅកាស៊ីណូក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ហើយមិនមានឯកសារស្របច្បាប់។ លោកបន្តថា ការវិលត្រឡប់របស់ពលរដ្ឋវៀតណាមចេញពីកម្ពុជា គឺដោយសារតែការបង្ក្រាបរបស់អាជ្ញាធរកម្ពុជា លើក្រុមហ៊ុនដែលកេងប្រវ័ញ្ចពលករខុសច្បាប់ គ្មានឯកសារ។

ច្រកព្រំដែនកម្ពុជា-វៀតណាម ដែលស្ថិតនៅក្នុងខេត្ត Tay Ninh, Long An និង An Giang កំពុងទទួលពលរដ្ឋវៀតណាមត្រលប់ពីកម្ពុជាវិញ ក្នុងចំនួនយ៉ាងច្រើន ដែលក្នុងនោះមួយចំនួនធំ ត្រូវបានជួយសង្គ្រោះពីកាស៊ីណូ និងអាជីវកម្មផ្សេងទៀត។ ពួកគេភាគច្រើនត្រូវបានគេបោកបញ្ឆោតឲ្យចូលប្រទេសកម្ពុជាធ្វើជាពលករខុសច្បាប់។ តាមការប៉ាន់ស្មានថា ចាប់តាំងពីដើមឆ្នាំនេះមក ពលរដ្ឋវៀតណាមប្រមាណ ១៥០០ នាក់បានវិលត្រលប់ទៅផ្ទះ ចេញពីកន្លែងធ្វើការខុសច្បាប់នៅកម្ពុជា។ ប្រែសម្រួល៖ Vann Vann ប្រភព៖ VN Express

ថ្ងៃទី៣១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២

ពលរដ្ឋម៉ាឡេស៊ី ៦នាក់ទៀត ត្រឡប់មកផ្ទះវិញ ក្រោយការជួយសង្គ្រោះ

<https://www.khmertimeskh.com/501176651//?p=1176651> Khmer Times October 28, 2022

ជនរងគ្រោះម៉ាឡេស៊ីដោយសារការបោកបញ្ឆោត ៦នាក់ទៀត ត្រូវបានអាជ្ញាធរជួយសង្គ្រោះ និងអាចត្រឡប់ទៅផ្ទះវិញដោយសុវត្ថិភាព។ ជនរងគ្រោះត្រូវបានជួយសង្គ្រោះពីមណ្ឌលបង្ហាត់មនុស្សខុសច្បាប់ នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ហើយត្រូវបានបញ្ជូនត្រឡប់ទៅផ្ទះវិញនៅព្រឹកថ្ងៃទី២៧ ខែតុលា។ យោងតាមការផ្សាយផ្ទាល់នៅលើទំព័រហ្វេសប៊ុកផ្លូវការរបស់អង្គការមនុស្សធម៌អន្តរជាតិម៉ាឡេស៊ី (MHO) មជ្ឈមណ្ឌលបង្ហាត់មនុស្សខុសច្បាប់ត្រូវបានដំណើរការដោយក្រុមជំនួយមនុស្សនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។

ជនជាតិម៉ាឡេស៊ី៤នាក់ដែលត្រូវបានជួយសង្គ្រោះគឺមកពី Sabah និងអ្នកផ្សេងទៀតជាជនជាតិ Sarawakians។ ជនរងគ្រោះមួយចំនួនដែលត្រូវបានជួយសង្គ្រោះត្រូវបានជាប់គាំងក្នុងប្រទេសកម្ពុជាអស់រយៈពេលប្រាំពីរខែ ហើយត្រូវបានឃុំខ្លួនដោយខុសច្បាប់នៅក្នុងអគារមួយខណៈពេលដែលត្រូវបានបង្ខំឱ្យធ្វើការ ១២ម៉ោងឬច្រើនជាងនេះ។ ពួកគេត្រូវបានបង្ខំឱ្យបោកប្រាស់មនុស្សតាមអ៊ីនធឺណិត។ ជនរងគ្រោះបាននិយាយថា ពួកគេបានព្យាយាមរត់គេចពីប្រតិបត្តិការ ប៉ុន្តែមិនអាចធ្វើទៅបានទេ ដោយសារសន្តិសុខការពារយ៉ាងខ្លាំងនៅជុំវិញកន្លែងនោះ ។ ជនរងគ្រោះខ្លះបានឃើញអ្នកខ្លះត្រូវគេវាយនិងឆក់ខ្សែភ្លើង។ ដោយសារតែមានការបង្ក្រាប និងសម្ពាធពីអាជ្ញាធរកម្ពុជា ប្រតិបត្តិការទាំងនោះ បានរើទីតាំងដើម្បីបញ្ចៀសការចាប់ខ្លួន។ ជនរងគ្រោះអាចទាក់ទងទៅ MHO ហើយត្រូវបានគេជួយសង្គ្រោះ។

មហិទ្ធិសមត្ថកិច្ចកម្ពុជា
បានទទួលបានបណ្ណឹង ៤ ទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនជាតិ ៦ នាក់

<http://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/263798-2022-10-28-10-02-18.html> 2022-10-28
05:02pm

(ភ្នំពេញ)៖ គិតចាប់ពីម៉ោង ៣:០០ នាថ្ងៃទី២៦ ដល់វេលាម៉ោង ៣:០០ ថ្ងៃទី២៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ នេះ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលសំណើចំនួន៤ករណីទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនជាតិ ៦នាក់។ នេះបើតាម នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភក្តិ រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ បើតាមអ្នកនាំពាក្យ បច្ចុប្បន្នភាពស្រាវជ្រាវ តាមបញ្ជីតាមដាន គិតត្រឹមថ្ងៃទី២៧ ខែតុលា ឆ្នាំ ២០២២ រួមមាន៖

១៖ សំណើក្នុងបញ្ជីតាមដានរបស់សម្តេចក្រឡាហោម ស វុធា ៥២៩ករណី មានមនុស្ស ១៣៧០នាក់ មាន ១៣សញ្ជាតិ។

២៖ ស្រាវជ្រាវអង្កេតបឋមបាន ២៧៦សំណើ និងបិទសំណុំរឿង ១៣៧សំណើ (រកឃើញមនុស្ស ៦៤៨ នាក់, យាត់ខ្លួន ៨២នាក់, បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង) ្នំ

៣៖ បន្តបើកប្រតិបត្តិការស្រាវជ្រាវសើបអង្កេត ១១៦សំណើ។

សូមបញ្ជាក់ថា សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានចេញលិខិតមួយអំពាវនាវដល់សាធារណជនជាតិ-អន្តរជាតិ ស្ថានតំណាងបរទេសប្រចាំកម្ពុជា និងអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចនៃបណ្តាប្រទេសពាក់ព័ន្ធ បន្តសហការផ្តល់ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធអំពើជួញដូរមនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្លងដែនផ្សេងទៀត ដើម្បីបង្ការទប់ស្កាត់ និងបង្ក្រាបបានទាន់ពេលវេលាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ក៏បានបន្តប្តេជ្ញាចិត្តប្រកប ដោយឆន្ទៈមោះមុត ក្នុងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាធរមាន ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើឃោរឃៅ-ជំរិតទារប្រាក់ តាមប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យា បទល្មើសគ្រឿងញៀន បទល្មើសសម្ពាធប្រាក់ ល្បែងស៊ីសង់អនឡាញខុសច្បាប់ ព្រមទាំងបន្តផ្តល់ការគាំពារ និងជួយសង្គ្រោះ ទាំងពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅឯបរទេស និងសង្គ្រោះជនបរទេសដែលរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរនៅកម្ពុជានេះ។

និស្សិតសិដ្ឋបុរី ២នាក់ ត្រូវគេចោកបញ្ឆោតឱ្យមកប្រទេសកម្ពុជាដើម្បីចាប់ជំរិត

https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1625129.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelgram ២៩ ខែ តុលា ឆ្នាំ ២០២២ ម៉ោង ១០:៣៣

និស្សិត ២នាក់ដែលរស់នៅក្នុងប្រទេសសិង្ហបុរីត្រូវបានប៉ូលីសរកឃើញនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា បន្ទាប់ពីត្រូវបានបោកបញ្ឆោតដោយក្រុមបោកប្រាស់ (Scammer) ឱ្យធ្វើដំណើរមកទីនោះ។ ក្នុងករណីទាំងពីរ ឪពុកម្តាយរបស់ជនរងគ្រោះដែលរស់នៅក្នុងប្រទេសចិនបានទទួលវីដេអូដែលបង្ហាញពីការចង់ដៃកូនប្រុសរបស់ពួកគេ។ ពួកគេក៏ត្រូវបានជនមិនស្គាល់មុខទាមទារប្រាក់លោះផងដែរ។ ឪពុកម្តាយរបស់ជនរងគ្រោះបានរាយការណ៍ពីករណីចាប់ជំរិតនេះទៅកាន់ប៉ូលីសសិង្ហបុរីនៅថ្ងៃទី ១៩ និង ២២តុលា។ ករណីទី ១ពាក់ព័ន្ធនឹងនិស្សិតវ័យ ២១ឆ្នាំម្នាក់ដែលបានរស់នៅក្នុងប្រទេសសិង្ហបុរីយ៉ាងតិច ៤ឆ្នាំ ខណៈករណីទី ២ ពាក់ព័ន្ធនឹងនិស្សិតវ័យ ២២ឆ្នាំដែលបានរស់នៅសិង្ហបុរីយ៉ាងតិច ៣ឆ្នាំ។

និស្សិតទាំងពីរ បានទទួលការគេទូរស័ព្ទចូលពីក្រុមបោកប្រាស់ ដែលអះអាងថា ខ្លួនជាមន្ត្រីប៉ូលីសមកពីប្រទេសចិន។ ជនទាំងនោះបានប្រាប់ជនរងគ្រោះថា ពួកគេពាក់ព័ន្ធនឹងការផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មានមិនពិតអំពីជំងឺអុត

ស្វា (monkeypox) និងអំពីកូវីដ ១៩។ ក្រុមបោកប្រាស់បានទាមទារឱ្យមានការសហការរបស់ជនរងគ្រោះដើម្បីស៊ើបអង្កេត និងបានប្រាប់ពួកគេឱ្យធ្វើដំណើរមកប្រទេសកម្ពុជាដើម្បីអនុវត្តបេសកកម្ម។ នេះបើយោងតាមការបញ្ជាក់របស់ប៉ូលីសសិដ្ឋប្រឹក្សា។ នៅពេលជនរងគ្រោះធ្វើដំណើរដល់ទីក្រុងភ្នំពេញ ពួកគេត្រូវបានណែនាំដោយជនបោកប្រាស់ឱ្យចតរ៉ឺម៉ូរបស់ពួកគេដោយធ្វើពុតជាត្រូវគេចាប់ជំរិតក្នុងគោលបំណងអប់រំ និងស៊ើបអង្កេតករណីឆបោក។ និស្សិតទាំងពីរក៏ត្រូវបានស្នើឱ្យស្នាក់នៅសណ្ឋាគារផ្សេងគ្នាផងដែរ និងបញ្ឈប់ការប្រាស្រ័យទាក់ទងជាមួយគ្រួសារ និងមិត្តភក្តិ។

ប៉ូលីសបញ្ជាក់ថា ក្រោយមកក្រុមបោកប្រាស់បានធ្វើដំណើរទៅឱ្យឪពុកម្តាយរបស់ជនរងគ្រោះដើម្បីទាមទារប្រាក់លោះ ដោយករណីទី ១ ទារប្រាក់ ២លានយ៉ន (៣៧៥.៧៦៦ដុល្លារអាមេរិក) និងករណីទី ២ ទារ ៨០០.០០០យ៉ន ស្មើនឹង ១១០.៣០៦ដុល្លារ។ ដោយមានការចូលរួមពីប៉ូលីសកម្ពុជា និងស្ថានទូតចិននៅទីក្រុងភ្នំពេញ ប៉ូលីសបានរកឃើញជនរងគ្រោះនៅភ្នំពេញ និងបានបញ្ជូនពួកគេឱ្យជួបជុំគ្រួសារ។ ប៉ូលីសកំពុងធ្វើការស៊ើបអង្កេតករណីទាំងពីរនេះ។ (យោងតាមប្រភព៖ CNA)

**ការសេចក្តីតណាម៖ ត្រីមពេល២ថ្ងៃ រៀនណាម
ធ្វើការខុសច្បាប់នៅកម្ពុជា១៨០០នាក់ បានត្រលប់ទៅប្រទេសកំណើតវិញ**

https://www.rfi.fr/km//20221030-ref=tg_i ចុះផ្សាយនៅថ្ងៃ៖ 30/10/2022 - 07:33

ពលរដ្ឋវៀតណាមប្រមាណជាង៨០០នាក់ បានសម្រុកចូលស្រុកវិញតែក្នុងរយៈពេល២ថ្ងៃប៉ុណ្ណោះ តាមច្រកព្រំដែនភាគខាងត្បូងនៃខេត្តតៃនិញ។ នេះជាការចុះផ្សាយដោយការសែតវៀតណាមនៅចុងសប្តាហ៍នេះ និងឱ្យដឹងថា ពលរដ្ឋវៀតណាមទាំងអស់នោះ ភាគច្រើនគឺជាអ្នកបំពេញការងារនៅកាស៊ីណូនិងអាជីវកម្មខុសច្បាប់ ឬត្រូវបានគេចោកបញ្ឆោតឱ្យមកធ្វើការងារខុសច្បាប់នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ ប្រភពដែលជាមេកងកម្លាំងការពារព្រំដែនវៀតណាមនៃខេត្តតៃនិញ បានបញ្ជាក់ប្រាប់សារព័ត៌មានវៀតណាម VN Express ថា មានពលរដ្ឋវៀតណាមដល់ទៅជាង៨០០នាក់ បានវិលទៅស្រុកកំណើតវិញ ចាប់តាំងពីថ្ងៃទី២៥តុលាមក ពោលគឺតែរយៈពេល២ថ្ងៃ។ ចំនួននេះ គឺរាប់តែនៅតាមច្រកព្រំដែនភាគខាងត្បូងប្រទេសនៃខេត្តតៃនិញប៉ុណ្ណោះ។

តាមកងកម្លាំងការពារព្រំដែនខេត្តតៃនិញ លំហូរវិលចូលស្រុកវិញរបស់ពលរដ្ឋវៀតណាមពីប្រទេសកម្ពុជាក្នុងរយៈពេលចុងក្រោយនេះ បានកើនឡើងយ៉ាងគំហុកពីមួយថ្ងៃទៅមួយថ្ងៃ ដោយសារតែកម្ពុជាកំពុងអនុវត្តវិធានការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស តាមរយៈប្រតិបត្តិការបង្ក្រាបល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់ ប្រតិបត្តិការចុះត្រួតពិនិត្យបណ្តាញការងារខុសច្បាប់ និងប្រតិបត្តិការបង្ក្រាបការជួញដូរមនុស្សគ្រប់ទម្រង់នានា។

តាមការចុះផ្សាយនៅថ្ងៃទី២៧តុលានេះទៅនេះ VN Express សរសេរទៀតថា ក្រៅតែពីខេត្តតៃនិញ ច្រកព្រំដែនភាគខាងត្បូងប្រទេសវៀតណាមផ្សេងទៀតគឺខេត្តឡុងអាន និងខេត្តអានហ្គាង ក៏បាននិងកំពុងទទួលពលរដ្ឋវៀតណាមត្រលប់មកពីប្រទេសកម្ពុជាយ៉ាងច្រើនសម្បើមណាស់ដែរ។ ហើយបើគិតជាសរុប អាចមានជនជាតិវៀតណាមដែលធ្វើការងារខុសច្បាប់នៅប្រទេសកម្ពុជា ប្រមាណ១៥០០ នាក់ បានវិលត្រឡប់ទៅប្រទេសវៀតណាមវិញ ចាប់តាំងពីដើមឆ្នាំ២០២២នេះមក ។

ចំណែកឯរបាយការណ៍ពីកម្ពុជាវិញ ក្នុងរយៈពេល១០ខែ ឆ្នាំ២០២២ អគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍ បានរកឃើញមានជនអន្តោប្រវេសន៍ជាង ២ពាន់នាក់ ដែលបានមកធ្វើការងារខុសច្បាប់ គ្មានបណ្ណការងារនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ ចំណែកឯតួលេខបណ្តេញចេញពីប្រទេសកម្ពុជាជាសរុប នៅពុំទាន់បានបង្ហាញជាផ្លូវការនៅឡើយទេ។ តែតាមជាក់ស្តែង អគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍ បានប្រកាសបណ្តេញចេញជនបរទេសធ្វើការងារនិងរស់នៅខុសច្បាប់ម្តងៗរាប់រយនាក់ ជាមួយនឹងបម្រាមហាមចូលកម្ពុជារយៈពេល៣ឆ្នាំ។